

အာသဝေါကုန်ပြီးသော ရဟန္တာသည် တစ်စုံတစ်ယောက်အား စိတ်ဆိုးခြင်း၊ အမျက်ထွက်ခြင်းမရှိ၊ ငြိမ်သက်သောက္ခန္ဓာ၊ ငြိမ်းအေးသော စိတ်ရှိကုန်၏။ မည်သို့သော အခြေအနေတွင် မည်သည့်အဖြစ်မျိုးနှင့် ကြုံတွေ့ရသည်ဖြစ်စေ၊ မိမိ၏ အတိတ်သံသရာက ပါလာသော ဝဋ်ကြွေးကြောင့်ဟု ခံယူလိုက်လျှင် စိတ်ချမ်းသာရာရ၏။

အရဟန္တဝင်(ဓမ္မပဒ-၉၆)

၁၃၈၀ ပြည့်နှစ်၊ သီတင်းကျွတ်လပြည့်ကျော် ၅ ရက် ၂၀၁၈ ခုနှစ်၊ အောက်တိုဘာ ၂၉ ရက်၊ တနင်္လာနေ့ အတွဲ (၅၈)၊ အမှတ် (၀၂၉)

နိုင်ငံတော်သမ္မတ ဦးဝင်းမြင့်နှင့် ဇနီးဒေါ်ချိုချို ရွှေသောင်ယံတံတား(မကျီးချောင်း)ဖွင့်ပွဲ အခမ်းအနားသို့ တက်ရောက်

နိုင်ငံတော်က ငွေကုန်ကြေးကျခံပြီး အလေးအနက်ထား ရင်းနှီးမြှုပ်နှံပေးခဲ့သည့် လမ်းတံတားအပါအဝင် အခြေခံအဆောက်အအုံများ ရေရှည်တည်တံ့အောင် ဒေသခံပြည်သူများက ဝိုင်းဝန်းထိန်းသိမ်းစောင့်ရှောက်



နေပြည်တော် အောက်တိုဘာ ၂၈
 ဧရာဝတီတိုင်းဒေသကြီး ရွှေသောင်ယံမြို့တွင် ရောက်ရှိနေသော နိုင်ငံတော်သမ္မတ ဦးဝင်းမြင့်နှင့် ဇနီးဒေါ်ချိုချိုတို့သည် ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီး ဒုတိယဗိုလ်ချုပ်ကြီးကျော်ဆွေ၊ ဒေါက်တာမြင့်ထွေး၊ ဦးဟန်ဇော်၊ ဦးအုန်းမောင်၊ တိုင်းဒေသကြီးဝန်ကြီးချုပ် ဦးလှစိုးအောင်၊ တိုင်းဒေသကြီးလွှတ်တော်ဥက္ကဋ္ဌ ဦးအောင်ကျော်ခိုင်၊ ဒုတိယဝန်ကြီးဦးလှကျော်၊ ဦးကျော်မျိုး၊ ဦးကျော်လင်း၊ မြန်မာနိုင်ငံရဲတပ်ဖွဲ့ချုပ် ဒုတိယဗိုလ်ချုပ်ကြီး အောင်ဝင်းဦးနှင့် တာဝန်ရှိသူများနှင့်အတူ ယနေ့နံနက်ပိုင်းတွင် ဧရာဝတီတိုင်းဒေသကြီး ရွှေသောင်ယံမြို့၌ ကျင်းပသည့် ရွှေသောင်ယံတံတား (မကျီးချောင်း)ဖွင့်ပွဲ အခမ်းအနားသို့ တက်ရောက်သည်။

အတိုင်းမသိအထူးဝမ်းသာ အခမ်းအနားတွင် နိုင်ငံတော် သမ္မတက အမှာစကားပြောကြားရာ၌ ၂၀၁၂ ခုနှစ် ကြားဖြတ်ရွေးကောက်ပွဲ ကာလ ယခုလမ်း၊ ယခုခရီးကြမ်းတွင် မိမိ အနေဖြင့် ဆိုင်ကယ်တစ်တန်း၊ ကားတစ် တန်း၊ စက်လှေတစ်တန်း၊ ဇက်အသွား အပြန်ဖြင့် ယခုဒေသ၊ ယခုအရပ်တွင် ခြေရာချင်း ထပ်ခဲ့ရပါကြောင်း၊ ထိုစဉ် ကတည်းက မိမိအား လိုက်လံစွာ ကြိုဆို ကြိုပြီး ဧည့်ခံကျွေးမွေးကြသည့် မိဘ ပြည်သူများ၊ အားပေးထောက်ခံကြသည့် မိမိနှင့်အမျိုးသားများ၊ မည်သည့် ရိုင်းပင်း ကူညီကြသူများအားလုံး၏ ကျေးဇူးကို မိမိနှလုံးသားတွင် ကမ္မည်းတင်ထားပါ ကြောင်း၊ ယခုမြို့နယ်၊ ယခုဒေသရှိ မိမိတို့ဆွေသင်္ဂဟများ အားလုံးကို သတိရ လျက်ရှိပါသည်ဟု အခွင့်အခါ ကြိုဆိုက် ပြောကြားလိုပါကြောင်း၊ ယခု အချိန်တွင် ဒေသခံများ နှစ်ပေါင်းများစွာ လိုလား တောင့်တခဲ့သည့် ရွှေသောင်ယံတံတား ကို ဖြည့်ဆည်းခွင့်ရပြီး ကိုယ်တိုင်ကိုယ် ကျလာရောက် ဖွင့်လှစ်နိုင်သည့်အတွက် အတိုင်းမသိအထူးဝမ်းသာ ကြည်နူးရ ပါကြောင်း။

ပြည်သူများ အားပေးထောက်ခံကြသည့် မိမိနှင့်အမျိုးသားများ၊ မည်သည့် ရိုင်းပင်း ကူညီကြသူများအားလုံး၏ ကျေးဇူးကို မိမိနှလုံးသားတွင် ကမ္မည်းတင်ထားပါ ကြောင်း၊ ယခုမြို့နယ်၊ ယခုဒေသရှိ မိမိတို့ဆွေသင်္ဂဟများ အားလုံးကို သတိရ လျက်ရှိပါသည်ဟု အခွင့်အခါ ကြိုဆိုက် ပြောကြားလိုပါကြောင်း၊ ယခု အချိန်တွင် ဒေသခံများ နှစ်ပေါင်းများစွာ လိုလား တောင့်တခဲ့သည့် ရွှေသောင်ယံတံတား ကို ဖြည့်ဆည်းခွင့်ရပြီး ကိုယ်တိုင်ကိုယ် ကျလာရောက် ဖွင့်လှစ်နိုင်သည့်အတွက် အတိုင်းမသိအထူးဝမ်းသာ ကြည်နူးရ ပါကြောင်း။

မြောက်ပေးခဲ့သည့် မိမိတို့အစိုးရအဖွဲ့ သက်တမ်းမှာ အခုဆိုလျှင် နှစ်နှစ်ခွဲ ကျော်ခဲ့ပြီဖြစ်ပါကြောင်း၊ ယင်းကာလ အတွင်း နိုင်ငံတော်ကြီးအဘက်ဘက်က ဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်စေရန် မိမိတို့အနေဖြင့် ကြိုးပမ်းဆောင်ရွက်ခဲ့ကြပါကြောင်း၊ ပြည်ထောင်စုကြီးအတွင်းတွင် ရှိသည့် တိုင်းဒေသကြီးနှင့် ပြည်နယ်အားလုံး ဟန်ချက်ညီညီ ဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်စေရန် ပြည်ထောင်စုအစိုးရအဖွဲ့နှင့် တိုင်းဒေသ ကြီး၊ ပြည်နယ်အစိုးရအဖွဲ့တို့ညှိနှိုင်းပေါင်း စပ်ဆောင်ရွက်လျက်ရှိကြပါကြောင်း။

မိမိတို့နိုင်ငံသည် တိုင်းရင်းသား လူမျိုးများနှင့် စုစည်းညီညွတ်စွာ စုပေါင်း နေထိုင်ကြသည့် စာမျက်နှာ ၃ ကော်လံ ၁



ရွှေသောင်ယံ(မကျီးချောင်း)တံတားကို တွေ့ရစဉ်။



BEST BANK IN MYANMAR

Awarded by **World Finance** | Awarded by **Euromoney** | Awarded by **The FinanceAsia**

နိုင်ငံတော်သမ္မတ၏ လုပ်ငန်းလမ်းညွှန်

နိုင်ငံတော်သမ္မတ ဦးဝင်းမြင့်သည် ၂၀၁၈ ခုနှစ် အောက်တိုဘာလ ၂၇ ရက်နေ့၌ ရော့တတီတိုင်းဒေသကြီး ပုသိမ်မြို့၊ မြို့တော်ခန်းမတွင် တာဝန်ရှိ အဖွဲ့အစည်းပုဂ္ဂိုလ်များနှင့် တွေ့ဆုံ၍ လမ်းညွှန်အမှာစကားပြောကြား ခဲ့ပါသည်။ ဤတွေ့ဆုံပွဲအခမ်းအနားသို့ တိုင်းဒေသကြီးအစိုးရအဖွဲ့၊ တိုင်းဒေသကြီးလွှတ်တော်၊ တိုင်းဒေသကြီး တရားလွှတ်တော်၊ လွှတ်တော် ကိုယ်စားလှယ်များ(ပြည်သူ့ အမျိုးသား၊ တိုင်းဒေသကြီး) နှင့် တိုင်းဒေသ ကြီး၊ ခရိုင်၊ မြို့နယ်များမှ ဌာနဆိုင်ရာတာဝန်ရှိသူများ တက်ရောက်ခဲ့ကြ ပါသည်။

နိုင်ငံတော်သမ္မတ ဦးဝင်းမြင့်က ဒီမိုကရေစီအသွင်ကူးပြောင်းရေး ကာလ၏ ပြောင်းလဲမှုဖြစ်စဉ်များ အောင်မြင်ချောမွေ့စေရန်အတွက် ပြည်သူ့ပြည်သားများ၊ နိုင်ငံဝန်ထမ်းများ၊ ပြည်သူ့ဝန်ထမ်းအားလုံး၏ ပုံစံကျနေသည့် အတွေးအခေါ်နှင့် ပုံသေကားကျအလေ့အထများ ပြုပြင် ပြောင်းလဲရန် အထူးလိုအပ်နေသည်ကို အလေးအနက်ထား ပြောကြား ခဲ့ပါသည်။ နိုင်ငံတော်သမ္မတက ပြုပြင်ပြောင်းလဲရေးသည် နိုင်ငံသူ နိုင်ငံ သားများအားလုံး တောင်တန်းနေသည့် ဆန္ဒဖြစ်သည်နှင့်အညီ အဆိုပါဆန္ဒ အား အကောင်အထည်ဖော်ရန် အားလုံးတွင်တာဝန်ရှိသည်ကို ထောက်ပြ ခဲ့ပါသည်။ ဤပြုပြင်ပြောင်းလဲရေးလုပ်ငန်းစဉ်များ အကောင်အထည်ဖော် ရာ၌ တွန့်ဆုတ်မှုများနှင့်အတူ စိုးရိမ်မှု၊ ဝန်လေးမှုတို့ ရှိနေသည်ကိုလည်း နိုင်ငံတော်သမ္မတက သုံးသပ်တင်ပြခဲ့ပါသည်။ ပြုပြင်ပြောင်းလဲရေး လုပ်ငန်းစဉ်များကိုသာ အကောင်အထည်ဖော်နိုင်စွမ်းမရှိပါက နိုင်ငံတော် ၏ ဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်မှုကို ဖန်တီးနိုင်မည်မဟုတ်၍ နိုင်ငံတော်သမ္မတက တာဝန်ရှိအဖွဲ့အစည်း၊ ပုဂ္ဂိုလ်အားလုံးအား ပြုပြင်ပြောင်းလဲရေး ရေစီး ကြောင်းတွင် လိုက်ပါကြပါရန် လမ်းညွှန်အမှာစကားပြောကြားခဲ့ပါ သည်။

ပြုပြင်ပြောင်းလဲရေးလုပ်ငန်းစဉ်တို့သည် တိုင်းပြည်၏ ဖွံ့ဖြိုးရေး အတွက် မဖြစ်မနေဆောင်ရွက်ရမည့် ကိစ္စရပ်များဖြစ်၍ အတင်းအကျပ် တိုက်တွန်းမှ ဖော်ဆောင်မည်ဟူသော သဘောထားမျိုးမထားကြရန် ကိုလည်း နိုင်ငံတော်သမ္မတက သတိပေးစကားပြောကြားခဲ့ပါသည်။ တစ်ဆက်တည်း နိုင်ငံတော်သမ္မတက အတိတ်သင်ခန်းစာတို့ကို နှလုံး သွင်းခံယူလျက် အနာဂတ်၌ ဒီမိုကရေစီဖက်ဒရယ်ပြည်ထောင်စု ထူထောင်ရေးအား ဦးတည်အကောင်အထည် ဖော်ရမည်ကိုပါ လမ်းညွှန် ခဲ့ပါသည်။ ဒီမိုကရေစီဖက်ဒရယ်ပြည်ထောင်စု ထူထောင်ရေးသည် တိကျ သော လုပ်ငန်းစဉ်များ ချမှတ်၍ အကောင် အထည်ဖော်ရမည်ဖြစ်သည် နှင့်အညီ နိုင်ငံတော်က ဥပဒေပြုရေး၊ အုပ်ချုပ် ရေး၊ တရားစီရင်ရေးတို့နှင့် ပတ်သက်သော မူဝါဒတို့ ချမှတ်ထားသည်ကိုလည်း နိုင်ငံတော်သမ္မတက ရှင်းလင်းတင်ပြခဲ့ပါသည်။

နိုင်ငံတော်၏ အုပ်ချုပ်ရေးကို စီမံခန့်ခွဲရာ၌ နိုင်ငံရေးတရားမျှတမှု၊ စီးပွားရေးတရားမျှတမှု၊ လူမှုရေးတရားမျှတမှုတို့ ဖန်တီးဖော်ဆောင်ရမည် ဖြစ်သကဲ့သို့ အခွင့်အလမ်းညီမျှမှု၊ အဆင့်အတန်းညီမျှမှု၊ တရားဥပဒေ အရာတွင် ညီမျှမှုတို့ ပုံစံဖော်ရမည်ကိုလည်း လမ်းညွှန်ပြောကြားခဲ့ပါသည်။ နိုင်ငံတော်သမ္မတက အုပ်ချုပ်ရေး ယန္တရားတို့ဟူသည် နိုင်ငံသူ နိုင်ငံသား တို့အား ဖိနှိပ်ချုပ်ချယ်သည့် သဘောမသက်ရောက်စေရ ပြည်သူ့ဝန်ဆောင် မှုသဘောသာဖြစ်စေရမည်ကို ရှင်းလင်းပြောဆိုခဲ့ပါသည်။ တရားမျှတရေး သည် ဒီမိုကရေစီခိုင်မာရေးနှင့် လူ့အဖွဲ့အစည်းခိုင်မြဲရေးတို့၏ အခြေခံ အုတ်မြစ်ဖြစ်သည်နှင့်အညီ အုပ်ချုပ်ရေးအား တရားမျှတ၍ ဘက်လိုက် မှုကင်းသည့် အုပ်ချုပ်ရေးဖြစ်စေရန်ကိုလည်း နိုင်ငံတော်သမ္မတက ထောက်ပြခဲ့ပါသည်။

နိုင်ငံတော်သမ္မတက တရားစီရင်ရေး၌ လုပ်ပိုင်ခွင့်ရှိသူများ၊ တာဝန် ရှိသူများ၏ ဝင်ရောက်စွက်ဖက်မှု ကင်းရှင်းစေရေးအတွက် ဆောင်ရွက်ရန် ညွှန်ကြားသကဲ့သို့ လူ့အခွင့်အရေးချိုးဖောက်မှု မရှိစေရေး အပါအဝင် အဂတိကင်းစင်သည့် တရားစီရင်ရေးဖြစ်စေရန် လမ်းညွှန်ခဲ့ပါသည်။ နိုင်ငံတော်သမ္မတက တာဝန်ရှိပုဂ္ဂိုလ်အဖွဲ့အစည်းများအနေဖြင့် မိမိတို့ ဖြတ်သန်းသည့်ကာလတစ်ခုတွင် သမိုင်းကပေးအပ်လိုက်သည့် တာဝန်များ ကို ကျေပွန်မှသာ နောင်မျိုးဆက်တို့က အသိအမှတ်ပြုလေးစားမည်ဟု သုံးသပ်တင်ပြလိုက်ခြင်းသည် နိုင်ငံသူ နိုင်ငံသား အားလုံးအတွက် လုပ်ငန်း လမ်းညွှန်ချပြလိုက်ခြင်းဖြစ်ပါကြောင်း လေးစားစွာ တင်ပြအပ်ပါ သည်။

မိုးထစ်ချွန်းရွာနိုင်

နေပြည်တော် အောက်တိုဘာ ၂၈
နေပြည်တော်၊ ရန်ကုန်နှင့် မန္တလေး မြို့တို့ အနီးတစ်ဝိုက်တွင် ယနေ့ နေရာ ကွက်ကျား မိုးထစ်ချွန်းရွာမည်။ ရွာရန် ရာနှုန်း ၈၀ ဖြစ်သည်။
မနက်ဖြန်အတွက် ခန့်မှန်းချက်မှာ ရှမ်းပြည်နယ်၊ ချင်းပြည်နယ်နှင့် ရခိုင် ပြည်နယ်တို့တွင် နေရာကျကျမှ နေရာ စိပ်စိပ် မိုးထစ်ချွန်းရွာနိုင်သည်။
မိုး/လေ

ပြန်ကြားရေးဝန်ကြီးဌာန၊ ပညာရေးဝန်ကြီးဌာနနှင့် ကျောက်တိုင်-ဒေသကြီးအစိုးရအဖွဲ့တို့ ပူးပေါင်းကျင်းပသော

ကလေးစာပေပွဲတော်

ကလေးစာပေပွဲနှင့် စာအုပ်ငဏ္ဍားပြပွဲ (ပုသိမ်မြို့)

၂၀၁၈ ခုနှစ် ၊ နိုဝင်ဘာလ (၃၊ ၄၊ ၅)ရက်၊ (ဇနား၊ တနင်္ဂနွေ၊ တနင်္လာ)နေ့ နံနက် ၉ နာရီမှ ညနေ ၅ နာရီအထိ

မည်သူမဆို ပါဝင်ဆင်နွှဲနိုင်ပါသည်။

ပုသိမ်တက္ကသိုလ်၊ ပုသိမ်မြို့

သက်ကြီးများ၏ အကြံဉာဏ်များ၊ အကြံပြုချက်များအား အလေးထား၍ ရယူသုံးစွဲရေးဆွေးနွေး

နေပြည်တော် အောက်တိုဘာ ၂၈
လူမှုဝန်ထမ်း၊ ကယ်ဆယ်ရေးနှင့် ပြန်လည်နေရာချထားရေးဝန်ကြီးဌာန ဒုတိယဝန်ကြီး ဦးစိုးအောင်သည် အီရန်နိုင်ငံ တီဟီရန်မြို့တွင် အောက်တိုဘာ ၂၃ ရက်မှ ၂၅ ရက်အထိ ကျင်းပသည့် သက်ကြီးရွယ်အိုများနှင့် စပ်လျဉ်း၍ မိသားစု၊ လူ့အဖွဲ့အစည်းနှင့် နိုင်ငံတော်အစိုးရတို့၏ အခန်းကဏ္ဍများဆိုင်ရာ အရှုပစီမံခန့်ခွဲရေး ညီလာခံသို့ တက်ရောက်သည်။

အဆိုပါညီလာခံအား အီရန်နိုင်ငံ သမဝါယမ၊ အလုပ်သမားနှင့် လူမှု ဝန်ထမ်းဝန်ကြီးဌာန၊ အီရန်နိုင်ငံ လူမှု ဝန်ထမ်းအဖွဲ့အစည်း (State Welfare Organization) ကုလသမဂ္ဂလူဦးရေ ရန်ပုံငွေ အဖွဲ့ (UNFPA) နှင့် Helpage International တို့က ကြီးပွားကျင်းပ ခဲ့ခြင်းဖြစ်ပြီး ညီလာခံကို အီရန်နိုင်ငံမှ ဒုတိယသမ္မတ (၁) H.E. Dr. Eshaq Jahangiri ၊ သမဝါယမ၊ အလုပ်သမား နှင့် လူမှုဝန်ထမ်းဝန်ကြီးဌာန ခေတ္တ ဝန်ကြီး H.E. Dr. Mohseni Bandyey၊ ကျန်းမာရေးနှင့် ဆေးပညာ ဆိုင်ရာဝန်ကြီးဌာန ဝန်ကြီး H.E. Dr. Hassan Ghazizadeh Hashemi နှင့် UNFPA မှ Executive Dire-

ctor H.E. Dr Natalia Kanem တို့က တက်ရောက်ဖွင့်လှစ်ပေးသည်။ ညီလာခံသို့ အာရှပစီဖိတ်ဒေသတွင်း ရှိ မြန်မာနိုင်ငံအပါအဝင် နိုင်ငံပေါင်း ၂၅ နိုင်ငံမှ နိုင်ငံကိုယ်စားလှယ်များ၊ ကုလသမဂ္ဂ လက်အောက်ခံ အဖွဲ့အစည်း များ၊ အစိုးရမဟုတ်သော အဖွဲ့အစည်း များနှင့် သက်ကြီးရွယ်အိုကိစ္စရပ်များအား ဆောင်ရွက်နေသော လူမှုရေးအဖွဲ့ အစည်းများ တက်ရောက်ခဲ့ကြသည်။ ညီလာခံတွင် အာရှပစီဖိတ်နိုင်ငံ အများစု၌ မွေးဖွားနှုန်းကျဆင်းလာပြီး လူမျှော်မှန်းသက်တမ်းတို့ ရှည်ကြာလာ ခြင်းကြောင့် သက်ကြီးရွယ်အိုများ၏ အချိုးအစားမှာ မြင့်မားလာလျက်ရှိရာ များပြားလာသော သက်ကြီးရွယ်အိုများ

အတွက် ဝင်ငွေဖူလုံရေး၊ လိုအပ်သော ပြုစုစောင့်ရှောက်မှုများကို ထိရောက် စွာပေးအပ်နိုင်ရေး၊ သက်ကြီးများအနေ ဖြင့် လူမှုရေး၊ စီးပွားရေးနှင့် ၎င်းတို့ ကျွမ်း ကျင်ရာနယ်ပယ်များတွင် ပါဝင်ဆောင် ရွက်နိုင်ရေးနှင့် အထီးကျန်မှုများ လျော့ နည်းသက်သာစေရေး၊ မူဝါဒများ၊ ဥပဒေ နည်းဥပဒေများ သတ်မှတ်ဆောင်ရွက် ရာတွင် ငယ်စဉ်ဘဝမှ စတင်၍ သက်ကြီး ဘဝ အထိ ထည့်သွင်းစဉ်းစားသည့် Life Cycle Approach ဖြင့် ဆောင်ရွက်နိုင်ရေး၊ အမျိုးသမီးများသည် အမျိုးသားများထက် အသက်ရှည်လေ့ ရှိရာ သက်ကြီးအမျိုးသမီးများ၏ အခန်း ကဏ္ဍ၊ သက်ကြီးရွယ်အိုများနှင့် မသန် စွမ်းမှု စသည်ကိစ္စရပ်များ၊ သက်ကြီးရွယ်

အိုဆိုင်ရာကိစ္စရပ်များ ဆောင်ရွက်ရာတွင် အဓိကအကျဆုံးဖြစ်သည့် သက်ကြီးများ ၏ လိုအပ်ချက်များ၊ လိုလားချက်များကို သိရှိနားလည်နိုင်ရေးအတွက် သက်ကြီး များ၏ အကြံဉာဏ်များ၊ အကြံပြုချက်များ အား အလေးထား၍ ရယူသုံးစွဲရေးတို့အား အထူးပြုဆွေးနွေးခဲ့ကြသည်။ မြန်မာနိုင်ငံ အနေဖြင့် သက်ကြီးရွယ်အိုများ အပါအဝင် ပြည်သူများ လူဂုဏ်သိက္ခာပြည့်စုံစွာဖြင့် ဒီမိုကရေစီစံနှုန်းများနှင့်အညီ ရရှိခံစား နိုင်ရေး လူမှုကာကွယ်စောင့်ရှောက်ရေး မူဝါဒချမှတ်ဆောင်ရွက်နေမှုများ၊ သက်ကြီး ရွယ်အိုများအတွက် တစ်နိုင်ငံလုံးအတိုင်း အတာဖြင့် လူမှုရေးပင်စင် ထောက်ပံ့ ပေးအပ်နိုင်မှု၊ သက်ကြီးပင်စင်အား မူလ က အသက် ၉၀ နှစ်အထက် သက်ကြီး အားလုံးအား ထောက်ပံ့ပေးနေရာမှ ယခု ဘဏ္ဍာနှစ်တွင် အသက် ၈၅ နှစ်အထက် သက်ကြီးရွယ်အိုများအထိ ပိုမိုထောက်ပံ့ ပေးနိုင်ခဲ့မှုများ၊ သက်ကြီးသူချင်း ကူညီ စောင့်ရှောက်ရေး Older People Self Help Groups (OPSHG) မှသည် သက်ကြီးများ၊ လူငယ်များ အားလုံးပါဝင် သော Inclusive Self Help Groups (ISHG) အဖြစ်သို့ ပြောင်းလဲအကောင် အထည်ဖော် ဆောင်ရွက်နေမှုများကို ရှင်းလင်းပြောကြားခဲ့သည်။ ဒုတိယဝန်ကြီး သည် အီရန်နိုင်ငံတွင် ဆောင်ရွက်လျက် ရှိသော သက်ကြီးများ ကိုယ်တိုင်တည် ထောင်ထားသည့် နေထိုင်မှုဆိုင်ရာ အစီ အစဉ်များ၊ အစီအမံများနှင့် တီဟီရန်မြို့ စည်ပင်သာယာရေးဌာနမှ ကူညီပံ့ပိုး ဆောင်ရွက်ပေးနေမှုများကို လက်တွေ့ သွားရောက်လေ့လာကြည့်ရှုခဲ့ကြောင်း သတင်းရရှိသည်။ (ဝဲပုံ) သတင်းစဉ်



စည်းကမ်းမဲ့ ရေဆင်းကူးသူများကြောင့် မြေသားများပြိုကျ၍ ကွန်ကရစ်လမ်းပျက်စီး

ရန်ကုန် အောက်တိုဘာ ၂၈
ရန်ကုန်တိုင်းဒေသကြီး ဒလမြို့နယ် သပြေကုန်း ဓနိတောသုသာန် သို့ သွားသော ကွန်ကရစ်လမ်းမကြီးသည် ရပ်ကွက် (၆) အတွင်းရှိ လယ်သမားများ၏ ရေလွှတ်မြောင်း၌ စည်းကမ်းမဲ့ ရေဆင်းကူးကြ သူများကြောင့် မြေသားများပြိုကျ၍ ကွန်ကရစ်လမ်း အရှည်ပေ ၂၀ ကျော် ပျက်စီးလျက်ရှိကြောင်း အောက်တိုဘာ ၂၀ ရက်က မြင်တွေ့ရသည်။ (ယာပုံ)

အဆိုပါ ကွန်ကရစ်လမ်းသည် ဒလမြို့နယ်မှတစ်ဆင့် သပြေ ကုန်းဓနိတောသုသာန်သို့ နာရေးပို့ဆောင်ရာတွင် နာရေးယာဉ် များ အဓိကအသုံးပြုနေသော ကွန်ကရစ်လမ်းမကြီးဖြစ်သည်။ သက်ဆိုင်ရာဌာနမှ တာဝန်ရှိသူများသည် မြေသားများပြိုကျမှု နှင့် ပျက်စီးနေသော လမ်းအပိုင်းများကို မြေသားနှင့် သဲများဖို့၍ သွပ်များဖြင့်ကာပြီး တုတ်ရိုက်ပြုပြင်ဆောင်ရွက်ပေးထား သော်လည်း စည်းကမ်းမဲ့ နေ့စဉ်ရေဆင်းကူးသူများကြောင့် မြေသားများထပ်မံပြိုကျသဖြင့် ကွန်ကရစ်လမ်းမှာ ပျက်စီးလျက်

ရှိကြောင်း၊ နာရေးပို့ဆောင်သောယာဉ်များ အချိန် မရွေး အန္တရာယ်ရှိနိုင်သောကြောင့် သက်ဆိုင်ရာ အုပ်ချုပ်ရေးမှူးများ၊ တာဝန်ရှိသူများအနေဖြင့် ရေဆင်းကူးသူများကို စည်းကမ်းထိန်းသိမ်းမှုနှင့်

အရေးယူမှုများ ဆောင်ရွက်ရန်လိုအပ်ကြောင်း အဆိုပါလမ်းကို ဖြတ်သန်းသွားလာနေကြသော ပြည်သူများထံမှ သိရသည်။

နိုင်လင်းကျော်(ဒလ)





နိုင်ငံတော်သမ္မတ ဦးဝင်းမြင့် ရွှေသောင်ယံတံတား (မကျီးချောင်း) ကမ္ဘာ့မြေအောက်အဖွဲ့ချုပ် စက်ခလုတ်နှိပ်ပွင့်လှစ်ပေးစဉ်။ သတင်းစဉ်

◆ ရှေ့မှ

ပြည်ထောင်စုသမ္မတ မြန်မာနိုင်ငံတော် ကြီး ဖြစ်ပါကြောင်း၊ ရှေးပဝေသဏီ ကတည်းကစပြီး တိုင်းရင်းသားညီအစ်ကို မောင်နှမများအကြား အေးအတူပူအမျှ ဥမကွဲသိုက်မပျက် လက်တွဲနေထိုင်လျက် ရှိကြပါကြောင်း၊ တိုင်းဒေသကြီး၊ ပြည်နယ် အသီးသီးတွင်ရှိသည့် တိုင်းရင်းသား ပြည်သူများ၏ လူမှုရေး၊ စီးပွားရေး၊ ပညာ ရေး၊ ကျန်းမာရေးတို့ကို အဆင့်အတန်း မြင့်မားစေရန် အခြေခံအဆောက်အအုံ ဖြစ်သည့် လမ်းပန်းဆက်သွယ်ရေး ကောင်းမွန်အောင် ကြိုးပမ်းဆောင်ရွက် လျက်ရှိပါကြောင်း၊ လမ်းများ၊ တံတား များ ကောင်းမွန်ပြီး ဆက်သွယ်မှု အဆင်ပြေချောမွေ့မှုသာ ပြည်သူများ အကြား ကူးလူးဆက်သွယ်သွားလာနိုင် ပြီး ချစ်ကြည်ရင်းနှီးမှု ပိုမိုရရှိစေမည်ဖြစ်ပြီး ဒေသဖွံ့ဖြိုးရေးလည်း တိုးတက်လာမည် ဖြစ်ပါကြောင်း။



ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီး ဦးဟန်ဇော်၊ တိုင်းဒေသကြီးဝန်ကြီးချုပ် ဦးလှစိုးအောင်၊ တိုင်းဒေသကြီးလွှတ်တော်ဥက္ကဋ္ဌ ဦးအောင်ကျော်ခိုင်နှင့် တာဝန်ရှိသူများက ရွှေသောင်ယံတံတား (မကျီးချောင်း) ကို ဖဲကြိုးဖြတ် ပွင့်လှစ်ပေးစဉ်။ သတင်းစဉ်

ဒေသခံများအတွက် အကျိုးဖြစ်ထွန်း ရောဝတီတိုင်းဒေသကြီးသည် မြစ်ဝ ကျွန်းပေါ်ဒေသ ဖြစ်သည်နှင့်အညီ မြန်မာနိုင်ငံ၏ စပါးကျိုသာမက၊ ရေထွက် ကုန်ပစ္စည်းများ အဓိကဖြည့်တင်းပေး နေသည့် တိုင်းဒေသကြီးလည်း ဖြစ်ပါ ကြောင်း၊ လမ်းပန်းဆက်သွယ်ရေး အနေ ဖြင့် ယခင်က ရေလမ်းခရီးကိုသာ အဓိက ထား အားကိုးခဲ့ကြရသော်လည်း ဒီနေ့

ဒီအချိန်တွင် တိုင်းဒေသကြီး၏ ဒေသ အသီးသီးကို ကုန်းလမ်းခရီးဖြင့် အချိန်တို အတွင်း လွယ်လင့်တကူသွားလာနိုင်ပြီ ဖြစ်ပါကြောင်း၊ ထို့အပြင် ပေါကြယ်ဝသည့် သဘာဝသယံဇာတများ၊ မပျက်စီးသေး သည့် သာယာလှပသော ပင်လယ်ကမ်း

ရိုးတန်းနှင့် အပန်းဖြေကမ်းခြေများ ကြောင့် ပြည်တွင်းပြည်ပခရီးသွားများကို ဆွဲဆောင်နိုင်သည့် ဒေသကြီးတစ်ခုလည်း ဖြစ်ပါကြောင်း၊ ယနေ့ပွင့်လှစ်လိုက်သည့် ရွှေသောင်ယံတံတားသည် ဧရာဝတီတိုင်း သည် သာယာလှပသော ပင်လယ်ကမ်း

အတွက် အလွန်အကျိုးဖြစ်ထွန်းစေမည် ဖြစ်ပါကြောင်း။
သဘာဝပတ်ဝန်းကျင်ထိန်းသိမ်း ခရီးသွားလုပ်ငန်းများလည်း ဖွံ့ဖြိုး လာသည်နှင့် ယခုဒေသ၏ လူမှုစီးပွားဘဝ လည်း တိုးတက်လာမည် ဖြစ်ပါကြောင်း။

စီးပွားရေးလုပ်ငန်းရှင်များ၊ ဒေသခံ ပြည်သူများအနေဖြင့်လည်း မိမိတို့၏ သားစဉ်မြေးဆက် စားဝတ်နေရေး အတွက်အသုံးပြုရမည့် ယခုသဘာဝ ပတ်ဝန်းကျင်မပျက်စီးရအောင် ထိန်းသိမ်း ရမည်ဖြစ်ပြီး သဘာဝသယံဇာတများ

မဆုံးရှုံးရအောင် ကာကွယ်ရမည်ဖြစ်ပါ ကြောင်း။
ပူးပေါင်းဆောင်ရွက် မိမိတို့၏ ခဏတာဝမ်းစာအတွက် မကြည့်ဘဲ အားလုံးခံစားကြရမည့် တစ်သက်တာ ရေရှည်အကျိုးစီးပွားကို ဂရုစိုက်စေလိုပါကြောင်း၊ ထို့ကြောင့် သက်ဆိုင်ရာ ဌာနဆိုင်ရာအဖွဲ့အစည်း များ၏ စည်းမျဉ်း စည်းကမ်း၊ အမိန့်ညွှန် ကြားချက်များကို ဒေသခံပြည်သူလူထုနှင့် စီးပွားရေးလုပ်ငန်းရှင်များက လေးစား လိုက်နာခြင်းဖြင့် ဝိုင်းဝန်းကူညီပူးပေါင်း ဆောင်ရွက်ကြရန် လိုအပ်ပါကြောင်း၊ သို့မှသာ ကမ်းခြေဒေသ ရေရှည်တည်တံ့ ခိုင်မြဲမည် ဖြစ်ပါကြောင်း၊ ကမ်းခြေ သန့်ရှင်းသာယာလှပရေး၊ သဘာဝ ပတ်ဝန်းကျင် ထိန်းသိမ်းရေးတို့ကိုလည်း ဒေသခံများ စီးပွားရေးလုပ်ငန်းရှင်များက ဌာနဆိုင်ရာ အဖွဲ့အစည်းများ၊ အရပ် ဘက်အဖွဲ့အစည်းများနှင့် ပေါင်းစပ်ညှိနှိုင်း ဆောင်ရွက်ကြရမည် ဖြစ်ပါကြောင်း၊ ခရီးသွားဧည့်သည်များ ဘေးအန္တရာယ် ကင်းရှင်းရေးအတွက်လည်း သတိပေး ဆိုင်းဘုတ်များ၊ ပိုစတာများ၊ ကြော်ငြာ များ စိုက်ထူထားရန် လိုအပ်ပါကြောင်း။



ရွှေသောင်ယံတံတား (မကျီးချောင်း) ဖွင့်ပွဲအခမ်းအနားသို့ တက်ရောက်လာကြသူများကို တွေ့ရစဉ်။ သတင်းစဉ်



နိုင်ငံတော်သမ္မတ ဦးဝင်းမြင့်နှင့် နန်းဒေါ်ချိုချို၊ ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီးများနှင့် တိုင်းဒေသကြီးဝန်ကြီးချုပ်တို့ ရွှေသောင်ယံတံတား (မကျီးချောင်း) ဖွင့်ပွဲအထိမ်းအမှတ်အဖြစ် တက်ရောက်လာကြသူများနှင့်အတူ စုပေါင်းမှတ်တမ်းတင်ဓာတ်ပုံရိုက်စဉ်။

သတင်းစဉ်

စာမျက်နှာ ၃ မှ

မိမိတို့အစိုးရ တာဝန်ယူခဲ့သည့် နှစ်နှစ်ကျော်ကာလအတွင်း လမ်းပန်း ဆက်သွယ်ရေး ပိုမိုကောင်းမွန်စေရန် လမ်း၊ တံတားများကို တည်ဆောက်နိုင်ခဲ့ပါ ကြောင်း၊ လက်ကျန်သက်တမ်းအတွင်းမှာ လည်း ဒေသအလိုက် လိုအပ်နေသည့် တံတားအစင်းပေါင်း ၄၀၀ ကျော် ပြီးစီး အောင် တည်ဆောက်သွားရန် စီစဉ်ထား ပါကြောင်း၊ ပြည်သူ့လူထုစိတ်လုံခြုံမှု၊ ဘဝလုံခြုံမှုရှိစေရန် လမ်းများနှင့် တံတား များကိုလည်း ဆောက်လုပ်ရေး ဝန်ကြီး ဌာနက ကြည့်ရှုစစ်ဆေးပြီး ကြိုတင်ပြင် အဆင့်မြှင့်တင်နိုင်ခဲ့ပါကြောင်း၊ ၂၀၃၀ ပြည့်နှစ်တွင် နိုင်ငံတော်အတွင်း ကျေးရွာ အားလုံး၏ ၈၀ ရာခိုင်နှုန်း၊ ကျေးလက် ဒေသနေပြည်သူအားလုံး၏ ၉၀ ရာခိုင် နှုန်းသည် ကျေးလက်လမ်းများကို ရာသီ မရွေးအသုံးပြုနိုင်အောင် နှစ်စဉ်နှစ်တိုင်း ဖောက်လုပ်ခြင်း၊ ပြင်ဆင်ခြင်း၊ အဆင့်မြှင့် တင်ခြင်းများ ပြုလုပ်သွားမည်ဖြစ် ပါကြောင်း။

ဒေသအကျိုးဖြစ်စေမည်စီမံကိန်း
ယခုကဲ့သို့ လမ်းတံတားတည် ဆောက်ရေးများ စီမံကိန်းလုပ်ငန်းများ တွင် ပြည်သူ့ဘဏ္ဍာငွေများ သုံးစွဲရာတွင် လေလွင့်မှုမရှိစေရေးအတွက် ဒေသခံ ပြည်သူများ၊ သက်ဆိုင်ရာ တာဝန်ရှိသူ များအနေဖြင့် ပူးပေါင်းဆောင်ရွက်ပေး ကြရန် လိုပါကြောင်း၊ ပြည်သူ့ဘဏ္ဍာ ငွေများကို အသုံးပြုဆောင်ရွက်သည့် စီမံကိန်းများသည် ဒေသအကျိုးဖြစ်ထွန်း စေမည် စီမံကိန်းများဖြစ်ရန် လိုပါကြောင်း၊ ထို့အပြင် စီမံကိန်းများကို လက်သင့်ရာ လုပ်ငန်းအပ်နှံခြင်းမျိုးများ မရှိရန် နိုင်ငံတော်သမ္မတရုံးက ထုတ်ပြန်ထား သည့် တင်ဒါစည်းမျဉ်း စည်းကမ်းများ အတိုင်း သက်ဆိုင်ရာတာဝန်ရှိသူများနှင့် ဌာနဆိုင်ရာများက တိတိကျကျလိုက်နာ မှုရှိကြရန် သတိပေးလိုပါကြောင်း၊ စီမံ ကိန်းများ ဆောင်ရွက်သည့်နေရာတွင် အကယ်၍ အဆင့်လိုက် ခွဲတမ်းချဝေပုံကျ ခွဲယူကြပြီး ပြည်သူများအတွက် ထိထိ ရောက်ရောက် မရှိတော့သည့် ဘဏ္ဍာငွေ ဆုံးရှုံးမှု အခြေအနေများ ဖြစ်ပေါ်လာပါက နိုင်ငံတော်အစိုးရအနေဖြင့် တရားဥပဒေ စိုးမိုးရေးအရ ကျောသားရင်သား မခွဲခြား ဘဲ ဥပဒေနှင့်အညီ ဆောင်ရွက်ရမည်ဆို

သည်ကို အလေးထားပြီး ပြောကြားလိုပါ ကြောင်း။

တာဝန်ရှိသူများ တာဝန်ခံရမည်
လမ်းများ၊ တံတားများအပါအဝင် အခြေခံအဆောက်အအုံများ၊ တည် ဆောက်ရေးလုပ်ငန်းများ ဆောင်ရွက်ကြ ရာတွင်လည်း အရည်အသွေးစိစစ် ထိန်းသိမ်းရေး Quality Control ကို မဖြစ်မနေ ဆောင်ရွက်ကြရန် မှာကြား ထားပြီးဖြစ်ပါကြောင်း၊ သတ်မှတ်ထား သည့် ခံနိုင်ရည်၊ သတ်မှတ်ထားသည့် အချိန်ကာလ၊ မမျှော်လင့်ဘဲကြုံတွေ့ရ တတ်သည့် အခြေအနေများမှလွဲ၍ မဖြစ် သင့်မဖြစ်ထိုက်သည့် ယိုယွင်းပျက်စီးခြင်း မျိုးများ ဖြစ်ပေါ်လာပြီး ပြည်သူများဒုက္ခ တွေ့ကြုံလာလျှင် သက်ဆိုင်ရာ တာဝန်ရှိ သူများကို တာဝန်ယူ၊ တာဝန်ခံရမည်ဖြစ် သည်ကို အတိအလင်း ပြောကြားလိုပါ ကြောင်း၊ ပြည်သူ့ဘဏ္ဍာငွေနှင့် ကျခံသုံးစွဲ ရသည့် ယခုလိုအခြေခံအဆောက်အအုံ များ ရေရှည်တည်တံ့နိုင်အောင် ပြည်သူ များဘက်ကလည်း ကြည့်ရှုစောင့်ရှောက် ပေးကြရန်၊ ကြပ်မတ်ထိန်းသိမ်းပေးကြရန် တိုက်တွန်းလိုပါကြောင်း။

မိမိတို့ နိုင်ငံဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်ရေးတွင် နိုင်ငံလူဦးရေ၏ ရာခိုင်နှုန်းအများစု မှီခို အားထားနေရသည့် လယ်ယာကဏ္ဍ ဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်ရေးသည်လည်း အရေးကြီး သည့် ကဏ္ဍတစ်ခုဖြစ်ပါကြောင်း၊ လယ်ယာကဏ္ဍ ဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်ရေး အတွက်လိုအပ်သည့် နည်းပညာနှင့် အရင်းအနှီးပိုင်းတွင် နိုင်ငံတော်က တတ်နိုင်သလောက် ဖြည့်ဆည်းပေးနေ ပြီး လယ်ယာကဏ္ဍနှင့် သက်ဆိုင်သည့် ဥပဒေများကိုလည်း ခေတ်ကာလအခြေ အနေနှင့်လျော်ညီအောင် ပြင်ဆင်ပြဋ္ဌာန်း ပေးလျက်ရှိပါကြောင်း၊ လယ်ယာကဏ္ဍ ခိုင်မာအားကောင်းရန်၊ တောင်သူ ခိုင်မာအားကောင်းရန်၊ မိမိတို့စိုက်ပျိုးလုပ်ကိုင် ရသလောက် အကျိုးရှိစေရန်၊ မိမိတို့စီမံ လုပ်ကိုင်နေသည့် မြေယာကို သားစဉ်မြေး ဆက် ခိုင်ခိုင်မာမာလုပ်ကိုင်ခွင့်ရစေရန် အတွက် ၂၀၁၂ ခုနှစ်၊ လယ်ယာမြေ ဥပဒေနှင့် ၂၀၁၂ ခုနှစ်၊ မြေလွတ်၊ မြေလပ် နှင့် မြေရိုင်းများ စီမံခန့်ခွဲရေးဥပဒေတို့ကို လည်း လက်ရှိပတ်ဝန်းကျင်အခြေအနေနှင့် လိုက်လျောညီထွေဖြစ်အောင် ပြင်ဆင် ပြဋ္ဌာန်းဆောင်ရွက်လျက် ရှိပါကြောင်း။

မိမိတို့အစိုးရအနေဖြင့် သိမ်းဆည်းခံ လယ်ယာမြေများကို ပြန်လည်စွန့်လွှတ် ပေးခဲ့ရာမှာ စုစုပေါင်းစွန့်လွှတ်မြေ ၆၃၄၁၇ ဧက ရှိခဲ့ပြီဖြစ်ပါကြောင်း၊ တောင်သူများ လက်ဝယ်ကို ၁၃၀၉၁ ဧက လွှဲပြောင်းပေးအပ်နိုင်ခဲ့ပြီး သက်ဆိုင်ရာ ဝန်ကြီးဌာနများနှင့် တိုင်းဒေသကြီး၊ ပြည်နယ်များကို ၅၅၀၂၆ ဧက လွှဲပြောင်း ပေးအပ်နိုင်ခဲ့ပြီး ဖြစ်ပါကြောင်း၊ ကျန်ရှိ နေသေးသည့် သိမ်းဆည်းခံလယ်ယာ မြေများကို သက်ဆိုင်သည့် တောင်သူ များလက်ထဲ အမြန်ဆုံးပြန်လည်ပေးအပ် နိုင်ရန်လည်း စိစစ်မှုများဆောင်ရွက် နေကြပါကြောင်း။

လူတိုင်းရသင့်သည့်အခွင့်အရေး
သိမ်းဆည်းခံမြေများကို သက်ဆိုင် ရာ ကော်မတီအသီးသီးက ပြန်လည်စိစစ် ရာတွင် အဆင်ပြေချောမွေ့မှုမရှိစေရန် အဟန့်အတား ဖြစ်စေသည့် စွန့်လွှတ်ပြီး မြေများအား ပြန်လည်အပ်နှံပေးရန် နှောင့်နှေးစေသည့် စွန့်လွှတ်ပြီး မြေများ ကို အပ်နှံပြီးသော်လည်း ယာယီလွှဲ ပြောင်းပေးရန် အခက်အခဲဖြစ်ပေါ်နေ သည့် အသုံးချပိုင်ခွင့် အမည်ပေါက် ရရှိစေရန် အကျပ်အတည်းဖြစ်စေသည့် သက်ဆိုင်ရာ ဝန်ထမ်းများကိုလည်း လိုအပ်သလို အရေးယူသွားမည်ကို ထပ်မံ သတိပေးလိုပါကြောင်း၊ လျော်ကြေး၊ နစ်နာကြေးများ ပေးရန်ရှိပါကလည်း ကာလဒေသအခြေအနေအရ မှန်မှန် ကန်ကန် တရားမျှတစွာ သတ်မှတ်ကြရ မည် ဖြစ်ပါကြောင်း၊ နှစ်ဦးနှစ်ဖက်စလုံးက မဖြစ်နိုင်သည်များကို ရပ်ခံမနေကြဘဲ ကိုယ်ချင်းစာတရားဖြင့် သူမနာ့ကိုယ်မနာ လက်ခံကြရန် လိုအပ်ပါကြောင်း၊ တရား မျှတခြင်းသည် လူတိုင်းရသင့်ရထိုက် သည့် အခွင့်အရေးဖြစ်ပါကြောင်း၊ တရား မျှတမှုကို လက်ခံကျင့်သုံးရေးသည် လူမှုအဖွဲ့အစည်း ခိုင်မာရေးဖြစ်သလို ဒီမိုကရေစီ တည်ဆောက်ရေးလည်း ဖြစ်ပါကြောင်း။

ယနေ့အချိန်အခါတွင် ခေတ်ဟောင်း စနစ်ဟောင်းမှသည် ဒီမိုကရေစီကျင့်စဉ် နှင့်အညီ ခေတ်ပြောင်းစနစ်ပြောင်း ကာလဖြစ်ပါကြောင်း၊ ဒီမိုကရေစီအသွင် ကူးပြောင်းရေးကာလ၏ အစပင်ရှိသေး ပါကြောင်း၊ ဒီမိုကရေစီပန်းတိုင်သို့ မရောက်သေးပါကြောင်း၊ ယခုပြောင်းလဲမှု

ဖြစ်စဉ်ကြီး အောင်မြင်ချောမွေ့စေရန် ပြည်သူပြည်သားများနှင့် ဝန်ထမ်းများ အားလုံး၏ ပုံစံကျနေသည့် အတွေးအမြင် များ၊ ပုံသေကားကျ အလေ့အထများ အားလုံးကို ပြုပြင်ပြောင်းလဲပေးကြရန် အထူးလိုအပ်လှပါကြောင်း။

လယ်ယာမြေများပြန်လည်ရရှိရေး
ထိုကြောင့် ပြုပြင်ပြောင်းလဲမှု နှောင့်နှေးနေသည့် ဌာနဆိုင်ရာအဖွဲ့ အစည်းများကို ကြပ်မတ်မှုများ ဆောင်ရွက်နေပါကြောင်း၊ တရားစီရင်ရေး

ဝန်ထမ်းများအနေဖြင့် လိုက်နာရမည့် ဥပဒေ၊ နည်းဥပဒေများကို လေးစားလိုက် နာရမည်ဖြစ်ပြီး ပြည်သူများကလည်း တည်ဆဲဥပဒေများကိုလိုက်နာပြီး ကူညီ ပံ့ပိုးပေးကြရန် လိုအပ်ပါကြောင်း၊ အုပ်ချုပ်ရေးကဏ္ဍကို တာဝန်ယူထားသူ များကလည်း ဒီမိုကရေစီစနစ်ကို ဖော်ဆောင်သည့် အုပ်ချုပ်ရေးယန္တရား ဥပဒေနှင့်အညီ တရားနည်းလမ်းတကျ မျှမျှတတအုပ်ချုပ်ရန်၊ ပြည်သူတို့၏

သည်ကို နားလည်သဘောပေါက်ကြပြီး နိုင်ငံတော်အစိုးရနှင့်အတူ ဌာနဆိုင်ရာ အဖွဲ့အစည်းအသီးသီးမှ တာဝန်ရှိပုဂ္ဂိုလ် များ၊ ပြည်သူများက ဟန့်ချက်ညီစွာ လိုက်ပါဆောင်ရွက်ကြမှသာ လိုရာခရီး ရောက်မည်ဆိုသည်ကို ပြောကြားလိုပါ ကြောင်း၊ မိမိတို့၏ နိုင်ငံတော်ကြီး ငြိမ်းချမ်းသာယာပြီး ခေတ်မီဖွံ့ဖြိုး တိုးတက်ရန်ဆိုသည်ကို ပြည်ထောင်စု အတွင်း မှီတင်းနေထိုင်ကြသည့် မိမိတို့ အားလုံး၏ ပုံသေကားကျအတွေးအခေါ်



နိုင်ငံတော်သမ္မတ ဦးဝင်းမြင့် ပုသိမ်ဆေးရုံကြီးတွင် တက်ရောက်ဆေးကုသနေသည့် ကလေးငယ်တစ်ဦးအား ထောက်ပံ့ငွေ ပေးအပ်စဉ်။

သတင်းစဉ်

မဏ္ဍိုင်ကို တည်မတ်နိုင်ရန် တရားရေး မဏ္ဍိုင်တာဝန်ရှိသူများက ကြိုးပမ်းနေပါ ကြောင်း၊ အကတိလိုက်စားမှုကို အရှိန် အဟုန်နှင့် တိုက်ဖျက်နေပါကြောင်း၊ လူ့အခွင့်အရေး ချိုးဖောက်ခံရခြင်းများကို မြှင့်တင်ကာကွယ် ပေးနေပါကြောင်း၊ မူးယစ်ဆေးဝါးကို ပိုမိုနိမ်နင်းနေပါ ကြောင်း၊ ပြည်သူ့ဘဏ္ဍာငွေများ အလေ အလွင့်ဆုံးရှုံးမှုမရှိစေရန် စနစ်တကျစီမံ ခဲ့ရသည့် လယ်ယာမြေများ ပြန်လည်ရရှိ ရေး၊ လျော်ကြေးနစ်နာကြေးများ ရရှိရေး ကို ဥပဒေနှင့်အညီ အလေးပေးပြီး ဆောင်ရွက်နေပါကြောင်း။

ဒီမိုကရေစီ ပြုပြင်ပြောင်းလဲရေးကို အရှိန်အဟုန်ဖြင့် ဆောင်ရွက်ရာတွင် လွတ်လပ်မှုနှင့် လုံခြုံမှုကို အကာအကွယ် ပေးသည့် အုပ်ချုပ်ရေးစနစ်ဖြစ်ရန်၊ နိုင်ငံသူနိုင်ငံသားများအပေါ် ဝန်ထုပ် ဝန်ပိုးဖြစ်စေသည့်၊ ဖိနှိပ်ချုပ်ချယ်သည့် အုပ်ချုပ်ရေးယန္တရားမဖြစ်စေရန် အထူး လိုအပ်ပါကြောင်း၊ အုပ်ချုပ်ရေးယန္တရား ပြုပြင်ပြောင်းလဲရာတွင် တရားဥပဒေ စိုးမိုးရေး၊ အကတိလိုက်စားမှုတိုက်ဖျက် ရေးများကို ပြည်သူများက ကိုးစား ယုံကြည်ရသည့် အခြေအနေတစ်ရပ် ဖြစ်ထွန်းလာစေရန် ပြည်သူ့အားကိုးရယူ ပြီး နိုင်ငံတော်အစိုးရအနေဖြင့် ဦးစားပေး ဆောင်ရွက်သွားမည် ဖြစ်ပါကြောင်း။

ဒီမိုကရေစီ ကျင့်စဉ်အရ ပြည်သူကို ဦးထိပ်ထားပြီး ပြည်သူကို လေးစားစွာ အလုပ်အကျွေးပြုရန်နှင့် ပြည်သူ့ဝန်ကို ထမ်းဆောင်ရာတွင် ကောင်းမွန်သည့် အုပ်ချုပ်ရေးနှင့် သန့်ရှင်းသည့် အစိုးရဖြစ် လာစေရန် ပြည်သူ့ဝန်ထမ်းများ ကိုယ်တိုင် က ပြုပြင်ပြောင်းလဲနိုင်မှု၊ ယုံကြည်မှု အပြည့်အဝဖြင့် လိုက်ပါဖော်ဆောင်ပေး ကြရန် လေးလေးနက်နက် တိုက်တွန်း ပြောကြားလိုပါကြောင်း။

စာမျက်နှာ ၅ သို့

စာမျက်နှာ ၄ မှ

နိဂုံးချုပ်အနေဖြင့် နိုင်ငံတော်ကြီး အဘက်ဘက်မှ တိုးတက်ဖွံ့ဖြိုးစေရန်၊ သက်ဆိုင်ရာ ဒေသဖွံ့ဖြိုးစေရန် နိုင်ငံတော်က ငွေကုန်ကြေးကျခံပြီး အလေးအနက်ထား ရင်းနှီးမြှုပ်နှံပေးခဲ့ သည့် လမ်း၊ တံတားအပါအဝင် အခြေခံ အဆောက်အအုံများ ရေရှည်တည်တံ့ အောင် ဒေသပြည်သူများက ဝိုင်းဝန်း ထိန်းသိမ်းစောင့်ရှောက်ပေးကြစေလို ကြောင်း၊ အဂတိတင်သည့် လူ့အသိုင်း အဝိုင်းကို ဖော်ဆောင်ပေးကြပါ။ တရား မှုတသည့် လူ့အဖွဲ့အစည်းကို ဖန်တီးပေး ကြစေလိုကြောင်း၊ သဘာဝပတ်ဝန်းကျင် ယိုယွင်းပျက်စီးမှု မရှိစေရန် ကာကွယ် ပေးကြစေလိုကြောင်း၊ သယံဇာတများ ရေရှည်တည်တံ့စေရန် စီမံအုပ်ချုပ်ပေးကြ စေလိုကြောင်း၊ နိုင်ငံအဆင့် အပန်းဖြေ ကမ်းခြေများဖြစ်လာအောင် ကြိုးစားပေး ကြစေလိုကြောင်း၊ ပြည်ထောင်စု စိတ် ဓာတ်အရင်းခံပြီး ပြည်တွင်းငြိမ်းချမ်းရေး အမြန်ဆုံးရရှိအောင် ပူးပေါင်းဆောင်ရွက် ပေးကြစေလိုကြောင်း၊ တိုင်းရင်းသား ညီအစ်ကိုမောင်နှမများ၏ လက်တွဲမဖြတ် စတမ်း သွေးစည်းညီညွတ်မှု၊ ချစ်ကြည် ရင်းနှီးမှုများဖြင့် ငြိမ်းချမ်းသာယာပြော သည့် ဒီမိုကရေစီဖက်ဒရယ်ပြည်ထောင်စု နိုင်ငံတော်ကြီးကို တက်ညီလက်ညီ တည်ဆောက်ပေးကြပါရန် အလေး အနက်ထားပြောကြားလိုကြောင်း ပြော ကြားသည်။



နိုင်ငံတော်သမ္မတဦးဝင်းမြင့် ပုသိမ်ပြည်သူ့ဆေးရုံကြီး ခုတင် ၅၀၀ ကိုးထပ်တိုးချဲ့လှူဒါန်းဆောင် တည်ဆောက်ရေးလုပ်ငန်းနှင့်စပ်လျဉ်း၍ တာဝန်ရှိသူများအား မှာကြားစဉ်။

“အုပ်ချုပ်ရေးကဏ္ဍကို တာဝန်ယူထားသူများကလည်း ဒီမိုကရေစီစနစ်ကို ဖော်ဆောင်သည့် အုပ်ချုပ်ရေး ယန္တရားဖြစ်အောင် ကြိုးစားလုပ်ဆောင်ရန်၊ ဥပဒေနှင့် အညီ တရားနည်းလမ်းတကျ မျှမျှတတအုပ်ချုပ်ရန်၊ ပြည်သူတို့၏ လွတ်လပ်မှုနှင့် လုံခြုံမှုကို အကာအကွယ် ပေးသည့် အုပ်ချုပ်ရေးစနစ်ဖြစ်ရန်၊ နိုင်ငံသူနိုင်ငံသား များအပေါ် ဝန်ထုပ်ဝန်ပိုးဖြစ်စေသည့်၊ ဖိနှိပ်ချုပ်ချယ်သည့် အုပ်ချုပ်ရေးယန္တရားမဖြစ်စေရန် အထူးလိုအပ်”

ထို့နောက် ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီး ဦးဟန်ဇော်က တံတားတည်ဆောက် ရခြင်း၊ အစိုးရသစ်လက်ထက် လမ်း၊ တံတားများနှင့် အခြေခံအဆောက်အအုံ များ တည်ဆောက်နေမှုနှင့် ဆက်လက် တည်ဆောက်သွားမည့် အစီအစဉ်များ နှင့်စပ်လျဉ်း၍ ရှင်းလင်းပြောကြားသည်။ ဆက်လက်၍ ဧရာဝတီတိုင်းဒေသ

ကြီး ဝန်ကြီးချုပ် ဦးလှမှီးအောင်က ဧရာဝတီတိုင်းဒေသကြီးအတွင်း လမ်းကွန် ရက်များကောင်းမွန်ရေးအတွက် လမ်း၊ တံတားများ ပြုပြင်တည်ဆောက်နေမှု များနှင့် စပ်လျဉ်း၍ ရှင်းလင်းတင်ပြသည်။

ထို့နောက် ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီး ဦးဟန်ဇော်၊ တိုင်းဒေသကြီးဝန်ကြီးချုပ် ဦးလှမှီးအောင်၊ တိုင်းဒေသကြီး လွှတ်တော်ဥက္ကဋ္ဌ ဦးအောင်ကျော်ခိုင်၊ တိုင်းဒေသကြီး လမ်းပန်းဆက်သွယ်ရေး နှင့် လူပို့စစ်ဝန်ကြီးဦးဝင်းဌေး၊ ပြည်သူ့ လွှတ်တော်ကိုယ်စားလှယ် ဦးဝေလှိုင် ထွန်း၊ အမျိုးသားလွှတ်တော်ကိုယ်စား လှယ် ဦးစိုးမိုး၊ တိုင်းဒေသကြီးလွှတ်တော် ကိုယ်စားလှယ် ဒေါက်တာစိုးဝင်း၊ တံတား အထူးအဖွဲ့(၁၅)မှ ခုတင်ယန္တရားရေး များ ဦးကျော်သူနှင့် ဒေသပြည်သူ တစ်ဦးတို့က ဖဲကြီးဖြတ်၍ ဖွင့်လှစ်ပေး ကြသည်။

ယင်းနောက် နိုင်ငံတော်သမ္မတ၊ ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီးများနှင့် တိုင်းဒေသ ကြီး ဝန်ကြီးချုပ်တို့သည် တံတားဖွင့်ပွဲ အထိမ်းအမှတ်အဖြစ် တက်ရောက်လာကြ သူများနှင့်အတူ မှတ်တမ်းတင်ဓာတ်ပုံ ရိုက်ကြသည်။

ထို့နောက် နိုင်ငံတော်သမ္မတက တံတားကမ္ဘာ့ မော်ကွန်းကျောက်စာ တိုင်ကို စက်လေ့တိုင်၍ ဖွင့်လှစ်ပေးပြီး အမွှေးနှံ့သာရည်ဖြင့် ပက်ဖျန်းပေးသည်။ ယင်းနောက် နိုင်ငံတော်သမ္မတနှင့် ဇနီးပြည်ထောင်စုဝန်ကြီးများတိုင်းဒေသ ကြီး ဝန်ကြီးချုပ်နှင့် တာဝန်ရှိသူများက တံတားပေါ်မှ ဖြတ်သန်းကြည့်ရှုကြသည်။

နယ် ပင်လယ်ကမ်းခြေတစ်လျှောက် သွားလာနိုင်မည်ဖြစ်ပြီး ဒေသတွင်း ပြည်သူများ၏ လူမှုစီးပွားဘဝဖွံ့ဖြိုးတိုး တက်လာမည်ဖြစ်ကြောင်း သိရသည်။

ထို့နောက် နိုင်ငံတော်သမ္မတသည် ပုသိမ်မြို့၊ ရွှေတောင်ကျောင်းတိုက်ဆရာ တော်နှင့် မင်္ဂလာကျောင်းတိုက် ဆရာ တော်တို့အား သွားရောက်ဖူးမြော်ကြည့် ညှိပြီး လှူဖွယ်ပစ္စည်းများ ဆက်ကပ် လှူဒါန်းသည်။

တင်ပြချက်အပေါ် နိုင်ငံတော်သမ္မတ က ယခု ဆေးရုံကိုထပ်ဆောင် တည် ဆောက်မှုနှင့်စပ်လျဉ်း၍ ဥပဒေ၊ တင်ဒါ စည်းမျဉ်းစည်းကမ်းများနှင့်အညီ တိတိ ကျကျလိုက်နာဆောင်ရွက်ရန် လိုအပ်ပါ ကြောင်း၊ ကျန်းမာရေးနှင့် အားကစား ဝန်ကြီးဌာနနှင့် တိုင်းဒေသကြီး အစိုးရတို့ ပူးပေါင်းပြီး ဆက်လက်ဆောင်ရွက်သွား ရန် လိုအပ်ပါကြောင်း ပြောကြားပြီး တည်ဆောက်ဆဲ ကိုးထပ်ဆောင်ကို လိုက်လံကြည့်ရှုစစ်ဆေးသည်။

ဆက်လက်၍ နိုင်ငံတော်သမ္မတ သည် ပုသိမ်ဆေးရုံကြီးတွင် တက်ရောက် ဆေးကုနေကြသည့် လူနာများကို ကြည့်ရှု အားပေးစကားပြောကြားပြီး ထောက်ပံ့ ငွေများကို ပေးအပ်သည်။ ထို့နောက် နိုင်ငံတော်သမ္မတနှင့် အဖွဲ့သည် ပုသိမ်မြို့မှ တပ်မတော်အထူး လေယာဉ်ဖြင့် ပြန်လည်ထွက်ခွာလာရာ မွန်းလွဲပိုင်းတွင် နေပြည်တော်သို့ ပြန်လည်ရောက်ရှိကြသည်။

သတင်းစဉ်

အဂတိလိုက်စားမှုတိုက်ဖျက်ရေးကော်မရှင်ဥက္ကဋ္ဌ ဦးအောင်ကြည်နှင့်အဖွဲ့ အဂတိလိုက်စားမှု တိုက်ဖျက်ရေးဆိုင်ရာ ညီလာခံနှင့် အစည်းအဝေးများ တက်ရောက်ရာမှ ပြန်လည်ရောက်ရှိ

နေပြည်တော် အောက်တိုဘာ ၂၀
အဂတိလိုက်စားမှု တိုက်ဖျက်ရေး ကော်မရှင်ဥက္ကဋ္ဌ ဦးအောင်ကြည်နှင့် အဖွဲ့သည် ဒိန်းမတ်နိုင်ငံတွင် ကျင်းပသည့် အဂတိလိုက်စားမှု တိုက်ဖျက်ရေးဆိုင်ရာ အပြည်ပြည်ဆိုင်ရာညီလာခံနှင့် အစည်း အဝေးများ တက်ရောက်ရန်အတွက် အောက်တိုဘာ ၂၁ ရက်တွင် ရန်ကုန် အပြည်ပြည်ဆိုင်ရာ လေဆိပ်မှ လေကြောင်းခရီးဖြင့် ထွက်ခွာခဲ့သည်။

ကော်မရှင်ဥက္ကဋ္ဌနှင့် အဖွဲ့သည် ဒိန်းမတ်နိုင်ငံ ကိုပင်ဟေဂင်မြို့၊ Bella Center တွင် ဒိန်းမတ်အစိုးရနှင့် အပြည်ပြည်ဆိုင်ရာ ပွင့်လင်းမြင်သာမှု အဖွဲ့တို့ ပူးပေါင်းစီစဉ်ကျင်းပသည့် (၁၈) ကြိမ်မြောက် အပြည်ပြည်ဆိုင်ရာ အဂတိ လိုက်စားမှုတိုက်ဖျက်ရေးညီလာခံ (18th International Anti-Corruption Conference) သို့ အောက်တိုဘာ ၂၂ ရက်မှ ၂၄ ရက်ထိ တက်ရောက်ခဲ့သည်။ အဆိုပါညီလာခံကို ဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်



ရေး၊ ငြိမ်းချမ်းရေးနှင့် လူမှုဘဝလုံခြုံရေး အတွက် နိုင်ငံအချင်းချင်း ပူးပေါင်းဆောင် ရွက်ရန် အချိန်ကျရောက်နေပြီဖြစ် ကြောင်း အသိပေးနှိုးဆော်သည့် ရည်ရွယ်ချက်ဖြင့် ကျင်းပခဲ့ခြင်းဖြစ်ပြီး နိုင်ငံ ၁၄၄ နိုင်ငံမှ အဂတိလိုက်စားမှု တိုက်ဖျက်ရေး လုပ်ငန်းဆောင်ရွက်နေ

သည့် အစိုးရ အဖွဲ့အစည်းများ၊ လူမှု အဖွဲ့အစည်းများ၊ ကဏ္ဍပုံပေါင်း ဆောင်ရွက်နေသည့် အဖွဲ့အစည်းများ၊ ပုဂ္ဂလိကကဏ္ဍမှ ကိုယ်စားလှယ်များ စုစုပေါင်း ၁၈၀၀ ကျော် တက်ရောက်ခဲ့ သည်။

အဆိုပါညီလာခံမှ အဂတိလိုက်စား

မှုတိုက်ဖျက်ရေးလုပ်ငန်းသည် ခိုင်မာ သည့် ကမ္ဘာလုံးဆိုင်ရာ အင်အားတစ်ရပ် ဖြစ်လာပြီး မည်သည့်အဂတိလိုက်စားမှု ကိုမျှ ဆိတ်ဆိတ်နေမည်မဟုတ်ကြောင်း၊ အဂတိလိုက်စားမှု တိုက်ဖျက်ရေးလုပ်ငန်း တွင် ပုဂ္ဂလိကအခန်း ကဏ္ဍသည်လည်း အရေးပါပြီး တက်ကြွစွာပါဝင်လှုပ်ရှားနေ

ကြောင်း၊ စီးပွားရေးလုပ်ငန်းများ အနေ ဖြင့်လည်း အဂတိလိုက်စားမှုကို လုံးဝ သည်းမခံ ခွင့်မလွှတ်သည့် Zero Tolerance Policy ကို ကျင့်သုံးရန် တိုက်တွန်းနှိုးဆော်ကြောင်း အပါအဝင် အချက် ၁၁ ချက်ကို ထုတ်ပြန်ကြေညာခဲ့ သည်။

ကော်မရှင်ဥက္ကဋ္ဌသည် ညီလာခံ တက်ရောက်စဉ်ကာလအတွင်း ထိုင်းနိုင်ငံ အဂတိ လိုက်စားမှုတိုက်ဖျက်ရေး အမျိုး သားကော်မရှင်၊ အင်ဒိုနီးရှားနိုင်ငံ အဂတိ လိုက်စားမှု တိုက်ဖျက်ရေးကော်မရှင်တို့မှ ဥက္ကဋ္ဌများနှင့် အလွတ်သဘော တွေ့ဆုံ ဆွေးနွေးခဲ့သည်။

ကော်မရှင်ဥက္ကဋ္ဌနှင့် အဖွဲ့သည် ကိုပင်ဟေဂင်မြို့၊ Eigtveds Pakhus Building တွင် ဒိန်းမတ်အစိုးရ၊ ကမ္ဘာ့ဘဏ်နှင့် အဂတိလိုက်စားမှုရှာဖွေ တိုက်ဖျက်ရေး အပြည်ပြည်ဆိုင်ရာ မဟာ မိတ်အဖွဲ့တို့ ပူးပေါင်းစီစဉ်ကျင်းပသည့် အဂတိလိုက်စားမှုရှာဖွေတိုက်ဖျက်ရေး

အပြည်ပြည်ဆိုင်ရာ မဟာမိတ်အဖွဲ့၏ စတုတ္ထအကြိမ်မြောက် အစည်းအဝေးသို့ အောက်တိုဘာ ၂၅ ရက်မှ ၂၆ ရက်အထိ တက်ရောက်ခဲ့သည်။

အဆိုပါအစည်းအဝေးကို အဂတိ လိုက်စားမှုတိုက်ဖျက်ရာတွင် မဟာမိတ် အဖွဲ့များ ဖွဲ့စည်းကာ ပူးပေါင်းဆောင်ရွက် သွားရေးအသိပေးနှိုးဆော်သည့် ရည်ရွယ် ချက်ဖြင့် ကျင်းပခဲ့ခြင်းဖြစ်ပြီး နိုင်ငံ တကာမှ အဂတိလိုက်စားမှုတိုက်ဖျက်ရေး လုပ်ငန်းဆောင်ရွက်နေသူ ၂၀၀ ခန့် တက်ရောက်ခဲ့သည်။

ကော်မရှင်ဥက္ကဋ္ဌသည် အစည်း အဝေးတက်ရောက်စဉ် ကာလအတွင်း ဒိန်းမတ်နိုင်ငံ နိုင်ငံခြားရေးဝန်ကြီးဌာနမှ အာရှ၊ လက်တင်အမေရိကနှင့် အိုရှန်း နီးယားဌာနဆိုင်ရာ အကြီးအကဲ သံအမတ်ကြီး Mr. Erik Laursen နှင့် အောက်တိုဘာ ၂၅ ရက်က တွေ့ဆုံပြီး မြန်မာနိုင်ငံ၏ အဂတိလိုက်စားမှုတိုက် ဖျက်ရေးအခြေအနေများကို အပြန် အလှန်ဆွေးနွေး ခဲ့ကြသည်။

ကော်မရှင်ဥက္ကဋ္ဌနှင့် အဖွဲ့သည် အောက်တိုဘာ ၂၇ ရက်တွင် လေ ကြောင်းခရီးဖြင့် မြန်မာနိုင်ငံသို့ ပြန်လည် ရောက်ရှိခဲ့သည်။

သတင်းစဉ်

လူသားအချင်းချင်း စာနာကူညီ ကရုဏာကြက်ခြေနီ

ရဲရဲထွန်းတောက် (မွှေးလုံး)

ယနေ့ကျွန်ုပ်တို့ မှီတင်းနေထိုင်လျက်ရှိသော ကမ္ဘာမြေကြီးသည် သဘာဝပတ်ဝန်းကျင်ပေါက်ပွားမှုများ ယိုယွင်းပျက်စီးလာမှုကြောင့် ကမ္ဘာကြီး ပူနွေးလာခဲ့သည်။ ထိုသို့သော အခြေအနေတွင် သဘာဝဘေးအန္တရာယ်တို့သည် ရိုင်းစိုင်းပြင်းထန်စွာ ဝင်ရောက်ခဲ့ကြသည်။ ဥပမာ- ကမ္ဘာကြီး၏ တစ်နေရာမဟုတ် တစ်နေရာတွင် မုန်တိုင်းများတိုက်ခတ်ခြင်း၊ ရေကြီးရေလျှံခြင်း၊ မိုးကြိုးများ ကျရောက်ခြင်းနှင့် မြေပြိုခြင်းတို့ ဖြစ်ပေါ်လျက်ရှိသည်။

ကမ္ဘာပေါ်ရှိ လူဦးရေသန်း ၇၀၀၀ ကျော်တို့သည် သဘာဝဘေးအန္တရာယ်များစွာကို တစ်ခုမဟုတ်တစ်ခုဆိုသလို ရင်ဆိုင်နေကြရသည်။ ထိုကဲ့သို့သော ဒုက္ခများ ပင်လယ်ဝေနေသော အရပ်ဒေသများဆီသို့ ကြက်ခြေနီတပ်ဖွဲ့ဝင်တို့သည် သက်စွန့်ဆံ့ဖျားသွားရောက်နေကြပြီး လူတို့၏ အသက်ပေါင်းများစွာကို ကယ်တင်စောင့်ရှောက်လျက်ရှိနေကြသည်။

ကြက်ခြေနီအမှတ်အသားဆိုသည်မှာ ဘေးအန္တရာယ် ကျရောက်ချိန်၌လည်းကောင်း၊ ကြက်ခြေနီလှုပ်ရှားမှု၌ ပါဝင်သည့် အပြည်ပြည်ဆိုင်ရာ ကြက်ခြေနီကော်မတီ (အိုင်စီအာရ်စီ) အပြည်ပြည်ဆိုင်ရာ ကြက်ခြေနီနှင့် လခြမ်းနီအသင်းများ ဖက်ဒရေးရှင်းနှင့် အမျိုးသား ကြက်ခြေနီအသင်းများမှ လူပုဂ္ဂိုလ်များနှင့် တပ်မတော်ဆေးဝန်ထမ်းများက လူမှုကရုဏာ လုပ်ငန်းများ ပြုလုပ်သည့်အခါတွင် အသုံးပြုသည့် အမှတ်အသားကို ဆိုလိုခြင်းဖြစ်သည်။ ယင်းသည် ဆေးဘက်ဆိုင်ရာ ဝန်ထမ်းများ၏ အမှတ်အသားမဟုတ်ချေ။ ထိုအမှတ်အသားကို မည်သူတို့က မည်သည့်အချိန်တွင် မည်သို့အသုံးပြုရမည် ဆိုသည်ကို အပြည်ပြည်ဆိုင်ရာဥပဒေနှင့် နိုင်ငံတော် ဥပဒေများတွင် ပြဌာန်းပေးထားပြီး ဖြစ်သည်။

ကြက်ခြေနီအမှတ်အသား

ဆေးဘက်ဆိုင်ရာ ကယ်ဆယ်ရေးကော်မတီများနှင့် တပ်မတော်ဆေးဝန်ထမ်းများဟု သိရှိရန်နှင့် ယင်းတို့ကို အကာအကွယ်ပေးရန် ကြက်ခြေနီအမှတ်အသားကို ကြားနေအမှတ်အသားအဖြစ် ၁၈၆၄ ခုနှစ်တွင် ကျင်းပခဲ့သည့် ပထမအကြိမ် သံတမန်များဆိုင်ရာ ညီလာခံက အတည်ပြု သတ်မှတ်ခဲ့ခြင်း ဖြစ်သည်။ ဒဏ်ရာရစစ်သည်များနှင့် အခြားဘေးဒုက္ခရသူများ ထံ ကယ်ဆယ်ရေးအဖွဲ့များက လိုအပ်သည့် အကူအညီများ သွားရောက်ပေးနိုင်ရန် ပြဌာန်းသတ်မှတ်ခဲ့ခြင်းဖြစ်သည်။ ဆွစ်ဇာလန်နိုင်ငံအလံကို အရောင်များ ပြောင်းပြန်ပြုလုပ်၍ အဖြူရောင်နောက်ခံတွင် အနီရောင် ကြက်ခြေနီကို ကြက်ခြေနီအမှတ်အသားအဖြစ် သတ်မှတ်ခြင်းဖြင့် အမျိုးသား ကယ်ဆယ်ရေးအသင်းများ (ယခုအခါ တိုင်းပြည်အသီးသီးရှိ ကြက်ခြေနီနှင့် လခြမ်းနီအသင်းများ) ထူထောင်ရေးနှင့် ပထမအကြိမ် ဂျီနီဗာညီလာခံကျင်းပရေးတွင် အဓိကအခန်းမှ ပါဝင်ခဲ့သည့် ဆွစ်ဇာလန်နိုင်ငံအား ဂုဏ်ပြုလိုက်ခြင်းဖြစ်သည်။

အပြည်ပြည်ဆိုင်ရာ လူသားချင်း စာနာထောက်ထားခြင်းဆိုင်ရာ ဥပဒေအခြေခံဖြစ်သော ၁၉၄၉ ဂျီနီဗာအများသဘောတူညီချက်အရ ဤအမှတ်အသားကိုပင် ဆက်လက်အသုံးပြုရန် ဆုံးဖြတ်ခဲ့ပြီး နောက်ထပ်အမှတ်အသားနှစ်ခုဖြစ်သည့် အဖြူရောင်နောက်ခံပါ လခြမ်းနီအမှတ်အသားနှင့် ခြင်္သေ့နီနှင့် နေဝန်းနီအမှတ်အသားတို့ကိုလည်း အသိအမှတ်ပြုခဲ့ကြောင်း ဖတ်ရှုလေ့လာ သိရှိရသည်။

ကြက်ခြေနီနှင့် လခြမ်းနီလှုပ်ရှားမှုသည် စစ်ပွဲများအတွင်း မှ စတင်သွေတည်ခဲ့သည်။ ၁၈၅၉ ခုနှစ် ဆွစ်ဇာလန်နိုင်ငံသား ဟင်နရီဒူးနန်သည် ပြင်သစ်ဧကရာဇ် တတိယမြောက် နပိုလီယံ ထံသွားရောက်စဉ် ဆိုဗာရီနီအရပ်၌ ပြင်သစ်-အီတလီစစ်တပ်များနှင့် ဩစတြီးယားစစ်တပ်တို့အကြား ဖြစ်ပွားသည့် စစ်ပွဲ၏ အနိဗ္ဗာန်များကို မျက်မြင်ကြုံတွေ့ခဲ့ရသည်။ ကရုဏာ နှလုံးသားပိုင်ရှင် ဟင်နရီဒူးနန်သည် အဆိုပါ စစ်တလင်း၏ မြင်ကွင်းများကို မကြည့်ရက် မရှုရှက်ဖြစ်ကာ ဒဏ်ရာရစစ်သည်များကို မိမိတတ်စွမ်းသမျှ ကူညီပုဂ္ဂိုလ်စောင့်ရှောက်ပေးခဲ့သည်။ စစ်ပွဲပြီးချိန် နေရပ်သို့ ပြန်ရောက်သည့်အခါ ဟင်နရီဒူးနန်သည် “ဆိုဗာရီနီ အောက်မေ့ဖွယ်” အမည်ဖြင့် မိမိစစ်မြေပြင် အတွေ့အကြုံများကို စာအုပ်ထုတ်ဝေခဲ့သည်။

အဆိုပါစာအုပ်တွင် စစ်မက်ဖြစ်ပွားချိန်တွင် ဒဏ်ရာရသူများအား ပြုစုစောင့်ရှောက်ရန်အတွက် နိုင်ငံတိုင်း၌ စေတနာ့ဝန်ထမ်းအဖွဲ့များ ဖွဲ့စည်းထားရန်နှင့် ထိုစေတနာ့ဝန်ထမ်းများကို အကာအကွယ်ပေးရန်အတွက် နိုင်ငံများ၏ သဘောတူညီချက် ရယူရန်ဆိုသည့်အချက်နှစ်ချက်ကို ထည့်သွင်းအဆိုပြုခဲ့သည်။

ထိုအချက်များသည် ပထမဂျီနီဗာ သဘောတူညီချက် ဖြစ်သော လက်နက်ကိုင်တပ်ဖွဲ့များမှ စစ်မြေပြင်တွင် ဒဏ်ရာရသူများနှင့် နာမကျန်းဖြစ်နေသူများအား ကာကွယ်စောင့်ရှောက်မှုဆိုင်ရာ သဘောတူညီချက်ကို အတည်ပြုလက်ခံခြင်းနှင့် အတူ ၁၈၆၄ ခုနှစ်တွင် အကောင်အထည်ပေါ်လာခဲ့သည်။ ၁၈၆၄ ခုနှစ်တွင် အပြည်ပြည်ဆိုင်ရာ ကြက်ခြေနီကော်မတီ (The International Committee of the Red Cross)



(ICRC) ကို ဖွဲ့စည်းတည်ထောင်ခဲ့သည်။ ထို့နောက်ပိုင်းတွင် အမျိုးသား ကြက်ခြေနီအသင်းများ ပေါ်ပေါက်လာခဲ့ခြင်းနှင့် အတူ အပြည်ပြည်ဆိုင်ရာ ကြက်ခြေနီနှင့် လခြမ်းနီအသင်းများ ဖက်ဒရေးရှင်းကိုလည်း ဖွဲ့စည်းတည်ထောင်ခဲ့ကြသည်။

အပြည်ပြည်ဆိုင်ရာ ကြက်ခြေနီကော်မတီ (အိုင်စီအာရ်စီ) ဆိုသည်မှာ လွတ်လပ်သည့် လူသားချင်းစာနာထောက်ထားမှုဆိုင်ရာ အဖွဲ့အစည်းတစ်ရပ်ဖြစ်သည်။ လက်နက်ကိုင်ပဋိပက္ခ (သို့မဟုတ်) မငြိမ်သက်မှုအခြေအနေများတွင် ဘက်လိုက်မှုကင်းသော ကြားဝင်ဆောင်ရွက်ပေးသူအဖြစ် မိမိကိုယ်တိုင် အစပျိုးလုပ်ကိုင်ခြင်းအားဖြင့်သော်လည်းကောင်း၊ ဂျီနီဗာ သဘောတူညီချက်များဖြင့်သော်လည်းကောင်း၊ နိုင်ငံတကာက ပါဝင်သော လက်နက်ကိုင်ပဋိပက္ခများနှင့် နိုင်ငံတကာအရေးအခင်းမဟုတ်သော လက်နက်ကိုင်ပဋိပက္ခ ပြည်တွင်း မငြိမ်သက်မှုနှင့် တင်းမာမှုများကြောင့် ဒုက္ခရောက်သူများကို အကာအကွယ်နှင့် အထောက်အပံ့ပေးနိုင်ရန် ကြိုးပမ်းအားထုတ်လျက် ရှိသည်။

မြန်မာနိုင်ငံ ကြက်ခြေနီအသင်းသည် အိန္ဒိယနိုင်ငံ ကြက်ခြေနီအသင်း၏ အသင်းခွဲအနေဖြင့် ၁၉၂၀ ပြည့်နှစ်တွင် စတင်ဖွဲ့စည်းခဲ့သည်။ ၁၉၃၇ ခုနှစ်တွင် မြန်မာနိုင်ငံကြက်ခြေနီအသင်းအဖြစ် သီးခြားရပ်တည်ခဲ့သည်။ ၁၉၄၆၊ ၁၉၆၄၊ ၁၉၇၁ နှင့် ၁၉၈၈ ခုနှစ်များတွင် ပြင်ဆင်မှုများ ထပ်မံပြုလုပ်ခဲ့သည်။

မြန်မာနိုင်ငံ ကြက်ခြေနီအသင်းသည် အမျိုးသားအသင်း၏ တာဝန်ဝတ္တရားများဖြစ်သည့် လူမှုကရုဏာလုပ်ငန်းများကို “ဆင်းရဲဒုက္ခနည်းပါး သက်သာစေရန်” ဟူသော ရည်ရွယ်ချက်ဖြင့်ဆောင်ရွက်လျက်ရှိသည်။ အဆိုပါ ရည်ရွယ်ချက် အောင်မြင်ရန်အတွက် “ကျန်းမာရေးမြှင့်တင်ရန်၊ ရောဂါဘေးတားဆီးရန်နှင့် ဘေးဒုက္ခကျရောက်သူများကို ကူညီပေးရန်” အစရှိသည့် လုပ်ငန်းစဉ်သုံးရပ် ချမှတ်ထားသည်။

လူမှုကရုဏာလုပ်ငန်းများကို ဆောင်ရွက်လျက်ရှိ မြန်မာနိုင်ငံ ကြက်ခြေနီအသင်းသည် လူမှုကရုဏာ လုပ်ငန်းများတွင် ရှေ့ဆောင်ဦးရွက်ပြုသော လူမှုရေးအသင်းကြီး ဖြစ်သည်နှင့်အညီ ဘေးဒုက္ခကျရောက်လွယ်သူများ၏ ကျန်းမာရေးနှင့် စားဝတ်နေရေးကို တိုးတက်ကောင်းမွန်အောင် ကူညီဆောင်ရွက်ပေးသည်။ အသင်းကြီးသည် အခြားသော ဝန်ကြီးဌာနများ၊ ကမ္ဘာ့ကုလသမဂ္ဂအဖွဲ့အစည်းများ၊ အစိုးရမဟုတ်သော အဖွဲ့အစည်းများ၊ သတင်းနှင့်ပြန်ကြားရေးမီဒီယာများ၊ ရေဒီယိုနှင့် ရုပ်မြင်သံကြား စသည့်အဖွဲ့အစည်းအသီးသီးတို့ဖြင့် ပူးပေါင်းလျက် လူမှုကရုဏာလုပ်ငန်းများကို ဆောင်ရွက်လျက်ရှိသည်ကို မြင်တွေ့နေရသည်။

မြန်မာနိုင်ငံကြက်ခြေနီအသင်းသည် မြန်မာနိုင်ငံတစ်ဝန်းရှိ ဘေးဒုက္ခ ကျရောက်လွယ်သူများနှင့် ဘေးအန္တရာယ်ကျ ရောက်နေသူများအတွက် အများပြည်သူတို့ကိုယ်တိုင်ပါဝင်ဆောင်ရွက်သည့် လူမှုကရုဏာလုပ်ငန်းများကို အချိန်မရွေး လုပ်ဆောင်နိုင်သော ထိပ်တန်းအဖွဲ့အစည်းကြီးဖြစ်လာစေရန် မျှော်မှန်းချက် ချမှတ်ထားရှိသည်။

မြန်မာနိုင်ငံ ကြက်ခြေနီအသင်းသည် နိုင်ငံတစ်ဝန်းရှိ စေတနာ့လုပ်အားရှင်များ၏ စွမ်းပကားဖြင့် အန္တရာယ်ကျရောက် လွယ်သူများ၏ လူမှုအဖွဲ့အစည်းများအတွက်လည်းကောင်း၊ တစ်ဦးချင်းအတွက် လည်းကောင်း၊ ကျန်းမာရေးမြှင့်တင်ရန်

နှင့် ဘေးအန္တရာယ်ကင်းဝေးသော ပတ်ဝန်းကျင်ထူထောင်ရန် ကြိုးပမ်းဆောင်ရွက်မည်။ ထို့ပြင် ဘေးဒုက္ခကျရောက်နေသူများအား ၎င်းတို့၏ ပုံမှန်ဘဝပြန်လည်ရောက်ရှိစေရန် ကူညီဆောင်ရွက်မည်ဖြစ်ကြောင်း လုပ်ဆောင်ချက်များနှင့် ပတ်သက်ပြီး အတိအလင်း ဖော်ပြထားသည်ကို တွေ့ရှိရသည်။

မြန်မာနိုင်ငံကြက်ခြေနီအသင်း

မြန်မာနိုင်ငံကြက်ခြေနီအသင်းသည် မိသားစုပြန်လည် ဆက်သွယ်ပေးရေးဌာနမှ ကြက်ခြေနီအကြောင်းကြားစာ ဝန်ဆောင်မှု၊ လူပျောက်ရှာဖွေသည့် ဝန်ဆောင်မှုစသည့် ဝန်ဆောင်မှုလုပ်ငန်းများကိုလည်း ဆောင်ရွက်ပေးလျက်ရှိသည်။ အပြည်ပြည်ဆိုင်ရာ လူသားချင်းစာနာထောက်ထားမှု ဥပဒေ၊ ကြက်ခြေနီအမှတ်အသား၊ သင်္ကေတ မှန်ကန်စွာ သုံးစွဲနိုင်စေရန်၊ ကြက်ခြေနီအခြေခံမူ (၇) ချက်ကို သိရှိလိုက်နာစေရန်နှင့် ကြက်ခြေနီကဆောင်ရွက်လျက်ရှိသော လုပ်ငန်းများအကြောင်းကို သိရှိစေရန်အတွက် သက်ဆိုင်ရာဒေသအာဏာပိုင်များ၊ ဝန်ကြီးဌာနများ၊ လူမှုရေးအသင်းအဖွဲ့များ၊ ကြက်ခြေနီစေတနာ့ လုပ်အားရှင်များနှင့် ပြည်သူလူထုအတွက် ကြက်ခြေနီအသိပညာ ပြန့်ပွားရေးလုပ်ငန်းများကို ဆောင်ရွက်လျက်ရှိသည်။

မြန်မာနိုင်ငံ ကြက်ခြေနီအသင်းသည် ဘေးဒုက္ခကျရောက်သူများအား ရုပ်ပိုင်းဆိုင်ရာ ပြန်လည်ထူထောင်ရေးသဘာမက စိတ်ပိုင်းဆိုင်ရာ ပြန်လည်ထူထောင်ရေးလုပ်ငန်းများကိုလည်း ဆောင်ရွက်ပေးလျက်ရှိသည်။ တိုင်းဒေသကြီးနှင့် ပြည်နယ်များတွင် စိတ်ပိုင်းဆိုင်ရာ အားပေးကူညီမှု သင်တန်းတက်ရောက် ထားပြီးသော စေတနာ့လုပ်အားရှင်များရှိပြီး အရေးပေါ်အခြေအနေကျရောက်လာပါက လေ့ကျင့်ထားသော စေတနာ့ လုပ်အားရှင်များအား စေလွှတ်၍ အကူအညီပေးခြင်းများကို ဆောင်ရွက်ပေးလျက်ရှိသည်။

ထိုအတူ ကျန်းမာရေးစောင့်ရှောက်မှုတွင် အဓိကစီမံချက်များဖြစ်သော လူထုအတွင်းအရေးပေါ်ကျန်းမာရေးစောင့်ရှောက်မှုစီမံချက် (ရေနှင့် ပတ်ဝန်းကျင်သန့်ရှင်းရေးနှင့် စိတ်ပိုင်းဆိုင်ရာ အားပေးကူညီမှုတို့အပါအဝင်) လူထုအခြေပြု ကျန်းမာရေး ဖွံ့ဖြိုးမှု စီမံချက်၊ ခုခံအားကျ ကူးစက်ရောဂါ၊ ဝီဘီရောဂါနှင့် ငှက်ဖျားရောဂါ တိုက်ဖျက်ရေးစီမံချက်၊ မျိုးဆက်ပွား

ကျန်းမာရေးဆိုင်ရာစီမံချက်၊ ကလေးသူငယ်အကာအကွယ် ပေးရေးစီမံချက်၊ မိခင်နှင့် ကလေးကျန်းမာရေးစောင့်ရှောက်မှု စီမံချက်၊ စေတနာ့ သွေးသန့်သွေးလျှူရှင် စည်းရုံးရေးစီမံချက်၊ လူထုအခြေပြု ကျန်းမာရေးနှင့် ရှေးဦးပြုစုခြင်း စီမံချက်နှင့် ဒေသအနှံ့မြေတုတ်ဆင်ရေးအစီအစဉ်တို့အား ဆောင်ရွက် လျက်ရှိသည်။ မြန်မာနိုင်ငံ ကြက်ခြေနီတပ်ဖွဲ့၏ ဂုဏ်ယူဖွယ်ရာ စီမံချက်များဖြစ်သည်။

မြန်မာနိုင်ငံကြက်ခြေနီအသင်း၏ မိတ်ဖက်ကြက်ခြေနီ လခြမ်းနီလှုပ်ရှားအဖွဲ့ဝင်များ၏ အစည်းအဝေးကို ၂၀၁၆ ခုနှစ် မေလ (၅/၆) ရက်နေ့များတွင် ရန်ကုန်မြို့ရှိ Novotel Hotel Max ၌ ကျင်းပခဲ့သည်။

နှစ်ရက်တာကျင်းပသည့် အစည်းအဝေးတွင် မိတ်ဖက် ကြက်ခြေနီအသင်းများအနေဖြင့် မြန်မာနိုင်ငံ ကြက်ခြေနီ အသင်းက ဆောင်ရွက်လျက်ရှိသော လူမှုကရုဏာလုပ်ငန်းများတွင် မြန်မာနိုင်ငံ ကြက်ခြေနီအသင်းဥပဒေ၊ မဟာ ဗျူဟာများ၊ မူများနှင့် အညီ အကောင်းဆုံး ပူးပေါင်း ဆောင်ရွက်နိုင်မည့်နည်းလမ်းများ၊ နယ်ပယ်များကို ဆွေးနွေး ညှိနှိုင်းသတ်မှတ်ရန် အလေးထား ဆွေးနွေးခဲ့ကြကြောင်း သတင်းအပေါ် ကျွန်ုပ်တို့အနေဖြင့် ကြိုဆိုထောက်ခံ ကြရမည်ဖြစ်သည်။

အနာဂတ်နိုင်ငံတော်

မြန်မာနိုင်ငံ ကြက်ခြေနီအသင်းသည် ကြက်ခြေနီ၏ လူမှုကရုဏာလုပ်ငန်းများတွင် လူငယ်များ ပူးပေါင်းပါဝင် ဆောင်ရွက်မှုများကိုလည်း အသိအမှတ်ပြုသည်။ ၂၀၁၂ ခုနှစ်မှ စ၍ မြို့နယ်ကြက်ခြေနီအသင်းအဖွဲ့များတွင် လူငယ်ကော်မတီ များ ဖွဲ့စည်းထားရှိရာလက်ရှိတွင် မြို့နယ်ပေါင်း ၃၃၀ အနက် ၁၅၇ မြို့နယ်တွင် လူငယ်ကော်မတီများ ဖွဲ့စည်းထားပြီး ဖြစ်သဖြင့် အနာဂတ်နိုင်ငံတော်အတွက် မျိုးဆက်သစ် ပညာတတ် ကြက်ခြေနီမောင်မယ်များ ပေါ်ထွန်းလာမည်မှာ မလွဲကောက် ဖြစ်သည်။

ယခုအခါ မြန်မာနိုင်ငံအပါအဝင် ကမ္ဘာမြေအနှံ့သဘာဝ ဘေးအန္တရာယ်များ ကျရောက်လျက်ရှိနေသည်။ ထိုအချိန်များ တွင် လူသားများ၏ လူမှုဒုက္ခများ အကြီးအကျယ် ခံစားနေရ သကဲ့သို့ ဆုံးရှုံးပျက်စီးသွားသော အိမ်မြေလယ်ယာနှင့် ထွက်ကုန်ပစ္စည်းများ၏ တန်ဖိုးများကလည်း ကြီးမားလှသည်။

ကျွန်ုပ်တို့ မြန်မာနိုင်ငံတော်အတွင်း ၂၀၁၈ ခုနှစ် ဇူလိုင်လတစ်လလုံးလိုလို ရေကြီးရေလျှံမှုများ ဖြစ်ပွားခဲ့ကြ သည်။ အထူးသဖြင့် သံလွင်မြစ်၊ စစ်တောင်းမြစ်၊ ချင်းတွင်းမြစ် နှင့် ပဲခူးမြစ်တို့ ရေများလျှံတက်လာမှုကြောင့် ပြည်သူ့အများ ဒုက္ခပင်လယ်ဝေခဲ့ရသည်။ အထူးသဖြင့် ပဲခူးတိုင်းဒေသကြီး၊ စစ်ကိုင်းတိုင်းဒေသကြီးနှင့် ကရင်ပြည်နယ်တို့တွင် ရေဘေး အန္တရာယ်အသွယ်သွယ်တို့ကို အနယ်နယ်အရပ်ရပ်မှ ဒေသခံ ပြည်သူများ ခံစားခဲ့ရသည်။

နိုင်ငံတော်အစိုးရနှင့် လူထုလူတန်းစား လူမှုရေးပရဟိတ အဖွဲ့အစည်းများသည် ရေဘေးသင့်ရာဒေသသို့ အရောက်သွား ပြီး လူမှုဒုက္ခများကို ကူညီဆောင်ရွက်ပေးသကဲ့သို့ မြန်မာနိုင်ငံ ကြက်ခြေနီတပ်ဖွဲ့ဝင်များသည်လည်း ထိုအရပ်ဒေသများသို့ ချက်ချင်းဆိုသလို ရောက်လာလေ့ရှိကြသည်။ တိုက်ပွဲဖြစ်ပွားရာ ဒေသ၊ ရေကြီးနှစ်မြုပ်ရာဒေသ၊ မီးလောင်ရာဒေသ၊ မုန်တိုင်း တိုက်ခတ်ရာဒေသများသို့ ဘယ်နေရာကြည့်ကြည့် ကြက်ခြေနီ တပ်ဖွဲ့များ၏ လှုပ်ရှားမှုပုံရိပ်များကို မြင်တွေ့နေရသည်။

နိုင်ငံတော်အတွင်း ဘယ်နေရာတွင် မည်ကဲ့သို့သော သဘာဝဘေးအန္တရာယ်များ ကျရောက်နေပါစေ ကူညီ စောင့်ရှောက်မှုပေးရန်အသင့် ဖြစ်နေသော ကြက်ခြေနီတပ်ဖွဲ့ကို လူသားအချင်းချင်း စာနာကူညီ ကရုဏာကြက်ခြေနီဟူ၍ ဂုဏ်ပြုရေးသားလိုက်ရပါမည်။

“မြန်မာနိုင်ငံ ကြက်ခြေနီအသင်းသည် ကြက်ခြေနီ၏ လူမှုကရုဏာလုပ်ငန်း များတွင် လူငယ်များ ပူးပေါင်းပါဝင် ဆောင်ရွက်မှုများကိုလည်း အသိအမှတ်ပြု သည်။ ၂၀၁၂ ခုနှစ်မှစ၍ မြို့နယ်ကြက်ခြေနီအသင်းအဖွဲ့များတွင် လူငယ် ကော်မတီများ ဖွဲ့စည်းထားရှိရာ လက်ရှိတွင် မြို့နယ်ပေါင်း ၃၃၀ အနက် ၁၅၇ မြို့နယ်တွင် လူငယ်ကော်မတီများ ဖွဲ့စည်းထားပြီးဖြစ်သဖြင့် အနာဂတ် နိုင်ငံတော်အတွက် မျိုးဆက်သစ်ပညာတတ် ကြက်ခြေနီမောင်မယ်များ ပေါ်ထွန်းလာမည်မှာ မလွဲကောက်ဖြစ်”

ရခိုင်ပြည်နယ်အရေးကိစ္စ

မိမိတို့နိုင်ငံသည် မိမိ၏အချုပ်အခြာအာဏာကိုကျင့်သုံးပြီး မိမိပြည်တွင်းရေးကိစ္စကို မိမိတို့ဘာသာဖြေရှင်းဆောင်ရွက်နိုင်စွမ်းရှိသည်။ ထိုသို့ဖြေရှင်းဆောင်ရွက်နိုင်ရန်လည်း စိတ်ပိုင်းဖြတ်ချက် (Able and Willing) အခိုင်အမာရှိပါသည်။

မြန်မာနိုင်ငံအနေနှင့် နိုင်ငံတစ်နိုင်ငံချင်း၏ အချုပ်အခြာအာဏာပိုင်မှုနှင့် ဂုဏ်သိက္ခာကို အလေးထားသည့် နည်းတူ နိုင်ငံတကာဆက်ဆံရေး ကောင်းမွန်စေမည်။ ကမ္ဘာတစ်ဝန်း တည်ငြိမ်အေးချမ်းမှုကို အားပေးမည့် ခင်မင်ရင်းနှီးမှုများ ပွားများစေရန် အစဉ်တစိုက် ကြိုးပမ်းအားထုတ်သွားမည် ဖြစ်ပါသည်။ နိုင်ငံတကာဥပဒေများ၊ သဘောတူညီချက်များကို အားလုံးက စောင့်ထိန်းလိုက်နာရန် လိုအပ်ပါသည်။ (၁၉-၉-၂၀၁၈ ရက်နေ့ ပြည်ထောင်စုလွှတ်တော်တွင် နိုင်ငံတော်၏ အခြေအနေအရပ်ရပ်နှင့် စပ်လျဉ်းသည့် ရှင်းလင်းတင်ပြချက်မှ ကောက်နုတ်ချက်)

နိုင်ငံတော် သံယမဟာနာယကအဖွဲ့ အကျိုးတော်ဆောင် ဆရာတော်နှင့် ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီး သူရဦးအောင်ကို ဦးဆောင်သောအဖွဲ့ တရုတ်နိုင်ငံသို့ထွက်ခွာ

ရန်ကုန် အောက်တိုဘာ ၂၈
နိုင်ငံတော် သံယမဟာနာယကအဖွဲ့ အကျိုးတော်ဆောင် ဆရာတော် ဘဒ္ဒန္တစန္ဒိမာ ဘိဝံသနှင့် သာသနာရေးနှင့် ယဉ်ကျေးမှုဝန်ကြီးဌာန ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီးသူရဦးအောင်ကို ဦးဆောင်သော အဖွဲ့သည် တရုတ်ပြည်သူ့သမ္မတနိုင်ငံ ဖူကျန်ပြည်နယ် ဖူထရမ်မြို့၌ ကျင်းပမည့် (၅)ကြိမ်မြောက် ကမ္ဘာ့ဗုဒ္ဓညီလာခံသို့ တက်ရောက်ရန် ယနေ့နံနက် ၁ နာရီ ၀၀ မိနစ်တွင် ထွက်ခွာကြရာ တာဝန်ရှိသူများက ရန်ကုန်အပြည်ပြည်ဆိုင်ရာ လေဆိပ်၌ ပို့ဆောင်နှုတ်ဆက်ကြသည်။ (ယာပုံ)

အဆိုပါခရီးစဉ်တွင် နိုင်ငံတော် ပရိယတ္တိသာသနာ့တက္ကသိုလ် (ရန်ကုန်) ဒုတိယပါမောက္ခချုပ် ဆရာတော် ဒေါက်တာ ဘဒ္ဒန္တဇောတိက၊ နိုင်ငံတော် ပရိယတ္တိသာသနာ့တက္ကသိုလ် (မန္တလေး) ဒုတိယပါမောက္ခချုပ်ဆရာတော် ဒေါက်တာဘဒ္ဒန္တကေသရ၊ အပြည်ပြည်ဆိုင်ရာထေရဝါဒဗုဒ္ဓသာသနာပြုတက္ကသိုလ်မှ ဌာနမှူးကြီးဆရာတော် ဒေါက်တာဘဒ္ဒန္တဆေကိန္ဒနှင့် သာသနာရေးဦးစီးဌာန ဒုတိယညွှန်ကြားရေးမှူးချုပ် ဦးစိုးမင်းထွန်းနှင့် တာဝန်ရှိသူများ လိုက်ပါသွားကြောင်း သတင်းရရှိသည်။ သတင်းစဉ်



ကလေးစာပေပွဲတော် နောက်ဆုံးနေ့၌ ပွဲတော်လာရောက်ကြသူများဖြင့် စည်ကားလျက်ရှိ

သံတွဲ အောက်တိုဘာ ၂၈
ကလေးစာပေပွဲတော် (သံတွဲ) နောက်ဆုံးနေ့ကို သံတွဲမြို့၊ ဒွါရာဝတီခန်းမ၌ ကျင်းပလျက်ရှိရာ ပွဲတော်လာရောက်ကြသူများဖြင့် စည်ကားလျက်ရှိသည့်အပြင် ပွဲတော်တွင် ပါဝင်ပြသထားသော ပြခန်းများဖြစ်သည့် ရခိုင်တိုင်းရင်းသား မျိုးနွယ်စုပြခန်း၊ ယာဉ်စည်းကမ်း၊ လမ်းစည်းကမ်း အသိပညာပေးပြခန်း၊ ကျန်းမာရေးနှင့် အားကစားဝန်ကြီးဌာနပြခန်း၊ ပညာရေးပြခန်း၊ ပန်းချီ၊ နံရံကပ်စာစောင်ပြခန်း၊ သံတွဲဒေသထွက်ပစ္စည်းနှင့် လက်မှုအနုပညာပစ္စည်းပြခန်းနှင့် အရှိချင်း အမျိုးသားစာပေနှင့် ယဉ်ကျေးမှု ပြခန်းတို့တွင်လည်း လာရောက်လေ့လာသူများဖြင့် စည်ကားလျက်ရှိကြောင်း သိရသည်။



ကလေးစာပေပွဲတော် (သံတွဲ) နောက်ဆုံးနေ့တွင် ဆေးရောင်ခြယ်ပြိုင်ပွဲ၌ ကလေးများစုပေါင်းပါဝင်ဆင်နွှဲကြစဉ်။

ယနေ့ ပွဲတော်နောက်ဆုံးနေ့တွင် သီချင်းဆိုပြိုင်ပွဲ၊ ကျပန်းစကားပြောပြိုင်ပွဲ၊ စက္ကူခေါက်ပြိုင်ပွဲ၊ ဆေးရောင်ခြယ် ပြိုင်ပွဲများနှင့် အင်္ဂလိပ်ဘာသာဖြင့် ပုံပြောပြိုင်ပွဲများကို ကျင်းပသည်။ ထို့ပြင် ဒေသဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်ရေး ဘယ်လိုပါဝင်ဆောင်ရွက်ကြမလဲ ခေါင်းစဉ်ဖြင့် ပြည်သူ့စကားပိုင်းဆွေးနွေးပွဲကို ကျင်းပခဲ့ပြီး အဆိုပါစကားပိုင်းဆွေးနွေးပွဲသို့ ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီး ဒေါက်တာမြင့်နှင့် တာဝန်ရှိသူများ တက်ရောက်သည်။

ဒေါက်တာ ချမ်းသာ၊ မြို့နယ်အုပ်ချုပ်ရေးမှူး၊ ဦးအောင်ကျော်သန်း၊ ပြည်သူ့လွှတ်တော်ကိုယ်စားလှယ် ဦးမင်းကြည်နှင့်

ဦးထွန်းသန့်ကျော်တို့က ပါဝင်ဆွေးနွေးကြရာ ပွဲတော်လာကျောင်းသား ကျောင်းသူများ စိတ်ဝင်တစား တက်ရောက်

နားထောင်ကြသည်။ ဆုများချီးမြှင့်
ယနေ့ ပွဲတော်နောက်ဆုံးနေ့တွင် ပွဲတော်အထိမ်းအမှတ်အားကစားပြိုင်ပွဲများတွင် ဆုရရှိခဲ့ကြသူများအား ဆုချီးမြှင့်သည့် အခမ်းအနားကို မြို့နယ်အားကစားကွင်း၌ ကျင်းပရာ ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီး ဒေါက်တာမြင့်က အမျိုးသားဘောလုံးပြိုင်ပွဲ ပထမ၊ ဒုတိယ၊ တတိယရရှိခဲ့ကြသည့် အသင်းများကို လည်းကောင်း၊ ပြည်နယ်လူမှုရေးဝန်ကြီး ဒေါက်တာချမ်းသာက ပိုက်ကျော်ခြင်းနှင့် တော်လီဘောပြိုင်ပွဲ များတွင် ပထမ၊ ဒုတိယ၊ တတိယ ရရှိခဲ့ကြသည့် အသင်းများကိုလည်းကောင်း၊ ပြန်ကြားရေးနှင့် ပြည်သူ့ဆက်ဆံရေးဦးစီးဌာန ညွှန်ကြားရေးမှူးချုပ် ဦးရဲနိုင်က စားပွဲတင်တင်းနစ်ပြိုင်ပွဲ ပထမ၊ ဒုတိယ၊ တတိယ ရရှိခဲ့ကြသူများကို လည်းကောင်း၊ ပြည်သူ့လွှတ်တော်ကိုယ်စားလှယ် ဦးမင်းကြည်က ထုပ်ဆီးတိုင်းပြိုင်ပွဲ ပထမ၊ ဒုတိယ၊ တတိယ ရရှိခဲ့ကြသည့် အသင်းများကိုလည်းကောင်း ဆုများချီးမြှင့်ကြသည်။
အလားတူ မုန့်စားပြိုင်ပွဲ၊ ပူဖောင်းဖောက်ပြိုင်ပွဲ၊ ကွမ်းသီးကောက်ပြိုင်ပွဲနှင့် ကဏန်းအပြေးပြိုင်ပွဲတို့တွင် ပါဝင်ယှဉ်ပြိုင်သည့် ဆုရရှိခဲ့ကြသော ကျောင်းသား ကျောင်းသူများ၊ လူငယ်များကိုလည်း တာဝန်ရှိသူများက အမှတ်တရ ဆုလက်ဆောင်များ ပေးအပ်ခဲ့ကြောင်း သိရသည်။
အောင်မင်းဟန်

ရုပ်ရှင်ဇာတ်ကားအပေါ် ခွဲခြမ်းစိတ်ဖြာလေ့လာခြင်းပြုလုပ်ရာ စိတ်ဝင်စားမှုမြင့်တက်လာပြီး ပါဝင်သုံးသပ်ဆွေးနွေးမှုများ အားကောင်းလာ

ရန်ကုန် အောက်တိုဘာ ၂၈
Cinematheque Program ၏ကဏ္ဍ ခွဲတစ်ခုဖြစ်သော ရုပ်ရှင်ဇာတ်ကားအပေါ် ခွဲခြမ်းစိတ်ဖြာလေ့လာခြင်း (Film Analysis) ပြုလုပ်ရာတွင် တက်ရောက်လာသူများအနေဖြင့် စိတ်ဝင်စားမှု မြင့်တက်လာပြီး ပါဝင်သုံးသပ်ဆွေးနွေးမှုများ အားကောင်းလာကြောင်း ရုပ်ရှင်မြှင့်တင်ရေးကော်မတီအဖွဲ့ဝင် ဒေါက်တာအောင်မင်းက ပြောသည်။
ဒေါက်တာ အောင်မင်းက “အခုလို သုံးသပ်ဆွေးနွေးပွဲလုပ်တာ လေးကြိမ်ရှိ

ပါပြီ။ စိတ်ဝင်စားတဲ့သူတွေ ထွက်သွားပြီး စိတ်ဝင်စားတဲ့သူတွေပဲ ကျန်ခဲ့ပါတယ်။ နောက်ထပ်လည်း ဝါသနာပါတဲ့ လူတွေ ထပ်တိုးလာနေပါတယ်။ ပါဝင်သုံးသပ်ဆွေးနွေးမှုအပိုင်းမှာ အရင်ကထက် အားကောင်းလာတယ်” ဟု ပြောသည်။
ယနေ့ မွန်းလွဲပိုင်းက ရန်ကုန်မြို့ရှိ ပြန်ကြားရေးနှင့် ပြည်သူ့ဆက်ဆံရေးဦးစီးဌာန ၊ ရုပ်ရှင်မြှင့်တင်ရေးဌာနခွဲ၊ ရုပ်ရှင်အနုပညာရပ်ဝန်း၊ ရုပ်ရှင်ပြခန်းမ၌ ပြုလုပ်သည့် ရုပ်ရှင်ဇာတ်ကားအပေါ် ခွဲခြမ်းစိတ်ဖြာလေ့လာခြင်း (Film

Analysis) စတုတ္ထအကြိမ် သုံးသပ်ဆွေးနွေးမှုအပြီးတွင် ယင်းကဲ့သို့ပြောကြားခဲ့ခြင်းဖြစ်သည်။
ဆက်လက်၍၎င်းက “ရုပ်ရှင်ပုံစံက New Wave ပုံစံဖြစ်တော့ ဆွဲဆောင်မှုအားကောင်းတယ်။ အခုဆိုရင်လေးကြိမ်မြောက်ရှိပြီဆိုတော့ ပိုပြီးတော့ စိတ်ဝင်စားလာတယ်။ ကျွန်တော်က ခံစားမိတာလေးတွေ၊ စဉ်းစားမိတာလေးတွေကို နည်းနည်းလေးပြောလိုက်တာနဲ့ သူတို့က သဘောပေါက်တယ်။ ဆွေးနွေးတဲ့အခါမှာ ပိုပြီးလေးလေးနက်နက်ရှိလာ

တယ်။ ဒါဟာ လူငယ် Film Maker တွေ ပိုပြီးတော့ အားရှိလာလိမ့်မယ်။ သိပ်မကြာပါဘူး သူတို့ရဲ့ ရုပ်ရှင်တွေ ထွက်လာပါလိမ့်မယ်” ဟု ပြောသည်။
အဆိုပါ သုံးသပ်ဆွေးနွေးပွဲကို ပြန်ကြားရေးဝန်ကြီးဌာနနှင့် ရုပ်ရှင်ဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်ရေးစင်တာတို့ ပူးပေါင်း၍ မြန်မာ့ရုပ်ရှင်လုပ်ငန်း ဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်လာစေရန် ရည်ရွယ်ပြုလုပ်ခြင်းဖြစ်ပြီး ရုပ်ရှင်ဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်ရေးစင်တာမှ တာဝန်ရှိသူများ၊ အမျိုးသားယဉ်ကျေးမှုနှင့် အနုပညာတက္ကသိုလ် (ရန်ကုန်) မှ ရုပ်ရှင်ပညာကို စိတ်ဝင်စားသော ကျောင်းသား ကျောင်းသူများ၊ ပြင်ပမှ ရုပ်ရှင်ပညာကို စိတ်ဝင်စားသည့် လူငယ်များနှင့် ပြင်ပရုပ်ရှင်သင်တန်းများမှ သင်တန်းသား သင်တန်းသူများ တက်ရောက်ကြသည်။ (စပုံ)

ယနေ့ သုံးသပ်ဆွေးနွေးရာတွင် ရုပ်ရှင်မြှင့်တင်ရေး ကော်မတီအဖွဲ့ဝင် ဒေါက်တာအောင်မင်းက ရိုမေးနီးယားနိုင်ငံသား ဒါရိုက်တာ Cristian Mungiu ရိုက်ကူးထားသည့် “4 Months 3 Weeks & 2 Days” ရုပ်ရှင်ဇာတ်ကားအပေါ် မိတ်ဆက်စကားပြောကြားပြီး အဆိုပါ ဇာတ်ကားကို တက်ရောက်လာကြသူများနှင့် အတူ ကြည့်ရှုကြသည်။
ယင်းနောက် ဒေါက်တာ အောင်မင်းက ရုပ်ရှင်ဇာတ်ကား တစ်ကားလုံးအပေါ် အသေးစိတ် ခွဲခြမ်းစိတ်ဖြာသည့် လုပ်ငန်းစဉ်များနှင့်ပတ်သက်ပြီး တက်ရောက်လာကြသူများ၏ အမြင်များကို မေးမြန်းဆွေးနွေးမှုများ ပြုလုပ်ကာ ၎င်းကြိုက်နှစ်သက်သည့် ဇာတ်ဝင်ခန်းများကို ထုတ်နုတ်ပြသခဲ့သည်။
လူငယ် Film Maker ကိုဇော်ဘိုဘိုဟိန်းက “ဒီဇာတ်ကားရဲ့ ရိုက်ကူးမှုပုံစံက ရိုက်ကူးမှု အထောက်အကူပြုပစ္စည်းတွေကို အများကြီးသုံးထားဘူး။ Camera Man ကိုယ်တိုင်ပဲ ထော်လီအဖြစ်နဲ့ နေရာရွှေ့ပြောင်းပြီး ရိုက်ထားတာကို တွေ့ရတယ်။ အလင်း၊ အမှောင် ငွေကြေးမတတ်နိုင်တဲ့ သူတွေအနေနဲ့ လည်း အခုလို လိုက်ရိုက်လို့ရတယ်။ အနုပညာရိုရင် ရုပ်ရှင်ရိုက်လို့ရတယ်။ နည်းပညာအများကြီးရှိမှ ရုပ်ရှင်ရိုက်လို့ရတာ မဟုတ်ဘူးဆိုတဲ့ အသိတွေရခဲ့ပါ

တယ်” ဟု ပြောသည်။
ယနေ့ ပြသဆွေးနွေးသည့် ရုပ်ရှင်ဇာတ်ကားသည် ရိုမေးနီးယား နိုင်ငံ၏ ၁၉၈၇ ခုနှစ် အခြေအနေကို အခြေခံကာ ကျောင်းသူနှစ်ဦး၏ လူငယ်သဘာဝဖြစ်လေ့ဖြစ်ထရှိသော အခက်အခဲများနှင့် ခေတ်ကာလတစ်ခုမှ ပေါ်ပေါက်လာသော အခြေအနေများကို သဘာဝကျကျ ပုံဖော်ရိုက်ကူးထားသော ဇာတ်ကားဖြစ်သည်။
ယင်းကဲ့သို့ ဆွေးနွေးပွဲများကို လစဉ် ဒုတိယပတ်နှင့် တတိယပတ်တို့၏ တနင်္ဂနွေနေ့တိုင်း ပြုလုပ်သွားမည်ဖြစ်ပြီး လာမည့်ဆွေးနွေးပွဲကို နိုဝင်ဘာ ၂၈ ရက်တွင် ပြုလုပ်ရန် စီစဉ်ထားသည်။
ထိုသို့ပြုလုပ်ရာတွင် မြန်မာနိုင်ငံနှင့် ကိုက်ညီမှုရှိသည့် ကမ္ဘာတစ်ဝန်းမှ Art House Film အမျိုးအစား ရုပ်ရှင်ဇာတ်ကားများထဲမှ ဇာတ်ကားများကို အလှည့်ကျရွေးချယ်ကာပြသပြီး ဆွေးနွေးသုံးသပ်မှုများ ပြုလုပ်သွားမည် ဖြစ်ကြောင်း သိရသည်။
သတင်း-ဇော်ကြီး
ဇာတ်ပုံ-ဇော်ဇော်



သံတွဲမြို့တွင် လူထုအခြေပြုပဟိုဌာနနှင့် ရွေ့လျားစာကြည့်တိုက်ဖွင့်လှစ်

သံတွဲ အောက်တိုဘာ ၂၈

ပြန်ကြားရေးဝန်ကြီးဌာန၊ ပြန်ကြားရေးနှင့် ပြည်သူ့ဆက်ဆံရေးဦးစီးဌာနနှင့် ဒေါ်ခင်ကြည်ဖောင်ဒေးရှင်းတို့ ပူးပေါင်းဖွင့်လှစ်သည့် လူထုအခြေပြုပဟိုဌာနနှင့် ရွေ့လျားစာကြည့်တိုက် ဖွင့်ပွဲအခမ်းအနားကို ယနေ့ နံနက် ၉ နာရီတွင် သံတွဲမြို့ရှိ အဆိုပါရုံးနေရာ၌ ကျင်းပသည်။ (အောက်ပုံ)



ဖွင့်ပွဲအခမ်းအနား

ရှေးဦးစွာ ပြန်ကြားရေးဝန်ကြီးဌာန ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီး ဒေါက်တာဖေမြင့်၊ ရခိုင်ပြည်နယ် လုံခြုံရေးနှင့် နယ်စပ်ရေးရာ ဝန်ကြီး ဝင်းမင်း၊ ဝင်းမင်းတင်၊ ပြည်နယ် လူမှုရေးဝန်ကြီး ဒေါက်တာ ချမ်းသာ၊ ပြန်ကြားရေးနှင့် ပြည်သူ့ဆက်ဆံရေး ဦးစီးဌာနညွှန်ကြားရေးမှူးချုပ် ဦးရဲနိုင်၊ ဒေါ်ခင်ကြည်ဖောင်ဒေးရှင်းမှ ဒေါက်တာသန်းသော်ကောင်း တို့က လူထုအခြေပြု ပဟိုဌာနကို ဖွင့်ပွဲအခမ်းအနား ပြုလုပ်ခဲ့ကြသည်။

ထို့နောက် ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီး၊ ပြည်နယ်ဝန်ကြီးများ နှင့် တာဝန်ရှိသူများသည် လူထုအခြေပြုပဟိုဌာန ဆိုင်းဘုတ် နှင့် ရွေ့လျားစာကြည့်တိုက်အဖြစ် ဆောင်ရွက်မည့် Mobile Library မော်တော်ယာဉ်တို့ကို အမွှေးနံ့သာရည်ဖြင့် ပတ်ဖျန်းပေးကြသည်။

ဆက်လက်၍ အခမ်းအနား ဒုတိယပိုင်းကို ကျင်းပရာ ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီး ဒေါက်တာဖေမြင့်က အမှာစကား ပြောကြားရာတွင် ပြန်ကြားရေးနှင့် ပြည်သူ့ဆက်ဆံရေးဦးစီး ဌာန၏ စာကြည့်တိုက်များကို လူထုအခြေပြုပဟိုဌာနများ အဖြစ် အဆင့်မြှင့်တင် ဖွင့်လှစ်ခြင်း၏ ရည်ရွယ်ချက်မှာ ရပ်ရွာအတွက် တကယ်အကျိုးပြုမည့်ကိစ္စတစ်ရပ်၊ အစီအစဉ် တစ်ရပ်ကို မိမိတို့ဆောင်ရွက်နေခြင်း ဖြစ်ကြောင်း ပြောကြားခဲ့သည်။

ပြောင်းလဲဆောင်ရွက်

ပြန်ကြားရေးနှင့် ပြည်သူ့ဆက်ဆံရေးဦးစီးဌာနရုံးများ တွင် ဖွင့်လှစ်ထားသည့် ပြည်သူ့စာကြည့်တိုက်မှ ရပ်ရွာက တကယ်အသုံးဝင်သည့် ရပ်ရွာ၏ လိုအပ်ချက်များကို ဖြည့်ဆည်းပေးမည့် စာကြည့်တိုက်အဖြစ် ပြောင်းလဲဆောင် ရွက်နေပါကြောင်း၊ Public Library မှ Community Library များဖြစ်အောင် ဆောင်ရွက်နေပါကြောင်း၊ သက်ဆိုင် သည့်ရပ်ရွာက ဘယ်လိုစာအုပ်မျိုးများသည် ၎င်းတို့နှင့်

ဆီလျော်သည့်မြတ်သည့်ဟုဆိုလျှင် မိမိတို့က ထို စာအုပ်စာတမ်း များကို မှာယူဖြည့်တင်းပေးသွားမည် ဖြစ်ကြောင်း၊ ထို့ပြင် စာအုပ်များကို ရပ်ရွာလူထုကြားသို့ရောက်ရှိအောင် ရွေ့လျား စာကြည့်တိုက်ဖြင့် ဆောင်ရွက်လျက်ရှိပါကြောင်း၊

အဖွဲ့အစည်းများအားလုံးကို ဖိတ်ခေါ်

လူထုအခြေပြုပဟိုဌာနများကို အသုံးပြုရန်အတွက် ရပ်ရွာရှိ အဖွဲ့အစည်းများ အားလုံးကို ဖိတ်ခေါ်ပါကြောင်း၊ အများပြည်သူနှင့် သက်ဆိုင်သည့်အဖွဲ့အစည်းများက ၎င်းတို့ နှင့် ပတ်သက်သည့် အစည်းအဝေးလုပ်ချင်၍ဖြစ်စေ၊ ရပ်ရွာက ၎င်းတို့နှင့် ဆက်စပ်သည့် လူထုနှင့် တွေ့ဆုံသော ဆွေးနွေးပွဲများ ပြုလုပ်လို၍ဖြစ်စေ အားလုံးလုပ်နိုင်အောင် မိမိတို့က ဖိတ်ခေါ် ပါကြောင်း၊ အလားတူ စာကြည့်တိုက်တွင် စာဖတ်ပိုင်းဖွဲ့ပေး ထားပါကြောင်း၊ အမျိုးသမီးအဖွဲ့ကိုလည်း ဆွေးနွေးစရာရှိ သည့်အခါ ဆွေးနွေး၍ရအောင် နေရာထိုင်ခင်းပေးထားပါ ကြောင်း၊ အများပြည်သူက ဒါသည် သူတို့ပိုင်သည့်နေရာ ဆိုတာမျိုးဖြစ်အောင်၊ မိမိတို့က တဖြည်းဖြည်းချင်းကျင့်သား ရအောင် လုပ်ပေးနေခြင်းဖြစ်ပါကြောင်း၊

လူထုအခြေပြုပဟိုဌာနများသည် ကိုယ့်ရပ်ရွာ၏ အကြောင်းကိုစွဲများ တိုင်ပင်ညှိနှိုင်းဖြေရှင်းခြင်း၊ ငြင်းခုံခြင်း ပြုလုပ်သည့်နေရာ၊ ရပ်ရွာဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်ရန် ဘယ်လိုဆောင်ရွက် မလဲ ဆိုသည်ကို နှီးနှောဖလှယ်သည့် တိုင်ပင်သည့် နေရာမျိုး ဖြစ်သင့်ပါကြောင်း။

သတင်းအချက်အလက်များ ဖြန့်ချိပေးသည့်နေရာ

ထို့ပြင် လူထုအခြေပြုပဟိုဌာနများကို သဘာဝဘေး အန္တရာယ်ဖြစ်သည့်အခါများတွင် သတင်းအချက်အလက်များ ဖြန့်ချိပေးသည့်နေရာ၊ ဆက်သွယ်သည့် နေရာဖြစ်အောင်လည်း ဆောင်ရွက်နေပါကြောင်း ပြောကြားသည်။

ထို့နောက် ပြည်နယ်ဝန်ကြီး ဒေါက်တာချမ်းသာက

အမှာစကားပြောကြားပြီး ဒေါ်ခင်ကြည်ဖောင်ဒေးရှင်းမှ ဒေါက်တာသန်းသော်ကောင်းက ရွေ့လျားစာကြည့်တိုက်နှင့် စပ်လျဉ်း၍ ရှင်းလင်းပြောကြားသည်။

ယင်းနောက် ဒေသခံပြည်သူများကိုယ်စား ဦးထွန်းသန့် ကျော်က ကျေးဇူးတင်စကားပြောကြားသည်။

ထို့နောက် ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီး ဒေါက်တာဖေမြင့်နှင့် ဇနီး ဒေါ်ခင်နွယ်ဦးတို့က အမှတ် (၁) အခြေခံပညာအထက် တန်းကျောင်းနှင့် အမှတ် (၂) အခြေခံပညာအထက်တန်း ကျောင်း စာကြည့်တိုက်များအတွက် စာအုပ်စာစောင် ၂၂၀

စီနှင့် သီရိဂါတင်လုံးစီ လှူဒါန်းသည်။

ပေးအပ်လှူဒါန်း

ယင်းနောက် ပြည်နယ်ဝန်ကြီး ဒေါက်တာချမ်းသာက ကျန်းမာရေးနှင့် အားကစားဝန်ကြီးဌာနကိုယ်စား အထက (၁) နှင့် အထက (၂) တို့အတွက် စားပွဲတင်တင်းနှစ် တစ်စုံစီ၊ ဘော်လီဘောပိုက်နှင့် ဘောလုံးတစ်စုံစီ၊ ပိုက်ကျော်ခြင်းပိုက် နှင့် ခြင်းလုံးတစ်စုံစီ ပေးအပ်လှူဒါန်းသည်။

ယင်းနောက် ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီးနှင့် တာဝန်ရှိသူများ သည် စာရေးဆရာ အောင်သင်း ရေးသားသော နှလုံးသားကို လေးပေါ်တင်၍ ပစ်သောအခါ စာအုပ်နှင့် စပ်လျဉ်း၍ ဆွေးနွေး သည့် စာဖတ်ပိုင်းသို့ တက်ရောက်သည်။

ပါဝင်ဆွေးနွေး

အဆိုပါ စာဖတ်ပိုင်းတွင် ဦးမြင့်စိုး (မြင့်စိုးကြည်)၊ ဦးအောင် ကျော်သိန်း (အောင်-သံတွဲ)၊ ဦးထွန်းတင် (ထိုက်တန်-သံတွဲ)၊ စာရေးဆရာ ဦးတင်ခိုင်တို့က ပါဝင်ဆွေးနွေးကြသည်။

ထို့နောက် ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီးနှင့် တာဝန်ရှိသူများက လူထုအခြေပြု ပဟိုဌာနအတွင်း ပြခန်းခင်းကျင်းပြသထားရှိ မှုများကို ကြည့်ရှုကာ စာပေဖတ်ရှုနေကြသည့် ကျောင်းသား ကျောင်းသူများအား စာရေးကိရိယာများကို လည်းကောင်း၊ ကလေးစာဖတ်ခန်း၌ ဆေးရောင်ခြယ်ပြိုင်ပွဲ ဝင်နေကြသည့် ကလေးများအား ကစားစရာအရပ်များကို လည်းကောင်း ပေးအပ်ကြပြီး လူထုအခြေပြုပဟိုဌာန၌ ကွန်ပျူတာသင်တန်း ဖွင့်လှစ်သင်ကြားပေးနေမှုများကို လှည့်လည်ကြည့်ရှုကြသည်။

၁၃ ခုမြောက် ပဟိုဌာန

ပြန်ကြားရေးဝန်ကြီးဌာန၊ ပြန်ကြားရေးနှင့် ပြည်သူ့ ဆက်ဆံရေးဦးစီးဌာနနှင့် ဒေါ်ခင်ကြည် ဖောင်ဒေးရှင်းတို့ ပူးပေါင်း၍ ရခိုင်နှင့် မြန်မာစာကြည့်တိုက်များကို လူထုအခြေပြု ပဟိုဌာနအဖြစ် အဆင့်မြှင့်တင် ဖွင့်လှစ်လျက်ရှိရာ ယခု ဖွင့်လှစ်လိုက်သော သံတွဲမြို့၊ လူထုအခြေပြုပဟိုဌာနသည် ၁၃ ခုမြောက် ပဟိုဌာနဖြစ်ကြောင်း သိရှိရသည်။

အောင်မင်းဟန်



ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီး ဒေါက်တာဖေမြင့် ရွေ့လျားစာကြည့်တိုက်အဖြစ် ဆောင်ရွက်မည့် Mobile Library မော်တော်ယာဉ် တို့ ကြည့်ရှုစစ်ဆေးစဉ်။



ကျောက်တံခါးမြို့၌ ကလေးစာပေပွဲတော်ဖွင့်ပွဲ စည်ကားသိုက်မြိုက်စွာကျင်းပ

ကျောက်တံခါး အောက်တိုဘာ ၂၈

ပဲခူးတိုင်းဒေသကြီး၊ ပဲခူးခရိုင် ကျောက်တံခါးမြို့တွင် စာပေချစ်သူများ အဖွဲ့၏ဦးဆောင်မှုဖြင့် ပြန်ကြားရေးနှင့် ပြည်သူ့ဆက်ဆံရေးဦးစီးဌာန၊ အခြေခံပညာဦးစီးဌာနနှင့် ဌာနဆိုင်ရာများ၊ ကျောက်တံခါးမြို့၊ ပြည်သူ့ လူထုတို့ ပူးပေါင်းကျင်းပသည့် ကလေးစာပေပွဲတော်၊ ကလေးစာပေ ပြပွဲနှင့် စာအုပ်ဈေးရောင်းပွဲတော်ဖွင့်ပွဲကို ယနေ့နံနက်က ကျောက်တံခါးမြို့ အထကကျောင်း၌ စည်ကားသိုက်မြိုက်စွာ ကျင်းပခဲ့သည်။

ဖွင့်ပွဲအခမ်းအနား

ရှေးဦးစွာ ပဲခူးတိုင်းဒေသကြီးလွှတ်တော်ဥက္ကဋ္ဌ ဦးခင်မောင်ရင်က နှုတ်ခွန်းဆက်စကား ပြောကြားသည်။ ထို့နောက် အထက ကျောက်တံခါး ဘင်ခရာတပ်ဖွဲ့နှင့် ပန်းဖွားအဖွဲ့တို့က ဧည့်ခံဈေးဖြေပြီး ပထမအကြိမ် ကလေးစာပေပွဲတော်ကို ထူးချွန်ကျောင်းသားများက ဖွင့်ပွဲအခမ်းအနား ပြုလုပ်ခဲ့ကြသည်။

လှည့်လည်ကြည့်ရှု

အဆိုပါ ကလေးစာပေပွဲတော်တွင် ပြန်ကြားရေးနှင့် ပြည်သူ့ဆက်ဆံ ရေးဦးစီးဌာနနှင့်အတူ ပညာရေးဌာန၊ ကျန်းမာရေးဌာန၊ မြန်မာနိုင်ငံ ရဲတပ်ဖွဲ့ဌာန၊ မြန်မာ့လက်ကမ္ဘာ့ဌာန၊ မြန်မာ့လူ့စစ်ဌာန၊ မြန်မာ့ မီးသတ် ဦးစီးဌာနတို့ ပူးပေါင်းပြီး ဖွင့်လှစ်ထားသည့် ဌာနအလိုက် ပြခန်းများ၊ မြန်မာ့ပြန်/ဆက်ဦးစီးဌာနမှ စကားပုံဆက်၊ အရပ်ဆက်၊ ဆေးရောင်ခြယ် ရုပ်ပြောင်ဆွဲ၊ ဉာဏ်စမ်းစကားပုံဆက်၊ ကွန်ပျူတာဂိမ်း၊ မိနပ်စီး၊ ခွက်နှင့် ကစားမှုများကို ပဲခူးတိုင်းဒေသကြီး လွှတ်တော်ဥက္ကဋ္ဌ ဦးခင်မောင်ရင်၊ ပဲခူးတိုင်းဒေသကြီးလွှတ်တော်ဒုတိယဥက္ကဋ္ဌ ဦးကြည်ဇင်နှင့် လွှတ်တော် ကိုယ်စားလှယ်များ၊ မြန်မာ့အုပ်ချုပ်ရေးမှူးနှင့် ဌာနဆိုင်ရာများ၊ စာပေချစ်သူများအဖွဲ့ဥက္ကဋ္ဌ ဦးမြင့်ဝေနှင့် စာပေချစ်သူများ၊ ကျောင်းအုပ် ဆရာမကြီးနှင့် ဆရာ ဆရာမများ၊ ကျောင်းသား ကျောင်းသူများနှင့် ကျောက်တံခါးမြို့နယ် ဒေသခံပြည်သူများက လှည့်လည်ကြည့်ရှုကြ သည်။

အောင်မြတ်လင်း (ပြန်/ဆက်)

ကလေးစာပေပွဲတော်၊ ကလေးစာပေပြပွဲနှင့် စာအုပ်ဈေးရောင်းပွဲတော် (သံတွဲ) နောက်ဆုံးနေ့ အခမ်းအနား မြင်ကွင်းများ



သံတွဲမြို့လူထုအခြေပြုဗဟိုဌာနနှင့် ရွှေလျားစာကြည့်တိုက် ဖွင့်ပွဲအခမ်းအနားတွင် စာရေးဆရာ အောင်သင်းရေးသားသော နှလုံးသားကိုလေးပေါ်တင်၍ပစ်သောအခါ စာအုပ်နှင့် စပ်လျဉ်းသည့် စာဖတ်ဝိုင်းကျင်းပစဉ်။ အောင်မင်းဟန်



ကလေးစာပေပွဲတော်၊ ကလေးစာပေပြပွဲနှင့် စာအုပ်ဈေးရောင်းပွဲတော် (သံတွဲ) နောက်ဆုံးနေ့တွင် ပွဲတော်လာရောက်ကြသူများ ခင်းကျင်းပြသထားသည့် စာအုပ်များကို ရွေးချယ်ဝယ်ယူနေစဉ်။ အောင်မင်းဟန်



ကလေးစာပေပွဲတော်၊ ကလေးစာပေပြပွဲနှင့် စာအုပ်ဈေးရောင်းပွဲတော် (သံတွဲ) နောက်ဆုံးနေ့တွင် ပွဲတော်လာကလေးငယ်များ အရုပ်ဆက်ကစားနည်း ပါဝင်ကစားနေမှုကို တွေ့ရစဉ်။ အောင်မင်းဟန်



ကလေးစာပေပွဲတော်၊ ကလေးစာပေပြပွဲနှင့် စာအုပ်ဈေးရောင်းပွဲတော် (သံတွဲ) တွင် မြန်မာ့အသံ သံစုံတီးဝိုင်းနှင့် အဆိုတော်များက သီဆိုဖျော်ဖြေမှုကို လာရောက်ကြည့်ရှုသူများအား တွေ့ရစဉ်။ အောင်မင်းဟန်



ကလေးစာပေပွဲတော်၊ ကလေးစာပေပြပွဲနှင့် စာအုပ်ဈေးရောင်းပွဲတော် (သံတွဲ) တွင် ကလေးငယ်များ ပူဇော်ဇာတ် ပြိုင်ပွဲနှင့် မုန့်စားပြိုင်ပွဲတို့ကို ဖျော်ရွှင်စွာ ဆင်နွှဲနေပုံကို တွေ့ရစဉ်။ အောင်မင်းဟန်



ကလေးစာပေပွဲတော်၊ ကလေးစာပေပြပွဲနှင့် စာအုပ်ဈေးရောင်းပွဲတော် (သံတွဲ) နောက်ဆုံးနေ့တွင် ပွဲတော်လာပြည်သူများအား တိုင်းရင်းသား ရိုးရာအကများဖြင့် ဖျော်ဖြေမှုကို တွေ့ရစဉ်။ အောင်မင်းဟန်

ရခိုင်ပြည်နယ်ဓမ္မာရုံ ဂေါပကအဖွဲ့က ကြီးမှူး၍ ပထမအကြိမ် ဆွမ်းဆန်စိမ်းလောင်းလှူပွဲကျင်းပ

ရန်ကုန် အောက်တိုဘာ ၂၈

ရခိုင်ပြည်နယ် ဓမ္မာရုံ ဂေါပကအဖွဲ့က ကြီးမှူး၍ ရခိုင်ပြည်နယ် မြို့နယ်၊ တိုက်နယ်၊ လူမှုရေးဘာသာရေးအသင်း အဖွဲ့အစည်းများနှင့် အလှူရှင်များ စုပေါင်းကျင်းပသည့် ပထမအကြိမ် ဆွမ်းဆန်စိမ်းလောင်းလှူပွဲကို ယနေ့ မွန်းလွဲ ၂ နာရီက ရန်ကုန်မြို့၊ ရွှေတိဂုံ စေတီတော်အရှေ့ဘက်မုခ်အနီးရှိ ရခိုင် ပြည်နယ် ဓမ္မာရုံ၌ ကျင်းပသည်။(ယာပုံ)

ရှေးဦးစွာ အခမ်းအနားကို မင်္ဂလာ စည်တော်ဖြင့် ဖွင့်လှစ်ပြီး ရခိုင်ပြည်နယ် ဓမ္မာရုံဂေါပကအဖွဲ့ဥက္ကဋ္ဌ ဦးစောသိန်း က အခမ်းအနားဖွင့် စာတမ်းဖြင့် ဆွမ်းဆန်စိမ်းလောင်းလှူပွဲအား ဖွင့်လှစ် ကြောင်း လျှောက်ထားသည်။

ထို့နောက် ရန်ကုန်တိုင်းဒေသကြီး ရခိုင်တိုင်းရင်းသားလူမျိုးရေးရာ ဝန်ကြီး ဦးဇော်အေးမောင်က သာသနာရေး ဆိုင်ရာများကို လျှောက်ထားသည်။

ဆက်လက်၍ ရွှေပြည်သာမြို့နယ် အနောက်အုတ်ကျောင်းဘုန်းတော်ကြီး

သင်ပညာရေးကျောင်းတိုက်ဆရာတော် အဂ္ဂမဟာ သဒ္ဓမ္မဇောတိကဓဇ ဘဒ္ဒန္တ ဓမ္မသာမိတံမှ ပရိသတ်က ငါးပါးသီလ ခံယူဆောင်တည်ကြပြီး ဆရာတော်၊ သံဃာတော်များအား လှူဖွယ်ဝတ္ထု ပစ္စည်းများ ဆက်ကပ်လှူဒါန်းကြသည်။

ယင်းနောက် ကြွရောက်တော်မူ လာကြသော ဆရာတော်၊ သံဃာတော် များက ပဋ္ဌာန်းတရားတော်များကို ရွတ်ဖတ်သရဇ္ဈာယ်ကြပြီး တာမေ မြို့နယ် ဓမ္မသုခပရိယတ္တိစာသင်တိုက်မှ ဆရာတော် အဂ္ဂမဟာဂန္ထဝါစကပဏ္ဍိတ ဘဒ္ဒန္တသုဇာတထံမှ ပရိသတ်များက ရေစက်ချ အနုမောဒနာတရား နာယူ ကြကာ လှူဒါန်းမှုအစုစုတို့အတွက် ရေစက်သွန်းချ အမျှပေးကြသည်။

ထို့နောက်ဆရာတော်၊ သံဃာတော် များအား ရခိုင်ပြည်နယ် ဓမ္မာရုံဂေါပက အဖွဲ့၊ ရခိုင်ပြည်နယ် မြို့နယ်၊ တိုက်နယ်၊ လူမှုရေး၊ ဘာသာရေးအသင်းအဖွဲ့ အစည်းများနှင့် အလှူရှင်များက ဆွမ်းဆန်စိမ်းလောင်းလှူကြသည်။

အခမ်းအနားတွင် ရခိုင်ပြည်နယ်



ဓမ္မာရုံဂေါပကအဖွဲ့ဥက္ကဋ္ဌ ဦးစောသိန်းက “ဒီဆွမ်းဆန်စိမ်းလောင်းလှူပွဲက ပထမ ဆုံးအကြိမ်ကျင်းပတာ ဖြစ်ပါတယ်။ ရခိုင်

ပြည်နယ် ဓမ္မာရုံက ဆရာတော်ကြီးတွေ ကို ပင့်ဖိတ်ပါတယ်။ ရန်ကုန်မှာရှိတဲ့ ရခိုင်ပြည်နယ် မြို့နယ်တွေနဲ့ အသင်း

အသီးသီးမှ တစ်မြို့နယ်၊ တစ်သင်းစီက ဆရာတော်ကြီး သုံးပါးစီ ပင့်ဖိတ်ပါတယ်။ အားလုံး ဆရာတော်ကြီး ၉၃ ပါးကို

ဆွမ်းဆန်စိမ်းလောင်းလှူပွဲကြီးဖြစ် တဲ့အတွက် ဝမ်းသာပီတိဖြစ်မိပါတယ်” ဟု ပြောသည်။ ရီရီဖြင့်၊ ဓာတ်ပုံ - ရဲထွဋ်

ရခိုင်ပြည်နယ်ဝန်ကြီးချုပ် ဦးညီပု ရပ်ကွက် / ကျေးရွာအုပ်ချုပ်ရေးမှူးများ၊ ကော်မရှင်ဥက္ကဋ္ဌများ၊ မြို့နယ်ကော်မရှင်အဖွဲ့ဝင်များနှင့် တွေ့ဆုံ

ရသေ့တောင် အောက်တိုဘာ ၂၈

ရခိုင်ပြည်နယ်ဝန်ကြီးချုပ် ဦးညီပုသည် ယနေ့နံနက် ၁၀ နာရီက ရသေ့တောင် မြို့ အထွေထွေအုပ်ချုပ်ရေးဦးစီးဌာန အစည်းအဝေးခန်းမ၌ ရပ်ကွက်/

ကျေးရွာအုပ်ချုပ်ရေးမှူးများ၊ ကော်မရှင် ဥက္ကဋ္ဌများ၊ မြို့နယ်ကော်မရှင်အဖွဲ့ဝင် များနှင့် တွေ့ဆုံခဲ့သည်။

တွေ့ဆုံစဉ် ပြည်နယ်ဝန်ကြီးချုပ်က ရွေးကောက်ပွဲတွင် လုပ်ဆောင်ရမည့်

လုပ်ငန်းတာဝန်များကို စနစ်တကျ ပြုလုပ်ရန် လိုအပ်ကြောင်း ပြောကြား ခဲ့သည်။ ယင်းနောက် မြို့နယ်အုပ်ချုပ် ရေးမှူးနှင့် မြို့နယ်ကော်မရှင်ဥက္ကဋ္ဌ များက ဆွေးနွေးတင်ပြကြသည်။ ဆက်လက်၍ ပြည်နယ်ဝန်ကြီးချုပ်

နှင့်အဖွဲ့သည် အမက(၂)၊ အမက(၃)ရှိ မြို့ပေါ်မိရုံများသို့ သွားရောက်ကြည့်ရှု စစ်ဆေးသည်။ ယင်းနောက် ပြည်နယ် ဝန်ကြီးချုပ်နှင့်အဖွဲ့သည် မွန်းလွဲ ၁ နာရီခွဲတွင် ထွန်းရဝေကျေးရွာ မူ(လွန်) စာသင်ကျောင်း၌ ဒေသခံပြည်သူများ နှင့် တွေ့ဆုံကာ ဒေသစွဲမြီးရေး လိုအပ် ချက်များကို ပေါင်းစပ်ညှိနှိုင်းဖြည့်ဆည်း ပေးခဲ့ပြီး စာသင်ကျောင်းအတွက် လိုအပ်သော တီဗွီနှင့် အောက်စက်များ ဝယ်ယူရန် ငွေကျပ် ၅၀၀၀၀၀ နှင့် ကျောင်းမီးရရှိရေးအတွက် ငွေကျပ် ၁၇၀၀၀၀ တို့ကို ပေးအပ်လှူဒါန်းခဲ့ သည်။

ယင်းနောက် ဝန်ကြီးချုပ်နှင့်အဖွဲ့ သည် ကြိမ်သာကျေးရွာ ရွာအဝင် ကျောက်ချောင်း ဆောင်ရွက်မှုကို ကြည့်ရှုခဲ့ကြသည်။ (ဝဲပုံ) မြို့နယ် (ပြန်/ဆက်)

မန္တလေး- သီပေါ- လားရှိုး -မူဆယ်ဂုတ်တွင်းလမ်းပိုင်း ယာဉ်အန္တရာယ်ကင်းရှင်းရေး လမ်းများပြုပြင်

သီပေါ အောက်တိုဘာ ၂၈

ရမ်းပြည်နယ် မြောက်ပိုင်း မန္တလေး- သီပေါ- လားရှိုး -မူဆယ်ပြည်ထောင်စုလမ်းမကြီး ကျောက်မဲ၊ နောင်ချိုဂုတ်တွင်းလမ်းပိုင်း မိုင်တိုင်အမှတ်(၈၃/၄) ကွေ့အမှတ်(၇) ကုလားမကွေ့တွင် တွဲယာဉ်၊ ဆီဘောက်ဆာယာဉ်နှင့် ကွန်တိန်နာတွဲယာဉ်များသည် ကွေ့ကြောအတွင်း ဝိုက်သားထဲသို့ တိမ်းမှောက်ခြင်း၊ ကွန်တိန်နာသေတ္တာများ ပြုတ်ကျ၍ တိမ်းမှောက်ခြင်းများ မကြာခဏဖြစ်ပေါ်လျက်ရှိသဖြင့် လမ်းပိုင်းဆိုင်ရာ မူများ အမြဲလိုဖြစ်ပေါ်လျက်ရှိသည်။

ထိုသို့ဖြစ်ပေါ်နေမှုကြောင့် မော်တော်ယာဉ်များသွားလာရာတွင် အန္တရာယ် ကင်းရှင်းရေးအတွက် ယင်းကွေ့အား အကွေ့ပြေလျော့အောင်ညှိခြင်း၊ ထပ်ပိုးလွှာ ခင်းခြင်း စသည့်အကြီးစားပြုပြင်မှုလုပ်ငန်းများကို Oriental Highway Company Ltd., က အောက်တိုဘာ ၂၆ ရက်မှစ၍ စက်ယန္တရားများဖြင့် ပြုပြင် ခဲ့ပြီး ယနေ့တွင်လည်း ဆက်လက်ပြုပြင်လျက်ရှိကြောင်း သိရသည်။

မန္တလေး- သီပေါ- လားရှိုး -မူဆယ် ပြည်ထောင်စုလမ်းမကြီးသည် မြန်မာ- တရုတ်ကုန်သွယ်ရေးလမ်းကြောင်း၏ တစ်ခုတည်းသော ကုန်းလမ်းပိုင်းပေါက်၊ ထွက်ပေါက်ဖြစ်သဖြင့် နေ့စဉ်အစုအစုံမော်တော်ယာဉ်များ အစီးရောင်းထောင်ခန့် ပြေတိုက်သွားလာလျက်ရှိပြီး အဆိုပါ လမ်းမကြီးအား အဆင်ပြေချောမွေ့စေရန် နေ့စဉ် ၈ရက် ပြုပြင်ဆောင်ရွက်လျက်ရှိကြောင်း စီမံကိန်းမန်နေဂျာ ဦးသက်ဆွေ ထံမှ သိရသည်။

ခိုင်(သီပေါ)



ပြည်တွင်း ပြည်ပ သတင်းမီဒီယာအဖွဲ့ တောင်ပြိုလက်ဝဲ ယာယီလက်ခံရေးစခန်းနှင့် နယ်နိမိတ်မျဉ်းတွင် နေထိုင်သူများကို တွေ့ဆုံသတင်းရယူ

မောင်တော အောက်တိုဘာ ၂၈

ရခိုင်ပြည်နယ် မောင်တောမြို့၌ ရောက်ရှိ နေသည့် ပြည်တွင်း ပြည်ပသတင်းမီဒီယာ များ ပါဝင်သော သတင်းအဖွဲ့သည် ယနေ့တွင် တောင်ပြိုလက်ဝဲ ယာယီ လက်ခံရေးစခန်းနှင့် နှစ်နိုင်ငံ နယ်နိမိတ် မျဉ်းတွင် နေထိုင်သူများအား သွားရောက် တွေ့ဆုံသတင်းရယူကြသည်။ (ယာပုံ)

ရှေးဦးစွာ သတင်းမီဒီယာအဖွဲ့သည် တောင်ပြိုလက်ဝဲမြို့ရှိ နှစ်နိုင်ငံ ချစ်ကြည် ရေးတံတားသို့ သွားရောက်ကြည့်ရှု သတင်းရယူကြသည်။

ထို့နောက် သတင်းမီဒီယာအဖွဲ့

သည် တောင်ပြိုလက်ဝဲ ယာယီလက်ခံ ရေးစခန်းသို့ ရောက်ရှိကြရာ စခန်းတာဝန် ရှိသူများက ပြန်လည်စစ်လက်ခံရေး အတွက် လုပ်ငန်းစဉ်များ အဆင့်ဆင့် ဆောင်ရွက်ထားရှိမှု အခြေအနေနှင့် စခန်းအတွင်း အသင့်ပြင်ဆင်ဆောင်ရွက် ပြီးစီးမှု အခြေအနေတို့ကို ရှင်းလင်း ပြောကြားပြီး သတင်းမီဒီယာများက သိရှိလိုသည်များကို မေးမြန်းသတင်း ရယူကြသည်။

ယင်းနောက် သတင်းမီဒီယာအဖွဲ့ သည် မြန်မာ - ဘင်္ဂလားဒေ့ရှ် နှစ်နိုင်ငံ နယ်နိမိတ်မျဉ်းအနီးတွင် နေထိုင်ကြသူ များအား တွေ့ဆုံ၍ သိရှိလိုသည်များကို

မေးမြန်းသတင်းရယူကြသည်။ ညနေပိုင်းတွင် သတင်းမီဒီယာ အဖွဲ့သည် မောင်တောမြို့မှ စစ်တွေမြို့ သို့ရောက်ရှိပြီး လေကြောင်းခရီးဖြင့် ရန်ကုန်မြို့သို့ ပြန်လည်ထွက်ခွာသွား ကြသည်။

သတင်းမီဒီယာအဖွဲ့တွင် Yomiuri Shimbun ၊ MIR ၊ Mizzima Weekly ၊ Channel 4 News ၊ Swiss TV ၊ MRTV ၊ MITV ၊ MNA တို့မှ သတင်းမီဒီယာ သမားများ ပါဝင်ကြကြောင်း သိရ သည်။

အောင်ရဲသွင်





“မော်ဝင် သမန်းကျား” ရုပ်ရှင်ဇာတ်ကား နိုဝင်ဘာ ၂ ရက်မှစတင်၍ မြန်မာတစ်နိုင်ငံလုံးရှိ အဆင့်မြင့်ရုပ်ရှင်ရုံကြီးများတွင် ပြသသွားမည်



ဒါရိုက်တာ မောင်မျိုးမင်း (ရင်တွင်းဖြစ်)



သရုပ်ဆောင် လင်းဇာနည်ဇော်



သရုပ်ဆောင် ခွန်းဆင့်နေခြည်



ဇာတ်ညွှန်း ထူးနွယ်အိမ်

ရန်ကုန် အောက်တိုဘာ ၂၈
“ကျောက်ဆူး” ရုပ်ရှင်ထုတ်လုပ်ရေးမှ ထုတ်လုပ်ပြီး ဒါရိုက်တာ မောင်မျိုးမင်း (ရင်တွင်းဖြစ်) ရိုက်ကူးထားသည့် “မော်ဝင် သမန်းကျား” ရုပ်ရှင်ဇာတ်ကား စာနယ်ဇင်းအကြံမိတ်ဆက်ပွဲကို ယနေ့ နံနက် ၇ နာရီခွဲက ရန်ကုန်မြို့၊ သမ္မတအဆင့်မြင့်ရုပ်ရှင်ရုံ၌ ပြသခဲ့ပြီး နိုဝင်ဘာ ၂ ရက်မှ စတင်၍ မြန်မာတစ်နိုင်ငံလုံးရှိ အဆင့်မြင့်ရုပ်ရှင်ရုံကြီးများတွင် ပြသသွားမည် ဖြစ်သည်။

ဒါရိုက်တာ မောင်မျိုးမင်း (ရင်တွင်းဖြစ်) က “၂၀၁၃ ခုနှစ် ဒီဇင်ဘာလက ရိုက်ခဲ့တာပါ။ ပထမ

တော့ ကျားကို 3D အားကိုးပြီးရိုက်ဖို့ လုပ်ထားတာ။ လက်တွေ့မှာတော့ အဆင်မပြေလို့ ထိုင်းနိုင်ငံ ဘုန်းကြီးကျောင်းက တကယ့်ကျားအစစ်တွေနဲ့ ရိုက်ခဲ့ရတယ်။ အဲဒီတုန်းက သိထားတဲ့အသိအရ အကောင်းဆုံး လုပ်ထားပါတယ်။ ဒီဇာတ်ကားကို ကြည့်မယ်ဆိုရင် ထူးခြားတဲ့မြင်ကွင်းတွေကိုတွေ့မယ့် အပြင် မိဘမေတ္တာကို ခံစားရမှာပါ” ဟု ပြောသည်။

အဆိုပါ ဇာတ်ကားတွင် ရန်အောင်၊ မင်းမော်ကွန်း၊ သူထူးစံ၊ စိုးမြတ်သူဇာ၊ လင်းဇာနည်ဇော်၊ ခွန်းဆင့်နေခြည်နှင့် အခြားသော အနုပညာရှင်များ ပါဝင်ပြီး ကျားအစစ်တို့ဖြင့် ထိုင်းနိုင်ငံတွင်

သွားရောက်ရိုက်ကူးထားသော ရင်ခွန်စိတ်လှုပ်ရှားဖွယ်ရာ ဇာတ်ကားဖြစ်သည်။

သရုပ်ဆောင် လင်းဇာနည်ဇော်က “မင်းမော်ကွန်းရဲ့ အမျိုးသမီးနေရာကနေ ပါဝင်ထားတာပါ။ နှစ်ဦးလုံးက ဆရာဝန်တွေပါ။ မိခင်တစ်ဦး ဖြစ်လာတဲ့အခါမှာ မိခင်စိတ်၊ ဆရာဝန်စိတ်နဲ့ နူးညံ့ညံ့လေးနေရတဲ့ ပုံစံမျိုးလေးပါ။ ဒီကားရိုက်ခဲ့တာ ငါးနှစ်ကျော်လောက်ရှိပြီ။ ဒီကားထဲမှာ အစ်မမတော်တဆမှု ကြီးကြီးကျယ်ကျယ်တစ်ခု ဖြစ်ခဲ့တယ်။ အဲဒီလိုဖြစ်ပြီးတော့မှ ပြန်ရိုက်ရတဲ့ အခန်းတချို့လည်း ရှိတယ်။ ဥပမာ ငါလေးကို ကျားဆွဲတဲ့

အခန်းဆိုရင် မတော်တဆမှုဖြစ်ပြီးမှ ရိုက်ခဲ့တာပါ။ တကယ်ကို ရင်တထိတ်ထိတ်နဲ့ မိခင်မေတ္တာကို ဖော်ကျူးထားတဲ့ကားလေးလို့ ပြောလို့ရပါတယ်” ဟု ပြောသည်။

သရုပ်ဆောင် ခွန်းဆင့်နေခြည်က “အနုစစ်နစ် အလလ ကြိုးစားခဲ့ရတဲ့ ဇာတ်ကားလေးပါ။ ပရိသတ်ကို ချပြခွင့်ရတော့မယ်ဆိုတော့ ဝမ်းသာပါတယ်။ ဒီဇာတ်ကားမှာ အခက်အခဲကတော့ ဇာတ်ကားစရိုက်စဉ်တုန်းက တကယ့် ကျားအစစ်တွေ ထည့်ရိုက်ဖို့ အစီအစဉ်မရှိဘူး။ Animation အခက်အခဲကြောင့် ကျားပါဝင်တဲ့ ဇာတ်ရုပ်တွေကို

ကျားအစစ်တွေနဲ့ သွားရိုက်ခဲ့ရတယ်။ အစ်မဆိုရင် ကြောက်စိတ်တွေကို မြို့သိပ်ပြီးတော့ ရိုက်ခဲ့ရတယ်။ ဇာတ်ဝင်ခန်းတိုင်း ပီပြင်အောင်ကြိုးစားခဲ့ရတယ်။ ဇာတ်လမ်းကတော့ ဒါရိုက်တာ မောင်မျိုးမင်း (ရင်တွင်းဖြစ်) ဖန်တီးထားတာပါ” ဟု ပြောသည်။

ဇာတ်ညွှန်း ထူးနွယ်အိမ်က “ထမံသီကျား” ဆိုပြီး ဒီဇာတ်ကားရဲ့ ဇာတ်လမ်းအကျဉ်းကို အဖေရေးထားတာ တော်တော်ကြာခဲ့ပါပြီ။ ပထမဆုံး ကိုယ်တိုင်ဇာတ်ညွှန်းရေးထားတဲ့ ရုပ်ရှင်ဇာတ်ကားပါ။ အဖေ စိတ်ကူးပြီးရေးထားတဲ့ ဇာတ်လမ်းကို ကိုယ်တိုင် ဇာတ်ညွှန်းရေးခဲ့တာပါ။ အရင်ကတည်းကလည်း နားရည်ဝါပြီးသား အကြောင်းအရာ ဖြစ်နေတော့ သေချာလေးရေးဖြစ်သွားတာပါ။ ဒီဇာတ်ကားမှာ စကားပြောတာတွေ အများကြီး မပါပါဘူး။ အပြဇာတ်ဝင်ခန်းတွေပဲ များပါတယ်” ဟု ပြောသည်။

အဆိုပါဇာတ်ကားသည် ရိုးရာအရ ကျားဆေးထိုးပြီး ကိုယ်တိုင် ကျားတစ်ကောင်ဟု ထင်မှတ်နေသူတစ်ဦးနှင့် ကျားသတ္တဝါနှင့် အတူကြီးပြင်းနေထိုင်ခဲ့ရသဖြင့် ကိုယ်တိုင် ကျားတစ်ကောင်ဟု ထင်မြင်နေသူတို့၏ အဖြစ်အပျက်များ၊ ကျားသတ္တဝါကြောင့် သမီးနှင့် မိန်းမတို့ ဆုံးရှုံးသွားခဲ့မှု အပေါ် နာကြည်းမုန်းတီးမှု၊ လက်စားချေမှုများနှင့် အတူ မိခင်မေတ္တာကို ဖော်ကျူးထားသည့် ရုပ်ရှင်ဇာတ်ကား ဖြစ်သည်။

ဇော်ကြီး (အနုပညာ)
ဓာတ်ပုံ - ဇေဇော်

ဆွာချောင်းရေကြီးရေလျှံမှုကြောင့် သဲဖုံးလွှမ်းစိုက်ပျိုးမြေများ စိုက်ပျိုးရေရရှိရေးနှင့် ဒေသခံပြည်သူများ သောက်သုံးရေရရှိရေး မြေအောက်ရေတွင်းများ တူးဖော်ပေး

နေပြည်တော် အောက်တိုဘာ ၂၈
ဆွာချောင်းရေလျှံမှုကြောင့် မိုးရွာသွန်းမှုများပြားမှုကြောင့် ရေပိုလွှဲ ယာဘက်ခြမ်း ပွဲကျမှုဖြစ်ပေါ်ခဲ့ပြီး ဆွာချောင်းအတွင်း ရေစီးဆင်းမှုပမာဏများပြားခဲ့သည့်အတွက် ဆွာချောင်းဘေး ဝဲယာ ရေလွှမ်းမိုးခံခဲ့ရပြီး ရေပြန်ကျသွားသည့်အချိန်တွင် စိုက်ပျိုးမြေ စုစုပေါင်း ၁၂၆၂ ဧကကို သဲထုများ ဖုံးလွှမ်းခဲ့သည်။

အဆိုပါ သဲဖုံးမြေများပြုပြင်ပြီး ပြန်လည်စိုက်ပျိုးရာတွင် ဒေသခံတောင်သူများအတွက် စိုက်ပျိုးရေးလိုအပ်ချက်ကို အချိန်တိုအတွင်း အလျင်အမြန်ဖြည့်ဆည်းပေးနိုင်ရန် လေးလက်မအချင်း စိုက်ပျိုးရေစက်ရေတွင်းငါးတွင်းနှင့် ဒေသခံတောင်သူများ သောက်သုံးရေအခက်အခဲ ဖြည့်ဆည်းပေးနိုင်ရန် သောက်သုံးရေ စက်ရေတွင်းငါးတွင်းတို့ကို စိုက်ပျိုးရေး၊ မွေးမြူရေးနှင့် ဆည်မြောင်းဝန်ကြီးဌာန ဆည်မြောင်းနှင့် ရေအသုံးချမှု

စီမံခန့်ခွဲရေးဦးစီးဌာနမှ တူးဖော်ပေးသည်။

စိုက်ပျိုးရေးငါးတွင်းကို ရေတာရှည်မြို့နယ် သိုင်းဝကျေးရွာ အုပ်စု ကြိုပြင်သာကျေးရွာတွင် တူးဖော်ပေးခဲ့ရာ ဒေသခံတောင်သူ ၁၉ ဦး၏ စိုက်ပျိုးမြေ ၂၅ ဧကအတွက် မိုးစပါးအောင်ရေပေးဝေနိုင်ခဲ့ပြီး လာမည့်ဆောင်းသီးနှံများဖြစ်သည့် ပဲလွန်း၊ မတ်ပဲနှင့် ဖရဲ စသည့် သီးနှံစုစုပေါင်း ၇၅ ဧကခန့်ကို စိုက်ပျိုးရေးပေးဝေသွားနိုင်ရန် လျာထားဆောင်ရွက်ထားသည်။ သောက်သုံးရေငါးတွင်းကို ဆွာမင်းလမ်းကျေးရွာနှင့် ကြာအင်းကျေးရွာတို့ရှိ ဒေသခံတောင်သူ ၁၅၀ ၏ သောက်သုံးရေနှင့် အိမ်သုံးရေလိုအပ်ချက်ကို ဖြည့်ဆည်းပေးနိုင်ခဲ့ပြီးဖြစ်ကြောင်း သိရသည်။

ညီညီသန်း (နေပြည်တော်)
ဓာတ်ပုံ - ဆည်မြောင်းနှင့် ရေအသုံးချမှုစီမံခန့်ခွဲရေးဦးစီးဌာန



အပြည်ပြည်ဆိုင်ရာ သွားဘက်ဆိုင်ရာဆေးတက္ကသိုလ်များ ကျွမ်းကျင်မှုစွမ်းရည်ပြိုင်ပွဲ ယှဉ်ပြိုင်ရန် ထွက်ခွာ

ရန်ကုန် အောက်တိုဘာ ၂၈
တရုတ်ပြည်သူ့သမ္မတနိုင်ငံ ရန်ဟိုင်းမြို့တွင် အောက်တိုဘာ ၃၁ ရက်မှ နိုဝင်ဘာ ၂ ရက်အထိ ကျင်းပမည့်

အပြည်ပြည်ဆိုင်ရာ သွားဘက်ဆိုင်ရာ ဆေးတက္ကသိုလ်များမှ ကျောင်းသားကျောင်းသူများ ကျွမ်းကျင်မှုစွမ်းရည်ပြိုင်ပွဲသို့ ဝင်ရောက်ယှဉ်ပြိုင်ရန်အတွက်

သွားဘက်ဆိုင်ရာ ဆေးတက္ကသိုလ် (ရန်ကုန်) မှ နောက်ဆုံးနှစ် ကျောင်းသားကျောင်းသူများဖြစ်ကြသော မောင်သန်းကိုဟိန်း၊ မောင်ပြည့်ဖြိုးဝင်းနှင့် မသီရိနိုင်တို့သည် အောက်တိုဘာ ၂၈ ရက်က ဖန်ကောက်လေကြောင်းလိုင်းဖြင့် ထွက်ခွာသွားကြကြောင်း သိရှိသည်။

မြန်မာ့အလင်း



ညောင်ဦးမြို့တွင် မြန်မာ့အသံချစ်သူများအဖွဲ့ အဖွဲ့ဝင်များ တွေ့ဆုံ

ညောင်ဦး အောက်တိုဘာ ၂၈
ပြန်ကြားရေးဝန်ကြီးဌာန မြန်မာ့အသံနှင့်ရုပ်မြင်သံကြား မြန်မာ့အသံရေဒီယိုမှ နှစ်စဉ်ကျင်းပလျက်ရှိသည့် မြန်မာ့အသံချစ်သူများအဖွဲ့ (Radio Fan Club) အဖွဲ့ဝင်များ တွေ့ဆုံပွဲအခမ်းအနားကို ယနေ့ နံနက် ၉ နာရီက မန္တလေးတိုင်းဒေသကြီး ညောင်ဦးမြို့ ပုဂံမြန်မာစိတ်တိုင်းကျေးစားသောက်ဆိုင်ခန်းမ၌ ကျင်းပသည်။

တွေ့ဆုံပွဲတွင် မြန်မာ့အသံနှင့် ရုပ်မြင်သံကြား ညွှန်ကြားရေးမှူးချုပ် ဦးမြင့်ထွေးနှင့် ညောင်ဦးခရိုင်အုပ်ချုပ်ရေးမှူး ဦးစိုးတင့်တို့က အဖွဲ့အမှတ်စကားပြောကြားပြီး အခမ်းအနားအောင်မြင်စွာကျင်းပနိုင်ရေးအတွက် တစ်တပ်တစ်အား ပါဝင်ကူညီပံ့ပိုးပေးခဲ့ကြသူများနှင့် မြန်မာ့အသံသို့ ဒေသဆိုင်ရာ သတင်းများပေးပို့ပြီး ထူးချွန်စွာ ပူးပေါင်းဆောင်ရွက်လျက်ရှိသည့် မြန်မာ့အသံချစ်သူအဖွဲ့ဝင် သတင်းထောက်များကို မြန်မာ့အသံနှင့် ရုပ်မြင်သံကြား ညွှန်ကြားရေးမှူးချုပ်က ဂုဏ်ပြုမှတ်တမ်းလွှာများနှင့် ဂုဏ်ပြုလက်ဆောင်များ ပေးအပ်သည်။

ဆက်လက်၍ မြန်မာ့အသံ၏ လုပ်ငန်းဆောင်ရွက်မှုမှတ်တမ်းဗီဒီယိုကိုပြသပြီး မြန်မာ့အသံဝန်ထမ်းများ၊ ပြန်ကြားရေးဝန်ကြီးဌာနမှ ကြီးမှူးကျင်းပသည့် ငြိမ်းချမ်းရေးရီတုတော်သီချင်းဆိုပြိုင်ပွဲတော် ဆုရအဆိုရှင်များဖြစ်ကြသည့် တေးသံရှင်စလား၊ လင်းသစ်နှင့် အေဒေတို့က မြန်မာ့အသံခေတ်ပေါ်တေးဂီတအဖွဲ့နှင့်အတူ တေးသီချင်းများဖြင့် ဖျော်ဖြေခဲ့ကြပြီး ညောင်ဦးမြို့ ဒေသခံများက ရုပ်သေးအကဖြင့် ပါဝင်ဖျော်ဖြေတင်ဆက်ကြသည်။

ထို့နောက် မြန်မာ့အသံ ရေဒီယိုအစီအစဉ်များဖြစ်သည့်

မုသားနောက်ကွယ်ကဘဝများ၊ ကဗျာရင်ခွန်သံ၊ ဇာတ်လမ်းပမာ နားဆင်စရာနှင့် ပြုံးပဒေသာအစီအစဉ်တို့ကိုလည်း ကောက်နုတ်မိတ်ဆက် သရုပ်ပြုပြီး ပြည်သူ့အတွက် ထာဝရမြန်မာ့အသံသီချင်းကို အဖွဲ့လိုက်သီဆိုဖျော်ဖြေကြကာ အခမ်းအနားသို့ တက်ရောက်လာသည့် အသက် ၇၀ နှစ်နှင့်အထက် မြန်မာ့အသံချစ်သူအဖွဲ့ဝင် သောတရှင်များအား ဂါရဝပြုလက်ဆောင်များ ပေးအပ်ခဲ့ပြီး ကျန်မြန်မာ့အသံချစ်သူအဖွဲ့ဝင်များအား အမှတ်တရလက်ဆောင်များ ပေးအပ်ခဲ့သည်။

အခမ်းအနားသို့ ဌာနဆိုင်ရာတာဝန်ရှိသူများ၊ ဒေသခံမြန်မာ့အသံချစ်သူအဖွဲ့ဝင်များ စုစုပေါင်း ၁၀၀၀ ခန့် တက်ရောက်ခဲ့ကြသည်။

မြန်မာ့အသံချစ်သူများအဖွဲ့ကို အနယ်နယ်အရပ်ရပ်မှ အမာခံ သောတရှင်များဖြင့် ဖွဲ့စည်းခဲ့ရာ ယခုအခါ အဖွဲ့ဝင် ၂၀၀၀ ကျော်ရှိပြီး အဖွဲ့ဝင်လိုသူများအနေဖြင့် မြန်မာ့အသံဇုန်း ၀၆၇-၇၉၂၅၅ ၀၉-၄၂၆၂၄၇၉၆၄၇၊ ၀၉-၄၂၆၂၄၇၉၆၄၈ တို့သို့ ရုံးချိန်အတွင်း ဆက်သွယ်ဝင်ရောက်နိုင်ကြပြီး သက်ဆိုင်ရာ မြို့နယ်ပြန်/ဆက်ရုံးများတွင် ဝင်ခွင့်လျှောက်လွှာပုံစံများ အခမဲ့ထုတ်ယူဖြည့်စွက်ကာ အဆိုပါရုံးများသို့ ပြန်လည်ပေးပို့ခြင်းဖြင့် အဖွဲ့ဝင်နိုင်ကြသည်။

အလားတူ မြန်မာ့အသံချစ်သူများအဖွဲ့ အဖွဲ့ဝင်များ တွေ့ဆုံပွဲအခမ်းအနားများကို ပြည်မြို့တွင် ၂၀၁၈ ခုနှစ် နိုဝင်ဘာလတွင်လည်းကောင်း၊ မအူပင်မြို့တွင် ၂၀၁၈ ခုနှစ် ဒီဇင်ဘာလတွင်လည်းကောင်း အသီးသီးကျင်းပသွားရန် စီစဉ်လျက်ရှိကြောင်း သတင်းရရှိသည်။

သတင်းစဉ်

နေရာကွက်ကျား မိုးထစ်ချုန်းရွာမည်

နေပြည်တော် အောက်တိုဘာ ၂၈
ရှမ်းပြည်နယ်နှင့် ချင်းပြည်နယ်တို့တွင် နေရာအနှံ့အပြား၊ စစ်ကိုင်းတိုင်းဒေသကြီးအထက်ပိုင်းတွင် နေရာစပ်စိပ်၊ မန္တလေးတိုင်းဒေသကြီး၊ ပဲခူးတိုင်းဒေသကြီး၊ ဧရာဝတီတိုင်းဒေသကြီး၊ ကချင်ပြည်နယ်နှင့် ရခိုင်ပြည်နယ်တို့တွင် နေရာကျကျနှင့် ကျန်တိုင်းဒေသကြီးနှင့် ပြည်နယ်တို့တွင် နေရာကွက်ကျား မိုးထစ်ချုန်းရွာမည်။ ရွာရန် ရာနှုန်း ၈၀ ဖြစ်ပါသည်။

မိုး/လေ



တိမ်အသင့်အတင့်မှ တိမ်ထူထပ်နေ

နေပြည်တော် အောက်တိုဘာ ၂၈

ဘင်္ဂလားပင်လယ်အော်အခြေအနေမှာ ကပ္ပလီပင်လယ်ပြင်တွင် တိမ်အသင့်အတင့် ဖြစ်ထွန်းနေပြီး ဘင်္ဂလားပင်လယ်အော်တွင် တိမ်အသင့်အတင့်မှ တိမ်ထူထပ်နေသည်။ မိုး/လေ

ကမ္ဘာ့လေပြတ်ရောဂါကကွယ်ရေးနေ့

WORLD STROKE DAY 29th OCT

“ဘဝသစ်တဖန် ထူထောင်ဖို့ လေပြတ်သူတွေကို ကူညီဖို့”

UP AGAIN after stroke

ရန်ကုန် - ကွမ်ကျိုး လေကြောင်းခရီးစဉ်သစ် စတင်

ရန်ကုန် အောက်တိုဘာ ၂၈

ကွမ်ကျိုး တိုက်ရိုက်ခရီးစဉ်ကို ယနေ့ စတင် ပြေးဆွဲခဲ့ကြောင်း သိရသည်။

စရိတ်နည်း လေကြောင်းလိုင်းဖြစ်သည့် 9 Air လေကြောင်းလိုင်းဖြင့် ရန်ကုန်-ခရီးစဉ်သစ်သည် မြန်မာနိုင်ငံ၏ ပြည်နယ်၏မြို့တော် ကွမ်ကျိုးမြို့တို့



အကြား ကူးသန်းသွားလာမည့် စီးပွားရေး လုပ်ငန်းရှင်များ၊ မိသားစုဆွေမျိုးများ ထံသို့ အလည်အပတ်သွားရောက်သူများ နှင့် အခြားသော ခရီးသည်များအတွက် ခရီးသွားလာရေး ပိုမိုလွယ်ကူချောမွေ့လာ စေရန်ရည်ရွယ်ကြောင်း ရန်ကုန်အပြည်ပြည်ဆိုင်ရာလေဆိပ် YIA မှ သတင်း ထုတ်ပြန်ထားသည်။

9 Air လေကြောင်းသည် အောက်တိုဘာ ၂ ရက်က ကွမ်ကျိုးနှင့် မန္တလေး မြို့သို့ တိုက်ရိုက် စတင်ပျံသန်းခဲ့ပြီး ဒုတိယခရီးလမ်းကြောင်းအဖြစ် တိုးချဲ့ ခြင်းဖြစ်ကြောင်း သိရသည်။

သွန်းဝသန်

လူသစ်တန်းနှင့် အလွတ်တန်း(အမျိုးသား/အမျိုးသမီး)အပြေးပြိုင်ပွဲ ကျင်းပ

မန္တလေး အောက်တိုဘာ ၂၈

မန္တလေးတိုင်းဒေသကြီး အားကစားနှင့် ကာယပညာ ဦးစီးဌာနနှင့် တိုင်းဒေသကြီး ပြေးခုန်ပစ်ဆစ်ကော်မတီ တို့ပူးပေါင်း၍ Pocari Sweat အားဖြည့်အချိန်ရည်၏ ပံ့ပိုးမှုဖြင့်ကျင်းပသည့် လူသစ်တန်းနှင့် အလွတ်တန်း (အမျိုးသား/အမျိုးသမီး)အပြေးပြိုင်ပွဲကို ယနေ့နံနက် ၅ နာရီခွဲက မန္တလေးမြို့ပထူးအားကစားကွင်း အထူးတန်း ရေစိုစေ့ရန်ရာ၌ ကျင်းပခဲ့ရာ အားကစားနှင့် ကာယပညာ ဦးစီးဌာန ဒုတိယညွှန်ကြားရေးမှူးချုပ် ဦးထွန်းမြင့်ဦး၊ တိုင်းဒေသကြီးဦးစီးမှူး ညွှန်ကြားရေးမှူး ဦးဝေဝေ၊ အားကစားနှင့် ကာယပညာသိပ္ပံ(မန္တလေး)ကျောင်းအုပ်ကြီး ဦးမျိုးမြင့်အောင်တို့နှင့် တာဝန်ရှိသူများ၊ တိုင်းဒေသကြီး ပြေးခုန်ပစ်ဆစ်ကော်မတီ ဒုတိယဥက္ကဋ္ဌ ဦးခင်မောင်လွင်၊ အတွင်းရေးမှူး ဦးခင်မောင်တင့်တို့နှင့် ကော်မတီဝင်များ၊ ဒိုင်အဖွဲ့ဝင်များ၊ Pocari Sweat

အားဖြည့်အချိန်ရည်မှ တာဝန်ရှိသူများ၊ ဖိတ်ကြားထားသူများ ပြိုင်ပွဲဝင် လူသစ်တန်း အမျိုးသား၊ အမျိုးသမီး ၈၇၀၊ အလွတ်တန်း အမျိုးသား၊ အမျိုးသမီး ၄၄ ဦး၊ စိတ်ပါဝင်စားသူများ တက်ရောက်သည်။

အခမ်းအနားတွင် ဒုတိယညွှန်ကြားရေးမှူးချုပ် ဦးထွန်းမြင့်ဦးနှင့် တာဝန်ရှိသူများက ပြိုင်ပွဲကို ဖိတ်ကြားဖြတ် ဖွင့်လှစ်ပေးကာ ဒုတိယညွှန်ကြားရေးမှူးချုပ်က အချက်ပြသေနတ်ပစ်ဖောက်၍ တာလွတ်ပေးလိုက် သည်နှင့်တစ်ပြိုင်နက် ပြိုင်ပွဲဝင်အားကစားသမား များက သတ်မှတ်ပြေးလမ်း ကျိုးလမ်းအတိုင်း ယှဉ်ပြိုင် ပြေးကြပြီး တာလွတ်ရာနေရာ၌ ပြန်လည်ပန်းဝင်ခဲ့ ကြသည်။

ထို့နောက် ဆုချီးမြှင့်ပွဲအား ဆက်လက်ကျင်းပခဲ့ရာ ဒုတိယညွှန်ကြားရေးမှူးချုပ် ဦးထွန်းမြင့်ဦးနှင့် တာဝန် ရှိသူများက လူသစ်တန်း (အမျိုးသမီး) ပထမဆုရ

မသီရိစိန် (ပုသိမ်ကြီး)၊ ဒုတိယ အေးရတနာဖြိုး (မဟာ အောင်မြေမြို့နယ်)နှင့် တတိယဆုရ ခင်ရတနာဦး (အ.ထ.က - ၅၊ ရှမ်းအေးသာစံမြို့နယ်)၊ လူသစ်တန်း (အမျိုးသား) ပထမဆုရ မောင်သဲမောင်မောင် (မြစ်ဝယ်၊ ရထား အမရပူရ)၊ ဒုတိယဆုရ လူမော် (ချမ်းမြသာစည်)၊ တတိယဆုရ စိုးနိုင် (ပြင်ဦးလွင်)၊ အလွတ်တန်း (အမျိုး သမီး) ပထမဆုရ မမြဖုန်း (အား/ကာ သိပ္ပံ)၊ ဒုတိယ ဆုရ အေးအေးမြို့ (ယာဉ်ထိန်း)၊ တတိယဆုရ သူဇာနွယ် (အား/ကာ သိပ္ပံ)၊ အလွတ်တန်း (အမျိုးသား) ပထမဆုရ မောင်ကျော်လင်းစံ (ပြင်ဦးလွင်)၊ ဒုတိယဆုရ ဇော်ထက် (အား/ကာ သိပ္ပံ)၊ တတိယဆုရ ပန်လေ (အား/ကာ သိပ္ပံ)တို့ပါဝင်သော ပထမဆုမှ ဒသမဆုအထိ ရရှိကြ သူများအား ဆုကြေးငွေနှင့် ဆုတံဆိပ်များ ပေးအပ် ချီးမြှင့်ခဲ့ကြောင်း သိရသည်။

တင်မောင်(မန်းကိုယ်ပွား)

မြန်မာနိုင်ငံ ဘတ်စကက်ဘောအဖွဲ့ချုပ် အမှုဆောင်များ ရွေးချယ်

ရန်ကုန် အောက်တိုဘာ ၂၈

မြန်မာနိုင်ငံ အိုလံပစ်ကော်မတီ၏ ကြီးကြပ်မှုဖြင့် မြန်မာ့အားကစားအဆင့်အတန်း တိုးတက်မြှင့်တင်ရေးနှင့် မြန်မာ့အားကစားဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်ရေးလုပ်ငန်းများကို စနစ် တကျအကောင်အထည်ဖော်ဆောင်ရွက်နိုင်ရန်အတွက် ပထမဆုံးရွေးချယ်ဖွဲ့စည်း ခဲ့သည့် မြန်မာနိုင်ငံဘတ်စကက်ဘောအဖွဲ့ချုပ် ပထမအကြိမ်ညီလာခံနှင့် အလုပ် အမှုဆောင် ရွေးချယ်တင်မြှောက်ပွဲအခမ်းအနားကို အောက်တိုဘာ ၂၇ ရက် မွန်းလွဲ ၂ နာရီက ရန်ကုန်တိုင်းဒေသကြီး တာမွေမြို့နယ် Sky Star Hotel အစည်းအဝေး ခန်းမ၌ ကျင်းပသည်။

ရွေးချီးစွာ မြန်မာနိုင်ငံ ဘတ်စကက်ဘောအဖွဲ့ချုပ် အလုပ်အမှုဆောင်များ ရွေးချယ်တင်မြှောက်ရေး ကြီးကြပ်ရေးအဖွဲ့ အဖွဲ့ခေါင်းဆောင် ဦးအောင်ဒင်က အဖွင့်အမှာစကားပြောကြားပြီး မြန်မာနိုင်ငံ ဘတ်စကက်ဘောအဖွဲ့ချုပ်ဥက္ကဋ္ဌ ဦးကျော်ဝင်းက မြန်မာနိုင်ငံဘတ်စကက်ဘောအဖွဲ့ချုပ် ဖွဲ့စည်းပုံအခြေခံစည်းမျဉ်းများ ပြောကြားကာ တက်ရောက်လာကြသည့် ဘတ်စကက်ဘောအဖွဲ့ချုပ်မှ အဖွဲ့ဝင်များက အထွေထွေဆွေးနွေးတင်ပြခဲ့ကြသည်။

ဆက်လက်၍ ပထမအကြိမ်ညီလာခံနှင့် အလုပ်အမှုဆောင် ရွေးချယ်တင်မြှောက် ပွဲကို ကျင်းပရာ မြန်မာနိုင်ငံ ဘတ်စကက်ဘောအဖွဲ့ချုပ်နာယကအဖြစ် ဦးအောင်ဒင် ညွှန်ကြားရေးမှူးချုပ်(ငြိမ်း) နှင့် ရွှေသံလွင်ကုမ္ပဏီနာယက မြန်မာ နိုင်ငံ ဘတ်စကက်ဘောအဖွဲ့ချုပ်နာယက အဂ္ဂမဟာသီရိသုဓမ္မသီရိ ဒေါက်တာ ဒေါ်နီနီတို့နှင့် မြန်မာနိုင်ငံ ဘတ်စကက်ဘောအဖွဲ့ချုပ်ဥက္ကဋ္ဌ ဦးကျော်ဝင်း၊ ဒုတိယ ဥက္ကဋ္ဌ(၁) ဦးမြင့်သိန်း၊ ဒုတိယဥက္ကဋ္ဌ(၂) ဦးမောင်မောင်မြင့်၊ ဒုတိယဥက္ကဋ္ဌ(၃) ဦးခင်မောင်အေး၊ ဒုတိယဥက္ကဋ္ဌ(၄) ဦးတင်နိုင်၊ အတွင်းရေးမှူး ဦးကျော်ကျော်ဝင်း နှင့် တွဲဖက်အတွင်းရေးမှူး(၁) ဦးထင်လင်းပြည့်၊ တွဲဖက်အတွင်းရေးမှူး(၂) ဒေါ်ဥမ္မာအောင်၊ တွဲဖက်အတွင်းရေးမှူး(၃) ဒေါ်ကြူကြူ၊ ဘဏ္ဍာရေးမှူး ဒေါ်ခိုင်ခိုင်ဝင်း နှင့်အတူ အလုပ်အမှုဆောင် စုစုပေါင်း ၁၅ ဦးတို့ကို အောက်တိုဘာ ၂၇ ရက်တွင် ဖွဲ့စည်းတာဝန်ပေးအပ်လိုက်ကြောင်း သိရသည်။

အေကေလင်း

ကျောစုံမှ

ဒုတိယပိုင်းတွင် အီရန်အသင်း ကစားပုံ ပြန်ကောင်းလာပြီး မြန်မာအသင်းဘက် သို့ ဖိအားပေးကစားနိုင်ခဲ့သည်။ မိနစ် ၆၀ တွင် အီရန်အသင်း ပယ်နယ်တီ ကန်ခွင့်ရခဲ့သော်လည်း တိုင်ထိုက်ခဲ့၍ မြန်မာအသင်း သက်သာရာရခဲ့သည်။ အီရန်အသင်းသည် ဒုတိယပိုင်းတွင် ဂိုးသွင်းခွင့် ပိုမိုတိုးနိုင်ခဲ့ပြီး ဂိုးသွင်းခွင့် များမှာ တိုင်နှစ်ကြိမ်ထိထွက်ပြီး မြန်မာ ဂိုးသမားဇူးလတ်နီလက်စွမ်းပြကာကွယ် နိုင်ခဲ့သောကြောင့် မြန်မာအသင်း ဂိုးမပေးခဲ့ခြင်း ဖြစ်သည်။ မြန်မာ အသင်းအတွက် တစ်လုံးတည်းသော အနိုင်ဂိုးကို ၆၅ မိနစ်တွင် နှင်းမြသဇင်က သွင်းယူခဲ့သည်။

အုပ်စု (စ) တွင် အီရန်၊ မြန်မာနှင့် လာအိုအသင်းတို့ သုံးမှတ်စီ တူညီသော် လည်း ဂိုးကွာခြားချက်ဖြင့် အီရန်အသင်း က အုပ်စုပထမ၊ မြန်မာအသင်းက အုပ်စု



မြန်မာအသင်း အီရန်ဘက်သို့ ဂိုးသွင်းရန် ကြိုးပမ်းနေစဉ်။

ဒုတိယ ရခဲ့သည်။ ပထမအဆင့်အုပ်စုမှ အဆင့်မြှင့်ပွဲသို့ တက်ရောက်ခွင့် ထိပ်ဆုံးခြောက်သင်းနှင့် အကောင်းဆုံး ရမည်ဖြစ်ပြီး မြန်မာအသင်းသည် အကောင်းဆုံး အုပ်စုဒုတိယနေရာဖြင့်

နောက်တစ်ဆင့် တက်လှမ်းနိုင်ခဲ့ခြင်းဖြစ် သည်။

ညီမြတ်သော်တာ
ဓာတ်ပုံ-ဇိုးသော်ဇင်

မြန်မာ့ပင်လယ်ပြင်အခြေအနေ

နေပြည်တော် အောက်တိုဘာ ၂၈

မြန်မာ့ပင်လယ်ပြင်တွင် လှိုင်းအနည်းငယ်မှ အသင့်အတင့်ရှိမည်။ လှိုင်းအမြင့်မှာ မြန်မာ့ကမ်းရိုးတန်းတစ်လျှောက်နှင့် ကမ်းလွန်ပင်လယ်ပြင်တို့တွင် သုံးပေမှ ခြောက်ပေခန့် ရှိနိုင်သည်။

မိုး/လေ

မိုးကောင်းမြို့နယ်၌ တစ်ရက်တည်း မူးယစ်ဆေးဝါး နှစ်ကြိမ်ဖမ်းမိ

မိုးကောင်း အောက်တိုဘာ ၂၈

ကချင်ပြည်နယ် မိုးကောင်းမြို့နယ်၌ အောက်တိုဘာ ၂၇ ရက်က တစ်ရက်တည်း မူးယစ်ဆေးဝါးနှစ်ကြိမ်ဖမ်းမိကြောင်း သိရသည်။ ဖြစ်စဉ်မှာ မိုးကောင်းမြို့နယ်ရဲစခန်းမှ ရဲအုပ် ခင်မောင်ထွေး ဦးဆောင်သည့် တပ်ဖွဲ့ဝင်များသည် မိုးကောင်းမြို့နယ် ပေါင်ခေါင်းကွင်းအတွင်း ကျွန်းတောရပ်ကွက်နေ ဖော်ယပ်အောင် ဆိုင်း (၄၃ နှစ်)၏ လယ်တဲသို့ ဝင်ရောက်ရှာဖွေရာ ဘိန်းမည်းအစုံ ၁၀၂ ဂရမ်၊ ခတ်ပုံ ၁၃၃၀ မှု၊ မူးယစ်ဆေးဝါးချက်လုပ်ရောင်းချ ရာတွင်အသုံးပြုသည့် ဆက်စပ်ပစ္စည်းများနှင့် မူးယစ်ဆေးဝါး ရောင်းချရရှိသည့် ငွေကျပ် ၆၀၆၀၀၀ တို့ကို သိမ်းဆည်းရမိခဲ့၍ မိုးကောင်းမြို့နယ်ရဲစခန်းတွင် အမှုဖွင့်အရေးယူထားကြောင်း သိရ သည်။

ထို့အတူ ကျွန်းတောရပ်ကွက်နေ နော်လောန်(၅၃ နှစ်)၏ လယ်တဲသို့ဝင်ရောက်ရှာဖွေရာ နော်လောန်မှာ လွယ်အိတ်ကိုင်ပြီး ထွက်ပြေးသဖြင့် လိုက်လံဖမ်းဆီး၍ စစ်ဆေးရာဖွေရာ စိတ်ကြွ ရူးသွပ်ဆေးပြား ၃၄၅ ပြား၊ ဘိန်းမည်း ၄၅ ဒဿမ ၂၂၀ ဂရမ်၊ ခတ်ပုံ ၂ ဒဿမ ၁ ဂရမ်နှင့် မူးယစ်ဆေးဝါးရောင်းချရရှိသည့် ငွေကျပ် ၆၇၀၀၀ တို့ကို သိမ်းဆည်းရမိခဲ့၍ မိုးကောင်းမြို့နယ်ရဲစခန်းတွင် အမှုဖွင့်အရေးယူထားကြောင်း သိရသည်။

ဝင်းနိုင်(ကချင်မြေ)

ဖော်ယပ်အောင်ဆိုင်းနှင့် နော်လောန်တို့နှစ်ဦးကို သိမ်းဆည်း ရမိသည့် မူးယစ်ဆေးဝါးများနှင့်အတူ တွေ့ရစဉ်။



မြန်မာ့ရုပ်မြင်သံကြား

- ၂၉-၁၀-၂၀၁၈ (တနင်္လာနေ့)
- နံနက်ပိုင်း
- ၆:၀၀ - တောင်တန်းသာသနာပြု ဆရာတော်ကြီး၏ ပရိတ်တရားတော်
- ၇:၃၅ - MRTV Travelogue
- ၈:၃၅ - မြန်မာ့အသံအစဉ်အဆက် အမျိုးသမီးများ
- ၉:၁၅ - BBC Click
- ၉:၄၅ - ရတနာအလား ကမ္ဘာ့ ယဉ်ကျေးမှုအမွေအနှစ်များ “Copper Town” (Norway)
- ၁၀:၃၀ - “သွားလာပျော်ရွှင် ရေဖြူ မြို့နယ်နှင့် သရက်ချောင်း မြို့နယ်က နေရာစုံလင်”
- ၁၀:၄၅ - “ရခိုင်ပြည်နယ် ပြန်လည် ထူထောင်ရန်အတွက် ကဏ္ဍအသီးသီးမှ ဆောင်ရွက်ချက်များ”(၈၁)
- ၁၂:၃၀ - ပြည်သူ့နိတိ “ကျေးဇူးဆိုတာ”
- ၁၂:၄၅ - သုခုမရင်ခွင် အပြိုင်သဘင် “သရီးစတားအပြိုင်အဖွဲ့”
- ၁၄:၅၀ - Tasty Trip
- ၁၅:၄၅ - “ကျေးလက်တေးသံ နားဆင်ဖို့ ရိုးရာတူရိယာ ဖန်တီးဖို့”
- ညပိုင်း
- ၁၆:၂၅ - အဝေးသင်တက္ကသိုလ် ပညာရေးရုပ်မြင်သံကြား သင်ခန်းစာ - ပဉ္စမနှစ် (ဥပဒေပညာအထူးပြု) (ဥပဒေပညာ)
- ၁၆:၅၀ - ကျန်းမာရေးမဂ္ဂဇင်း “လေဖြတ်ရောဂါအကြောင်း သိကောင်းစရာ” (အပိုင်း ၂)
- ၁၇:၃၀ - Yes or No Talk Show
- ၁၈:၂၅ - ဥပဒေရေးရာအခြာဖြာ “ဥပဒေသတရကြပါစေ” ဦးဟန်ညွန့်(ဥပဒေ) တရားလွှတ်တော်ရှေ့နေနှင့် နို့ကြံပဗ္ဗလစ်
- ၂၀:၀၀ - ပြည်တွင်းသတင်း၊ နိုင်ငံတကာသတင်း၊ မိုးလေဝသအခြေအနေ
- ၂၀:၃၅ - “၂၀၁၈ ခုနှစ်၊ ကြားဖြတ် ရွေးကောက်ပွဲ၊ နိုင်ငံရေးပါတီ များ၏ဟောပြောချက်” “ရခိုင်ဒီမိုကရေစီအဖွဲ့ချုပ် ပါတီ”
- စီးပွားရေးစကားပိုင်း “ရှင်းလင်းလွယ်ကူ တိုင်းပြည်ထူ” (ပထမပိုင်း)
- နိုင်ငံခြားဇာတ်လမ်းတွဲ “အိမ်ကြီးသခင်” (အပိုင်း ၁)

တာချီလိတ်၌ ဖယောင်းတိုင်ဖြင့် ဘုရားမီးပူဇော်ရာမှ မီးလောင်မှုဖြစ်

တာချီလိတ် အောက်တိုဘာ ၂၈

ရှမ်းပြည်နယ်အရှေ့ပိုင်း တာချီလိတ်မြို့ ဆန်ဆိုင်(က)ရပ်ကွက် စကားဝါလမ်းရှိ အိမ်ခန်းငှား၌ အောက်တိုဘာ ၂၈ ရက် မွန်းလွဲပိုင်းက ဖယောင်းတိုင်ဖြင့် ဘုရား မီးပူဇော်ရာမှ မီးလောင်မှု ဖြစ်ပွားခဲ့ သည်။ ဖြစ်စဉ်မှာ အောက်တိုဘာ ၂၈ ရက် မွန်းလွဲ ၃ နာရီခန့်က တာချီလိတ်မြို့ ဆန်ဆိုင်(က)ရပ်ကွက် စကားဝါလမ်း အိမ်အမှတ်(၈/၅၃) လိုင်းခန်းအမှတ် (၈)တွင် မရန်ကြူ(၃၀ နှစ်) သည်

သုံးထပ်သားဘုရားစင်တွင် ဖယောင်းတိုင် မီးဖြင့် ဘုရားမီးပူဇော်၍ အပြင်သို့ ထွက်သွားရာ မီးစာကုန်ခန်းပြီး နံရံကပ် သုံးထပ်သား ဘုရားစင်ကို မီးကူးစက် လောင်ကာ ဘုရားစင်အောက်ရှိ သုံးထပ် သားစီရိတ်လုံး မီးကူးစက်လောင်ခဲ့ သည်။ မီးလောင်ရာသို့ တာချီလိတ်ခရိုင် ရဲတပ်ဖွဲ့မှူး ဒုတိယမှူးကြီး ပေါ်ထွန်း၊ မြို့နယ် အုပ်ချုပ်ရေးမှူး ဦးချမ်းမြေ့စော၊ မြို့နယ် ရဲတပ်ဖွဲ့မှူး ရဲမှူး သန်းနု၊ မြို့မစခန်းမှူး ဒုတိယရဲမှူး မျိုးခိုင်နှင့် နယ်ထိန်းတပ်ဖွဲ့

ဝင်များ၊ တာချီလိတ်မြို့နယ် မီးသတ် ဦးစီးမှူး ဦးအောင်ဇော်လင်း ဦးစီးတပ်ဖွဲ့ ဝင်များ၊ အရန်မီးသတ်မှ ဒုတိယတပ်ရင်း မှူး ဦးရဲနန္ဒာလင်းနှင့် မီးသတ်တပ်ဖွဲ့ဝင် များသည် မီးသတ်ယာဉ်သုံးစီးဖြင့် သွား ရောက်မြှမ်းသတ်ရာ ညနေ ၃ နာရီ ၁၀ မိနစ်တွင် မီးငြိမ်းသွားခဲ့သည်။ မီးလောင်မှုနှင့် ပတ်သက်၍ မရန်ကြူ (၃၀ နှစ်)ကို တာချီလိတ်မြို့မရဲစခန်းက အမှုဖွင့် အရေးယူဆောင်ရွက်ထား ကြောင်း သိရသည်။

မြင့်မိုရ်(တာချီလိတ်)

နမ့်ဆန်မြို့နယ်၌ ကြိုးမိုင်းတိုက်မိပေါက်ကွဲ၍ တစ်ဦးထိခိုက်ဒဏ်ရာရ

နမ့်ဆန် အောက်တိုဘာ ၂၈

ရှမ်းပြည်နယ်မြောက်ပိုင်း ပလောင်ကိုယ်ပိုင်အုပ်ချုပ်ခွင့်ရဒေသ နမ့်ဆန်မြို့နယ် မန်ဆာကျေးရွာတွင်နေထိုင်သူ ဦးအိုက်လှော် သည် သမီးဖြစ်သူကို ဘော်ဒါဆောင်သို့ပို့ပြီး ရွာအပြန်လမ်းတွင် ကြိုးမိုင်းတိုက်မိ ပေါက်ကွဲပြီး ထိခိုက်ဒဏ်ရာရရှိခဲ့ကြောင်း သိရသည်။ ဖြစ်စဉ်မှာ အောက်တိုဘာ ၂၇ ရက် ညနေ ၆ နာရီခန့်က မန်ဆာကျေးရွာတွင်နေထိုင်သူ ဦးအိုက်လှော် (၆၅ နှစ်)သည် ၎င်း၏သမီးဖြစ်သူ မသီတာဝင်း (နုမတန်းကျောင်းသူ) အထက(၁)နမ့်ဆန်မြို့ရှိ ဘော်ဒါဆောင်သို့ ပို့ဆောင်ပြီး နမ့်ဆန် မြို့မှ မန်ဆာကျေးရွာသို့ အပြန်လမ်းတွင် မန်ဆာကျေးရွာနှင့်

ကယားကြီးကျေးရွာကြား လူသွားလမ်း၌ မသမာသူများ ထောင်ထားသော ကြိုးမိုင်းကိုတိုက်မိပြီး ပေါက်ကွဲခဲ့ရာ ဒဏ်ရာများရရှိခဲ့သောကြောင့် ကျေးရွာမှ တာဝန်ရှိသူများက မြို့နယ်ပြည်သူ့ဆေးရုံသို့ ပို့ဆောင်ပေးခဲ့ကြောင်းနှင့် ဒေသ ဦးစီးအဖွဲ့နှင့် မြို့နယ်အုပ်ချုပ်ရေးမှူးတို့ သွားရောက်တွေ့ဆုံ အားပေးခဲ့သည်။ အဆိုပါဖြစ်စဉ်သည် နမ့်ဆန်မြို့နယ်၌ ၁၀ ရက်အတွင်း စတုတ္ထအကြိမ်မြောက် မိုင်းထိမိပေါက်ကွဲခြင်းဖြစ်ပြီး ကျေးရွာနေ ပြည်သူများ ဝမ်းစာရေးအတွက် လုပ်ကိုင်စားသောက်ရာတွင် အသက်အန္တရာယ် စိုးရိမ်မှုရှိနေကြောင်း သိရသည်။

နမ့်ဆန် (ပြန်/ဆက်)

မိုးနဲမြို့၌ စိတ်ကြွရူးသွပ်ဆေးပြားများ သိမ်းဆည်းရမိ

မိုးနဲ အောက်တိုဘာ ၂၈

မိုးနဲမြို့နယ် မြို့မရဲစခန်း နယ်ထိန်းခေါင်းဆောင် ဒုရဲအုပ် နေလှိုင်စိုးနှင့် တပ်ဖွဲ့ဝင်များ သည် အောက်တိုဘာ ၂၈ ရက်က မူးယစ်ဆေးဝါးသတင်းအရ မိုက်တိုင်းကျေးရွာအုပ်စု မယ်လီမြိုင်ကျေးရွာသို့ သွားရောက်ခဲ့ရာ အဘေး၏အိမ်ရှေ့အရောက်တွင် ၎င်းက ရဲတပ်ဖွဲ့ဝင်များဖြင့်သိမ်းဆည်း နေအိမ်မှထွက်ပြေးသဖြင့် မသကာ၍ လိုက်လံဖမ်းဆီး ရှာဖွေရာ ခါးတွင် အနက်ရောင်တိပ်ဖြင့်ပတ်ထားသော ဒန့်ဘူးအတွင်းမှ စိတ်ကြွ ရူးသွပ်ဆေးပြား ၇၅ ပြားကို တွေ့ရှိသဖြင့် စိတ်ကြွရူးသွပ်ဆေးပြားများ လက်ဝယ် ထားရှိသူ အဘေး (၄၄ နှစ်)ကို မိုးနဲမြို့မရဲစခန်းက အမှုဖွင့်အရေးယူ ဆောင်ရွက် လျက်ရှိကြောင်း သိရသည်။

မြို့နယ်(ပြန်/ဆက်)

ရေပူစစ်ဆေးရေးအဖွဲ့ အထောက်အထားမဲ့ ကျောက်စိမ်းတုံးနှင့် ဖြတ်စမည်း ဖမ်းဆီးရမိ



တရားဝင်စာရွက်စာတမ်း အထောက်အထား တင်ပြနိုင်ခြင်းမရှိသည့် ကျောက်စိမ်းဟု ယူဆရသော ကျောက်တုံး၊ အပိုင်းအစ၊ ဖြတ်စဆိုင်စုံနှင့် ပစ္စည်းသယ်ဆောင်သည့်ယာဉ်။

ရန်ကုန် အောက်တိုဘာ ၂၈

တရားဝင်စာရွက်စာတမ်း တားဆီးထိန်းချုပ်ရေးအတွက် ရေပူနှင့် မရမ်းချောင် အမြဲတမ်း စစ်ဆေးရေးစခန်းတို့အား ဌာနဆိုင်ရာပူးပေါင်းအဖွဲ့များဖြင့် ၂၀၁၇ ခုနှစ် မတ် ၁ ရက် တွင် စတင်ဖွင့်လှစ်ဆောင်ရွက်ခဲ့ပြီး အောက်တိုဘာ ၂၇ ရက်တွင် မန္တလေး - မူဆယ် ပြည်ထောင်စုလမ်းမကြီးတစ်လျှောက် ကုန်သွယ်မှုယာဉ် ပို့ကုန် ၄၂၁ စီး၊ သွင်းကုန် ၃၈၄ စီး၊ ရန်ကုန် - မြဝတီ လမ်းမကြီးတစ်လျှောက် ကုန်သွယ်မှုယာဉ် ပို့ကုန် အစီး ၅၀၊ သွင်းကုန် ၁၇၃ စီး ကုန်စည်များ သယ်ယူပို့ဆောင်လျက်ရှိသည်။ အဆိုပါ စစ်ဆေးရေးစခန်းများက တင်သွင်း/တင်ပို့သော ကုန်ပစ္စည်းများအား စစ်ဆေးမှုပြုလုပ်ဆောင်ရွက်လျက်ရှိရာ အောက်တိုဘာ ၂၇ ရက်တွင် ရေပူအမြဲတမ်း စစ်ဆေးရေးစခန်းမှ တားဆီးမှု နှစ်မူ ခန့်မှန်းတန်ဖိုးငွေကျပ် ၁၅ ဒဿမ ၄ သန်း၊ မရမ်းချောင်အမြဲတမ်းစစ်ဆေးရေးစခန်းမှ တားဆီးမှု နှစ်မူ ခန့်မှန်းတန်ဖိုးငွေကျပ် ၂ ဒဿမ ၀၈ သန်း စုစုပေါင်း တားဆီးမှု လေးမူ ခန့်မှန်းတန်ဖိုးငွေကျပ် ၁၇ ဒဿမ ၄၈ သန်းကို ဖမ်းဆီးရမိခဲ့ကြောင်း သိရသည်။ ထူးခြားဖမ်းဆီးမှုအနေဖြင့် အောက်တိုဘာ ၂၇ ရက်က မန္တလေးမြို့နှင့် မူဆယ် မြို့များသို့ သွားရောက်မည့်ယာဉ်များအား ရေပူအမြဲတမ်းစစ်ဆေးရေးစခန်း ပူးပေါင်း စစ်ဆေးရေးအဖွဲ့မှ စစ်ဆေးမှုများဆောင်ရွက်စဉ် မူဆယ်သို့သွားရောက်မည့် Toyota Ipsum ယာဉ်တစ်စီးကို စစ်ဆေးခဲ့ရာ ယာဉ်၏ရှေ့ရေတိုင်ကီနှင့် ရှုကြားတွင် သိုလှက် သယ်ဆောင်လာသော တရားဝင်စာရွက်စာတမ်း အထောက်အထားတင်ပြနိုင်ခြင်း မရှိသည့် ကျောက်စိမ်းဟုယူဆရသော ကျောက်တုံး၊ အပိုင်းအစ၊ ဖြတ်စဆိုင်စုံ ရှစ်ကီလိုဂရမ်နှင့် ပစ္စည်းသယ်ဆောင်သည့်ယာဉ်တစ်စီး စုစုပေါင်း ခန့်မှန်းတန်ဖိုးငွေကျပ် ၁၅ ဒဿမ ၄ သန်းကို စစ်ဆေးတွေ့ရှိ၍ ဖမ်းဆီးခဲ့ကြောင်း သတင်းရရှိသည်။

သတင်းစဉ်

ခနုဖြူမြို့နယ်၌ လေပြင်းတိုက်ခတ်မှုကြောင့် အိမ်အလုံး ၂၇၀ ကျော် ပျက်စီး

ခနုဖြူ အောက်တိုဘာ ၂၈

ခနုဖြူမြို့နယ်၌ အောက်တိုဘာ ၂၇ ရက် နံနက် ၉ နာရီ ၁၅ မိနစ်ကစ၍ ရုတ်တရက် လေပြင်းတိုက်ခတ်သဖြင့် တောင်ဦးကျေးရွာတွင် သွပ်မိုး၊ ဝါးအိမ် ၇၂ လုံး၊ အမိုးလန်ပျက်စီးခဲ့သည်။ တောင်ဦးကျေးရွာတွင် သွပ်မိုး၊ ဝါးအိမ် ၇၉ လုံး၊ အမိုးလန်ပျက်စီးကာ အိမ်သုံးလုံး ပြိုကျခဲ့သည်။ အလားတူ ပျင်းဘွဲ့ ကျေးရွာတွင်လည်း သွပ်မိုး၊ ဝါးအိမ် ၁၁ လုံး ပြိုကျပျက်စီးခြင်းနှင့် ဝါးအိမ်

အလုံး ၉၀ အမိုး လန်ခဲ့သည်။ ထို့အတူ လေပြင်းတိုက်ခတ်မှု ကြောင့် အစွန်ကျေးရွာတွင် သွပ်မိုး ဝါးအိမ် ၄၃ လုံး၊ ပြိုကျပျက်စီးခဲ့ပြီး ဝါးအိမ် ၇၂ လုံး၊ အမိုးလန်ပျက်စီးခဲ့သည်။ တောင်ဦးကျေးရွာတွင် သွပ်မိုး၊ ဝါးအိမ် ၇၉ လုံး၊ အမိုးလန်ပျက်စီးကာ အိမ်သုံးလုံး ပြိုကျခဲ့သည်။ အလားတူ ပျင်းဘွဲ့ ကျေးရွာတွင်လည်း သွပ်မိုး၊ ဝါးအိမ် ၁၁ လုံး ပြိုကျပျက်စီးခြင်းနှင့် ဝါးအိမ်

ကြောင့် ပြိုကျပျက်စီးခဲ့သည့် လူနေအိမ် ၆၃ လုံး နှင့် အမိုးလန်ပျက်စီးခဲ့သည့် လူနေအိမ် ၂၁၂ လုံး စုစုပေါင်း နေအိမ် ၂၇၅ လုံးရှိ အိမ်ထောင်စုဝင်များကို မြို့နယ်အထွေထွေအုပ်ချုပ်ရေးဦးစီးဌာန ရဲတပ်ဖွဲ့၊ မီးသတ်တပ်ဖွဲ့ဝင်များနှင့် တာဝန်ရှိသူများက နီးစပ်ရာဆွေမျိုးများ နေအိမ်သို့ နေရာချပေးထားကြောင်း သိရသည်။

အောင်သူဟိန်း (ခနုဖြူ)



အိဒလစ်မြို့တွင် အပစ်အခတ်ရပ်စဲရေး လေးနိုင်ငံ ဆီးရီးယားထိပ်သီးအစည်းအဝေးမှ တောင်းဆို

ဒမတ်စကတ် အောက်တိုဘာ ၂၈

တူရကီပြင်သစ်၊ ရုရှား၊ ဂျာမနီတို့မှ ခေါင်းဆောင်များသည် ခုနစ်နှစ်ကြာ ဆီးရီးယားပြည်တွင်းစစ်ကို အဆုံးသတ်နိုင်ရေး နိုင်ငံရေးအရ အဖြေရှာရန် နှင့် သူပုန်များအဓိကထိန်းချုပ်ထားရာ အိဒလစ်မြို့တွင် ရေရှည်တည်တံ့သည့် အပစ်အခတ်ရပ်စဲရေးအတွက် စနေနေ့က တောင်းဆိုခဲ့ကြသည်။

အစ္စတန်ဘူလ်မြို့တွင် ပြုလုပ်ခဲ့သော ထိပ်သီးအစည်းအဝေးအပြီး ပူးတွဲသတင်းထုတ်ပြန်ချက်ထုတ်ပြန်ခဲ့ရာ တူရကီ၊ ပြင်သစ်၊ ဂျာမနီနှင့် ရုရှားနိုင်ငံတို့မှ ဆီးရီးယားနိုင်ငံတွင် ငြိမ်းချမ်းပြီး တည်ငြိမ်မှုရှိရန်အခြေအနေတစ်ရပ်ဖန်တီးပေးနိုင်ရေး အတွက်ပူးပေါင်းဆောင်ရွက်ကြရန် သဘောတူခဲ့ကြသည်။

အိဒလစ်မြို့တွင် အပစ်အခတ်ရပ်စဲရေးရရှိရေးမှာ အလွန်အရေးပါကြောင်း၊ လွန်ခဲ့သောလက ဆီးရီးယားနိုင်ငံမြောက်ပိုင်းတွင် ကြားခံနယ်အဖြစ် သတ်မှတ်ရန် ဆီးရီးယားအစိုးရကိုထောက်ခံသော ရုရှားနှင့်သူပုန်များကို ထောက်ခံပေးသော တူရကီတို့ကြား သဘောတူစာချုပ် ချုပ်ဆိုခဲ့သည်။ တူရကီ သမ္မတ ရီဆတ်တေရစ် အာဒိုန်သည် ရုရှားသမ္မတ ဗလာဒီမီာပူတင်၊ ပြင်သစ်သမ္မတ အီမန်နျူရယ် မက်ခရွန်၊ ဂျာမနီဝန်ကြီးချုပ် အန်ဂျလာမာကာယ် တို့နှင့် ဆီးရီးယားပဋိပက္ခအကြောင်း နာရီအနည်းငယ်ကြာ ဆွေးနွေးခဲ့သည်။

၂၀၁၁ ခုနှစ်က စတင်ခဲ့သော ဆီးရီးယား

စစ်ပွဲတွင် လူပေါင်း သုံးသိန်းခြောက်သောင်းကျော် အသက်ဆုံးရှုံးခဲ့ရပြီးဖြစ်သည်။ မစ္စတာ အာဒိုန်က ဖတ်ကြားပြသော ထုတ်ပြန်ချက်တွင် ဆီးရီးယားစစ်ပွဲနှောင်းပိုင်းကာလ မှုကြမ်းကို ယခုနှစ်မကုန်မီအပြီးရေးဆွဲနိုင်ရေးကော်မတီ ဖွဲ့ရန်နှင့် စစ်ပွဲဒဏ်ခံဒေသတွင် လွတ်လပ်ပြီး တရားမျှတမှု ရှိသော ရွေးကောက်ပွဲကို ကျင်းပပေးနိုင်ရေး တောင်းဆိုခဲ့ကြသည်။

ထို့အပြင် ဆီးရီးယားနိုင်ငံတစ်ဝန်းတွင် လျင်မြန်ပြီး လုံခြုံစိတ်ချရသော လူသားချင်း စာနာထောက်ထားမှုဆိုင်ရာ အဖွဲ့အစည်းများ လည်း လိုအပ်ကြောင်း၊ လူသားချင်းစာနာထောက်ထားမှုဆိုင်ရာ အကူအညီလိုအပ်နေသော နေရာများတွင် အကူအညီပေးနိုင်ရေးမှာလည်း လိုအပ်ကြောင်း ထုတ်ပြန်ချက်တွင် ပါရှိသည်။

သောကြာနေ့က အိဒလစ်ပြည်နယ်တွင် အကြမ်းဖက်တိုက်ခိုက်မှုများဖြစ်ပွားခဲ့ရာ အရပ်သား ခုနစ်ဦး သေဆုံးခဲ့ပြီးနောက် ယခုကဲ့သို့ လေးနိုင်ငံဆွေးနွေးပွဲ ကျင်းပခဲ့ခြင်းဖြစ်ကြောင်း သိရသည်။

အေအက်စ်ပီ



အစ္စတန်ဘူလ်မြို့၌ ပြုလုပ်သည့် ထိပ်သီးအစည်းအဝေးသို့ တက်ရောက်လာကြသော ရုရှားသမ္မတ ပူတင်၊ ပြင်သစ်သမ္မတ မက်ခရွန်၊ ဂျာမနီဝန်ကြီးချုပ် အန်ဂျလာမာကာယ်နှင့် တူရကီသမ္မတ အာဒိုန်တို့ကို တွေ့ရစဉ်။

သီရိလင်္ကာဝန်ကြီးချုပ်နေရာတွင် ယခင်သမ္မတဟောင်းကို အစားထိုး

ကိုလံဘို အောက်တိုဘာ ၂၈

သီရိလင်္ကာ သမ္မတ မိုင်သရီပါလာ ဆီရီဆီနာသည် ဝန်ကြီးချုပ် ရန်နေလ်ဝစ် ခရမန်ဆင်းဂ်ကို ရုတ်တရက် ထုတ်ပယ်ခဲ့ပြီး ၎င်းနေရာတွင် ယခင် သမ္မတဟောင်း မဟင်ဒါရာဂျာပက်ဆာအား အစားထိုးခဲ့သည်။ သောကြာနေ့ ညတွင် သမ္မတရုံးမှ ဝန်ကြီးချုပ် ရန်နေလ်ဝစ်ခရမန်ဆင်းဂ်ကို ထုတ်ပယ်လိုက်ပြီး ဂျာပက်ဆာကို အစားထိုး ခန့်အပ်လိုက်ကြောင်း သတင်းထုတ်ပြန်ခဲ့သည်။

မည်သည့်အတွက်ကြောင့် ဝန်ကြီးချုပ်ကို ရုတ်တရက်ရာထူးမှ ဖယ်ရှားရသည်ကိုမူ ဖော်ပြထားခြင်းမရှိပေ။ သို့သော် သမ္မတ ဆီရီဆီနာနှင့် ဝန်ကြီးချုပ် ရန်နေလ်ဝစ်ခရမန်ဆင်းဂ် တို့သည် ဆိပ်ကမ်းနှင့် လေဆိပ်၏ ပိုင်ဆိုင်မှုကို



ထုတ်ပယ်ခံရသည့် သီရိလင်္ကာဝန်ကြီးချုပ် ရန်နေလ်ဝစ်ခရမန်ဆင်းဂ်။

နိုင်ငံခြားတိုင်းပြည်တစ်ခုကို လွှဲပြောင်းပေးရေးနှင့် ပတ်သက်ပြီး တစ်ဦးနှင့် တစ်ဦး မကျေမလည်ဖြစ်ခဲ့ကြကြောင်း သိရသည်။ ဝန်ကြီးချုပ်ကမူ ၎င်းထုတ်ပယ်ခံရခြင်းကို လက်မခံနိုင်ကြောင်း၊ ၎င်းတို့

ပါတီသည် ပါလီမန်တွင် နေရာအတော်များများရရှိထားကြောင်း၊ ထို့ကြောင့် ၎င်းထုတ်ပယ်ခံရမှုသည် ဘောင်မဝင်ကြောင်း ပြောခဲ့သည်။ ၎င်းက ထုတ်ပယ်ခံရသည်ကိုလက်မခံဘဲ မူလနေရာတွင် ဆက်လက် တာဝန်ထမ်းဆောင်လိုကြောင်း ထုတ်ဖော်ပြောကြားခဲ့သည်။ သမ္မတ ဆီရီဆီနာသည် လွန်ခဲ့သောနှစ်က သမ္မတဟောင်း ဂျာပက်ဆာကို အနိုင်ယူကာ သမ္မတဖြစ်လာခဲ့သည်။ ၎င်းသည် ရန်နေလ်ဝစ်ခရမန်ဆင်းဂ်၏ ပါတီနှင့် မဟာမိတ်ဖွဲ့ခဲ့ပြီး အိန္ဒိယ၊ ဥရောပ၊ အမေရိကန်တို့နှင့် လိုက်လျောညီထွေသည့် နိုင်ငံခြားရေးမူဝါဒကို တည်ဆောက်ခဲ့သည်။

အင်န်အိတ်ချ်ကေ

တူရကီနိုင်ငံတွင် ကျင်းပသည့် ဂျူဒိုပြိုင်ပွဲသို့ ဆီးရီးယားဒုက္ခသည်ကလေးငယ်များ ဝင်ရောက်ယှဉ်ပြိုင်

အန်ကာရာ အောက်တိုဘာ ၂၈

တူရကီရှိ ဆီးရီးယားဒုက္ခသည်များသည် အန်ကာရာမြို့တွင်ကျင်းပသည့် ဂျူဒိုပြိုင်ပွဲသို့ ဝင်ရောက်ယှဉ်ပြိုင်ခဲ့ကြကြောင်း သိရသည်။ ဆီးရီးယားပြည်တွင်းစစ်ကြောင့် တိုင်းပြည်အတွင်းမှ ထွက်ခွာလာခဲ့ကြသော ဒုက္ခသည်ကလေး ၁၅ ဦးတို့သည် တူရကီတစ်လွှားကလေးပေါင်း ၁၅၀နှင့်အတူ ဂျူဒိုပြိုင်ပွဲတွင် ဝင်ရောက်ယှဉ်ပြိုင်ခဲ့ကြသည်။

ဆီးရီးယားမှပြိုင်ပွဲဝင်သူအားလုံးသည် ပထမပြိုင်ပွဲတွင် ရှုံးနိမ့်ခဲ့ကြသော်လည်း နောက်ပိုင်းတွင် တူရကီပြိုင်ပွဲဝင်များထံမှ ချီးကျူးအားပေးသံများရရှိခဲ့ကြသည်။ ဆီးရီးယားမိန်းကလေးငယ်တစ်ဦးမှာ ၎င်းသည်ပြိုင်ပွဲတွင် ရှုံးနိမ့်ခဲ့သော်လည်း ကျေနပ်မိကြောင်း၊ နောက်တစ်ကြိမ်ပြိုင်ပွဲတွင် အနိုင်ရရှိရေး အပြင်းအထန် ကြိုးစားသွားမည် ဖြစ်ကြောင်း ပြောခဲ့သည်။

ဂျပန်သံအမတ် အာကီရို ဗီရာဂျီမာက တူရကီကလေးနှင့် ဆီးရီးယားကလေးငယ်များသည် ပြိုင်ပွဲတွင်အကောင်းဆုံး ကြိုးစားခဲ့ကြကြောင်း၊ လူအများပျော်ရွှင်နေကြသည်ကိုလည်း တွေ့မြင်ခဲ့ကြောင်းပြောခဲ့သည်။ ၂၀၂၀ ပြည့်နှစ်တွင်ကျင်းပမည့် တိုကျိုအိုလံပစ်ပြိုင်ပွဲတွင် အကောင်းဆုံးရလဒ်များရရှိအောင် ကြိုးပမ်းကြရန်လည်း ဂျပန်သံအမတ်က တိုက်တွန်းခဲ့သည်။

အင်န်အိတ်ချ်ကေ

ကလေးကင်ပွန်းတပ်ပွဲအခမ်းအနားတွင် ပစ်ခတ်မှုဖြစ်ပွားရာ ၁၁ ဦး သေဆုံး

ပင်ဆယ်ဗေးနီးယား အောက်တိုဘာ ၂၈ ပစ်ခတ်မှုဖြစ်ပွားရာအတွင်း စနေနေ့က ကလေးကင်ပွန်းတပ်ပွဲ ပြုလုပ်စဉ် သေနတ်သမားတစ်ဦးက ဝင်ရောက် ပစ်ခတ်မှုဖြစ်ပွားခဲ့သဖြင့် ၁၁ ဦး သေဆုံးခဲ့ပြီး ခြောက်ဦးဒဏ်ရာရရှိခဲ့ရာ လက်ရှိ အမေရိကန်သမိုင်းတွင် ဂျူးများအပေါ် အဆိုးရွားဆုံးသော ဆန့်ကျင်တိုက်ခိုက်မှု ဖြစ်လာခဲ့သည်။

ဝင်ရောက် ပစ်ခတ်သွားသူ သေနတ်သမားမှာ အသက် ၄၆ နှစ်အရွယ် ရောဘတ်ဘိုးဝါးဆိုသူဖြစ်ပြီး ပစ်ခတ်မှု မပြုမီ ဂျူးများအားလုံး သေရမည်ဟု ကြွေးကြော်ခဲ့ကာ ဥပသ်စောင့်ရန် ဘုရားကျောင်းအတွင်း စုဝေးလာကြသော လူများကို ပစ်ခတ်ခဲ့ကြောင်း သိရသည်။

ရဲများနှင့်သေနတ်သမားတို့ အပြန်အလှန် ပစ်ခတ်မှုဖြစ်ပွားခဲ့ပြီးနောက် ၎င်းကို ဆေးရုံသို့ပို့ပေးခဲ့သည်။ အမေရိကန်ရေနေများသည် ၎င်းကိုတရားစွဲဆိုမှု ၂၉ချက်ဖြင့် တရားစွဲဆိုခဲ့ပြီး အဆိုပါ

ရာဇဝတ်မှုသည် ပြည်နယ်အတွင်း တားမြစ်ချက်ဖြစ်သော အမုန်းတရား အပေါ်အခြေခံ၍ ကျူးလွန်သောရာဇဝတ်မှုတစ်ခုဖြစ်ပြီး ဘိုးဝါးအပေါ် တရားစွဲဆိုချက်များအရ သေဒဏ်အပြစ်ပေးနိုင်သည်ဟု အာဏာပိုင်များက ပြောသည်။ အမေရိကန်သမ္မတဒေါ်နယ်ထရမ်ကမူ ယင်းဖြစ်ရပ်ကို ကောက်ကျစ်စဉ်းလဲလွန်းသော ရာဇဝတ်မှုဟု ရှုတ်ချခဲ့သည်။ ထို့ပြင် ဂျူးဘာသာသို့ ပြောင်းလဲထားသော သမ္မတထရမ်၏ သမီးဖြစ်သူ အီဗန်ကာထရမ်သည်လည်း အဆိုပါပစ်ခတ်မှုကိုရှုတ်ချခဲ့သည်။ အီလီနွိုက်ပြည်နယ်အတွင်း မဲဆွယ်စည်းရုံးမှု ပြုလုပ်စဉ် အတွင်း ထရမ်က ယခုကဲ့သို့ဆိုးရွားသည့် အကြမ်းဖက်မှုသည် ၎င်းတို့အားလုံးကို တိုက်ခိုက်လိုက်ခြင်းပင် ဖြစ်ကြောင်း မဲဆွယ်ပွဲအတွင်း ထောက်ခံသူများကို ပြောသည်။

ဂျူးဆန့်ကျင်ရေးအပေါ် နှိမ်နင်းသွားရန်၊ အမုန်းတရားအပေါ်အခြေခံ

သည့် အကြမ်းဖက်တိုက်ခိုက်မှုများ ပျောက်ကွယ်သွားအောင် ဂျူးညီအစ်ကို မောင်နှမများနှင့်အတူ ရပ်တည်သွားမည်ဟုလည်း ထရမ်က ပြောသည်။ ထို့ပြင်ထရမ်က ၎င်းသည်မကြာမီပင်ဆယ်ဗေးနီးယားရှိ ပစ်ခတ်မှုဖြစ်ပွားရာကျောင်းသို့ သွားရောက်မည်ဟုလည်း ပြောခဲ့သည်။ အမေရိကန် သမ္မတသည် အိမ်ဖြူတော်၊ လူထုရင်ပြင်များ၊ စစ်ဘက်ဆိုင်ရာ စခန်းများ၊ ရေတပ်စခန်းများတွင် အောက်တိုဘာ ၃၁ ရက်အထိ သေဆုံးသူများကို စာနာသောအားဖြင့် အလံတိုင်တစ်ဝက်လွှင့်ထူရန် ညွှန်ကြားထားသည်။ စနေနေ့က ဖြစ်ပွားခဲ့သော တိုက်ခိုက်မှုသည် ဖလော်ရီဒါရှိ သမ္မတထရမ်ထောက်ခံသူတစ်ဦးက ဒီမိုကရက်နှင့် လစ်ဘရယ်များထံ ပေါက်ကွဲစေတတ်သည့် စာအိတ်များ ပေးပို့ပြီးနောက် ဖမ်းဆီးခံခဲ့ရပြီး တစ်ရက်အကြာ ဖြစ်ပေါ်ခဲ့ခြင်းဖြစ်သည်။

အေအက်စ်ပီ



သေနတ်ပစ်ခတ်မှုတွင် သေဆုံးခဲ့သော ၁၁ ဦးအတွက် ဆုတောင်းပေးနေကြသူများကို တွေ့ရစဉ်။

နိုင်ငံတကာ သတင်းတိုထွာ

ထိုင်းနိုင်ငံတောင်ပိုင်းတွင် ဝက်သက်ရောဂါဖြစ်ပွား ကလေးငယ် ၁၀ ဦးသေဆုံး

ဝန်ကောက် အောက်တိုဘာ ၂၈ ထိုင်းနိုင်ငံတောင်ပိုင်း ယာလာပြည်နယ် တွင် ကလေးငယ်များအား ဝက်သက် ရောဂါကာကွယ်ဆေးထိုးရန် အစိုးရအစီအစဉ်ကို မိဘများက ငြင်းဆန်ခဲ့ပြီး နောက် ကလေးငယ် ၁၀ ဦးသေဆုံးခဲ့ရာ ၇၂၁ ဦး ဝက်သက်ရောဂါခံစားခဲ့ရကြောင်း ရောဂါကာကွယ်ရေးနှင့် ထိန်းချုပ်ရေးရုံးက မကြာသေးမီက ကြေညာခဲ့သည်။

တာဝန်ရှိသူများက ရောဂါဖြစ်ပွား သည့်ဒေသသို့ သွားရောက်ခဲ့ပြီး ကာကွယ်ဆေးထိုးခြင်း အစီအစဉ်အား အရှိန်မြှင့်လုပ်ဆောင်ခဲ့ကြောင်း ပြည်သူ့ ကျန်းမာရေး သမားတော် ဒေါက်တာ ဆွန်ခရစ်မိုင်ချမ်က ပြောခဲ့သည်။

ထိုင်းနိုင်ငံတစ်ဝန်း စက်တင်ဘာ လတွင် ဝက်သက်ရောဂါဖြစ်ပွားသူ ၂၁၄၉ ဦးရှိခဲ့ကြောင်း ပြည်သူ့ကျန်းမာ ရေးဝန်ကြီးဌာန ကူးစက်ရောဂါ ပြန့်ပွား ခြင်းနှင့် ကာကွယ်ခြင်းဗျူရိုက ပြောခဲ့ သည်။

ဆင်ဟွာ

အိန္ဒိယ၌ ဒီပေါလီမတိုင်မီ မီးပန်းစက်ရုံပေါက်ကွဲရာ ခုနစ်ဦးသေဆုံး

နယူးဒေလီ အောက်တိုဘာ ၂၈ ဒီပေါလီပွဲတော်မတိုင်မီ အိန္ဒိယနိုင်ငံ မြောက်ပိုင်း မီးပန်းစက်ရုံတစ်ရုံတွင် ပေါက်ကွဲမှုတစ်ခုဖြစ်ပွားခဲ့ရာ ခုနစ်ဦး သေဆုံးခဲ့ကြောင်း ရဲတပ်ဖွဲ့က ပြောခဲ့ သည်။

နိုင်ငံတော်တရားရုံးချုပ်က မီးရှူး မီးပန်းစက်ရုံတစ်ရုံ တားဆီးရန် ကြိုးစား သော်လည်း ဒီပေါလီပွဲတော်ကာလ အတွင်း မီးရှူးမီးပန်းစက်ရုံများ အသုံးပြု ကြောင်း သိရသည်။ ဒီပေါလီပွဲတော်သည် အိန္ဒိယနိုင်ငံ၏ အကြီးဆုံး မီးရှူး မီးပန်းစက်ရုံများ ပွဲတော်တစ်ခု ဖြစ်သည်။

အိန္ဒိယနိုင်ငံမြောက်ပိုင်း ပြည်နယ် ဥတ္တရာ ပရာဒေ့ရှ်ပြည်နယ် ဘိုင်အိတ်တွင် ပေါက်ကွဲမှုဖြစ်ပွားခဲ့သည့် မီးပန်း စက်ရုံမှာ လိုင်စင်ရ မီးပန်းစက်ရုံဖြစ် ကြောင်း သိရသည်။

မီးပန်းစက်ရုံ ပေါက်ကွဲမှုဖြစ်ပွားခဲ့ ခြင်းဖြစ်ပြီး ခုနစ်ဦးသေဆုံးခဲ့ကြောင်း အတည်ပြုခဲ့သည်ဟု ပြည်နယ်ရဲတပ် ဆိုင်ရာအကြီးအကဲ အရှေ့ကူမားက ပြောခဲ့သည်။ ပေါက်ကွဲမှုဖြစ်ပွားသည့် စက်ရုံသို့ လူနာတင်ယာဉ်နှင့် မီးသတ် ယာဉ်များ ကယ်ဆယ်မှုများပြုလုပ်ရန် ရောက်ရှိလာခဲ့ကြောင်း သိရသည်။

လွန်ခဲ့သည့်နှစ်က ဩစတြိယပြည်နယ် တွင် တရားမဝင် မီးပန်းစက်ရုံပေါက်ကွဲမှု တွင် အလုပ်သမား ခုနစ်ဦး သေဆုံးခဲ့ ကြောင်း သိရသည်။

အေအက်စ်ပီ

ဥရောပသမဂ္ဂအတွက် နောက်ထပ်စိုးရိမ်စရာဖြစ်လာတဲ့ အီတလီနိုင်ငံရဲ့ အသုံးစရိတ်ပြဿနာ

ခြူးစန္ဒိန္ဒေး

လွန်ခဲ့သော နှစ်အနည်းငယ်တုန်းက သာမန်လူတန်းစားတွေရဲ့ အစိုးရလို သတ်မှတ်ထားတဲ့ ဂရိအစိုးရရဲ့ ကြွေးမြီပြဿနာကြောင့် ယူရိုငွေကြေးအပေါ် ခြိမ်းခြောက်မှုတွေရှိ လာပြီး ဥရောပသမဂ္ဂအဖွဲ့ကြီးရဲ့ တည်ငြိမ်အေးချမ်းမှုကို ခြိမ်းခြောက်လာခဲ့ပါတယ်။ ဒါပေမယ့် အခုအခါမှာတော့ အဲဒီပြဿနာကို ဥရောပသမဂ္ဂအဖွဲ့ကြီးဟာ နောက်မှာ ချန်ထားခဲ့ပါပြီ။



လုံခြုံရေးအရာရှိများအလယ်မှ အီတလီနိုင်ငံ၏ ဒုတိယဝန်ကြီးချုပ် မက်တီရီယိုဆယ်ဗေန်ကို တွေ့ရစဉ်။

ဘာလို့လဲဆိုတော့ အဲဒီထက်ဆိုးတဲ့ ပြဿနာဖြစ်လာနိုင်လို့ပါ။ အခုဆိုရင် သာမန်လူတန်းစားတွေကို ကိုယ်စားပြု တယ်လို့ ကြွေးကြော်ထားတဲ့ အီတလီ အစိုးရဟာ မဲဆန္ဒရှင်ပြည်သူတွေအပေါ် ထားရှိတဲ့ ကတိကိုတည်ဖို့ရာ ဥရောပ သမဂ္ဂအဖွဲ့ကြီးက ချမှတ်ထားတဲ့ ဘဏ္ဍာ ရေး စည်းမျဉ်း စည်းကမ်းတွေကို ချိုးဖောက်ဖို့ ကြိုးစားနေပြန်ပါပြီ။ ဥရောပ သမဂ္ဂအဖွဲ့ကြီးဟာ အခုသီတင်းပတ် အတွင်းမှာပဲ ၂၀၁၉ ခုနှစ်အတွက် အီတလီနိုင်ငံရဲ့ အသုံးစရိတ်မူကြမ်းကို ပယ်ချခဲ့ပြီး အသစ်ပြန်လည်ရေးဆွဲပြဖို့ စည်းကမ်းတွေနဲ့အညီ အသုံးစရိတ်ကို စိစစ်ပြီး မလိုအပ်တဲ့ အသုံးစရိတ်တွေ ကို လျှော့ချထားတဲ့ မူကြမ်းအသစ် ပြန်လည် ရေးဆွဲခိုင်းတာပါ။

အီတလီနဲ့ ဘဏ္ဍာရေးပြဿနာ
အဲဒီအခါမှာတော့ အီတလီခေါင်းဆောင်တွေဟာ အရင် ဂရိခေါင်းဆောင် တွေလိုပဲပဲ ဥရောပသမဂ္ဂရဲ့ တောင်းဆိုချက်ကို လျစ်လျူရှုမယ်လို့ ပြောခဲ့ကြပါ တယ်။ ဒါဟာ ဘာကိုဖော်ပြနေသလဲ ဆိုတော့ အီတလီရဲ့ လူကြိုက်များနေတဲ့ ရွေးကောက်ခံအစိုးရနဲ့ ဥရောပသမဂ္ဂ တို့ကြား ဝေခွဲမရတဲ့ ပြဿနာတွေကို ပြသနေသလိုပါပဲ။ လက်ရှိမှာ ဖြစ်ပေါ် နေတဲ့ အီတလီနဲ့ ဘဏ္ဍာရေးပြဿနာ ထက် ဥရောပသမဂ္ဂအဖွဲ့အနေနဲ့ ပိုပြီး ကြောက်ရွံ့တာ ရှိပါသေးတယ်။ အဲဒါက တော့ ပေါ်ပြူလစ်ဇင်လိုခေါ်တဲ့ သာမန် လူတန်းစားတွေကို ကိုယ်စားပြုတဲ့ဒီ ဟာ ပိုပြီးအရှိန်အဟုန်ကောင်းလာမှာ ကို စိုးရိမ်ကြတာပါ။ မေလအတွင်းမှာ ကျင်းပမယ့် ဥရောပလီမန်ဥက္ကဋ္ဌ မရွေး ချယ်မီ ဥရောပတစ်လွှားမှာ ပေါ်ပြူလစ်

ဇင်တွေ အားကောင်းလာမှာကို ပိုပြီး စိုးရိမ်ကြပါတယ်။
ကတိတည်အောင် ထိန်းသိမ်းလို့
အီတလီနိုင်ငံက လက်ခံဖို့ငြင်းဆန် နေတဲ့ ဘတ်ဂျက်ပြဿနာကို ဘယ်လို ဖြေရှင်းရလဲဆိုတာ ဥရောပသမဂ္ဂ အရာရှိတွေအတွက် စိတ်ပူစရာပါပဲ။ အီတလီနိုင်ငံရဲ့ ဒုတိယဝန်ကြီးချုပ်ဖြစ်တဲ့ မက်တီရီယိုဆယ်ဗေန်ဟာ လက်ယာ ယိမ်းနိုင်ရေးသမားတစ်ဦး ဖြစ်ပါတယ်။ သူဟာ ရွှေ့ပြောင်းအခြေချနေထိုင်သူ တွေရဲ့ ပြဿနာကို အသုံးပြုပြီး ဥရောပ သမဂ္ဂကို ထိုးနှက်ကာ ပြည်တွင်းမှာ လူကြိုက်များလာအောင် စွမ်းဆောင်နိုင် ခဲ့ပါ။ သူ့ရဲ့ မိတ်ဖက်ပါတီနာတစ်ဦးဖြစ် တဲ့ Five Star Movement ပါတီမှ ကို ဒီမိုကရေစီအစိုးရအဖွဲ့အစည်းဟာ လက်ဝဲယိမ်းနိုင်ရေးသမားဖြစ်သူ လူပီ ဂျီ ဒီမိုကရေစီဟာလည်း ဥရောပသမဂ္ဂနဲ့ အချင်းများနေတဲ့ ဘဏ္ဍာရေးပြဿနာ ကို အကြောင်းပြုပြီး ပြည်တွင်းမှာ ထောက်ခံမှုပိုရအောင် ကြိုးစားလာလိမ့် မယ်လို့ ခန့်မှန်းထားကြပါတယ်။ မစ္စတာ ဆယ်ဗေန်ဟာ အခွန်ငွေတွေ ဖြတ် တောက်ဖို့ အလေးထားချိန်မှာ မစ္စတာ မာရီယိုကတော့ ဆင်းရဲသားတွေနဲ့ အလုပ်လက်မဲ့တွေအတွက် ဝင်ငွေတိုး လာရပါမယ်လို့ ကတိခံထားပါတယ်။ သူတို့နှစ်ဦးစလုံးဟာ ပြည်သူတွေအပေါ် ပေးထားတဲ့ကတိကို တည်အောင် ကြိုးစားလိုပါတယ်။

ဥရောပသမဂ္ဂအဖွဲ့ရဲ့ ထိတ်လန့်မှုက တော့ တကယ်လို့များ သူတို့အနေနဲ့ အီတလီအပေါ်ဖိအားတွေ အလွန်ပေးမိ ပြီဆိုရင် မစ္စတာ ဆယ်ဗေန်အပေါ် ထောက်ခံမှုတွေ ပိုရလာအောင် လုပ် ဆောင်ပေးမိသလိုဖြစ်ပြီး ဥရောပတစ် လွှားက ပေါ်ပြူလစ်ဇင်တွေဟာ လာမယ့်

ငါးနှစ်အတွင်းမှာ အဖွဲ့ကြီးကို စိန်ခေါ် လာမှာ စိုးရိမ်ကြပါတယ်။ အခုအချိန်မှာ ဥရောပသမဂ္ဂအနေနဲ့ ဂရုစိုက်ရမယ့် ပါဘူးလို့ တရပ်ဆဲလ်က စီးပွားရေးသုတေ သနအင်စတီကျုမှ ဒုတိယဥက္ကဋ္ဌကြားရေး များ မာရီယာဒီမိုတိုက်ဇ်က ပြောပါတယ်။
စည်းမျဉ်းတွေကိုလေးစားသင့်
“လက်ရှိ အီတလီအစိုးရရဲ့ အခြေ အနေဟာ သိပ်ပြီးတော့ ယုတ္တိမတန် ပါဘူး။ အီတလီအစိုးရဟာ ရွေးကောက်ခံ အစိုးရဖြစ်တယ်။ သူတို့ဟာ ဥရောပ သမဂ္ဂနဲ့ သဘောတူစာချုပ်တွေမှာ လက် မှတ်ရေးထိုးထားတယ်။ ဒါကြောင့်မို့ ဥရောပသမဂ္ဂရဲ့ စည်းမျဉ်းတွေကို လေး စားသင့်တယ်။ ဒါပေမယ့်လည်း ရွေး ကောက်ခံအစိုးရအနေနဲ့ သူတို့ရဲ့ စိတ်ကို ပြောင်းလဲမယ့်ဆိုရင်လည်း ပြောင်းလဲလို့ ရမယ်။ ဒီတော့ ကောင်းမွန်တဲ့ အဖြေ ဆိုတာ မရှိပါဘူး။” လို့ မာရီယာက ပြော ပါတယ်။

ဥရောပသမဂ္ဂဟာ အကျပ်အတည်း

ကြားထဲရောက်ရှိနေတဲ့ ဂရိကို ဖိအားပေး မှုတွေ ပြုလုပ်ခဲ့တယ်လို့ မာရီယာက ဆက်ပြောပါတယ်။ နိုင်ငံပေါင်း ၂၇ နိုင်ငံ က ဂရိအပေါ်ပိုင်းဖိအားတွေပေးကြတဲ့ ရလဒ်အနေနဲ့ ဂရိဟာ အခုဆိုရင် အချုပ်အခြာကင်းမဲ့နေသလိုပါပဲ။ ဘရပ် ဆဲလ်က အာဏာပိုင်အဖွဲ့အစည်းတွေနဲ့ ဂရိအကြား ကြွေးရှင်နဲ့ ကြွေးယူသူ ဆက်ဆံရေးပုံရိပ်ပြီး ဒါဟာ လူတွေရဲ့ ဒေါသကို ပိုပြီးထွက်စေပါတယ်လို့ သူက ဆက်ပြောပါတယ်။ တကယ်တမ်းကျ တော့ အီတလီဟာ ဂရိလိုမဟုတ်ပါဘူး။ သူ့မှာ လှည့်ကွက်တွေ အများကြီးရှိပါ တယ်။ အီတလီဟာ ဈေးကွက်နဲ့ ဘဏ္ဍာ ရေးမှာလည်း သူ့ဟာသူ လည်ပတ်နိုင် ပါတယ်။ အဲဒီတော့ အီတလီမှာ ဆိုးရွား တဲ့ ကြွေးမြီပြဿနာဖြစ်လာနိုင်တယ် ဆိုတာ စိတ်ကူးသက်သက်ပါပဲ။
တတိယအကြီးဆုံးစီးပွားရေးနိုင်ငံ
ဒါပေမယ့် အီတလီရဲ့ အရွယ်အစား နဲ့ အဆင့်အတန်းဟာ ဥရောပသမဂ္ဂရဲ့ ဗဟိုချက်မဆိုရင် တကယ်တမ်းကြွေးမြီ

ပြဿနာဖြစ်လာတဲ့အခါကျရင် ထိန်းချုပ် မရဖြစ်လာပြီး သူ့ရဲ့ အကျိုးဆက်ဟာ ဥရောပရဲ့ စီးပွားရေးတင်သာမကတော့ ဘဲ ကမ္ဘာ့စီးပွားရေးကိုပါ ထိခိုက်လာစေ နိုင်တယ်လို့ သုံးသပ်သူတွေလည်း ရှိပါ တယ်။ အီတလီဟာ ဥရောပစနစ်ရဲ့ တတိယ အကြီးဆုံး စီးပွားရေးနိုင်ငံဖြစ်ပြီး တစ်စ တစ်စ များလာတဲ့ကြွေးတွေဟာ ၂ ဒသမ ၆ ထရီလီယံရှိပါတယ်။ ကမ္ဘာပေါ်မှာ အကြွေးဝန်ထုပ်ဝန်ပိုးကို အများဆုံး ထမ်းနေရတဲ့ ငါးနိုင်ငံမှာ ပါဝင်ပါတယ်။ ကြွေးတွေရဲ့ ၇၀ ရာခိုင်နှုန်းခန့်ဟာ ပြည် တွင်းကပဲဖြစ်ပြီး ဂျာမနီ၊ ပြင်သစ်နဲ့ အမေရိကန်တက်တွေမှာ အကြွေးတွေ ရှိပါတယ်။ တကယ်လို့များ ကြွေးမြီ ပြဿနာဖြစ်လာရင် ပြည်တွင်းမှာ အရင် ဆုံးအထိနာမှာပါ။ အဲဒီအထဲမှာ အစိုးရ ကို မဲလေးခဲ့ကြတဲ့ အသေးစားလုပ်ငန်းရှင် တွေလည်း အထိနာမှာပါ။

အိမ်မက်ဆိုးတစ်ခုလို့ စိုးရိမ်ရ
ဂရိစီးပွားရေး လုံခြုံမှုသွားအောင် ကူညီရတဲ့ငွေဟာ ဒေါ်လာသုံးရာတီလီယံ ရှိပါတယ်။ ဂရိဟာ အီတလီနဲ့ယှဉ်ရင် သေးသေးလေးပါပဲ။ အီတလီရဲ့ စီးပွား ရေးဟာ ဂရိထက် ၁၀ ဆကြီးပါတယ်။ ဒါကြောင့်လည်း အီတလီမှာ ကြွေးမြီ ပြဿနာဖြစ်လာမှာကို အိမ်မက်ဆိုး တစ်ခုလို့ပဲ စိုးရိမ်ကြပါတယ်။ ဥရောပ သမဂ္ဂဟာ အရာရှိတွေဟာ အီတလီ အစိုးရနဲ့ အသုံးစရိတ်အပေါ် ထပ်မံ ဆွေးနွေးဖို့ နည်းလမ်းတွေ ရှာဖွေနေ ကြပြီပဲ ဖြစ်ပါတယ်။

အီတလီဟာ ဥရောပကော်မရှင်ရဲ့ တောင်းဆိုချက်ဖြစ်တဲ့ အသုံးစရိတ် ပြန်လည်ရေးဆွဲရေးအတွက် အချိန် သုံးပတ်ရပါတယ်။ ဒါပေမယ့်လည်း အခု နှစ်ကုန်ပိုင်းမတိုင်ခင်အထိတော့ ပြင်ဆင် လို့ ပြီးဦးမှာမဟုတ်သေးဘူးလို့ ယူဆ ထားကြပါတယ်။ အီတလီဟာ လိုငွေတွေ အဆမတန်များပြားလွန်းနေတယ် လို့ ဥရောပကော်မရှင်က ခေါ်ဝေါ်ခဲ့ပြီး အဲဒီ ကနေ ပိတ်ဆို့မှုတွေ၊ ဒဏ်ပိတ်မှုတွေ ပြုလုပ်နိုင်ပါတယ်။ မေလအတွင်းမှာ ကျင်းပမယ့် ဥရောပလီမန်ဥက္ကဋ္ဌ ရွေးချယ်ပွဲဟာလည်း မကြာတော့ပါဘူး။ ပြင်သစ်၊ ဂျာမနီနဲ့ ဘရပ်ဆဲလ်တို့က မူဝါဒချမှတ်သူတွေရဲ့ စိုးရိမ်မှုဟာ လည်း ပိုပြီး ကြီးလာပါတယ်။ မေလ ရွေးကောက်ပွဲမတိုင်မီ အီတလီရဲ့ အသုံး စရိတ်ပြဿနာကို အဆင်ပြေအောင် ဖြေရှင်းနိုင်ပါ့မလားလို့ စိုးရိမ်နေကြ ပါတယ်။

ကိုးကား- နယူးယောက်တိုင်းမ်

“အီတလီရဲ့ အရွယ်အစားနဲ့ အဆင့်အတန်းဟာ ဥရောပသမဂ္ဂရဲ့ ဗဟိုချက်မဆိုရင် တကယ်တမ်း ကြွေးမြီပြဿနာဖြစ်လာတဲ့ အခါကျရင် ထိန်းချုပ်မရဖြစ်လာပြီး သူ့ရဲ့အကျိုးဆက်ဟာ ဥရောပရဲ့ စီးပွားရေးတင်သာမကတော့ဘဲ ကမ္ဘာ့စီးပွားရေးကိုပါ ထိခိုက်လာစေနိုင်တယ်”

အင်းလေးဖောင်တော်ဦးမြတ်စွာဘုရား ရုပ်ပွားတော်မြတ်များ စံကျောင်းတော်ဝင်ပွဲ စည်ကားသိုက်မြိုက်စွာကျင်းပ

ညောင်ရွှေ အောက်တိုဘာ ၂၈
ရမ်းပြည်နယ်တောင်ပိုင်း ညောင်ရွှေမြို့နယ် အင်းလေးဖောင်တော်ဦးမြတ်စွာဘုရား ရုပ်ပွားတော်မြတ်လေးဆူသည် သီတင်းကျွတ်လဆန်း ၁ ရက်မှစတင်၍ အင်းလေး

ဝဲယာ(၂၁)ရွာနယ် ဒေသစာရီကြွချီအပူဇော်ခံလျက်ရှိပြီး အောက်တိုဘာ ၂၇ ရက် (သီတင်းကျွတ်လပြည့်ကျော် ၃ ရက်)တွင် ရေသာကျေးရွာမှ မူလစံမြန်းတော်မူရာ နန်းပွားရတနာစံကျောင်းတော်သို့ ပြန်လည်ကြွချီ၍ စံကျောင်းတော်ဝင်ပွဲ မင်္ဂလာ

အခမ်းအနားကို အောက်တိုဘာ ၂၇ ရက် နံနက် ၉ နာရီက ကျင်းပရာ နန်းပွားရတနာစံ ကျောင်းတော်မုခ်ဦး၌ အင်းသားရိုးရာဆွမ်းပူလှေ သရုပ်ပြလှော်ခတ်ခြင်း၊ ယဉ်ကျေးမှု လှေယာဉ်များမှ အဆိုအတီး၊ အကအလှများဖြင့် ဧည့်သည်တော်များအား ဖျော်ဖြေ တင်ဆက်ခြင်းတို့ဖြင့် စည်ကားသိုက်မြိုက်စွာ ကျင်းပခဲ့သည်။



အခမ်းအနားတွင် ဖောင်တော်ဦးမြတ်စွာဘုရားရုပ်ပွားတော်မြတ် ပထမအဆူ ကို ရမ်းပြည်နယ်ဝန်ကြီးချုပ် ဒေါက်တာလင်းထွဋ်နှင့် ပြည်နယ်ဝန်ကြီးများက လည်းကောင်း၊ ဖောင်တော်ဦးမြတ်စွာဘုရားရုပ်ပွားတော်မြတ် ဒုတိယအဆူကို အရှေ့ပိုင်းတိုင်းစစ်ဌာနချုပ် တိုင်းမှူးဗိုလ်ချုပ်လင်းအောင်နှင့် တပ်မတော်အရာရှိကြီး များက လည်းကောင်း၊ ဖောင်တော်ဦးမြတ်စွာဘုရားရုပ်ပွားတော်မြတ် တတိယအဆူကို ရမ်းပြည်နယ်လွှတ်တော်ဥက္ကဋ္ဌ ဦးစိုင်းလုံးဆိုင်နှင့် တာဝန်ရှိသူများက လည်းကောင်း၊ ဖောင်တော်ဦးမြတ်စွာဘုရားရုပ်ပွားတော်မြတ် စတုတ္ထအဆူကို ရမ်းပြည်နယ် ဗမာ တိုင်းရင်းသားလူမျိုးရေးရာဝန်ကြီး ဒေါက်တာအောင်သန်းမောင်နှင့် တာဝန်ရှိသူများ ကလည်းကောင်း ရတနာစံကျောင်းတော်ပေါ်သို့ အသီးသီးပင့်ဆောင်၍ ရွှေသင်္ကန်း၊ ဆွမ်း၊ ပန်း၊ ရေချမ်းများ ကပ်လှူပူဇော်ခဲ့ကြသည်။

ထို့နောက် ပြည်နယ်ဝန်ကြီးချုပ်နှင့် ဧည့်သည်တော်များသည် ဖောင်တော်ဦး မြတ်စွာဘုရား ဩဝါဒါစရိယဆရာတော် သံဃာတော်အရှင်သူမြတ်တို့အား ပူဇော် ကန်တော့၍ လှူဖွယ်ဝတ္ထုများ ဆက်ကပ်လှူဒါန်းပြီး ရေစက်သွန်းချ အမျှပေးဝေသည်။ ယင်းနောက် အင်းသားရိုးရာ လှေလှော်ပြိုင်ပွဲကို ဆက်လက်ကျင်းပရာ ဆုရရှိ ကြသည့် အသင်းများကို ပြည်နယ်ဝန်ကြီးချုပ် ဒေါက်တာလင်းထွဋ် တိုင်းမှူး ဗိုလ်ချုပ် လင်းအောင်နှင့် တာဝန်ရှိသူများက ဆုများအသီးသီး ပေးအပ်ချီးမြှင့်ခဲ့ကြောင်း သိရသည်။
စိုင်းအယ်ဘဲ(ညောင်ရွှေ)

မြို့လှမြို့ မူလတန်းလွန် စာသင်ဆောင်သစ်လွှဲပြောင်းပေးအပ်

ရေတာရှည် အောက်တိုဘာ ၂၈
ပဲခူးတိုင်းဒေသကြီး ရေတာရှည်မြို့နယ် မြို့လှမြို့ ငွေတောင် ရပ်ကွက်ရှိ မူလတန်းလွန် ကျောင်းဝင်းအတွင်း၌ မြို့လှမြို့နေအလှူရှင်များ ဆောက်လုပ်လှူဒါန်းသည့် စာကြည့် တိုက်အပါအဝင် စာသင်ဆောင်သစ်ကို ပညာရေးဝန်ကြီးဌာနသို့ လွှဲပြောင်းပေးအပ်ပွဲ အခမ်းအနားအား အောက်တိုဘာ ၂၇ ရက်က ပြုလုပ်ခဲ့ရာ လွှတ်တော်ကိုယ်စားလှယ် များ၊ မြို့နယ်အဆင့် တာဝန်ရှိသူများနှင့် ဖိတ်ကြားထားသူများ တက်ရောက်ခဲ့သည်။
ရှေးဦးစွာ ပြည်သူ့လွှတ်တော်ကိုယ်စားလှယ် ဦးကြည်မိုးနိုင်၊ တိုင်းဒေသကြီး လွှတ်တော်ကိုယ်စားလှယ် ဒေါက်တာကျော်ကျော်၊ မြို့နယ်ပညာရေးမှူး ဒေါ်စန်းစန်း ကြည်၊ အလှူရှင်မိသားစုဖြစ်ကြသည့် ဦးစည်သူ-ဒေါ်သီတာတို့က တစ်ထပ် ကျောင်းဆောင်ကို ဖဲကြီးဖြတ်ဖွင့်လှစ်ပေးသည်။ ဆက်လက်၍ လွှတ်တော်ကိုယ်စား လှယ်များနှင့် မြို့နယ်ပညာရေးမှူးတို့မှ ကျေးဇူးတင်စကားများ ပြောသည်။
ထို့နောက် အလှူရှင် ဒေါ်သီတာက ပေ (၆၀x၃၀) ကုန်ကျ ငွေကျပ် ၂၅၇ သိန်း တန်ဖိုးရှိ စာကြည့်တိုက်ပါဝင်သည့် ကျောင်းဆောင်သစ် ဆောက်လုပ်လှူဒါန်းခြင်း နှင့်ပတ်သက်၍ ရှင်းလင်းပြောကြားခဲ့ပြီး အဆောက်အအုံနှင့် ပတ်သက်သည့် စာရွက် စာတမ်းများ ပေးအပ်ခဲ့ကြောင်း သိရသည်။
သန်းလွင်

(၆၃)နှစ်မြောက် ကရင်ပြည်နယ်နေ့ပွဲတော်ကို စည်ကားသိုက်မြိုက်စွာ ကျင်းပမည်

ဘားအံ အောက်တိုဘာ ၂၈
(၆၃)နှစ်မြောက် ကရင်ပြည်နယ်နေ့ အထိမ်းအမှတ် ပွဲတော်ကို အစဉ်အလာမပြုကုန် နိုဝင်ဘာ ၇ ရက်မှ ၁၁ ရက်အထိ ငါးရက်တိုင်တိုင် စည်ကားသိုက်မြိုက်စွာ ကျင်းပသွားမည်ဖြစ်ကြောင်း အောက်တိုဘာ ၂၆ ရက်က ပြည်နယ်အစိုးရအဖွဲ့ရုံးအစည်းအဝေးခန်းမ၌ ကျင်းပ သည့် ကရင်ပြည်နယ်နေ့အခမ်းအနားနှင့် ပွဲတော်ကျင်းပ ရေးဆိုင်ရာ လုပ်ငန်းညှိနှိုင်းအစည်းအဝေးမှ သိရသည်။
ရှေးဦးစွာ ကရင်ပြည်နယ်နေ့ ကျင်းပရေးစီမံခန့်ခွဲမှု ကော်မတီဥက္ကဋ္ဌ၊ ပြည်နယ်ဝန်ကြီးချုပ် ဒေါ်စန်းခင် ထွေးမြင့်က အမှာစကားပြောကြားပြီး ပွဲတော်ကျင်းပ ရေး အထောက်အကူပြုလုပ်ငန်းကော်မတီများက မိမိတို့ကော်မတီအလိုက် ဆွေးနွေးတင်ပြကြရာ ပြည်နယ် ဝန်ကြီးချုပ်က လိုအပ်သည်များ ဖြည့်စွက်မှာကြား သည်။
ကရင်ပြည်နယ်နေ့ပွဲတော်ကို JMC-S (ကရင်)

ပြခန်း၊ ကရင်စာပေနှင့် ယဉ်ကျေးမှုပြခန်း၊ သစ်သီးဝလံ နှင့် ပန်းမန်ပြခန်းတို့နှင့်အတူ ဌာနဆိုင်ရာပြခန်းများ၊ NGO၊ INGO ပြခန်းများအပါအဝင် ပြခန်းပေါင်း ၃၃ ခန်းကို ဖွင့်လှစ်ပြသသွားမည်ဖြစ်ကြောင်း၊ လူသုံး ကုန်ပစ္စည်းများ၊ လျှပ်စစ်ပစ္စည်းများ၊ စားသောက်ကုန် ပစ္စည်းများ၊ တိုင်းရင်းဆေးအမျိုးမျိုး၊ အဝတ်အထည်နှင့် အလှကုန်ပစ္စည်းများ၊ လယ်ယာသုံးစက်ကိရိယာပစ္စည်း များ အစရှိသည့်ကုန်စည်များ ရောင်းချသည့်ဆိုင်ခန်း ပေါင်း ၃၀၀ ကျော်ပါဝင်သည့် ကုန်စည်ပြပွဲကြီးပါဝင် မည်ဖြစ်ကြောင်း၊ ကရင်ရိုးရာယဉ်ကျေးမှု ဒုံးအကအဖွဲ့ ၁၃ ဖွဲ့ဝင်ရောက် ယှဉ်ပြိုင်ကြမည်ဖြစ်ကြောင်း။
ကရင်ပြည်နယ်နေ့ အထိမ်းအမှတ် အားကစား ပြိုင်ပွဲများကို နိုဝင်ဘာ ၂ ရက်တွင် မြို့တော်ခန်းမ၌ ကာယဗလမောင်နှင့် ကာယအလှမယ်ပြိုင်ပွဲ၊ နိုဝင်ဘာ ၄ ရက်တွင် ဘားအံဂေါက်ကလပ်၌ ဂေါက်သီးရိုက် ပြိုင်ပွဲ၊ နိုဝင်ဘာ ၃ ရက်နှင့် ၄ ရက်တို့တွင် ခြင်းလုံး

လှေကုန်ရေးရုံ၌ ရိုးရာခြင်းလုံးအမှတ်ခတ်ပြိုင်ပွဲ၊ နိုဝင် ဘာ ၇ ရက်နှင့် ၈ ရက်တို့တွင် သီရိကွင်း၌ ရိုးရာခြင်းလုံး အလှေခတ်ပြိုင်ပွဲ၊ နိုဝင်ဘာ ၅၊ ၆၊ ၇ ရက်တို့တွင် ကန်သာယာ၌ ရိုးရာလှေလှော်ပြိုင်ပွဲ၊ နိုဝင်ဘာ ၇ ရက်မှ ၁၁ ရက်အထိ ရိုးရာလက်ဝှေ့ပြိုင်ပွဲ၊ ၁၀ ရက်မှ ၁၁ ရက် အထိဘားအံမြို့မ တင်းနစ်ကလပ်၌ ဖိတ်ခေါ်တင်းနစ် ပြိုင်ပွဲများကို ကျင်းပသွားမည်ဖြစ်သည်။
ရိုးရာလှေလှော်ပြိုင်ပွဲကို အမျိုးသားသုံးတက် လှော်နှင့် ငါးတက်လှော်ပြိုင်ပွဲ၊ အမျိုးသမီးသုံးတက် လှော်နှင့် ငါးတက်လှော်ပြိုင်ပွဲတို့၌ ကျင်းပသွားမည် ဖြစ်ကြောင်း၊ တေးဂီတဖျော်ဖြေပွဲများအဖြစ် နိုဝင်ဘာ ၇၊ ၈၊ ၉ ရက်တို့တွင် နိုင်ငံကျော်တေးသံရုံးများဖြစ်သည့် ဝန်၊ အောင်လ၊ လွှမ်းပိုင်၊ ဝိုင်းစုခိုင်သိန်း Bobby Soxer တို့နှင့် ဒေသခံတိုင်းရင်းသား တေးသံရုံးများက သီဆိုဖျော်ဖြေသွားမည်ဖြစ်ကြောင်း သိရသည်။
စောမျိုးမင်းသိန်း(ပြန်/ဆက်)

လယ်ဝေး၌ အရင်းမပျောက် လည်ပတ်ရန်ပုံငွေ ထုတ်ချေး

နေပြည်တော် အောက်တိုဘာ ၂၈
ကျေးလက်နေပြည်သူများ ဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်စေရေးအတွက် စိုက်ပျိုးရေး၊ မွေးမြူရေးနှင့် ဆည်မြောင်းဝန်ကြီးဌာန ကျေးလက် ဒေသဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်ရေးဦးစီးဌာနမှ မြစ်မီးရောင် အရင်းမပျောက် လည်ပတ်ရန်ပုံငွေများ ထုတ်ချေးပေးလျက်ရှိရာ လယ်ဝေးမြို့နယ် မဒေါပင်ကျေးရွာအုပ်စုမှ ရိုးအင်းကျေးရွာတွင် မြို့နယ်ကျေးလက်ဒေသ ဖွံ့ဖြိုး တိုးတက်ရေးဦးစီးဌာနက အရင်းမပျောက် လည်ပတ်ရန်ပုံငွေကျပ် ၃၃၀ သိန်းကို ဒုတိယအကြိမ် ထုတ်ချေးပေးခဲ့ကြောင်း သိရသည်။
အဆိုပါပေးအပ်ပွဲတွင် ရိုးအင်းကျေးရွာ မြစ်မီးရောင်ရန်ပုံငွေကြီးကြပ်မှု ကော်မတီဥက္ကဋ္ဌက ချေးငွေထုတ်ချေးမှုနှင့်ပတ်သက်ပြီး ရှင်းလင်းတင်ပြကာ မြို့နယ် ကျေးလက်ဒေသ ဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်ရေးဦးစီးဌာန ဦးစီးမှူးက စီမံကိန်းနှင့်ပတ်သက်၍ ရှင်းလင်းဆွေးနွေးပြီး အသင်းသူ အသင်းသားများထံ ရန်ပုံငွေများ လွှဲပြောင်းပေးအပ် ခဲ့ကြောင်း သိရသည်။
သိမ်

ကြားဖြတ်ရွေးကောက်ပွဲတွင် ပြည်သူ့လွှတ်တော်ကိုယ်စားလှယ်ရွေးချယ်မည့် မြင်းခြံမြို့နယ်တွင် မဲပေးသူများ အဆင်ပြေအောင် ဆောင်ရွက်ထားရှိပြီးဖြစ်

မြင်းခြံ အောက်တိုဘာ ၂၈
မန္တလေးတိုင်းဒေသကြီး မြင်းခြံမြို့နယ် တွင် လာမည့် နိုဝင်ဘာ ၃ ရက်၌ ကျင်းပပြုလုပ်မည့် ကြားဖြတ်ရွေးကောက် ပွဲတွင် ပြည်သူ့လွှတ်တော်ကိုယ်စားလှယ် တစ်နေရာနှင့် ရှမ်းတိုင်းရင်းသားလူမျိုး များအတွက် ကိုယ်စားလှယ်တစ်နေရာ တို့ကို မဲဆန္ဒရှင်ပြည်သူများမှ ရွေးချယ် ပေးသွားမည်ဖြစ်ရာ အောက်တိုဘာ ၂၆ ရက် နံနက် ၁၀ နာရီက မြင်းခြံမြို့နယ် အထွေထွေအုပ်ချုပ်ရေး ဦးစီးဌာန၊ အစည်းအဝေးခန်းမ၌ ကျင်းပသည့် မဲရုံများနှင့်မဲရုံဝန်ထမ်းများအား ထောက်ပံ့ ကြေးပေးသည့်အခမ်းအနားတွင် မြို့နယ် ရွေးကောက်ပွဲကော်မရှင်အဖွဲ့ခွဲဥက္ကဋ္ဌက ပြောကြားခဲ့သည်။ (အပေါ်ပုံ)
ကြားဖြတ်ရွေးကောက်ပွဲတွင် မြင်းခြံ မြို့နယ်၌ ရပ်ကွက်ကြီး ၂၀၊ ကျေးရွာပေါင်း ၁၈၅ ရွာရှိပြီး မဲရုံပေါင်း ၂၆၈ ရုံ ရှိကြောင်း၊ မဲဆန္ဒပေးပိုင်ခွင့်ရှိသူ ကျား ၉၉၅၄၀ နှင့် မ ၁၂၂၃၂၅ ဦး စုစုပေါင်း ၂၂၀၈၆၅ ဦးရှိကြောင်း၊ မဲဆန္ဒပေးသူများ အဆင် ပြေစွာမဲပေးနိုင်ရန် မဲဆန္ဒလက်မှတ် များကို ဖြန့်ဝေထားရှိပေးပြီးဖြစ်ကြောင်း၊



လုံခြုံရေးကိုလည်း စနစ်တကျဆောင်ရွက် ထားကြောင်း၊ မဲရုံများ၊ ဒုမဲရုံများများ နှင့် မဲရုံတာဝန်ကျသူများကို နိုင်ငံတော်မှ မဲရုံများတစ်ဦးလျှင် ကျပ် ၇၀၀၀ နှုန်း၊ ဒုမဲရုံများကို ကျပ် ၆၀၀၀ နှုန်း၊ ကျန် အဖွဲ့ဝင်ဖြစ်သည့် လက်မှတ်စစ်ဆေးသူ၊ မဲလက်မှတ်ထုတ်ပေးသူ၊ လုံခြုံရေးနှင့် မင်တို့တို့ကို ကျပ် ၅၀၀၀ နှုန်းဖြင့် သုံးရက် စာ ထုတ်ပေးထားကြောင်း၊ မြင်းခြံမြို့နယ် တွင် မဲရုံတာဝန်ကျသူပေါင်း ၁၈၀၈ ဦးရှိကြောင်း၊ ရွေးကောက်ပွဲကျင်းပမည့် ပြေစွာမဲပေးနိုင်ရန် မဲဆန္ဒလက်မှတ် များကို ဖြန့်ဝေထားရှိပေးပြီးဖြစ်ကြောင်း၊

အထိဖြစ်ကြောင်း၊ ကြိုတင်မဲပေးခြင်း ကိုလည်း အောက်တိုဘာ ၂၄ ရက်မှ နိုဝင်ဘာ ၂ ရက်အထိ ကြိုတင်မဲပေး နိုင်အောင် ဆောင်ရွက်ထားကြောင်း၊ ရှမ်းတိုင်းရင်းသား ကိုယ်စားလှယ် အတွက် မဲဆန္ဒပေးခွင့်ရှိသူ ၂၄ ဦးရှိပြီး မဲရုံရစ်ရုံဆောင်ရွက်ထားကြောင်းတို့ကို မြို့နယ်ရွေးကောက်ပွဲကော်မရှင် အဖွဲ့ခွဲ ဥက္ကဋ္ဌ ဦးစိန်ဌေးဝင်းက ရှင်းလင်း ပြောကြားခဲ့သည်။ ကြားဖြတ်ရွေးကောက် ပွဲတွင် မဲရုံလုံခြုံရေးအတွက် မဲရုံတစ်ရုံ လျှင် ရဲတပ်ဖွဲ့ဝင်တစ်ဦးနှင့် အပေါင်း သုံးဦးကိုလည်း စီစဉ်ဆောင်ရွက်ထားရှိ

ပေးကြောင်း၊ မဲရုံတာဝန်ကျရဲတပ်ဖွဲ့ဝင် ၂၆၈ ဦးကိုလည်း သင်တန်းသုံးရက် ပေးထားကြောင်း တာဝန်ရှိသူတစ်ဦးက ပြောကြားခဲ့သည်။
မြင်းခြံမြို့နယ်တွင် ကြားဖြတ် ရွေးကောက်ပွဲအတွက် ပြည်သူ့လွှတ်တော် ကိုယ်စားလှယ်နေရာအား လူ့ဘောင်သစ် ဒီမိုကရက်တစ်ပါတီ၊ အမျိုးသားဒီမို ကရေစီအဖွဲ့ချုပ်ပါတီ၊ ပြည်သူ့အလုပ် သမားပါတီ၊ ပြည်ထောင်စုကြံ့ခိုင်ရေးနှင့် ဖွံ့ဖြိုးရေးပါတီများမှ ဝင်ရောက်ယှဉ်ပြိုင် ရွေးချယ်ခံသွားမည်ဖြစ်ကြောင်း သိရ သည်။
ဇော်မင်းနိုင်(မြင်းခြံ)



အမှတ်(၈)နယ်ခြားစောင့်ရဲတပ်ဖွဲ့ခွဲမှ တပ်ဖွဲ့ခွဲမှူး ဒုရဲမှူးကြီးရန်နိုင်ဦး ဦးဆောင်သော တပ်ဖွဲ့ဝင်များ အောက်တိုဘာ ၂၇ ရက်က ဘူးသီးတောင်မြို့နယ် အလိုတော်ပြည့် ကျောင်းဝင်းအတွင်း အပြင်တိုတွင် စုပေါင်းသန့်ရှင်းရေး ပြည်သူ့အကျိုးပြုလုပ်ငန်း ဆောင်ရွက်စဉ်။ ကျော်သူဝင်း

အလုပ်သမားများစနစ်တကျစေလွှတ်ခြင်း၊ လေ့ကျင့်သင်ကြားခြင်းနှင့် ခံစားခွင့်များအတွက် ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီးက ဂျပန်နိုင်ငံတာဝန်ရှိသူများနှင့် ဆွေးနွေးပူးပေါင်းမှုများပြုလုပ်ခဲ့

နေပြည်တော် အောက်တိုဘာ ၂၈

အလုပ်သမား၊ လူဝင်မှုကြီးကြပ်ရေးနှင့် ပြည်သူ့အင်အားဝန်ကြီးဌာန ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီး ဦးသိန်းဆွေသည် အောက်တိုဘာ ၂၂ ရက်တွင် နည်းပညာအလုပ်သင် သင်တန်းသားများ၏ သင်ကြားလေ့ကျင့်နေမှုအခြေအနေများကို လေ့လာရန်နှင့် နှစ်နိုင်ငံအလုပ်သင် သင်တန်းသားကဏ္ဍ ဖွံ့ဖြိုးရေးအစီအစဉ်များကို ညှိနှိုင်းဆွေးနွေးရန် ဂျပန်နိုင်ငံအစိုးရ၏ ဖိတ်ကြားချက်အရ ဂျပန်နိုင်ငံ တိုကျိုမြို့သို့ရောက်ရှိပြီး ANA Narita Airport Service တွင် တက်ရောက်သင်ကြားနေသည့် နည်းပညာအလုပ်သင် မြန်မာသင်တန်းသား ၁၅ ဦးကို လေဆိပ်ခန်းမတွင်တွေ့ဆုံ၍ နည်းပညာရပ်များကို ကြိုးစားသင်ယူရန်နှင့် မြန်မာနိုင်ငံသို့ ပြန်လည်ရောက်ရှိချိန် စနစ်တကျအသုံးချရန် မှာကြားခဲ့သည်။

အောက်တိုဘာ ၂၃ ရက်တွင် ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီးသည် ဂျပန်နိုင်ငံ ဆိုင်ရာ မြန်မာသံရုံးသို့ သွားရောက်၍ သံအမတ်ကြီးနှင့် ဝန်ထမ်းများအား တွေ့ဆုံပြီး သံအမတ်ကြီး၏ တင်ပြချက်များအပေါ် မြန်မာသံရုံး၏ မြန်မာနိုင်ငံသား အလုပ်သမားများအတွက် အလေးထား ဆောင်ရွက်ပေးနေမှုကို အသိအမှတ်ပြုကြောင်း၊ နှစ်နိုင်ငံဝန်ကြီးဌာနတို့ နည်းပညာအလုပ်သင် သင်တန်းသားလေ့ကျင့်ရေးအစီအစဉ်ဆိုင်ရာ ပူးပေါင်းဆောင်ရွက်မှု နားလည်မှုစာချွန်လွှာကို ဧပြီလတွင် လက်မှတ်ရေးထိုးခဲ့ပြီးဖြစ်၍ အလုပ်သမားများ တရားဝင်လမ်းကြောင်းမှ စရိတ်စကသက်သာစွာဖြင့် သွားရောက်နိုင်ရေး အလုပ်သမားအဖွဲ့အစည်းအရေအပြည့်အဝရရှိရေး၊ စိုးရိမ်ကြောင့်ကြကင်းပြီး လုံခြုံစွာနေထိုင်လုပ်ကိုင်နိုင်ရေး ကြိုးပမ်းဆောင်ရွက်ပေးလျက်ရှိကြောင်း၊ သက်ကြီးရွယ်အိုနှင့် နာမကျန်းသူများ စောင့်ရှောက်ရေးဝန်ဆောင်မှု လုပ်ငန်းအတွက် အလုပ်သမားများ စေလွှတ်ခွင့်ကို စက်တင်ဘာလအတွင်း ခွင့်ပြုခဲ့ပြီးဖြစ်၍ အလုပ်ကမ်းလှမ်းလွှာများ လက်ခံဆောင်ရွက်ပေးနေကြောင်း၊ လုပ်ငန်းခွင်အဆင်ပြေစေရေး၊ အခြား လုပ်ငန်းခွင်သို့ သွားရောက်လုပ်ကိုင်မှု လျော့နည်းရေး သက်ဆိုင်ရာဌာနများနှင့် ပူးပေါင်းဆောင်ရွက်ပေးစေလိုကြောင်း မှာကြားခဲ့သည်။



ကျောင်းတည်ထောင်ပြီး ကျွမ်းကျင်မှု သင်တန်းများ ဖွင့်လှစ်သင်ကြားပေးနိုင်ရေး နားလည်မှုစာချွန်လွှာ လက်မှတ်ရေးထိုးမည်ဖြစ်ကြောင်း၊ အဆိုပါ သင်တန်းကျောင်းမှ မြန်မာနိုင်ငံတွင် လာရောက်ရင်းနှီးမြှုပ်နှံမည့် ဂျပန်ကုမ္ပဏီများအတွက် လိုအပ်သော ကျွမ်းကျင်လုပ်သားများ မွေးထုတ်ပေးနိုင်မည်ဟု ယုံကြည်ကြောင်း၊ ဆက်လက်အကောင်အထည်ဖော်ရမည့် လုပ်ငန်းရပ်များကို စီမံချက်နှင့်အညီ ထိရောက်အောင်မြင်စွာ ဆောင်ရွက်နိုင်ရန် ပူးပေါင်းဆောင်ရွက်ပေးမည်ဖြစ်ကြောင်းနှင့် ဂျပန်နှင့် မြန်မာ နှစ်နိုင်ငံ ချစ်ကြည်ရင်းနှီးမှုပိုမိုခိုင်မြဲပြီး စဉ်ဆက်မပြတ် ပူးပေါင်းဆောင်ရွက်သွားမည်ဖြစ်ကြောင်း ပြောကြားခဲ့သည်။

သော အလုပ်အကိုင်နေရာ ရရှိရေး ဆက်လက် ပူးပေါင်းဆောင်ရွက်သွားမည် ဖြစ်ကြောင်း၊ JICA နှင့် ပူးပေါင်းဆောင်ရွက်သကဲ့သို့ အခြားကဏ္ဍများတွင်လည်း ပူးပေါင်းဆောင်ရွက်ပေးမည်ဖြစ်ကြောင်း ဆွေးနွေးပြောကြားခဲ့သည်။

နည်းပညာများရယူ ဆက်လက်၍ ကားပစ္စည်းအစိတ်အပိုင်းထုတ်လုပ်သည့် လုပ်ငန်းခွင်သို့ သွားရောက်ကာ မြန်မာအလုပ်သင် သင်တန်းသား ၁၃ ဦးအား တွေ့ဆုံ အားပေးခဲ့သည်။ ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီးက မြန်မာအလုပ်သင် သင်တန်းသား များ လက်တွေ့လုပ်ငန်းခွင်အတွင်း ဘေးအန္တရာယ်ကင်းရှင်းစွာ ဆောင်ရွက်ရေး၊ ဂျပန်နိုင်ငံ၏ ဥပဒေစားစားလိုက်နာ ပြီးနည်းပညာများရယူ၍ မြန်မာနိုင်ငံအတွင်း ပြန်လည်အသုံးပြုနိုင်ရေး၊ ကျန်းမာရေးဂရုစိုက်၍ မိမိစွမ်းရည် မြှင့်တင်ပေးတတ်စေရေး အလေးထား ကြိုးစားရန် မိသားစုလှည့်ပို့ငွေများကို စနစ်တကျပေးပို့ရေး၊ အခက်အခဲရှိက ဂျပန်နိုင်ငံဆိုင်ရာ မြန်မာသံရုံးနှင့် ချိတ်ဆက်ဆောင်ရွက်ရေး မှာကြားခဲ့သည်။

နားလည်မှုစာချွန်လွှာလက်မှတ်ထိုး ယင်းနောက် ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီးသည် လွှတ်တော်အဆောက်အအုံတွင် အလုပ်သမားညွှန်ကြားရေး ဦးစီးဌာနနှင့် NPO-AET တို့ ပူးပေါင်း၍ နည်းပညာဆိုင်ရာ အလုပ်သင် သင်တန်းအစီအစဉ် အထောက်အပံ့ဖြစ်စေရေး၊ အထွေထွေ ကျွမ်းကျင်မှု လေ့ကျင့်ရေးသင်တန်း ကျောင်းတည်ထောင်ခြင်းဆိုင်ရာ နားလည်မှုစာချွန်လွှာ လက်မှတ်ရေးထိုးပွဲ အခမ်းအနားသို့ တက်ရောက်ခဲ့ပြီး မြန်မာနိုင်ငံနှင့် NPO-AET တို့သည် ၂၀၁၃ ခုနှစ်မှစ၍ ကောင်းမွန်သည့်ဆက်ဆံရေး ရှိခဲ့ကြောင်း၊ မိမိတို့ ဝန်ကြီးဌာနနှင့် NPO - AET တို့ ပူးပေါင်း၍ မန္တလေးမြို့ရှိ ကျွမ်းကျင်မှုလေ့ကျင့်ရေး သင်တန်းကျောင်းမြေနေရာတွင် နည်းပညာဆိုင်ရာအလုပ်သင် သင်တန်းအစီအစဉ် အထောက်အပံ့ဖြစ်စေရေး၊ အထွေထွေ ကျွမ်းကျင်မှု လေ့ကျင့်ရေးသင်တန်း

အထက်လွှတ်တော်အမတ် Mr. Ichiro Aisawa က နှစ်ဖက်နားလည်မှု စာချွန်လွှာ လက်မှတ်ရေးထိုးနိုင်ရန် ကြိုးပမ်းဆောင်ရွက်ခဲ့မှုကို ဝမ်းမြောက်စွာကြိုဆိုကြောင်း ပြောကြားပြီး NPO-AET မှ အမှုဆောင်ညွှန်ကြားရေးမှူး၊ Mr. Akio Kawakami နှင့် အလုပ်သမားညွှန်ကြားရေးဦးစီးဌာန ညွှန်ကြားရေးမှူးချုပ်တို့က နားလည်မှုစာချွန်လွှာကို အပြန်အလှန် လက်မှတ်ရေးထိုးပြီး လွှဲပြောင်းပေးခဲ့သည်။ (အပေါ်ပုံ)

သင်တန်းဆင်းလက်မှတ်ထုတ်ပေးလို ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီးက နှစ်နိုင်ငံ နားလည်မှုစာချွန်လွှာ ရေးထိုးပြီးနောက် သက်ကြီးရွယ်အိုနှင့် နာမကျန်းသူများ စောင့်ရှောက်ရေး ဝန်ဆောင်မှုလုပ်ငန်းကို ခွင့်ပြုပေးခဲ့ကြောင်း၊ မြန်မာနိုင်ငံ အလုပ်သင် သင်တန်းသားများကို ဂျပန်နိုင်ငံ ဝန်ကြီးဌာန၏ သတ်မှတ်ချက်နှင့်အညီ စေလွှတ်ပေးမည်ဖြစ်ကြောင်း၊ ၂၀၂၀ ပြည့်နှစ် အိတ်ပစ်အတွက် လိုအပ်သည့် အလုပ်သင် သင်တန်းသားများ ပိုမို စေလွှတ်နိုင်ရေး ပူးပေါင်းဆောင်ရွက်ပေးမည်ဖြစ်ကြောင်း၊ အလုပ်သင် သင်တန်းသားများအတွက် သင်တန်းအောင်မြင်ပြီးမြောက်ကြောင်း သင်တန်းဆင်းလက်မှတ် ထုတ်ပေးစေလိုကြောင်း၊ အခြားကဏ္ဍများတွင်ပါ ပူးပေါင်းဆောင်ရွက်ပေးမည်ဖြစ်ကြောင်း ပြန်လည် ပြောကြားခဲ့သည်။

ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီး ဦးဆောင်သော အဖွဲ့သည် အောက်တိုဘာ ၂၄ ရက် နံနက်ပိုင်းတွင် ဂျပန်နိုင်ငံ တိုကျိုမြို့မှ Nagoya မြို့ရှိ CTEC, KTEC သင်တန်းကျောင်းတွင် မြန်မာအလုပ်သင် သင်တန်းသားများကို ကြိုးပမ်းသင်ယူရန်နှင့် လုပ်ငန်းခွင်တွင် ပိုမို ကျွမ်းကျင်မှု ရရှိရေး ဆောင်ရွက်ရန်လိုကြောင်း၊ ကျွမ်းကျင်မှု ယုံကြည်မှုရှိပြီး ကုန်ထုတ်

တိုင်းဒေသကြီးနှင့် ပြည်နယ် ကိုယ်ကာယကြံ့ခိုင်မှု(အေရီးပစ်) ပြိုင်ပွဲကျင်းပမည်

ရန်ကုန် အောက်တိုဘာ ၂၈ ကျန်းမာရေးနှင့်အားကစားဝန်ကြီးဌာန အားကစားနှင့်ကာယပညာဦးစီးဌာနနှင့် မြန်မာနိုင်ငံ အမျိုးသမီးအားကစားအဖွဲ့ချုပ်တို့ ပူးပေါင်းကျင်းပမည့် (၂၄)ကြိမ်မြောက် တိုင်းဒေသကြီးနှင့် ပြည်နယ် အမျိုးသမီးကိုယ်ကာယကြံ့ခိုင်မှု(အေရီးပစ်)ပြိုင်ပွဲကို နိုဝင်ဘာ ၄ ရက်မှ ၇ ရက်အထိ ရန်ကုန်မြို့ သယ်န်းကျွန်းမြို့နယ် အမျိုးသားအားကစား ပြိုင်ပွဲရုံ(၁) သုဝဏ္ဏ ဘူမိပင်လယ်ကန်တွင် ကျင်းပမည်ဖြစ်ကြောင်း သိရသည်။

အဆိုပါပြိုင်ပွဲနှင့်စပ်လျဉ်း၍ စာနယ်ဇင်းရှင်းလင်းပွဲကို အောက်တိုဘာ ၂၆ ရက်က ဗဟန်းမြို့နယ် ဦးချစ်မောင်လမ်း Hotels Lexus ဌာနတွင် ပရော မြန်မာနိုင်ငံ အမျိုးသမီးအားကစားအဖွဲ့ချုပ်ဥက္ကဋ္ဌ ဒေါ်ခင်လေး၊ ဒုတိယဥက္ကဋ္ဌ ဒေါ်ရီရီဝင်းနှင့် အမှုဆောင်များ အားကစားနှင့်ကာယပညာ ဦးစီးဌာနမှ တာဝန်ရှိသူများ၊ မီဒီယာများ တက်ရောက်ကြသည်။ “ကျွန်မတို့ အမျိုးသမီးတွေရဲ့ ကျန်းမာကြံ့ခိုင်သော လူမှုဝါဝင်မှု တည်ဆောက်နိုင်ဖို့ နှိုးဆော်မှုများဖြင့် မြင့်မားလာဖို့ ရည်ရွယ်ပါတယ်။ အမျိုးသမီးထု ကျန်းမာကြံ့ခိုင်ပါမူ လူမှုစီးပွားတာဝန်တွေကို ထိရောက်အောင် ဆောင်ရွက်နိုင်မှာ ဖြစ်ပါတယ်။

ပြိုင်ပွဲကိုတော့ အခြေခံကျောင်းတွေကို အခြေခံပြီးတော့ အသက် ၁၂ နှစ်အောက် ပြိုင်ပွဲနဲ့ အသက် ၁၂ နှစ်အထက် ပြိုင်ပွဲဆိုပြီးတော့ အတန်းနှစ်တန်းပါဝင်မှာ ဖြစ်ပါတယ်။ ဒီနှစ်မှာ ထူးခြားတာကတော့ Myanmar Fitness Dance ပြိုင်ပွဲကိုလည်း ပထမဆုံးအကြိမ်အဖြစ် ထည့်သွင်းထားပါတယ်” ဟု မြန်မာနိုင်ငံ အမျိုးသမီး အားကစား အဖွဲ့ချုပ်ဥက္ကဋ္ဌက ပြောသည်။

ယင်းပြိုင်ပွဲတွင် အကြီးတန်းအေရီးပစ် ကိုးယောက်တွဲ၊ သုံးယောက်တွဲပြိုင်ပွဲနှင့် တစ်ဦးချင်း ပြိုင်ပွဲတို့ပါဝင်ပြီး အငယ်တန်းပြိုင်ပွဲတွင်လည်း ကိုးယောက်တွဲ ပြိုင်ပွဲပါဝင်ကြောင်း၊ Myanmar Fitness Dance ပြိုင်ပွဲတွင်လည်း ကိုးယောက်ပါဝင်ပြီး ဆုကြေး ပထမငွေကျပ် ငါးသိန်း၊ ဒုတိယငွေကျပ် သုံးသိန်း၊ တတိယ ငွေကျပ်နှစ်သိန်းနှင့် နှစ်သိမ်ဆုငွေကျပ် တစ်သိန်း ချီးမြှင့်သွားမည်ဖြစ်သည်။ အဆိုပါပြိုင်ပွဲတွင် တိုင်းဒေသကြီးနှင့် ပြည်နယ် ၁၅ ခုမှ အစိုးရနှင့်ပုဂ္ဂလိကအခြေခံပညာအလယ်တန်း၊ အထက်တန်းနှင့်ဝိသနာရှင်များအပါအဝင် အားကစားသမား ၄၅၀ ခန့် ပါဝင်ယှဉ်ပြိုင်ကြမည် ဖြစ်ကြောင်း သိရသည်။

ယနေ့ ဈေးကွက်ပေါက်ဈေးများ			
၂၈-၁၀-၂၀၁၈			
ရွှေ			
ရန်ကုန်	၁၆ ပဲရည်	တစ်ကျပ်သား	ကျပ် ၁၀၃၅၀၀၀
ရန်ကုန်	၁၅ ပဲရည်	တစ်ကျပ်သား	ကျပ် ၉၇၄၀၀၀
မန္တလေး	၁၆ ပဲရည်	တစ်ကျပ်သား	ကျပ် ၁၀၃၅၀၀၀
မန္တလေး	၁၅ ပဲရည်	တစ်ကျပ်သား	ကျပ် ၉၇၄၀၀၀
(အောင်သမားစံရွှေဆိုင်မှ ရယူပါသည်)			
စက်သုံးဆီ			
စက်သုံးဆီ	လက်လီဈေး(ရန်ကုန်)	လက်လီဈေး(မန္တလေး)	
ဒီဇယ်(တစ်လီတာ)	၁၀၈၀/၁၀၉၅	ကျပ် ၁၁၂၀/၁၁၃၀	ကျပ်
ပရိမီယံဒီဇယ်(တစ်လီတာ)	၁၀၉၀/၁၁၀၀	ကျပ် ၁၁၃၅/၁၁၄၅	ကျပ်
အောက်တိုန်း ၉၂	၁၀၄၀/၁၀၆၅	ကျပ် ၁၁၁၀/၁၁၂၅	ကျပ်
အောက်တိုန်း ၉၅	၁၁၀၀/၁၁၁၅	ကျပ် ၁၁၇၀/၁၁၇၅	ကျပ်
(မြန်မာနိုင်ငံစက်သုံးဆီအသင်းမှ ရယူပါသည်)			
နိုင်ငံတကာ ငွေကြေးများ			
အမေရိကန်	တစ်ဒေါ်လာ	ကျပ် ၁၅၄၃ . ၀	
ဥရောပ	တစ်ယူရို	ကျပ် ၁၇၇၃ . ၇	
စင်ကာပူ	တစ်ဒေါ်လာ	ကျပ် ၁၁၁၆ . ၇	
ဗြိတိန်	တစ်ပေါင်စတာလင်	ကျပ် ၁၉၇၈ . ၂	
ဂျပန်	၁၀၀ ယန်း	ကျပ် ၁၃၇၃ . ၃	
ဩစတြေးလျ	တစ်ဒေါ်လာ	ကျပ် ၁၀၉၀ . ၈	
တရုတ်	တစ်ယွမ်	ကျပ် ၂၂၂ . ၀၅	
အိန္ဒိယ	တစ်ရူပီး	ကျပ် ၂၁ . ၀၇၁	
ကိုရီးယား	၁၀၀ ဝမ်	ကျပ် ၁၃၅ . ၆၈	
မလေးရှား	တစ်ရင်းဂစ်	ကျပ် ၃၆၉ . ၈၀	
ထိုင်း	တစ်ဘတ်	ကျပ် ၄၆ . ၈၄၃	
(ပတ်တစ်ပေါက်ဈေး ဖြစ်ပါသည်)			
ခင်ရတနာ-စုစည်းသည်။			

ပြည်သူများသို့ အသိပေးနှိုးဆော်ချက်

နိုင်ငံတော်အစိုးရ၏ လူမှုကာကွယ်စောင့်ရှောက်ရေး ငွေကြေးထောက်ပံ့မှု အစီအစဉ်များတွင် အကျိုးဝင်ပါလျက်နှင့် အချိန်မီရရှိလျှင်သော်လည်းကောင်း၊ ကလေးသူငယ်များနှင့် အမျိုးသမီးများအပေါ် အကြမ်းဖက်မှုများနှင့် ပတ်သက်၍သော်လည်းကောင်း၊ သတင်းပေးတိုင်ကြားလိုပါက အောက်ဖော်ပြပါ Help Line တယ်လီဖုန်းနံပါတ်များသို့ (၂၄) နာရီ တိုင်ကြားနိုင်ပါကြောင်း အသိပေးအပ်ပါသည်။

၀၆၇-၄၀၄၂၂၂၊ ၀၆၇-၄၀၄၉၉၉

လူမှုဝန်ထမ်း၊ ကယ်ဆယ်ရေးနှင့် ပြန်လည်နေရာချထားရေးဝန်ကြီးဌာန လူမှုဝန်ထမ်းဦးစီးဌာန

မြန်မာ့အလင်း

စာတည်းမှူးချုပ် - အောင်နိုင်ဦး

စာတည်းမှူး(တာဝန်) - ဝင်းကျော်

စာတည်းမှူး - မြင့်ဆွေ (သတင်းထောက်ချုပ်)

စာတည်းများ - ကြည်ဝင်း၊ ခြူးစန္ဒီဇွေ၊ ကလျာမိုးမြင့်

အကြီးတန်းသတင်းထောက်များ - ကျော်သူဝင်း၊ ခင်ရတနာ၊ သိမ့်သိမ့်မိုး၊ ဇူလိုင်မိုး၊ စိန်လွင်အောင်၊ တင်စိုး (ဓာတ်ပုံ)၊ မြတ်မွန်ထွေး

အငယ်တန်းသတင်းထောက်များ - တင်လင်းအောင်၊ တင်မောင်လွင်၊ ဇင်ဦး၊ နေဝင်းထွန်း(၂)၊ ဟိန်းထက်ဇော်၊ ဝေသူနွယ်

ထုတ်ဝေခြင်းအမှတ် - (၀၁၀၉၃)၊ ပုံနှိပ်ခြင်းအမှတ် - (၀၀၈၇၇)

mmalin.npt @ gmail.com, www.facebook.com/MYANMAALINNNEWS

နေပြည်တော်-စာတည်းမှူး ၀၆၇-၃၆၀၄၂၊ စာတည်းအဖွဲ့ ၀၆၇-၃၆၀၄၅၊ ဖက်စ် ၀၆၇-၃၆၀၄၆၊ ရန်ကုန်ရုံးခွဲ-အမှတ်(၅၃)၊ နတ်မောက်လမ်းဆွယ်(၁)၊ ဗိုလ်ချုပ်(၂)ရပ်ကွက်၊ ဗဟန်းမြို့နယ်၊ ရန်ကုန်မြို့၊ စာတိုက်သေတ္တာအမှတ်-၄၀၊ စာတည်းအဖွဲ့ ၀၁-၅၄၄၃၀၉၊ မန်နေဂျာ ၀၁-၅၄၄၃၁၃၊ ဖိပ် ၀၁-၅၄၄၃၁၅၊ ငွေစာရင်း ၀၁-၅၄၄၃၁၆၊ ကြော်ငြာ ၀၁-၅၄၅၈၃၄၊ ၀၁- ၅၅၉၁၁၈၊ Fax ၀၁-၅၄၆၂၂၁၊ ၀၆၇-၃၆၀၄၈၊ မြန်မာ့အလင်း ၀၁-၅၄၄၃၁၇၊ Fax ၀၁-၈၆၀၄၄၅၆။

MYANMAR Digital News Presented by NPE www.mdn.gov.mm

ကျွန်တော်နဲ့ တစ်နှစ်မြောက်



တတ်နိုင်သမျှ ထိရောက်အောင်သုံးပြီး ခရီးစရိတ်နဲ့ အခြား စရိတ်တွေကို ကိုယ်ပိုင်အသုံးစရိတ်အဖြစ် ဆောင်ရွက်ပေးဖို့ တောင်းခံခဲ့တယ်။ အားလုံးကလည်း လိုလိုချင်ချင် လုပ်ပေးကြပါတယ်။

ပါမောက္ခ ဒေါက်တာ အောင်ထွန်းသက်

အချိန်တွေက အကုန်မြန်လှတာ။ လွန်ခဲ့တဲ့တစ်နှစ် နေပြည်တော်မှာ နိုင်ငံတော်အစိုးရဟာ ရခိုင်အရေးနဲ့ ပတ်သက်ပြီး တုံ့ပြန်ဖို့ UEHRD ဆိုတဲ့ အဖွဲ့အစည်းတစ်ရပ်ကို ဖော်ဆောင်ခဲ့တယ်။ နိုင်ငံတော်၏ အတိုင်ပင်ခံပုဂ္ဂိုလ် ဒေါ်အောင်ဆန်းစုကြည်က ဥက္ကဋ္ဌအဖြစ် တာဝန်ယူပြီး ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီး ဒေါက်တာဝင်းမြတ်အေးက ဒုတိယ ဥက္ကဋ္ဌ၊ ဖွဲ့စည်းပြီး ညဘက်မှာ ညစာထမင်းပွဲနဲ့ တည်ခင်း ညှိနှိုင်းခဲ့တယ်။ မကြာမီအတွင်း UEHRD အလုပ်တွေ ဆောင်ရွက်တဲ့နေရာမှာ အသုံးချနိုင်ဖို့ စီးပွားရေးလုပ်ငန်း ရှင်တွေက အလှူငွေထည့်ဖို့ ကတိကဝတ် ပြုခဲ့ကြပါတယ်။ ကျွန်တော်ကို ညှိနှိုင်းရေးမှူးချုပ်အဖြစ် တာဝန်ပေးခဲ့တယ်။ အခုလို တာဝန်ပေးခြင်းခံရတာ ကျေနပ်ပျော်ရွှင်မယ့် လုပ်ငန်းတာဝန်ရဲ့ အတိမ်အနက်ကို သဘောပေါက်မိခဲ့တယ်။ ဒါပေမယ့် တတ်နိုင်တဲ့ဘက်က ပါဝင်လှုပ်ရှားဖို့ ဆုံးဖြတ်ခဲ့ပါတယ်။ အကောင်အထည်ဖော်တဲ့နေရာမှာ ပုဂ္ဂလိကကဏ္ဍနဲ့ ပူးတွဲညှိနှိုင်းဆောင်ရွက်ရမှာ ဖြစ်တယ်။

ဘာသာရေး တားမြစ်ချက်တွေကြောင့်ဖြစ်ကြောင်း သိခဲ့တယ်။ ပုဂ္ဂလိကလုပ်ငန်းရှင်များ၊ အလှူရှင်များ၊ စီးပွားရေး လုပ်ငန်းရှင်များနဲ့ အလုပ်တွေ ဆောင်ရွက်ရမှာမို့ ကျွန်တော် မြန်မာနိုင်ငံ စက်မှုလက်မှုနဲ့ကုန်သွယ်ရေးအဖွဲ့အစည်းက ဦးစော်မင်းဝင်းနဲ့ တိုင်ပင်ပြီး အားလုံးပါဝင်တဲ့ အစည်းအဝေး တစ်ရပ်ကို ခေါ်ခဲ့တယ်။ ဖိတ်ကြားထားတဲ့ ပုဂ္ဂိုလ်တွေက စုံစုံ ညီညီတက်ရောက်ကြတယ်။ ကျွန်တော်ကလည်း သူတို့အထိ ရောက်ဆုံး စည်းရုံးနိုင်မယ့် မဟာဗျူဟာကို စဉ်းစားပြီး အလုပ် အဖွဲ့(Task Force) (၉)ရပ်ကို ဖွဲ့စည်းဖို့ အကြံပြုခဲ့တယ်။ တက်ရောက်လာတဲ့သူတွေက သဘောတူကြပြီး ဖွဲ့စည်းခဲ့တယ်။

ရေးအတွက် ကြိုဆိုရေးစခန်းနှစ်ခုနဲ့ ပြန်လည်နေရာချထား ရေး စခန်းတစ်ခုကို စတင်တည်ဆောက်ခဲ့ကြတယ်။ အခုလို ဆောင်ရွက်ရာမှာလည်း ပွင့်လင်းမြင်သာမှုရှိအောင် ကြိုးစား ခဲ့တယ်။ ဒေသခံ လုပ်ငန်းရှင်များကို အခွင့်အရေးပေးနိုင်ရေး ကိုလည်း စည်းရုံးခဲ့ရတယ်။ စရိတ်စက ထိန်းသိမ်းရေး ဆောင်ရွက်ရတာ တစ်ဖက်၊ အရည်အသွေးမီအောင် ကြိုးစားရ တာတစ်ဖက်၊ ရန်ကုန်က ဆောက်လုပ်ရေးလုပ်ငန်းရှင်များက ပုံစံအမျိုးမျိုးနဲ့ ကူညီကြပါတယ်။ မြန်မာနိုင်ငံ အင်ဂျင်နီယာ အဖွဲ့ဝင်များကလည်း ပါဝင်ကြတယ်။ အဆောက်အအုံတွေ တည်ဆောက်တဲ့နေရာမှာ လိုအပ်တဲ့ လုပ်သားတွေရအောင်

“ တစ်နှစ်မြောက် အခမ်းအနားကို မနေ့က နေပြည်တော်မှာ ကျင်းပခဲ့တယ်။ ဒေါ်အောင်ဆန်းစုကြည် ကိုယ်တိုင်တက်ရောက်ပြီး မုဒိတာစကား ပြောကြားခဲ့ တယ်။ အလှူရှင်များ၊ စီးပွားရေးလုပ်ငန်းရှင်များကို ကျေးဇူးတင်ကြောင်း ပြောကြား ခဲ့တယ်။ သူ့ရဲ့စကားကြားရတဲ့ လုပ်ငန်းရှင်တွေအတွက် အားဆေးတစ်ရပ် ဖြစ်ပါတယ်။ ကျွန်တော်က တစ်နှစ်တာ ခရီးနဲ့ပတ်သက်ပြီး ဝိဒိယံပြုသခဲ့တယ်။ အမှန်တော့ တစ်နှစ်အတွင်း ကျွန်တော်တို့ လုပ်ငန်းမျိုးစုံကို လုပ်နိုင်ခဲ့ ”

ဆောက်လုပ်ရေးနဲ့ အခြေခံအဆောက်အအုံအလုပ်အဖွဲ့ စိုက်ပျိုး ရေး၊ မွေးမြူရေးနဲ့ သားငါးအလုပ်အဖွဲ့၊ စီးပွားရေးဇုန်အလုပ်အဖွဲ့၊ သက်မွေးဝမ်းကျောင်းအလုပ်အဖွဲ့၊ အသေးစားနဲ့ အလတ်စား စီးပွားရေးအလုပ်အဖွဲ့၊ ကမ္ဘာ့လှည့်ခရီးသွားလုပ်ငန်း မြှင့်တင်ရေး အလုပ်အဖွဲ့၊ အင်တာနက်ကတစ်ဆင့် အလှူငွေစုစည်းတဲ့ အလုပ် အဖွဲ့၊ ကျန်းမာရေးအလုပ်အဖွဲ့နဲ့ ဆက်သွယ်ပြန်ကြားရေးအလုပ် အဖွဲ့တို့ကို ဖွဲ့စည်းနိုင်ခဲ့တယ်။ အတွင်းရေးမှူးအဖွဲ့တာဝန်များကို ကုန်သည်အသင်းကြီးက တာဝန်ယူပေးဖို့ ကတိပေးခဲ့တယ်။

လုပ်ငန်းတွေ စတင်တဲ့အချိန်

ကျွန်တော်တို့လုပ်ငန်းတွေ စတင်တဲ့အချိန်မှာ အရေးပေါ် အနေနဲ့ စပါးရိတ်သိမ်းတဲ့အလုပ်တွေကို လုပ်ခဲ့ရတယ်။ စီးပွား ရေးလုပ်ငန်းရှင်များ အကူအညီနဲ့ စက်တွေသုံးပြီး ရိတ်သိမ်းခဲ့ တယ်။ အခုလို ဆောင်ရွက်တာကို ဝေဖန်ခံရပြန်တယ်။ ပိုင်ရှင်မရှိတော့တဲ့ စပါးတွေကို အခုလိုလုပ်တာက အပြစ်တင် ကြသလို တစ်ဖက်ကလည်း လူ့အဖွဲ့အစည်းတစ်ရပ်ကိုသာ လုပ် ပေးပြီး ကျန်တဲ့လူ့အဖွဲ့အစည်းတွေကို မလုပ်ပေးတာကို အပြစ် တင်ကြတယ်။

ကြိုးပမ်းခဲ့ရတယ်။ Asia World ကုမ္ပဏီကြီးက စစ်တွေ မောင်တော လမ်းမကြီးကို ပြင်ဆင်ပေးခဲ့တယ်။ ကျန်းမာရေးအလုပ်အဖွဲ့ဟာ ဆရာဝန်များ၊ ဆေးရုံများ၊ ပညာရှင်များကို စုစည်းပြီး ကျန်းမာရေးစောင့်ရှောက်မှုတွေ ပေးခဲ့တယ်။ ချေးငွေတွေကိုလည်း အသေးစား၊ အလတ်စား ကုမ္ပဏီတွေကို ထုတ်ချေးနိုင်ခဲ့တယ်။ အင်တာနက်က တစ်ဆင့် ပြည်တွင်း ပြည်ပမှ အလှူခံနိုင်ခဲ့တယ်။ အခုလိုလုပ်ငန်းတွေ ဆောင်ရွက်တဲ့နေရာမှာ လူမှုဝန်ထမ်း၊ ကယ်ဆယ်ရေးနှင့်ပြန်လည် နေရာချထားရေးဝန်ကြီးဌာနမှ ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီး၊ ဒုတိယ ဝန်ကြီးနဲ့ တာဝန်ရှိသူများက လိုလေသေးမရှိအောင် အကူအညီ ပေးခဲ့ပါတယ်။

လိုလိုချင်ချင် လုပ်ပေးကြ

အခုလို ဆောင်ရွက်တဲ့နေရာမှာ နိုင်ငံတော်၏အတိုင်ပင်ခံ ပုဂ္ဂိုလ် ဒေါ်အောင်ဆန်းစုကြည်က “အပြောနဲ့မဟုတ်ဘဲ အလုပ်နဲ့ ပြသဖို့” သတိပေးခဲ့တယ်။ တစ်ဖက်ကလည်း တတ်နိုင်သမျှ ခြိုးခြားခြံခြံလုပ်ပြီး မလိုအပ်တဲ့ အသုံးစရိတ်တွေ မသုံးစွဲဖို့ မှာကြားခဲ့တယ်။ ဒါကြောင့်လည်း ကျွန်တော်က လုပ်ငန်းအဖွဲ့ တွေကို တစ်ဆင့်အကူအညီတောင်းခဲ့တယ်။ အလှူငွေတွေကို

ရခိုင်အရေးနဲ့ ပတ်သက်လာရင် နိုင်ငံတကာဖိအားမျိုးစုံကို ရင်ဆိုင်ခဲ့ရတယ်။ ဒါကြောင့်လည်း အဖြစ်မှန်ကို ရှင်းပြနိုင် ဖို့ ဆွစ်ဇာလန်၊ ဂျာမနီ၊ ပြင်သစ်နဲ့ ဘယ်လ်ဂျီယံနိုင်ငံတွေကို သွားရောက်ပြီး UEHRD ရဲ့ လုပ်ငန်းဆောင်ရွက်မှုတွေကို ရှင်းလင်းခဲ့ပါတယ်။ ခက်ခဲလှတဲ့ မေးခွန်းတွေကို ဖြေဆိုခဲ့ရ တယ်။ နိုင်ငံတကာမျက်နှာစာကို တုံ့ပြန်နိုင်ဖို့အလုပ် အသစ် တစ်ခုဖြစ်တဲ့ နိုင်ငံတကာဆက်ဆံရေးအဖွဲ့တစ်ရပ်ကို ဖွဲ့စည်း ခဲ့တယ်။

UEHRD မှာ အဓိကတာဝန်သုံးရပ် ရှိပါတယ်။ လူသား ချင်းစာနာမှု၊ ပြန်လည်နေရာချထားရေးနဲ့ ဖွံ့ဖြိုးမှုလုပ်ငန်း တွေဖြစ်တယ်။ ဒီတာဝန်သုံးရပ်ဟာ ဆက်စပ်နေတယ်။ အမှန် တော့ ရခိုင်ဟာ စီးပွားရေးအရ အခွင့်အလမ်းတွေ ပြည့်စုံလှတဲ့ ဒေသဖြစ်တယ်။ သယံဇာတပေါကြွယ်ဝပါတယ်။ ကမ္ဘာ့လှည့် ခရီးသည်တွေ နှစ်သက်တဲ့ ငပလီကမ်းခြေနဲ့ မြောက်ဦး ယဉ်ကျေးမှုဒေသ၊ ဓာတ်ငွေထွက်ရှိတဲ့ ကမ်းလွန်ပင်လယ် အရပ်၊ ပင်လယ်ကို အခြေပြုနိုင်မယ့် စီးပွားရေးအခွင့်အလမ်း။ ဒီအခွင့်အရေးတွေကို အသုံးချနိုင်ရင် ရခိုင်ပြည်နယ်ဟာ ဖွံ့ဖြိုး မှုမြင့်မားနိုင်မယ့် ဒေသတစ်ခု။ နိုင်ငံခြားရင်းနှီးမြှုပ်နှံမှုတွေ ကို ကြိုဆိုနိုင်မယ့်ဒေသ။

ပူးပေါင်းလှုပ်ရှားမှု

တစ်ဖက်နိုင်ငံကို ထွက်ခွာသွားတဲ့သူတွေရှိသလို ကိုယ့် ဒေသမှာ လူ့အသိုင်းအဝိုင်းတွေ အေးချမ်းစွာ နေထိုင်နေ တာလည်း ရှိကြတယ်။ အခုလို သင့်မြတ်စွာ နေထိုင်ကြသူတွေ ကို ကျွန်တော်တို့ အာရုံစိုက်ပြီး ကူညီသွားရမှာဖြစ်ပါတယ်။ တစ်နှစ်မြောက် အခမ်းအနားကို နေပြည်တော်မှာ ကျင်းပခဲ့တယ်။ ဒေါ်အောင်ဆန်းစုကြည် ကိုယ်တိုင်တက် ရောက်ပြီး မုဒိတာစကားပြောကြားခဲ့တယ်။ အလှူရှင်များ၊ စီးပွားရေးလုပ်ငန်းရှင်များကို ကျေးဇူးတင်ကြောင်း ပြောကြား ခဲ့တယ်။ သူ့ရဲ့စကားကြားရတဲ့ လုပ်ငန်းရှင်တွေအတွက် အားဆေးတစ်ရပ် ဖြစ်ပါတယ်။ ကျွန်တော်က တစ်နှစ်တာ ခရီးနဲ့ပတ်သက်ပြီး ဝိဒိယံပြုသခဲ့တယ်။ အမှန်တော့ တစ်နှစ် အတွင်း ကျွန်တော်တို့ လုပ်ငန်းမျိုးစုံကို လုပ်နိုင်ခဲ့တယ်။ ဒါပေမယ့် UEHRD ရဲ့ ဆောင်ရွက်မှုတွေဟာ နိုင်ငံတော် အစိုးရရဲ့ အလုပ်တွေ၊ ဝန်ကြီးဌာနတွေရဲ့ အလုပ်တွေ၊ ရခိုင် ပြည်နယ်အစိုးရရဲ့ အလုပ်တွေကို တစ်ဖက်တစ်လမ်းက ကြည့် စွက်ပုံပိုးမှုသာ ဖြစ်ပါတယ်။ ပမာဏအနေနဲ့ သေးလှပါတယ်။ ဒါပေမယ့် စီးပွားရေးလုပ်ငန်းရှင်များရဲ့ စေတနာ၊ အင်အား နဲ့ ဆောင်ရွက်ချက်တွေကို ဖော်ထုတ်နိုင်ခဲ့ပါတယ်။ အမှန်တော့ UEHRD ဟာ PPP လို့ ခေါ်တဲ့ အစိုးရရဲ့ ပုဂ္ဂလိကကဏ္ဍ နှစ်ရပ်ရဲ့ ပူးပေါင်းလှုပ်ရှားမှုကို သရုပ်ဖော်ခြင်းသာ ဖြစ်ပါ တယ်။

ကျွန်တော်တို့မှာ လုပ်စရာတွေ အများကြီးရှိသေးပါတယ်။ ဒါပေမယ့် အဖွဲ့သားတွေဟာ တာဝန်ကျေပျောက်စွာနဲ့ ဆက်လက် ဆောင်ရွက်ဖို့ ဆုံးဖြတ်ထားပါတယ်။ အခုလို လုပ်ခွင့်ပေးတာ ကိုလည်း ဂုဏ်ယူလျက်ရှိပါတယ်။ ။

တောင်ကြီးတန်ဆောင်တိုင်ပွဲတော် အလွတ်တန်းစာတံပုံနှင့် စာပေဆိုင်ရာပြိုင်ပွဲများအတွက် ဆုငွေစာရင်းထုတ်ပြန်

တောင်ကြီး အောက်တိုဘာ ၂၈ ရှမ်းပြည်နယ်၏ တောင်ကြီးမြို့တွင် နှစ်စဉ်ရှိရာ အစဉ်အလာမပျက် ကျင်းပသော မဟာဘုံကထိန် ပွဲနှင့် တောင်ကြီးတန်ဆောင်တိုင်ပွဲတော်ပတ်သက်သည့် အထောက်အထား၊ သမိုင်းဆိုင်ရာအချက်အလက် များကို ခရီးသွားပြည်သူများ သိရှိစေရန်နှင့် စာပေကဏ္ဍဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်စေရန်အတွက် အလွတ်

တန်းစာတံပုံပြိုင်ပွဲတွင် ခေါင်းစဉ်လေးမျိုး၊ စာပေ ဆိုင်ရာပြိုင်ပွဲတွင် ခေါင်းစဉ်လေးမျိုး သတ်မှတ်ပေး ထားပြီး ခေါင်းစဉ်တစ်ခုချင်းအလိုက် ဆုများ သတ် မှတ်ချီးမြှင့်ပေးသွားမည်ဖြစ်ကြောင်း သိရသည်။ အလွတ်တန်း စာတံပုံပြိုင်ပွဲတွင် မြို့လုံးကျွတ် ဘုံကထိန်ပဒေသာပင် လှည့်လည်ပွဲ၊ မသိုးသင်္ကန်း ရက်လုပ်ကပ်လှပွဲ၊ မီးပဒေသာပင် လှည့်လည်

ပူဇော်ပွဲ၊ နေ့လွတ်တစ်ကောင်ချင်း၊ အုပ်စုအရပ်၊ ယမ်းမီးကြီး ညလွှတ်နှင့် ညလွှတ် ဝိန်းနားပန်း၊ ပွဲတော်ရှုခင်း၊ ကွင်းဖွင့်ပွဲ စသည့် ခေါင်းစဉ်လေးမျိုး သတ်မှတ်ပေးထားပြီး ခေါင်းစဉ် တစ်ခုချင်းစီ အတွက် ပထမဆု ငွေကျပ် လေးသိန်း၊ ဒုတိယဆု ငွေကျပ် သုံးသိန်း၊ တတိယဆု ငွေကျပ် နှစ်သိန်းနှင့် နှစ်သိမ့်ဆု နှစ်ဆု အတွက် ငွေကျပ်တစ်သိန်းစီအား လည်းကောင်း၊ စာပေဆိုင်ရာ ပြိုင်ပွဲ အမျိုးအစားများဖြစ်သော ဆောင်းပါးပြိုင်ပွဲ၊ ဝတ္ထုပြိုင်ပွဲ၊ ကဗျာပြိုင်ပွဲ၊ ကာတွန်းပြိုင်ပွဲ စသည့်ခေါင်းစဉ်လေးမျိုး သတ်မှတ်ထားပြီး ဆောင်းပါးနှင့်ဝတ္ထုပြိုင်ပွဲအတွက် ပထမဆု ငွေကျပ် နှစ်သိန်းငါးသောင်း၊ ဒုတိယဆု ငွေကျပ် နှစ်သိန်း၊ တတိယဆု ငွေကျပ် တစ်သိန်းငါးသောင်းနှင့် နှစ်သိမ့်ဆု နှစ်ဆု အတွက် ငွေကျပ် တစ်သိန်းစီအားလည်းကောင်း၊ ကဗျာနှင့် ကာတွန်းပြိုင်ပွဲအတွက် ပထမဆုငွေကျပ် တစ်သိန်း၊ ဒုတိယ ဆုငွေကျပ် ခုနစ်သောင်း၊ တတိယဆု ငွေကျပ်ငါးသောင်း နှင့် နှစ်သိမ့်ဆု နှစ်ဆုအတွက် ငွေကျပ်သုံးသောင်းတို့ကို ချီးမြှင့် သွားမည်ဖြစ်ကြောင်း ပြိုင်ပွဲကျင်းပရေး လုပ်ငန်းကော်မတီမှ သိရသည်။

အသေးစိတ်သိရှိလိုပါက ရှမ်းပြည်နယ် ပြန်ကြားရေးနှင့် ပြည်သူ့ဆက်ဆံရေးဦးစီးဌာန ဇုန် ၀၈၁-၂၁၂၁၁၃၆ နှင့် ၀၉-၄၂၅၂၇၂၀၅၄ တို့ကို ဆက်သွယ်မေးမြန်းနိုင်ကြောင်း သိရ သည်။

မျိုးညွန့်ရွှေ (မိုးနဲ)

အင်ကြင်းကျောက်လုပ်ငန်း ရပ်ဆိုင်းခံရ၍ ဒေသခံများ စားဝတ်နေရေးခက်ခဲ

နွားထိုးကြီး အောက်တိုဘာ ၂၈

နွားထိုးကြီးမြို့နယ်ထွက် အင်ကြင်းကျောက်များ ပြည်ပတင်ပို့မှုကို ရပ်ဆိုင်းခံနေရ သည်မှာ လခိုကြားမြင့်နေ၍ ဒေသခံအင်ကြင်းကျောက်သွေးလုပ်သားများ၊ အင်ကြင်း ကျောက် တူးဖော်သူများ၊ အင်ကြင်းကျောက်အရောင်းအဝယ်လုပ်သူ ၂၀၀ ခန့်မှာ အလုပ်လက်မဲ့ဖြစ်ပြီး စားဝတ်နေရေးခက်ခဲနေကြောင်း သိရသည်။

အင်ကြင်းကျောက်ကို အချောကိုင်၍ လည်းကောင်း၊ အင်ကြင်းကျောက်လူသုံး ကုန်ပစ္စည်းများထုတ်လုပ်၍ လည်းကောင်း၊ အင်ကြင်းကျောက်ကုမ္ပဏီ တစ်ခုလျှင် အင်ကြင်းကျောက် ၃၅ တန်မှ တန် ၉၀ အထိ သတ္တုတွင်းလုပ်ငန်းက နိုင်ငံခြားပို့ကုန် အဖြစ် ခွင့်ပြုထားရာမှ ပိတ်ပင်ခံရခြင်းဖြစ်သည်။

နွားထိုးကြီးမြို့တွင် အင်ကြင်းကျောက် ကုမ္ပဏီ ၂၀ ကျော် ရှိရာမှ အများဆုံးပို့နိုင် သော ကုမ္ပဏီမှာ ငါးခုခန့် ရှိနေသည်။ ဒေသထွက်အင်ကြင်းကျောက်ကို တရုတ်သို့ တိုက်ရိုက်ပို့၍ လည်းကောင်း၊ အွန်လိုင်းဈေးကွက်မှ လည်းကောင်း အရောင်းအဝယ် ဖြစ်နေရာမှ ယခုကဲ့သို့ ကျောက်တင်ပို့မှု အပိတ်ခံရခြင်းဖြစ်ကြောင်း သိရသည်။

ဌေးမြင့်မောင်

ထာဝရကုသိုလ်ရယူဖို့ သစ်ပင်စိုက်ပျိုးထိန်းသိမ်းစို့



အားလုံးရဲ့ ပုဂံ

ခင်ရတနာ၊ ဓာတ်ပုံ - ထိန်နန်းနော်၊ မေဦးမိုး

ဘုရားဦးခရီးစဉ်

တစ်ညလုံးအပြင်းနှင့်လာခဲ့သည့် ခရီးတစ်ခုက ရည်မှန်းရာဆီ ရောက်လုနီးပါး မှန်တိုင်းကြောင့် မိုးပြေးတို တဖွဲ့ဖွဲ့ကြွေကျထား သည့်မို့ အညာဒေသ၏ အပူပိုင်းစုန်မှ သစ်ပင်များက စိမ်းစိမ်း စိုစိုဖြင့် နံနက်ခင်းကို အားဖြည့်ထားသည်။ ကျောက်ပန်းတောင်း လမ်းခွဲမှသည် ပုဂံညောင်ဦးသို့ ရောက်လာခဲ့ပြီး ပုဂံမြို့သစ်သို့ ဝင်လိုက်သည်နှင့်တစ်ပြိုင်နက် ဟိုမှာဒီမှာ မြင်မြင်သမျှက ကြည့်နူးစရာပင်။ ဘုရားပုထိုးအဆူဆူတို့ကို နံနက်စောစော မိုးနှင့်မြူများကြားက မြင်တွေ့ရသည်မှာ ကြည့်နူးဖွယ်ကောင်း လှသည်။

ခရီးစဉ်သည် ပြန်ကြားရေးဝန်ကြီးဌာန သတင်းနှင့်စာနယ်ဇင်း လုပ်ငန်း မြန်မာ့အလင်းသတင်းစာ၊ ကြေးမုံသတင်းစာ၊ သတင်းစဉ်နှင့် ရုံးချုပ်တို့မှ ဝန်ထမ်းမိသားစုများ အပန်းဖြေရေး အတွက် ဌာနမှ စီစဉ်ပို့ဆောင်ပေးသည့် သီတင်းကျွတ်ကာလ ဘုရားဦးခရီးစဉ်တစ်ခုဖြစ်သည့်အားလျော်စွာ နေပြည်တော် တွင် တာဝန်ထမ်းဆောင်နေကြသည့် ဝန်ထမ်းများ၊ မိသားစု များ စုစည်းပျော်ရွှင်စွာ သွားလာခွင့်ရသည့်ခရီးမို့ အားလုံးက အပျော်ကိုယ်စီနှင့်။

ထောင်သောင်းမကသော ပြည်တွင်းခရီးသွားများက ပုဂံ မြို့၏ နံနက်စောစောမှာပင် ပျားပန်းခပ်နေသည်။ နိုင်ငံခြား သား ခရီးသွားများကိုလည်း အမြောက်အမြား မြင်တွေ့ရသည်။ ဘုရားဦးရာသီအစ သီတင်းကျွတ်ပတ်ရက်မို့ ပြည်တွင်းခရီးသွား အရေအတွက်က ပုံမှန်ထက် အဆများစွာ ပိုများနေသည်။ တရုတ်တောင်ခြေတွင် ခရီးစဉ်အစအဖြစ် ဝန်ထမ်းမိသားစုများ စတင်ခြေချမိသည်။ ထို့နောက် တရုတ်တောင်ပေါ်ရှိ စွယ်တော်မြတ် ဌာပနာရာ ရှေးဟောင်းဘုရားမှသည် ထင်ရှားသည့် အာနန္ဒာ လောကနန္ဒာ၊ ထီးလိုမင်းလို၊ ဗုဒ္ဓဘုရား၊ ဂူပြောက်ကြီး၊ ဓမ္မရံကြီး၊ အလိုတော်ပြည့်၊ ငှက်ပစ်တောင် အစရှိသည့် ဘုရားအဆူဆူ တို့ကို တစ်နေ့ကုန်လှည့်လည်ကာ တပျော်တပါး ဖူးမြော်ခွင့် ရရှိခဲ့သည်မှာ ပျော်စရာကောင်းသကဲ့သို့ စိတ်လှုပ်ရှားဖွယ်ရာ လည်းဖြစ်သည်။

ရှေးဟောင်းမြို့တော်ကြီး

ပုဂံသည် မြန်မာတို့၏ နှလုံးသည်းပွတ်ဖြစ်သကဲ့သို့ မြန်မာ တို့၏ ကိုယ်တို့ကိုယ်နှုန်းဖြင့် နေထိုင်ခဲ့ကြသော နေလိုလလို ထွန်းလင်းတောက်ပခဲ့သည့် အတိတ်၊ ဘာသာတရားကို ရိုသေ ကိုင်ရှိုင်းခဲ့ကြသည့်သဘာဝအဖြစ် ကြည့်ညိုဖွယ်ရာ လက်ညှိုး ထိုးမလွဲ ဘုရားစေတီပုထိုးများ၊ ရှေးဟောင်းအုတ်မြို့ရိုးကြီးနှင့် သရုပ်တံခါး၊ များပြားလှစွာသော အတိတ်သမိုင်းကြောင်းများ၊ ကြည့်နူးဖွယ်ရာ ဒေသခံတို့၏ ရိုးရာဓလေ့ထုံးစံများ၊ ယနေ့တိုင် ခိုင်ခံ့စွာတည်ရှိနေသေးသည့် ရှေးခေတ်အမွေအနှစ် အတတ် ပညာများ၊ မြန်မာတို့၏ ပန်းဆယ်မျိုးကို တစ်စုတစ်စည်းတည်း မြင်တွေ့လေ့လာနိုင်သည့် အနုသုခုမလက်ရာများ၊ ရေကို မမြင်ရ တော့သော်လည်း အတိတ်သမိုင်းတွင် အထင်အရှားရှိခဲ့ပြီး ယနေ့တိုင် သာယာစိမ်းလန်းစွာဖြင့် တရုတ်တောင်ပေါ်မှ မြင် တွေ့ရသည့် မဟာနန္ဒာကန်တော် စသည်စသည်ဖြင့် ပုဂံသည် အတိတ်ကာလတစ်ခုက အောင်မြင်မှု၊ တိုးတက်ကြီးပွားမှု၊ ခံ့ခါးထည်ဝါမှုတို့ကို ယနေ့တိုင် ထပ်ပိုးသယ်ယူထားသည့် ရှေးဟောင်းမြို့တော်ကြီးဖြစ်သည်။

အာနန္ဒာဘုရားကြီးအနီးရှိ အများပြည်သူ အေးချမ်းစွာ နားနေနိုင်ရန် ကူညီပေးသည့် ဘုန်းတော်ကြီးကျောင်းများတွင် ဓေတ္တာနားခိုရင်း အေးမြသောတမာပင်ရိပ်အောက်မှ လှမ်းမျှော် ကြည့်ကာ ပုဂံခေတ်၏ မြင်ကွင်းတစ်ခုကို ပုံဖော်မိသည်။ မိနစ် ပိုင်းအတွင်းက ဖူးမြော်ခွင့်ရခဲ့သည့် လောကနန္ဒာစေတီအနီး လှေဆိပ်သို့ ဦးတည်လာခဲ့ဖူးသည့် ဧရာဝတီမြစ်ပြင်ကျယ် အတွင်းမှ လှေကလေးတစ်စင်း၊ ရွှေနန်းရှင်ထံနားတော်သွင်းရန် စကားလုံးများကို နှလုံးသားတွင်စာစီရင်းက မြစ်ပြင်ကျယ်တွင် ရွက်လွင့်လာသည့် အုတ်လုငယ်၏ လှေကလေးကို မြင်ယောင် လာမိသည်။ အကြံထောက်သည်မြင်းသည်တော်၏ အမေးကို မဖြေဘဲ အုတ်လုငယ်ပြန်ရောက်ပါပြီအရှင်ဟုသာ သံတော်ဦး တင်ရန် အမှာပါးလိုက်ခြင်းကြောင့် မင်းဧကရာဇ်၏ အမျက် တော်ကိုခံယူရမည်မှန်း သိသည်။ သို့သော် စစ်ပွဲအောင်နိုင် သည့်သတင်းကောင်းကို သူအသက်ပေး၍ ထမ်းဆောင်နေ သည့် ရေမြေအရှင်ထံ ကိုယ်တိုင်လျှောက်တင်ရမည်ကိုသာ သူ့မျှော်လင့်သည်။ နန်းရင်ပြင်ထက်ကို ဖြေချလိုက်သည့် အုတ်လုငယ်၏ ဦးပေါင်းအဝတ်တွင် သန်းတရွှေနှင့် ဆံပင် အထွေးထွေးတို့က သက်သေပြနေကြသည်။ တဝတစ်လျှောက် လုံး ဦးဆွေးဆံမြေ တာဝန်ကျေခဲ့သည့် သက်သေတို့က အရှင် ၏အမျက်တော်ကို ပျက်ပြယ်စေကာ ချက်ချင်းပင်ပြုစုသူကောင်း ပြုခံခဲ့ရခြင်းထက် အရှင်မင်းကြီး၏ ယုံကြည်ကိုးစားခြင်းကို ခံစားခဲ့ရသည်က ပို၍ကြီးကျယ်နေခဲ့ပါလိမ့်မည်။

မြောက်မြားစွာသော အတိတ်၏သမိုင်းကြောင်းများသည် နှောင်းလူတို့အတွက် အစိုးမဖြတ်နိုင်သည့် အမွေအနှစ်များ ဖြစ်သည်။ ကြည့်နူးဆွတ်ပျံ့ဖွယ်ကောင်းသလို သံဝေဂရဖွယ်၊

အတုယူလိုက်နာဖွယ်၊ ရှောင်ကြဉ်မှတ်သားဖွယ်များစွာလည်း ရှိသည်။ ရှေးဟောင်းမြို့တော်ပုဂံသည် ယနေ့မြန်မာနိုင်ငံသား အားလုံး၏ အဖိုးတန် အမွေအနှစ်တစ်ရပ်ဖြစ်ရာ ကမ္ဘာကအသိ အမှတ်ပြုသည့် ကမ္ဘာ့အမွေအနှစ်တစ်ရပ် ဖြစ်လာစေရန်လည်း ကြိုးပမ်းနေကြသည်ကို တွေ့ရသည်။ ပုဂံသို့ရောက်ဖူးသူတိုင်း ပုဂံ၏ အနုသုခုမလက်ရာများကြောင့် အံ့ဩတနန်း ဖြစ်ကြ ရသည်။ ဂုဏ်ယူကြရသည်။ ပျော်ရွှင်ကြရသည်။ ကြည့်နူးကြ ရသည်။ ဘုရားအရိပ် ကုသိုလ်အရိပ်များကြောင့် အေးချမ်းကြ ရသည်။ ယင်းအရာများသည် အားလုံးနှင့်သက်ဆိုင်ပြီး ယခု ထက်ပိုမိုပြည့်စုံသည့်မြန်မာတို့၏ ယဉ်ကျေးမှု တက္ကတိုက်ကြီးကို ထိန်းသိမ်းစောင့်ရှောက်ရန်လည်း အားလုံးတွင် တာဝန်ရှိသည် ဟု ခံယူမိပါသည်။

ပုဂံမှ သန့်ရှင်းရေးကမိမိန်းများ

ထင်ရှားသည့်စေတီပုထိုးများတွင် ဘုရားဖူးများ လာရောက် ချိန်များအတွင်း အမှိုက်ကောက်ကြသည့် လူငယ်အဖွဲ့များကို မြင်တွေ့ရသည်။ ပုဂံကဲ့သို့သော ခရီးသွားများကို အားကိုးရ သည့် ဒေသများတွင် အမှိုက်ပြုသနာသည် ဖြေရှင်းရခက်ခဲပြီး စနစ်တကျစွန့်ပစ်ကြရန်အတွက် လေ့ကျင့်ပညာပေးမှု အထူး လိုအပ်သည်ကို မြင်တွေ့ရသည်။ ဘုရားများတွင် အသံချစ်မှုမှ တစ်ဆင့် အမှိုက်များ၊ ပလတ်စတစ်အိတ်များကို စနစ်တကျ စွန့်ပစ်ကြပါရန် နှိုးဆော်တိုက်တွန်းသံကို မပြတ် ကြားနေရ သည်။ သို့သော် ဘုရားဖူးအများစုကမူ မကြားသလို ကိုယ်နှင့် မဆိုင်သလို ဖြစ်နေသေးသည်။ နေ့စဉ်စားသုံးနေကြသည့် အစားအသောက်များ အားလုံးနီးပါးသည် အသင့်စား အစား အစာများဖြစ်ခြင်းကြောင့် ပလတ်စတစ်အိတ်များက ပိုမို ထွက်လာနေကြောင်း၊ သိမ်းဆည်းမှုကို နေ့စဉ် အချိန်ပြည့် နီးပါး လုပ်ဆောင်နေသော်လည်း သတိပေးနေသော်လည်း အမှိုက်ပစ်သူများ၏ ပူးပေါင်းပါဝင်မှုကိုတော့ ကျေနပ်ဖွယ်ရာ မမြင်တွေ့ရသေးကြောင်း ပုဂံမြို့တွင် သန့်ရှင်းရေးကမိမိန်းများ ပြုလုပ်နေသူ ဒေသခံတစ်ဦးက ပြောသည်။

အများသုံးအိမ်သာများသည်လည်း ယခင်နှစ်များနှင့် နှိုင်းယှဉ်ပါက တိုးပွားလာခဲ့သည်ကို မြင်တွေ့ရသည်။ သို့သော် သန့်ရှင်းရေးပိုင်းတွင် အားနည်းနေဆဲ အများစုသော ခရီးသွား များ၏ အကူအညီကို လိုအပ်နေသေးဆဲဟု ခံစားရသည်။ အိမ်သာများတွင် ခြေလက်များဆေးကြသဖြင့် ဗွတ်ပေါက် နေသည့် အိမ်သာခန်းများ၊ အညစ်အကြေးများကို စနစ်တကျ



ပြန်လည်သန့်ရှင်းရေးတွင် အားနည်းနေသည့် လက္ခဏာများ နှင့် အိမ်သာအများစုမှာ အဆင်းတွင် လက်ဆေးကန်များမထား ရှိခြင်းတို့ကလည်း ခရီးသွားများအတွက် လိုအပ်ချက်ဖြစ်နေ သေးသည်ကို မြင်တွေ့ရသည်။

အစားအစာနှင့် သန့်ရှင်းမှု

ယနေ့ပုဂံတွင် အစားအစာရောင်းချသည့် စားသောက်ဆိုင် များ၊ ရိုးရာစားသောက်ဖွယ်ရာများ အများအပြား ရောင်းချနေ ကြသည်ကို မြင်ရသည်။ လတ်ဆတ်သန့်ရှင်းသည့် စားသောက် ဖွယ်ရာများကို စနစ်တကျတည်ဆောက်ရောင်းချသည့်အခါ စားသုံး သူများ၏ ကျေနပ်နှစ်သိမ့်မှုကို ရရှိကြစေခြင်းဖြစ်သည်။ ထို့ကြောင့် ခရီးသွားလုပ်ငန်းတွင် အစားအသောက် ပြင်ဆင် ချက်ပြုတ် မှုနှင့် တည်ဆောက်မှုသည် အလွန်အရေးကြီးသည်။ ပုဂံတွင် နိုင်ငံ ခြားသား ခရီးသွားအချို့နှင့် အဆင့်မြင့်မြင့် ခရီးသွားလိုသူ များအတွက် များစွာအဆင်ပြေနေပြီဖြစ်သည်။ ပြည်တွင်း ခရီးသွားများအတွက်မူ ဒေသထွက်ကုန်များနှင့် အစားအစာ များကို တည်ဆောက်ရောင်းချနေသည်မှာ လိုအပ်ချက်များရှိနေ သေးသည်ဟု ခံစားမိသည်။ အညာဒေသထွက်ကုန် ထိန်းလျက် မျိုးစုံတို့ကို ဖုန်တထောင်းထောင်း၊ ယင်တလောင်းလောင်း



မဖြစ်စေရေးအတွက် စနစ်တကျ ထုပ်ပိုးရောင်းချခြင်းဖြင့် အဆင့်မြင့်တင်ဖို့ လိုအပ်နေသည်ဟု ယူဆရသည်။

ထိုင်းနိုင်ငံ၏ရိုးရာအစားအစာဟု အသိများသည့် ယိုးဒယား သင်္ဘောသီးထောင်းကို နေရာအနှံ့ လက်တွန်းလှည်းဆိုင်များ ဖြင့် ရောင်းချနေကြသည်ကို ပုဂံတွင် မြင်ရသည်။ အပူပိုင်း ဒေသဖြစ်သော်လည်း မြေဆီဩဇာကောင်းမွန်သည့် ပုဂံ၊ ညောင်ဦး၊ ပုပ္ပားဒေသများတွင် ဒေသထွက်ကုန်သီးနှံ သစ်သီး ဝလံများ ရိုက်ပျိုးအောင်မြင်ဖြစ်ထွန်းရာ ကိုယ်ပိုင် ဒေသစာစစ်စစ်ကို ဆန်းသစ်သည့်အသွင်အပြင်ဖြင့် ရောင်းချ နိုင်ရန်လည်း ကြိုးပမ်းသင့်သည်။ ရေချိုပါး၊ ပုစွန် အကြော် အလှော်များသည်လည်း လတ်ဆတ်သန့်ရှင်းရန်နှင့် ပြည်တွင်း ပြည်ပ ခရီးသွားများအတွက် သန့်ရှင်းမှု၊ လတ်ဆတ်မှု အပြည့် ပေးနိုင်ရန် လိုအပ်သည်။

လက်အလှဆင်ခြင်းနှင့် ပုဂံရောက်အမှတ်တရ

လက်ပေါ်တွင် ကနုတ်လက်ရာများ၊ ယွန်းပန်းချီများကို ဆေးမင်နှင့်ရေးခြယ်ကာ အလှဆင်မှုအမျိုးမျိုးကို မိနစ်အနည်း ငယ်အတွင်းပြုလုပ်နိုင်သည့် နေရာအတော်များများကို ပုဂံတွင် တွေ့ရသည်။ ဈေးနှုန်းမှာလည်း ကျပ် ၁၀၀၀ မှ ၅၀၀၀ အထိ အမျိုးမျိုးရှိသည်။ ကျွမ်းကျင်ရာလိမ္မာဆိုသကဲ့သို့ ဒေသခံများ၏ အလုပ်အကိုင်အခွင့်အလမ်းသစ်တစ်ခုဖြစ်ပြီး စနစ်တကျ သေသပ်စွာ ဝတ်စားဆင်ယင်မှုဖြင့် ဝန်ဆောင်မှုပေးရန်လည်း တိုက်တွန်းထားကြောင်း ဒေသခံများထံမှ သိရသည်။

ချည်ထည်များပေါ်တွင် ပုဂံရောက်အမှတ်တရဟု ရိုက်နှိပ် ထားသည့် အင်္ကျီများနှင့် ပေါ့ပေါ့ပါးပါး ချည်ဘောင်းဘီပွပွများ

မှတ်သားဖူးကြသည်။ သို့သော် တန်ဖိုးထားမြှင့်တင်ကြရန် အတွက်မူ စုပေါင်းအင်အား လိုအပ်နေပြီဖြစ်သည်။ ဘုရားပုထိုး အချို့သည် တိုတယ်အချို့၏ရုပ်ဝန်းအတွင်း ကျရောက်နေပြီး အချို့သော ပုဂံလက်ပိုင်မြေများကို တူးဖော်ရာတွင်လည်း ရှေးခေတ်အုတ်ချပ်များကို အုတ်တံတိုင်းအပြင်တွင် စုပုံထား သည်ကို မျက်ဝါးထင်ထင် မြင်တွေ့ခဲ့ရသည်။

အလွန်အဖိုးတန်သည့် ရှေးဟောင်းအမွေအနှစ်များသည် ယနေ့ပုဂံ၏ မြေလွှာအောက်တွင် ရှိနေနိုင်ပြီး အားလုံးသည် နိုင်ငံနှင့်သက်ဆိုင်သည့်ပုဂံရိပ်များဟု ထင်မြင်မိပါသည်။ ယခု အခါ ပုဂံဒေသ၏ မြေယာပြုသနာများနှင့် စေတီပုထိုးများ ပြန်လည်ပြင်ဆင်ပြုပြင်ခြင်း လုပ်ငန်းများအားလုံးကို စနစ် တကျ ကိုင်တွယ်ဖြေရှင်းလျက်ရှိနေပြီဟု သိရှိရသည့်အတွက် ဝမ်းမြောက်မိသည်။

အိမ်နီးချင်းနိုင်ငံများသို့ လေ့လာရေးခရီးများ သွားရောက်ခဲ့ ဖူးရာ ရှေးဟောင်းနန်းတော်များ၊ ရှေးဟောင်းအဆောက်အအုံ များအပြင် ပတ်ဝန်းကျင်နေရာများကိုပါ နည်းပညာအကူအညီ အပြည့်အဝသုံး၍ ထိန်းသိမ်းစောင့်ရှောက်ထားကြသည်ကို လေ့လာခဲ့ရဖူးသည်။ တစ်ဖက်တွင်လည်း ထိုသို့ ထိန်းသိမ်း စောင့်ရှောက်မြှင့်တင်ထားသည့် အရာများကို တန်ဖိုးကြီးကြီး ရယူကာ ပြန်လည်ပြုသခြင်းဖြင့် ဝင်ငွေရရှိအောင် ဆောင်ရွက် နေကြသည်။ မိမိတို့၏ ပုဂံတွင်ရေး...။

နေ့ဝင်ဖြိုးဖြူ ဆည်းဆာချုပ်ညရီ၊ တမ္မဒီပ၏ ရွှေရောင် ကာလများကို သရုပ်ပြမည့် နည်းပညာမြှင့်တင်ဆက်မှုများ ပြုသမည်ဆိုပါစို့။ ဒီဂျစ်တယ် အထူးပြုလုပ်ချက်များဖြင့် မီးရောင်များက သရုပ်တံခါး၊ ပုဂံမြို့ရိုးနှင့် စေတီပုထိုးများပေါ်မှာ ထွန်းလင်းနေမည်။ သရိုးဒီပရိပ်များကြောင့် ပုဂံနန်းတော်နှင့် ရေပြည့်နေသော ကျုံးတို့ကိုလည်း တွေ့မြင်ရမည်။ စည်သံ၊ မောင်းသံ၊ တံပိုးခရာသံများက ပုဂံ၏ ခမ်းနားတင့်တယ်မှုကို အားဖြည့်ပေးနေကြမည်။ ကြေးနောင်၊ ခွက်ခွင်းနှင့် ကြေးစည် သံ၊ ကုလားတက် တုံးမောင်းသံတို့က သာယာအေးချမ်းမှုကို ထင်ဟပ်စေမည်။ ဆင်၊ မြင်း၊ ရထားတို့ဖြင့် ရှေ့ဝင်းနောက်ဝင်း ခင်းကာ ပုဂံပြည့်ရှင်မင်းကြီးက တိုင်းခန်းလှည့်လာဟန်တို့ကို သရုပ်ပြမည်။ ခမ်းနားလိုက်မည်ဖြစ်ခြင်းဟု စိတ်ကူးယဉ်မိ သည်။ အဆင့်အတန်းမြင့်မားသည့် ပုဂံခေတ် ဝတ်စားဆင်ယင် မှုများဖြင့် ဓာတ်ပုံရိုက်ကူးနိုင်မည့် မိနိစတုဒီယိုများကို ထားရှိ ခြင်းဖြင့်လည်း ခရီးသွားဝင်ငွေကို တိုးစေနိုင်မည်ဟု အတွေး နယ်ချိမ်းသည်။

အားလုံးနှင့်သက်ဆိုင်သည့် ပုဂံ

ညနေခင်း ဧရာဝတီမြစ်ပြင်ကျယ်ကို ဖြတ်သန်းတိုက်ခတ် လာသည့် လေအေးသည် ဖူးဘုရားသို့ လာရောက်ဖူးမြော်ကြ သည့် ဘုရားဖူးခရီးသွားများအား အေးမြစေသည်။ စက်တပ် ရေယာဉ်ငယ်များဖြင့် ဧရာဝတီမြစ်အတွင်းကို ကြည့်ရှုနိုင်ရန် အတွက်လည်း စက်လှေဆိပ်ကလေးကို မြင်တွေ့ရသည်။ သူရဲကောင်း ပျူစောထီး၏ အငွေ့အသက်များက ဗူးဘုရား ရင်ပြင်တော်ပေါ်တွင် ကိန်းဝပ်နေသလောက်။ အတိတ်ကာလ တစ်ချိန်က ထိုနေရာတွင် သူရဲကောင်းတစ်ဦးရှိခဲ့သည်ဟု အစချီ ကာ ပုဂံအဏ္ဏာရီတစ်ပုဒ်ကို အတူပါလာသည့် သမီးတို့အား ပြောပြနေရင်းက နေလုံးကြီးသည် ဧရာဝတီမြစ်အတွင်းသို့ သက်ဆင်းသွားခဲ့ပြီဖြစ်သည်။ သူရဲကောင်း၏ ရဲစွမ်းသတ္တိရှိပုံ၊ အနော်ရထာမင်းကြီး၏ စွမ်းဆောင်ရည်၊ ကျန်စစ်သားမင်းကြီး ၏ သူရဲကောင်းလေးဖော်နှင့် အလောင်းစည်သူမင်းကြီး၏ ကရိုက်ဖောင်တော်အကြောင်း စသည်တို့သည် ကလေးများ အတွက်တော့ စိတ်ဝင်စားဖွယ်အတိ ဖြစ်နေပါလိမ့်မည်။

မကြာမီ ခရီးစဉ်ပြီးဆုံးတော့မည်။ ပုဂံဒေသ ရှေးဟောင်း မြို့တော်သည် မြန်မာတို့၏နှလုံးသည်းပွတ် အတိတ်၏ ခမ်းနား တင့်တယ်မှုဖြစ်သည်။ ယနေ့တိုင်မြင်တွေ့နေရသည့် မြို့တော် ကြီးက ပြည်သူပြည်သားများ ယခုထက်ပိုမို၍ ထိန်းသိမ်း အလေးထားခြင်းကို မျှော်လင့်နေပုံရသည်။ အားလုံးနှင့် သက်ဆိုင်သည့်ပုဂံ ဖြစ်လာဖို့အတွက် အားလုံးက ပိုင်းဝန်း ထိန်းသိမ်းစောင့်ရှောက် မြှင့်တင်ခြင်းဖြင့် အလေးထားကြရ မည်ဖြစ်ပေသည်။ ။

မြန်မာနိုင်ငံ လူမွဲခံယူခြင်းဆိုင်ရာ ဥပဒေကြမ်း

ပြည်သူများ သိရှိလေ့လာအကြံပြုနိုင်ရေးအတွက် ဖော်ပြခြင်းဖြစ်ပါသည်။ အကြံပြုစာများကို ပြည်ထောင်စုလွှတ်တော်ရုံးသို့ လိပ်မူပေးပို့နိုင်ပါသည်။

ယမန်နေ့မှအဆက်

အာမခံအကျိုးခံစားခွင့်ရှိသောကြေးမြီ

၂၅၁။ (က) အောက်ပါအခြေအနေတစ်ရပ်ရပ်တွင် မြီရှင်လျှောက်လွှာပါ ကြေးမြီ တစ်ခု သို့မဟုတ် ကြေးမြီများအနက်တစ်ခုသည် အာမခံအကျိုးခံစားခွင့် ရှိသောကြေးမြီ ဖြစ်သည်ဟု မမှတ်ယူရ။

(၁) လူမွဲအဖြစ်ခံယူစေသည့် အမိန့်ချမှတ်သည့်ကိစ္စတွင် အာမခံအကျိုးခံစားခွင့်ရ မြီရှင်က ၎င်း၏အာမခံအကျိုးခံစားခွင့်ကို အခြားမြီရှင်များအားလုံး၏ အကျိုးအတွက် စွန့်လွှတ်ရန် ဆန္ဒရှိကြောင်း ဖော်ပြချက်ပါဝင်သည့် လျှောက်လွှာဖြစ်လျှင်၊ သို့မဟုတ်

(၂) ကြေးမြီတစ်ရပ်၏ အာမခံအကျိုးခံစားခွင့်ရှိသော အစိတ်အပိုင်း နှင့်စပ်လျဉ်း၍ တောင်းခံခြင်း မဟုတ်ကြောင်း ဖော်ပြထားသည့် အပြင် ထိုကြေးမြီ၏ အာမခံ အကျိုးခံစားခွင့်ရှိသော အစိတ်အပိုင်းအတွက် ပေးထားသော အာမခံနှင့် စပ်လျဉ်း၍ လျှောက်လွှာ တင်သွင်းသည့်နေ့ရက်၌ရှိသော ခန့်မှန်းခြေတန်ဖိုးနှင့် စပ်လျဉ်း၍ ထိုသူက ပြုလုပ်သော ဖော်ပြချက်ပါရှိသည့် လျှောက်လွှာဖြစ်လျှင်၊

(ခ) ပုဒ်မခွဲ (က)၊ ပုဒ်မခွဲငယ်(၂) တွင် အကျိုးဝင်သောကိစ္စ၌ ကြေးမြီ တစ်ရပ်၏ အာမခံ အကျိုးခံစားခွင့်ရှိသော ကြေးမြီအစိတ်အပိုင်းနှင့် အာမခံအကျိုးခံစားခွင့်မရှိသော ကြေးမြီအစိတ်အပိုင်းများသည် ဤဥပဒေပုဒ်မ ၂၄၈ မှ ၂၅၀ ပါ ပြဋ္ဌာန်းချက်များအလို့ငှာ သီးခြား ကြေးမြီများအဖြစ် မှတ်ယူရမည်။

ဆောလျင်စွာ လျှောက်ထားခြင်း

၂၅၂။ အကြောင်းကြားစာ ပေးပို့တောင်းခံခဲ့သော ကြေးမြီနှင့် စပ်လျဉ်း၍ ယင်း ကြေးမြီအားလုံးကို သို့မဟုတ် တစ်စိတ်တစ်ပိုင်းကို တောင်းဆိုရန် မြီရှင်တစ်ဦးက လူမွဲအဖြစ်ခံယူစေသည့်အမိန့်ချမှတ်ပေးရန်လျှောက်လွှာတင်သွင်းသည့်ကိစ္စတွင် မြီစားပိုင်ပစ္စည်း သို့မဟုတ် ၎င်းပိုင်ပစ္စည်းများအနက်မှ ပစ္စည်းတစ်ရပ်၏ တန်ဖိုးသည် သတ်မှတ်ကာလအတွင်း၌ သိသာစွာ လျော့နည်းသွားရန် အမှန်တကယ် အလားအလာရှိကြောင်း လျှောက်လွှာတွင် ဖော်ပြပါရှိလျှင် သတ်မှတ်ကာလ ၂၁ ရက် မကုန်ဆုံးမီအတွင်း ထိုလျှောက်ထားချက်ကို တင်သွင်းနိုင်သည်။

မြီရှင်၏လျှောက်လွှာနှင့် စပ်လျဉ်း၍ ဆောင်ရွက်သည့်မူဝါဒ

၂၅၃။ (က) ဤပုဒ်မအရ တရားရုံးသို့ တင်သွင်းသည့် မြီရှင်၏ လျှောက်လွှာကို နည်းဥပဒေတွင် သတ်မှတ်ထားသော ပုံစံအတိုင်း တင်သွင်းရမည် ဖြစ်ပြီး သတ်မှတ်ထားသည့် ရုံးခန်းကိုလည်း ထမ်းဆောင်ရမည်။

(ခ) လျှောက်လွှာတွင် ပုဒ်မ ၂၄၈၊ ပုဒ်မခွဲ (ခ)၊ ပုဒ်မခွဲငယ် (၁) ပါ ပြဋ္ဌာန်းချက်များအလို့ငှာ သတ်မှတ်ထားသော ပမာဏထက်ကျော်လွန်နေသော ကြေးမြီကို မြီစားကပေးဆပ်ရန်ရှိကြောင်း ဖော်ပြချက်ကို လျှောက်ထားသည့် မြီရှင် သို့မဟုတ် ကိုယ်စားလှယ်၏ ကျမ်းကျိန်ချက်ဖြင့် တင်ပြရမည်။

(ဂ) အကြောင်းကြားစာကို မြီစားက လိုက်နာဆောင်ရွက်ရန် ပျက်ကွက်ခဲ့သည့် အတွက် လျှောက်လွှာတင်သွင်းသည့်အခါ ထိုလျှောက်လွှာနှင့်အတူ အကြောင်းကြားစာကို နည်းလမ်းတကျ ချအပ်ခဲ့ကြောင်းနှင့် မြီစားက လိုက်နာဆောင်ရွက်ရန် ပျက်ကွက်ခဲ့ကြောင်း သက်သေခံချက်များ ပူးတွဲပါရှိရမည်။

(ဃ) အပိုင်း (၆) လုပ်ငန်း ပြန်လည်ထူထောင်ရေး အစီအစဉ် သို့မဟုတ် မိမိဆန္ဒအလျောက် အစီအစဉ်တစ်ရပ်ရပ်အရ ဆောင်ရွက်ရမည့် မြီစား၏ လုပ်ငန်းတာဝန်များကို လိုက်နာဆောင်ရွက်ရန် ပျက်ကွက်သည့်အတွက် လူမွဲအဖြစ်ခံယူစေသည့် အမိန့်ချမှတ်ပေးရန် လျှောက်လွှာကို တင်သွင်းသည့်အခါ လျှောက်လွှာနှင့်အတူ မြီစားမှ မည်သို့မည်ပုံ ပျက်ကွက်ခဲ့ကြောင်း အသေးစိတ်ဖော်ပြချက်အား ထည့်သွင်းဖော်ပြရမည်။

(င) တရားရုံးမှ ထိုလျှောက်လွှာအပေါ် ကြားနာရန်အတွက် ရုံးချိန်းပေးသည့် နေ့ရက်မတိုင်မီ အနည်းဆုံး အလုပ်လုပ်ကိုင်ရက် ၅ ရက် ကြိုတင်၍ နည်းဥပဒေဖြင့် သတ်မှတ်ထားသည့် နည်းလမ်းများနှင့်အညီ တရားရုံးသို့ ဤပုဒ်မအရ လျှောက်ထားခဲ့သည့်လျှောက်လွှာအား မှန်ကန်ကြောင်း ကျမ်းကျိန်လွှာမိတ္တူ၊ ပုဒ်မ ၂၅၀ အရ အကြောင်းကြားစာတို့နှင့်အတူ မြီစားထံသို့ ပေးပို့ရမည်။

(စ) တင်သွင်းသည့် လျှောက်လွှာပါ ကြေးမြီသည် အောက်ပါ ကြေးမြီတစ်ရပ်ရပ်ဖြစ်ကြောင်း ယုံကြည်ရန်အကြောင်းရှိမှသာလျှင် တရားရုံးသည် လူမွဲအဖြစ်ခံယူစေသည့် အမိန့်ချမှတ်ရမည်။

(၁) ထိုကြေးမြီသည် လျှောက်လွှာတင်သွင်းသောနေ့တွင် ပေးဆပ်ရန်ရှိသည့် ကြေးမြီပေးဆပ်ခြင်း သို့မဟုတ် အာမခံတင်သွင်းခြင်း သို့မဟုတ် ညှိနှိုင်းခြင်းမပြုသည့် ကြေးမြီဖြစ်လျှင်၊ သို့မဟုတ်

(၂) ပြန်လည်ပေးဆပ်ရန်အချိန် ကျရောက်သော်လည်း ထိုမြီစားအနေဖြင့် ယင်းကိုပြန်လည်ပေးဆပ်ရန် ကျိုးကြောင်း ဆီလျော်သော အလားအလာမရှိသည့်ကြေးမြီဖြစ်လျှင်၊

(ဆ) ပုဒ်မ ၂၅၂ အရ လျှောက်ထားသည့်ကိစ္စတွင် တရားရုံးသည် အကြောင်းကြားစာ ချအပ်ပြီးနောက် ၂၁ ရက် မကုန်ဆုံးမီ အချိန်ကာလအတွင်း လူမွဲအဖြစ်ခံယူစေသည့် အမိန့်ချမှတ်ခြင်း မပြုရ။

(ဇ) မြီစားအနေဖြင့် ၎င်း၏ကြေးမြီများကို ပြန်လည်ပေးဆပ်လိမ့်မည်ဖြစ်ကြောင်း ကျေနပ်မှုရှိလျှင် သို့မဟုတ် အောက်ပါ အခြေအနေများနှင့် ကိုက်ညီကြောင်း ယုံကြည်ကျေနပ်လျှင် တရားရုံးသည် လျှောက်ထားလာသည့် လူမွဲခံယူခြင်းဆိုင်ရာလျှောက်လွှာကို ပယ်ပစ်နိုင်သည်။

(၁) လျှောက်လွှာတွင် ဖော်ပြထားသည့် ကြေးမြီအတွက် အာမခံချက်ပေးခြင်း သို့မဟုတ် ညှိနှိုင်းခြင်းပြုရန်အတွက် မြီစားသည်ကမ်းလှမ်းချက်တစ်ရပ်ကို ပြုလုပ်ခဲ့ခြင်း။

(၂) အထက်ပါ ကမ်းလှမ်းချက်ကို တစ်ဖက်မှ သဘောတူလက်ခံခဲ့သဖြင့် လျှောက်ထားမှုကို ပယ်ဖျက်ရန် အမှန်တကယ် လိုအပ်ခြင်း၊ နှင့်

(၃) ထိုကမ်းလှမ်းချက်ကို ကျိုးကြောင်းဆီလျော်မှုမရှိဘဲ မြီရှင်က ငြင်းပယ်ခဲ့ခြင်း။

သို့ရာတွင် တရားရုံးသည် ဤပုဒ်မခွဲပါ ပြဋ္ဌာန်းချက်များအလို့ငှာ မြီစားမှ ၎င်း၏ ကြေးမြီကို ပြန်လည်ပေးဆပ်လိမ့်မည် ဟုတ် မဟုတ် သုံးသပ်ရာ၌ မြီစားထံတွင် တည်ရှိနေဆဲဖြစ်သော ကြေးမြီများနှင့် ပေါ်ပေါက်လာမည့် တာဝန်ရှိမှုများကိုလည်း ထည့်သွင်းစဉ်းစားရမည်။

မြီစားသည် မှီကခံရမှု၊ အသေးစားနှင့် အလတ်စားလုပ်ငန်းဖြစ်လျှင်

၂၅၄။ (က) လျှောက်ထားခံရသူမြီစားသည် မှီကခံရမှု၊ အသေးစားနှင့် အလတ်စားလုပ်ငန်းတစ်ရပ်အား မိမိတစ်ဦးတည်းပိုင်အဖြစ် ဖြစ်စေ၊ အခြားသူများနှင့် အစုစပ်လုပ်ငန်းအဖြစ်ဖြစ်စေ လုပ်ကိုင်သော လုပ်ငန်းရှင် ဖြစ်ကြောင်း ပေါ်ပေါက်လျှင် တရားရုံးသည် ယင်းလုပ်ငန်းနှင့် စပ်လျဉ်း၍ အပိုင်း (၆) လုပ်ငန်းစဉ်တစ်ရပ် စတင်ရန်အတွက် အမိန့်ချမှတ်နိုင်သည်။

(ခ) ဤပုဒ်မအရ လျှောက်ထားမှု တစ်ရပ်ကို မြီစားကိုယ်တိုင်၊ မှီကခံရမှု၊ အသေးစားနှင့် အလတ်စား လုပ်ငန်းရှင်တစ်ဦး သို့မဟုတ် တစ်ဦးထက် ပိုသောသူများမှဖြစ်စေ၊ မြီရှင်တစ်ဦး သို့မဟုတ် တစ်ဦးထက်ပိုသူများက ဖြစ်စေ တရားရုံးသို့ လျှောက်ထားနိုင်သည့်အပြင် ထိုတရားရုံးအနေဖြင့် လည်း သင့်သည်ထင်မြင်သည့်အမိန့်တစ်ရပ်ရပ် ချမှတ်နိုင်သည်။

(ဂ) တရားရုံးသည် ပုဒ်မခွဲ (က) အရ အောက်ပါအမိန့် တစ်ရပ်ရပ် ချမှတ်ရမည် -

- (၁) အပိုင်း (၆) လုပ်ငန်းစဉ်အရ ဆောင်ရွက်ရန်ရှိသည့်များကို ဆောင်ရွက်နေစဉ်ကာလအတွင်းဖြစ်လျှင် ထိုမြီရှင်၏ လျှောက်ထားချက်ကို ရွှေ့ဆိုင်းခြင်း၊ သို့မဟုတ်
- (၂) မြီရှင်၏လျှောက်ထားချက်ကို ပယ်ပစ်ခြင်း။

မြီရှင်၏လျှောက်ထားချက်အရ ယုံမှတ်အပ်နှံခြင်းခံရသူ သို့မဟုတ် တရားဝင်ပစ္စည်းထိန်းကို ခန့်အပ်ခြင်း

၂၅၅။ (က) မြီရှင်၏လျှောက်ထားမှုကြောင့် လူမွဲအဖြစ်ခံယူစေရန်အမိန့်ကို ချမှတ်ရာတွင် လူမွဲပိုင်ပစ္စည်းများနှင့် စပ်လျဉ်း၍ ယုံမှတ်အပ်နှံခြင်းခံရသူအဖြစ် တရားရုံးသည် တရားဝင် ပစ္စည်းထိန်းကိုဖြစ်စေ၊ ဤဥပဒေအပိုင်း (၃) အရ သတ်မှတ်ထားသော အရည်အချင်းရှိသည့် လူမွဲခံယူခြင်းဆိုင်ရာ ကျွမ်းကျင်သူကိုဖြစ်စေ ခန့်အပ်ရမည်။

(ခ) ပုဒ်မခွဲ (က) အရ ခန့်ထားခြင်းခံရသူ ယုံမှတ်အပ်နှံခြင်းခံရသူသည် -

(၁) ထိုသို့အဆိုပြုခန့်ထားခြင်းကို လက်ခံကြောင်း စာဖြင့်ရေးသားသဘောတူရမည်ဖြစ်ပြီး ယင်းသို့သဘောတူကြောင်းကို တရားရုံးသို့ တင်ပြရမည်။

(၂) ထိုသို့အဆိုပြုခန့်ထားခြင်းမရှိလျှင် တရားရုံးသည် တရားဝင်ပစ္စည်းထိန်းအား ပုဒ်မ ၂၅၆ တွင် ပြဋ္ဌာန်းထားသည့်အတိုင်း မြီရှင်များအစည်းအဝေးကို ခေါ်ယူကျင်းပနိုင်ရန်အတွက် ယာယီပစ္စည်းထိန်းအဖြစ်ခန့်အပ်ရမည်။

(ဂ) ထိုအမိန့်ကို ချမှတ်ခြင်းမပြုမီ အပိုင်း (၆) လုပ်ငန်းစဉ်ကို လုပ်ဆောင်နေသောလုပ်ငန်းတစ်ရပ်နှင့် စပ်လျဉ်း၍ လူမွဲအဖြစ်ခံယူစေရန် အမိန့်ကို ချမှတ်ရာတွင် တရားရုံးသည် ပြန်လည်ထူထောင်ရေးအကြံပေးကို လူမွဲပိုင်ပစ္စည်းများနှင့် စပ်လျဉ်း၍ ယုံမှတ်အပ်နှံခြင်းခံရသူအဖြစ် ပြောင်းလဲခန့်အပ်နိုင်သည်။ သို့ရာတွင် ထိုသူ၏ သဘောတူညီချက်ရယူခြင်းမပြုဘဲ ခန့်အပ်ခြင်းမပြုရ။

တရားဝင်ပစ္စည်းထိန်းအဖြစ် ခန့်အပ်ခြင်း

၂၅၆။ (က) တရားရုံးမှ တရားဝင်ပစ္စည်းထိန်းအား ပုဒ်မ ၂၅၅ အရ ယာယီပစ္စည်းထိန်းအဖြစ် ခန့်အပ်ခဲ့လျှင် ၎င်းသည် အောက်ပါကိစ္စရပ်များ အလို့ငှာ မြီရှင်များ အစည်းအဝေးတစ်ရပ်ကို ခေါ်ယူကျင်းပရမည် -

(၁) တရားဝင် ပစ္စည်းထိန်း၏နေရာတွင် လူမွဲပိုင်ပစ္စည်းများနှင့် စပ်လျဉ်း၍ ယုံမှတ်အပ်နှံခြင်းခံရသူအဖြစ် ဆောင်ရွက်ရန် အပိုင်း (၃) ပါ လူမွဲခံယူခြင်းဆိုင်ရာ ကျွမ်းကျင်သူအဖြစ် အရည်အချင်းရှိသော လူတစ်ဦးကို ရွေးချယ်ရန်၊ သို့မဟုတ်

(၂) ထိုတရားဝင် ပစ္စည်းထိန်းအား ယုံမှတ်အပ်နှံခြင်းခံရသူအဖြစ် ခန့်အပ်ရန်။

(ခ) လူမွဲအဖြစ်ခံယူစေရန် အမိန့်ချမှတ်ပြီးနောက် ၂၁ ရက်ထက် နောက်မကျစေဘဲ ပုဒ်မခွဲ (က) အရ မြီရှင်များ အစည်းအဝေးကို ကျင်းပရန် ဆင့်ခေါ်ရမည်။

(ဂ) ပုဒ်မခွဲ (က) အရ မြီရှင်များအစည်းအဝေးကို ကျင်းပမည်ဖြစ်ကြောင်း အောက်ပါအတိုင်း ဆောင်ရွက်ရမည် -

(၁) ထိုအစည်းအဝေး ကျင်းပမည့် နေ့ရက်မတိုင်မီ အလုပ်လုပ်ကိုင်ရက် ၅ ရက်ထက် နောက်မကျစေဘဲ မြီရှင်များထံသို့ စာဖြင့် ရေးသား၍ နည်းဥပဒေဖြင့် သတ်မှတ်ထားသည့် နည်းလမ်းများနှင့်အညီ အကြောင်းကြားရန်၊

(၂) နည်းဥပဒေဖြင့် သတ်မှတ်ထားသည့် နည်းလမ်းများနှင့်အညီ ကြေညာရန်၊ နှင့်

(၃) နည်းဥပဒေဖြင့်သတ်မှတ်ထားသည့် နည်းလမ်းများနှင့်အညီ အစည်းအဝေးကို ကျင်းပဆောင်ရွက်ရန်။

(ဃ) ပုဒ်မခွဲ (က) အရ မြီရှင်များ အစည်းအဝေးကို ကျင်းပခြင်းမပြုမီ မည်သည့် အချိန်တွင်မဆို လူမွဲပိုင်ပစ္စည်းများနှင့်စပ်လျဉ်း၍ တရားဝင် ပစ္စည်းထိန်းသည် ယုံမှတ်အပ်နှံခြင်းခံရသူအဖြစ် ဆက်လက်ဆောင်ရွက်နိုင်သည်။

(င) ဤပုဒ်မအရ ခန့်အပ်ခြင်းခံရသော တရားဝင်ပစ္စည်းထိန်းသည် လူမွဲပိုင်ပစ္စည်းများ၏ ယုံမှတ်အပ်နှံခြင်းခံရသူအဖြစ် ဆက်လက်ဆောင်ရွက်သည့်အခါ -

(၁) ပုဒ်မခွဲ (က) မှ (ဂ) အထိပါ ပြဋ္ဌာန်းချက်များသည် သက်ဆိုင်ခြင်း မရှိစေရ။ ထို့ပြင်

(၂) တရားရုံးမှ ခန့်အပ်သည့် ယုံမှတ်အပ်နှံခြင်း ခံရသူတစ်ဦးကဲ့သို့ ၎င်းသည် ပုဒ်မ ၂၆၄ ပါ ပြဋ္ဌာန်းချက်များကို လိုက်နာဆောင်ရွက်ရမည်။

(စ) တရားဝင်ပစ္စည်းထိန်းသည် ဤပုဒ်မအရ ခန့်အပ်ခြင်းခံရသော လူမွဲပိုင်ပစ္စည်းများ၏ ယုံမှတ်အပ်နှံခြင်းခံရသူအဖြစ် ဆောင်ရွက်သည့်အခါ ၎င်းအား ဤအပိုင်းအရ ခန့်ထားသည့် ယုံမှတ်အပ်နှံခြင်းခံရသူအဖြစ် မှတ်ယူရမည်။

မြီစားမှ လျှောက်ထားခြင်း။

မြီစား၏ လျှောက်လွှာ

၂၅၇။ (က) မြီစားသည် ကြေးမြီကို ပြန်လည်ပေးဆပ်နိုင်ခြင်း မရှိပါက ဤဥပဒေ ပုဒ်မ ၂၄၅ ပုဒ်မခွဲ (က) ပုဒ်မခွဲငယ် (၂) အရ လူမွဲအဖြစ်ခံယူစေသည့် အမိန့်ချမှတ်ပေးရန် လျှောက်လွှာ တစ်ရပ်ကို လျှောက်ထားတင်သွင်းနိုင်သည်။

(ခ) ပုဒ်မခွဲ (က) အရ တင်သွင်းသည့် လျှောက်လွှာကို သတ်မှတ်ထားသည့် ပုံစံအတိုင်း လျှောက်ထားတင်သွင်းရမည်ဖြစ်ပြီး သတ်မှတ်ထားသော ရုံးခန်းတော်ကိုလည်း ထမ်းဆောင်ရမည်။

(ဂ) ပုဒ်မခွဲ (က) အရ တင်သွင်းသည့်လျှောက်လွှာနှင့်အတူ သတ်မှတ်ထားသည့်အတိုင်း မြီစားသည် မိမိ၏ ငွေရေးကြေးရေး အခြေအနေနှင့် မြီရှင်များ၏ အချက်အလက်များအပါအဝင် လုပ်ငန်းအခြေအနေများကိုဖော်ပြသည့် လုပ်ငန်းကိစ္စများနှင့် စပ်လျဉ်းသည့် ထုတ်ဖော်ကြေညာချက်တစ်ရပ်ကို ပူးတွဲတင်ပြရမည်။

(ဃ) မြီစား၏ လျှောက်လွှာပါ အချက်အလက်များနှင့် ပူးတွဲတင်ပြထားသော ထုတ်ဖော်ကြေညာချက်တွင် ပါရှိသော အချက်အလက်များသည် မှန်ကန်ကြောင်း ကျမ်းကျိန်လွှာဖြင့် ပူးတွဲတင်ပြရမည်။

မြီစားမှ လျှောက်ထားနိုင်သည့်အကြောင်းအချက်များ

၂၅၈။ ကြေးမြီများကို ပြန်လည်ပေးဆပ်နိုင်ခြင်း မရှိကြောင်း အကြောင်းပြချက်ဖြင့်သာ မြီစားသည် တရားရုံးသို့ တင်ပြလျှောက်ထားနိုင်သည်။

လျှောက်လွှာအပေါ် အရေးယူဆောင်ရွက်ခြင်း

၂၅၉။ လျှောက်လွှာအပေါ် ကြားနာပြီးနောက် အောက်ပါ အခြေအနေတစ်ရပ်ရပ် ရှိကြောင်း ပေါ်ပေါက်လျှင် တရားရုံးသည် (မြီစားအား) လူမွဲအဖြစ်ခံယူစေရန်အမိန့် ချမှတ်ခြင်း မပြုရ -

(က) မြီစားမှပေးရန်ရှိသော ကြေးမြီသည် အာမခံအကျိုးခံစားခွင့်မရှိသော ကြေးမြီဖြစ်သည့်အပြင် ထိုကြေးမြီ စုစုပေါင်းသည် ပုဒ်မ ၂၄၈ ပုဒ်မခွဲ (ခ) ပုဒ်မခွဲငယ် (၁) အလို့ငှာ သတ်မှတ်ထားသော ပမာဏထက် လျော့နည်းနေလျှင်၊

(ခ) လူမွဲပိုင်ပစ္စည်းများ၏ တန်ဖိုးသည် နည်းဥပဒေဖြင့် ပြဋ္ဌာန်းသတ်မှတ်ထားသည့် ပမာဏနှင့်ညီမျှသော သို့မဟုတ် ပိုမိုသော ပမာဏရှိလျှင်၊

(ဂ) ဤလျှောက်လွှာကို တင်သွင်းသည့်နေ့မှစ၍ လူမွဲခံယူသည့် ငါးနှစ်တာကာလအတွင်း မြီစားသည် လူမွဲအဖြစ် ခံယူစေရန်အမိန့် ချမှတ်ခံရဖူးခြင်းမရှိသည့်အပြင် ကြေးမြီပေးဆပ်ရန် ၎င်း၏ မြီရှင်များနှင့် ညှိနှိုင်းသဘောတူညီချက် ရယူဆောင်ရွက်ခဲ့လျှင်၊

(ဃ) မြီစားသည် မှီကခံရမှု၊ အသေးစားနှင့် အလတ်စားလုပ်ငန်းတစ်ခု၏ ပိုင်ရှင်တစ်ဦးဖြစ်ပြီး ဤဥပဒေ၏ အပိုင်း (၆) အရ လုပ်ငန်းစဉ်မှာ ပြီးပြတ်ခြင်း မရှိသေးလျှင်။

စာမျက်နှာ ၂၀ မှ

ယုံမှတ်အပ်နှံခြင်းခံရသူ သို့မဟုတ် တရားဝင်ပစ္စည်းထိန်း ခန့်အပ်ခြင်း

- ၂၆၀။ (က) မြီစားတစ်ဦး၏ လျှောက်ထားချက်အရ လူမွဲအဖြစ်ခံယူစေရန် အမိန့်ချမှတ်ရာတွင် တရားရုံးသည် တရားဝင်ပစ္စည်းထိန်း သို့မဟုတ် အပိုင်း (၃) အရ လူမွဲခံယူခြင်းဆိုင်ရာ ကျွမ်းကျင်သူအဖြစ် ဆောင်ရွက်ရန် အရည်အချင်းရှိသူတစ်ဦးအား ထိုလူမွဲပိုင်ပစ္စည်းများနှင့် စပ်လျဉ်း၍ ယုံမှတ်အပ်နှံခြင်းခံရသူအဖြစ် ခန့်ထားရမည်။
- (ခ) ပုဒ်မခွဲ (က) အရ ခန့်ထားခြင်းခံရသော ယုံမှတ်အပ်နှံခြင်းခံရသူသည်-
 - (၁) ထိုသို့အဆိုပြုခန့်ထားခြင်းကို လက်ခံကြောင်း စာဖြင့်ရေးသား သဘောတူရမည်ဖြစ်ပြီး ယင်းသို့ သဘောတူကြောင်းကို တရားရုံး သို့ တင်ပြရမည်။
 - (၂) ထိုသို့အဆိုပြုခန့်ထားခြင်း မရှိလျှင် တရားရုံးသည် တရားဝင် ပစ္စည်းထိန်းအား အောက်ပါ ပုဒ်မခွဲများတွင် ပြဋ္ဌာန်းထားသည့် အတိုင်း မြီရှင်များအစည်းအဝေးကို ခေါ်ယူကျင်းပနိုင်ရန် အတွက် ယာယီပစ္စည်းထိန်းအဖြစ် ခန့်ရမည်။
 - (ဂ) ထိုအမိန့်ကို ချမှတ်ခြင်းမပြုမီ အပိုင်း (၆) လုပ်ငန်းစဉ်ကို လုပ်ဆောင် နေသော လုပ်ငန်းတစ်ရပ်နှင့်စပ်လျဉ်း၍ လူမွဲအဖြစ် ခံယူစေရန် အမိန့်ကို ချမှတ်ရာတွင် တရားရုံးသည် ပြန်လည်ထုထောင်ရေးအကြံပေးကို လူမွဲပိုင်ပစ္စည်းများနှင့် စပ်လျဉ်း၍ ယုံမှတ်အပ်နှံခြင်းခံရသူအဖြစ် ပြောင်းလဲခန့်အပ်နိုင်သည်။
 - (ဃ) ပုဒ်မ ၂၅၅ အရ တရားဝင်ပစ္စည်းထိန်းကို ခန့်အပ်သည့်အခါ ပုဒ်မ ၂၅၅ အစား ပုဒ်မ ၂၅၆ သည် သက်ဆိုင်စေရမည်။

မိုက်ခရို အသေးစားနှင့် အလတ်စားလုပ်ငန်းများ မဟုတ်သော မြီစားများ မိုက်ခရို အသေးစားနှင့် အလတ်စားလုပ်ငန်းမဟုတ်သော မြီစားများနှင့် စပ်လျဉ်း၍ လျှောက်ထားမှုများ

- ၂၆၁။ (က) မိုက်ခရို အသေးစားနှင့် အလတ်စားလုပ်ငန်းတစ်ရပ် မဟုတ်သူ မြီစား တစ်ဦးနှင့် စပ်လျဉ်း၍ တရားရုံးသို့ လူမွဲအဖြစ်ခံယူစေသည့် အမိန့်ချမှတ် ပေးရန် လျှောက်လွှာတစ်ရပ် တင်သွင်းရာတွင် တရားရုံးသည် အောက်ပါ အမိန့်တစ်ရပ်ကို ချမှတ်နိုင်သည်-
 - (၁) မြီစားအနေဖြင့် ငွေကြေးဆိုင်ရာ တိုင်ပင်ဆွေးနွေးမှု ခံယူစေရန်၊
 - (၂) အပိုင်း (၃) အရ လူမွဲခံယူခြင်းဆိုင်ရာကျွမ်းကျင်သူတစ်ဦး အဖြစ် ဆောင်ရွက်ရန် အရည်အချင်းရှိသူ သို့မဟုတ် တရားဝင်ပစ္စည်း ထိန်းအား ဤအပိုင်း၏ အခန်း (၁) အရ အဆိုပြုခံရသူအဖြစ် ခန့်အပ်ရန်နှင့် ဤအပိုင်းအရ သင့်တော်သည်ဟု ထင်မြင်ယူဆ သော အခြားအမိန့်များကို ချမှတ်ရန်၊
 - (၃) ပုဒ်မ ၂၆၂ အရ မြီစားအား မြီရှင်များနှင့် စေ့စပ်ဖွဲ့စည်းစေရန်။
- (ခ) ပုဒ်မခွဲ (က) အရ အမိန့်တစ်ရပ်ချမှတ်သည့်အခါ သင့်တော်သည်ဟု ထင်မြင်ယူဆသည့်အတိုင်း တရားရုံးသည် ထိုလျှောက်ထားချက်ကို ရွှေ့ဆိုင်းခြင်း သို့မဟုတ် မြီရှင်၏လျှောက်ထားချက်ကို ပယ်ပစ်ခြင်း ပြုနိုင်သည်။

စေ့စပ်ဖွဲ့စည်းသူအား ခန့်အပ်ခြင်း

၂၆၂။ မြီစားသည် ကြေးမြီကို ပြန်လည်ပေးဆပ်နိုင်ခြင်း မရှိကြောင်း သို့မဟုတ် ပြန်လည်ပေးဆပ်နိုင်ခြင်း မရှိတန်ရာကြောင်း မိမိကိုယ်မိမိ ထင်မြင်ယူဆသည့်အခါ စေ့စပ်ဖွဲ့စည်းသူအား ခန့်အပ်၍ အောက်ပါကိစ္စတစ်ရပ်ရပ်ကို ဆောင်ရွက်စေနိုင် သည် -

- (က) ၎င်း (မြီစား) မှ ပေးဆပ်ရန် ပေါ်ပေါက်နေသော ကြေးမြီ သို့မဟုတ် ကြေးမြီများ နှင့်စပ်လျဉ်း၍ အငြင်းပွားမှုတစ်ရပ်ရပ်ကို စေ့စပ်ဖွဲ့စည်းခြင်း သို့မဟုတ်
- (ခ) ဤအပိုင်း၏အခန်း (၁) ပါ ပြဋ္ဌာန်းချက်များအရ မိမိဆန္ဒအလျောက် အစီအစဉ် ပြုလုပ်ရန်အတွက် မြီရှင်များနှင့် ညှိနှိုင်းဆွေးနွေးမှုကို အထောက်အကူပေးခြင်း။

ဆိုင်းငံ့မိန့်

- ၂၆၃။ (က) ပုဒ်မ ၂၆၂ အရ စေ့စပ်ဖွဲ့စည်းသူအား ခန့်အပ်ခဲ့သည့်မြီစား၏ လျှောက် ထားချက်အရ တရားရုံးသည် အောက်ပါအရေးယူ ဆောင်ရွက်ချက်များ ကို ရပ်ဆိုင်းထားစေရန်အတွက် ဆိုင်းငံ့မိန့်တစ်ရပ်ချမှတ်နိုင်သည် -
 - (၁) တစ်စုံတစ်ဦးက မြီစားထံတွင် တင်ရှိနိုင်သော သို့မဟုတ် အခိုင် အမာ တောင်းဆိုထားသော ကြေးမြီ သို့မဟုတ် တောင်းဆိုမှုနှင့် စပ်လျဉ်း၍ ထိုသူက မြီစားအပေါ်အမှုတစ်ရပ်ရပ် စတင်တရားစွဲဆို ခြင်း သို့မဟုတ် စွဲဆိုထားသော အမှုကို ဆက်လက်ဆောင်ရွက်ခြင်း မှ တားမြစ်ခြင်း။
 - (၂) မြီစားအပေါ်တွင် လူမွဲအဖြစ်ခံယူစေသည့် အမိန့်ချမှတ်ခြင်းမှ တားမြစ်ခြင်း။
 - (၃) မြီစားပိုင်ပစ္စည်းတွင် ရရှိထားသော အာမခံအကျိုးခံစားခွင့် တစ်ရပ်ရပ်ကို အတည်ပြုဆောင်ရွက်ရန်အတွက် တစ်စုံတစ်ဦးက အရေးယူဆောင်ရွက်ခြင်းအား တားမြစ်ခြင်း။
- (ခ) ပုဒ်မခွဲ (က) အရ ချမှတ်သော ဆိုင်းငံ့မိန့်တစ်ရပ်တွင် ယင်းအမိန့် အကျိုးသက်ရောက်စေရမည့် အချိန်ကာလတစ်ရပ်ကို သတ်မှတ်ဖော်ပြ ရမည်။ သို့ရာတွင် ထိုသတ်မှတ်ကာလသည် ထိုအမိန့်ကို ချမှတ်သည့် နေ့ရက်မှစ၍ ၂၈ ရက်ထက် ကျော်လွန်ခြင်း မရှိစေရ။
- (ဂ) ဤပုဒ်မအရ ချမှတ်သော ဆိုင်းငံ့ကာလကို တရားရုံးသည် ထိုမြီစား၏ လျှောက်ထားချက်အရ နောက်ထပ် ၂၈ ရက်အထိ တိုးချဲ့သတ်မှတ်ပေး နိုင်သည်။ သို့ရာတွင် ထိုမြီစားက ထိုသို့လျှောက်ထားမည်ဖြစ်ကြောင်း မြီရှင်တစ်ဦးချင်းစီထံသို့ အကြောင်းကြားစာ ပေးပို့ခဲ့ကြောင်းနှင့် အောက်ပါအခြေအနေ တစ်ရပ်ရပ်ရှိနေကြောင်း တရားရုံးသည်

- ယုံကြည်ကျေနပ်မှသာ ထိုသို့ အချိန်တိုးချဲ့ သတ်မှတ်သည့် အမိန့်ကို ချမှတ်ပေးရမည်-
 - (၁) ထိုသို့သက်တမ်းတိုးခြင်းကို မည်သည့်မြီရှင်ကမူ ကန့်ကွက်မှုမရှိ လျှင်၊ သို့မဟုတ်
 - (၂) ဆိုင်းငံ့မိန့်၏ သက်တမ်းတိုးပေးရန် လျှောက်ထားချက်အပေါ် တင်သွင်းခဲ့သော ကန့်ကွက်ချက် (ရှိလျှင်) ကို ငြင်းပယ်သင့်ကြောင်း တရားရုံးက ထင်မြင်ယူဆလျှင်၊
- (ဃ) ပုဒ်မခွဲ (က) သို့မဟုတ် ပုဒ်မခွဲ (ဂ) အရ လျှောက်ထားချက်တစ်ရပ်ကို လက်ခံရရှိသည့် တရားရုံးသည် အောက်ပါအချက်များကို ထည့်သွင်း စဉ်းစားနိုင်သည်-
 - (၁) စေ့စပ်ဖွဲ့စည်းရာ၌ ပါဝင်ခြင်းမရှိသည့် မြီရှင်များအပါအဝင် မြီရှင် အားလုံးအပေါ် ထိုအမိန့်၏ အကျိုးသက်ရောက်မှု၊
 - (၂) ပုဒ်မ ၂၆၂ ပုဒ်မခွဲ (က) တွင် ဖော်ပြထားသည့်ကိစ္စနှင့် စပ်လျဉ်း၍ စေ့စပ်ဖွဲ့စည်းခြင်း အောင်မြင်စွာ ဆောင်ရွက်နိုင်မှု အလားအလာ များ၊ နှင့်
 - (၃) စေ့စပ်ဖွဲ့စည်းခြင်း အောင်မြင်စွာ ဆောင်ရွက်နိုင်မှု အလားအလာ များနှင့်စပ်လျဉ်း၍ စေ့စပ်ဖွဲ့စည်းခြင်းက တင်ပြသည့် ထင်မြင်ယူဆ ချက်။
- (င) ဤပုဒ်မအရ ဆိုင်းငံ့မိန့် ချမှတ်ပြီးနောက် ထိုမြီစားသည် မြီရှင်တစ်ဦးချင်းစီ ထံသို့ ထိုအမိန့်၏ မိတ္တူကို ချက်ချင်းပေးပို့ရမည်။

ယုံမှတ်အပ်နှံခြင်းခံရသူအဖြစ် ခန့်အပ်ပြီးကြောင်း အကြောင်းကြားစာ

- ၂၆၄။ (က) လူမွဲအဖြစ်ခံယူစေသည့် အမိန့်မိတ္တူရရှိသည်နှင့် တစ်ပြိုင်နက် လူမွဲပိုင် ပစ္စည်းများနှင့် စပ်လျဉ်း၍ ခန့်အပ်ခြင်းခံရသော ယုံမှတ်အပ်နှံခြင်းခံရသူ သည် အောက်ပါတို့ကို ဆောင်ရွက်ရမည်-
 - (၁) ထိုသို့ခန့်အပ်ထားကြောင်းကို နေ့ရပ်လီပင်စာသိရှိသည့် မြီရှင်များထံ သို့ အကြောင်းကြားစာပေးပို့ရန်၊ နှင့်
 - (၂) ထိုသို့ခန့်အပ်ထားကြောင်းကို နည်းဥပဒေဖြင့် သတ်မှတ်ထားသည့် နည်းလမ်းများနှင့်အညီ ကြေညာခြင်း။
- (ခ) ပုဒ်မခွဲ (က) အရ ပေးပို့သော အကြောင်းကြားစာ သို့မဟုတ် ကြေညာစာ တွင် အောက်ပါသတင်းအချက်အလက်များ ပါရှိရမည် -
 - (၁) လူမွဲ၏ အမည်နှင့် နေရပ်လိပ်စာ၊
 - (၂) လူမွဲအဖြစ်ခံယူစေသည့် အမိန့်နှင့် စပ်လျဉ်းသည့် အသေးစိတ် အချက်အလက်များ၊
 - (၃) ယုံမှတ်အပ်နှံခြင်းခံရသူနှင့် စပ်လျဉ်းသည့် အသေးစိတ်အချက် အလက်များ၊
 - (၄) နည်းဥပဒေများဖြင့် သတ်မှတ်ထားသော အခြားအချက်အလက် များ။

လူမွဲဖြစ်မှုစတင်ခြင်းနှင့် ရပ်စဲခြင်း

လူမွဲဖြစ်မှု စတင်ခြင်းနှင့် အကျိုးသက်ရောက်ခြင်း

- ၂၆၅။ သာမန်လူပုဂ္ဂိုလ်တစ်ဦးအပေါ် လူမွဲအဖြစ်ခံယူစေသည့် အမိန့်တစ်ရပ် ချမှတ် သည့်အခါ ထိုသူနှင့် စပ်လျဉ်း၍ လူမွဲဖြစ်မှုသည်-
 - (က) ထိုအမိန့်ကို ချမှတ်သည့်နေ့မှစတင်၍ စတင်ရမည်ဖြစ်သည့်အပြင်၊
 - (ခ) ဤအခန်းပါ ပြဋ္ဌာန်းချက်များအရ ထိုသူအား လူမွဲဖြစ်မှုရပ်စဲသည့်အချိန် ကာလအထိ ဆက်လက်အကျိုးသက်ရောက်စေရမည်။

လူမွဲဖြစ်မှုအချိန်ကာလ

- ၂၆၆။ (က) ထိုတရားရုံးက အခြားနည်းဖြင့် အမိန့်ချမှတ်ထားခြင်းမရှိလျှင် သာမန်လူ ပုဂ္ဂိုလ်တစ်ဦး၏ လူမွဲဖြစ်မှုသည် ၎င်းအပေါ် လူမွဲအဖြစ်ခံယူစေသည့်အမိန့် ချမှတ်သည့်နေ့ရက်မှ စတင်၍ နောက်သုံးနှစ်တာကာလ ကုန်ဆုံးသည့် နေ့ရက်တွင် ရပ်စဲစေရမည်။
 - (ခ) ယုံမှတ်အပ်နှံခြင်းခံရသူက ပုဒ်မ ၂၇၄ အရ ဆောင်ရွက်သည့် လူမွဲ၏ အပြုအမူနှင့် အရေးအရာကိစ္စရပ်များကို စုံစမ်းစစ်ဆေးခြင်းသည် မလို အပ်ကြောင်း သို့မဟုတ် ပြီးဆုံးပြီဖြစ်ကြောင်းကို သတ်မှတ်ကာလ မကုန်ဆုံးမီ တရားရုံးသို့ အကြောင်းကြားတင်ပြလာသည့်အခါ ယင်းသို့ တင်ပြသည့်အချိန်မှစ၍ လူမွဲဖြစ်မှုရပ်စဲစေရမည်။
 - (ဂ) ယုံမှတ်အပ်နှံခြင်းခံရသူ၏ လျှောက်ထားချက်အရ ပုဒ်မခွဲ (က) ၌ သတ်မှတ်ဖော်ပြထားသော အချိန်ကာလသည်-
 - (၁) သီးခြားအချိန်ကာလတစ်ရပ် ကုန်ဆုံးသည့်အခါ၊ သို့မဟုတ်
 - (၂) သီးခြားကိစ္စတစ်ရပ် ပြီးမြောက်သည့်အခါ ရပ်စဲစေရမည်ဟု တရား ရုံးက အမိန့်ချမှတ်နိုင်သည်။
 - (ဃ) လူမွဲသည် ဤအပိုင်းတွင် ပြဋ္ဌာန်းထားသောတစ်ခု သို့မဟုတ် တစ်ခုထက် ပိုသော တာဝန်များကို ဆောင်ရွက်ရန် ပျက်ကွက်နေကြောင်း သို့မဟုတ် ပျက်ကွက်ခဲ့ကြောင်း ကျေနပ်မှသာလျှင် တရားရုံးသည် အထက်ပါ ပုဒ်မခွဲ (ဂ) အရ အမိန့်တစ်ရပ်ကို ချမှတ်နိုင်သည်။
 - (င) ပုဒ်မခွဲ (ဂ) ပုဒ်မခွဲငယ် (၂) တွင် ဖော်ပြပါရှိသော ကိစ္စ ဆိုသောစကားရပ် တွင် တစ်စုံတစ်ရာကို တရားရုံးက ယုံကြည်ကျေနပ်၍ သတ်မှတ်ထားသော ကိစ္စလည်း ပါဝင်စေရမည်။
 - (စ) ဤပုဒ်မပါ ပြဋ္ဌာန်းချက်များသည် လူမွဲအဖြစ်ခံယူစေရန်အမိန့်ကို ပယ်ဖျက်ရန် တရားရုံး၏ လုပ်ပိုင်ခွင့်အာဏာတစ်ရပ်ရပ်ကို ထိခိုက်စေ ခြင်း မရှိစေရ။

လူမွဲအဖြစ်မှ ကင်းလွတ်ခွင့်ပေးခြင်း၏ အကျိုးသက်ရောက်မှုများ

၂၆၇။ လူမွဲတစ်ဦးအဖြစ်မှ ရပ်စဲသည့်အခါ လူမွဲပိုင်ပစ္စည်းအပေါ်တွင် ဆန့်ကျင်သက်သေပြ နိုင်သော ကြေးမြီ သို့မဟုတ် တောင်းဆိုချက်များအားလုံးနှင့် စပ်လျဉ်း၍ တာဝန်သည် ရပ်စဲစေရမည်။ သို့ရာတွင် အောက်ပါ ကိစ္စရပ်များအပေါ် အကျိုးသက်ရောက်မှု မရှိစေရ။

- (က) လူမွဲဖြစ်မှုမှ ရပ်စဲသွားသော်လည်း အောက်ပါကိစ္စရပ်များ အပေါ် အကျိုးသက်ရောက်မှုမရှိစေရ။
 - (၁) လူမွဲပိုင်ပစ္စည်းများနှင့် စပ်လျဉ်း၍ ဆက်လက်ဆောင်ရွက်ရန် ရှိသော ယုံမှတ်အပ်နှံခြင်းခံရသူ၏ လုပ်ငန်းတာဝန်များ၊
 - (၂) ဤအပိုင်းပါ ပြဋ္ဌာန်းချက်များနှင့်အညီ ယင်းလုပ်ငန်းတာဝန်များ ကို ဆက်လက်အကောင်အထည်ဖော် ဆောင်ရွက်ချက်များ။
- (ခ) လူမွဲအဖြစ်မှ ရပ်စဲခြင်းသည် ယင်းလူမွဲမူဝင်းတွင် အကျိုးဝင်သည့် ကြေးမြီ တစ်ရပ်ရပ်အတွက် သက်သေပြသနိုင်သည့် မြီရှင်များ၏ အခွင့်အရေးများအပေါ် ထိခိုက်ခြင်းမရှိစေရ။
- (ဂ) လူမွဲအဖြစ်မှ ရပ်စဲခြင်းသည် အာမခံအကျိုးခံစားခွင့်ရ မြီရှင်က ၎င်း၏ ကြေးမြီ ပြန်လည်ရရှိရေးအတွက် အာမခံပစ္စည်းကို အတည်ပြု ဆောင် ရွက်နိုင်သည့်အခွင့်အရေးကို ထိခိုက်ခြင်းမရှိစေရ။
- (ဃ) လူမွဲအဖြစ်မှ ရပ်စဲခြင်းသည် ၎င်းက ပူးပေါင်းကျူးလွန်သော လိမ်လည် မှု သို့မဟုတ် မရှိမမြေငြောငြောသောသဘောဖြင့် ယုံမှတ်အပ်နှံရေး ဖောက် ဖျက်မှု တစ်ရပ်ရပ်နှင့် စပ်လျဉ်း၍ ၎င်းက ပေးရန်ရှိသော ကြေးမြီ သို့မဟုတ် တောင်းဆိုချက်တစ်ရပ်ရပ်မှ ကင်းလွတ်ခွင့် မရှိစေရ။
- (င) လူမွဲအဖြစ်မှ ရပ်စဲခြင်းသည် ထိုလူမွဲအပေါ် တရားရုံးအာမခံအရ တာဝန်ရှိမှု သို့မဟုတ် ပြစ်မှုကျူးလွန်သည့်အတွက် တပ်ရိုက်သည့် ဒဏ်ကြေးငွေတစ်ရပ်နှင့် စပ်လျဉ်း၍ တာဝန်ရှိမှုမှ ကင်းလွတ်ခွင့် မရ ရှိစေရ။
- (စ) တရားရုံးမှ ညွှန်ကြားသတ်မှတ်နိုင်သည့် အတိုင်းအတာနှင့် စည်းကမ်း ချက်များအရမှတစ်ပါး မြီစားဖြစ်သူအား လူမွဲအဖြစ်မှ ရပ်စဲခြင်းသည် အောက်ပါ ကြေးမြီ သို့မဟုတ် တောင်းဆိုမှု တစ်ရပ်ရပ်အပေါ် ပေးရန် တာဝန်မှ ကင်းလွတ်ခွင့်မရှိစေရ-
 - (၁) တမင်ပေါ်စွာ ပြုလုပ်မှု စိတ်ဖြူဖြင့်စေမှု သို့မဟုတ် ဥပဒေအရ ဖြစ်စေ ပဋိညာဉ်အရ ဖြစ်စေ သို့မဟုတ် အခြားတာဝန်တစ်ရပ်အရ ဖြစ်စေ ချိုးဖောက်မှုတစ်ခုခုကြောင့် ပေးရမည်ဖြစ်သော နစ်နာ ကြေးများ၊ သို့မဟုတ် လူပုဂ္ဂိုလ်ဆိုင်ရာ ထိခိုက်နစ်နာမှုနှင့် စပ်လျဉ်း၍ နစ်နာကြေးများပေးရန် တာဝန်တွင် ပါဝင်သော ကြေးမြီ သို့မဟုတ် တောင်းဆိုမှု၊
 - (၂) တည်ဆဲဥပဒေတစ်ရပ်ရပ်အရ လူမွဲဖြစ်သူက အရွယ်မရောက် သေးသူ သားသမီးများအတွက် ထောက်ပံ့ကြေးပေးရန် ချမှတ် ထားသောအမိန့် တစ်ရပ်ရပ်အရ ပေါ်ပေါက်လာသော ကြေးမြီ သို့မဟုတ် တောင်းဆိုမှု။
- (ဆ) လူမွဲအဖြစ်မှ ရပ်စဲခြင်းသည် ထိုလူမွဲဖြစ်သူအပေါ် နည်းဥပဒေတွင် ပြဋ္ဌာန်းသတ်မှတ်ထားသည့်အတိုင်း ၎င်း၏လူမွဲခံယူခြင်းဆိုင်ရာ မှုခင်း တွင် သက်သေပြနိုင်သော ကြေးမြီများမဟုတ်သည့် အခြားလူမွဲခံယူ ခြင်းဆိုင်ရာမှုခင်းများမှ ကြေးမြီများကို ပေးဆပ်ရန်တာဝန်မှ ကင်းလွတ် စေခြင်း မရှိစေရ။
- (ဇ) လူမွဲအဖြစ်မှ ရပ်စဲသည့်အခါ လူမွဲဖြစ်သူမှ အပ လူမွဲဖြစ်မှုနှင့်ပတ်သက် နေသည့် အခြားသူ သို့မဟုတ် လူမွဲအတွက် အာမခံသူအဖြစ် ဆောင် ရွက်ခဲ့သူ သို့မဟုတ် အာမခံသူတစ်ဦးတစ်ယောက်ကဲ့သို့ တာဝန်ယူခဲ့သူ တစ်ဦးအနေဖြင့် ယင်းသို့ ဆောင်ရွက်ခြင်းကြောင့် ပေါ်ပေါက်လာသည့် တာဝန်များမှ ကင်းလွတ်ခွင့် မရှိစေရ။
- (ဈ) ဤပုဒ်မတွင် ဖော်ပြထားသော လူပုဂ္ဂိုလ်ဆိုင်ရာ ထိခိုက်နစ်နာမှုဆိုရာ တွင် သေဆုံးစေခြင်း သို့မဟုတ် ရောဂါတစ်ရပ်ရပ်ကို စွဲကပ်စေခြင်း သို့မဟုတ် ရုပ်ပိုင်းဆိုင်ရာ သို့မဟုတ် စိတ်ပိုင်းဆိုင်ရာ အခြေအနေကို ချို့ယွင်းပျက်စီးစေခြင်းလည်း ပါဝင်စေရမည်။

လူမွဲအဖြစ်ခံယူစေသည့်အမိန့်ကို ပယ်ဖျက်နိုင်သော တရားရုံး၏အာဏာ

- ၂၆၈။ (က) သက်သေခံချက်အသစ် တစ်ရပ်ရပ်အရ အောက်ပါ အကြောင်းအချက် တစ်ရပ်ရပ်ပေါ်ပေါက်လျှင် တရားရုံးသည် လူမွဲအဖြစ် ခံယူစေသည့် အမိန့်ကို ပယ်ဖျက်နိုင်သည်-
 - (၁) ယင်းအမိန့်ချမှတ်ခဲ့စဉ်က ထိုအမိန့်ကို ချမှတ်ရန် မသင့်ကြောင်း ထင်ရှားစေသည့် အကြောင်းအချက်တစ်ရပ်ရပ် တည်ရှိခဲ့ကြောင်း၊ သို့မဟုတ်
 - (၂) ထိုလူမွဲပိုင် ပစ္စည်းများအပေါ်တွင် သက်သေပြနိုင်သော ကြေးမြီ များ သို့မဟုတ် တောင်းဆိုမှုများနှင့် လူမွဲခံယူခြင်းဆိုင်ရာ ကုန်ကျ စရိတ်များအားလုံးကို ပေးဆပ်ပြီးကြောင်း သို့မဟုတ် ထိုအမိန့်ကို ချမှတ်စဉ်က တရားရုံးမှ ကျေနပ်သည့်အထိ အာမခံချက်ပေးထား ခဲ့ကြောင်း။
- (ခ) လူမွဲအဖြစ်မှ ရပ်စဲပြီးသည့်ဖြစ်စေ ရပ်စဲခြင်းမပြုမီဖြစ်စေ တရားရုံးသည် လူမွဲအဖြစ် ခံယူစေသည့်အမိန့်ကို ပယ်ဖျက်နိုင်သည်။
- (ဂ) တရားရုံးသည် လူမွဲအဖြစ်ခံယူစေသည့် အမိန့်ကို ပယ်ဖျက်သည့်အခါ
 - (၁) တရားရုံး သို့မဟုတ် ယုံမှတ်အပ်နှံခြင်းခံရသူက ဤအပိုင်းပါ ပြဋ္ဌာန်းချက်တစ်ရပ်ရပ်အရ လူမွဲပိုင်ပစ္စည်းများကို ရောင်းချမှု သို့မဟုတ် အခြားနည်းလမ်းအရ စီမံခန့်ခွဲမှု သို့မဟုတ် ပေးချေမှု သို့မဟုတ် နည်းလမ်းတကျ ဆောင်ရွက်ချက်များသည် အတည် ဖြစ်စေရမည်။
 - (၂) သို့ရာတွင် အထက်ပါ ပြဋ္ဌာန်းချက်တစ်ရပ်ရပ်အရ လူမွဲပိုင်ပစ္စည်း တစ်ရပ်ရပ်အား ယုံမှတ်အပ်နှံခြင်းခံရသူထံသို့ အပ်နှင်းထားရှိခဲ့ လျှင် ထိုပစ္စည်းကို တရားရုံးက ခန့်ထားသည့်သူထံသို့ ဖြစ်စေ ထိုသို့ခန့်ထားခြင်း မရှိခဲ့လျှင် လူမွဲဖြစ်သူထံသို့ဖြစ်စေ တရားရုံးက ညွှန်ကြားသည့်အတိုင်း သင့်တော်သည်ဟု ထင်မြင်သည့် စည်းကမ်းချက်များ သတ်မှတ်၍ ပြန်လည်အပ်နှင်းရမည်။

(ဆက်လက်ဖော်ပြပါမည်)

မြန်မာနိုင်ငံ၌ ငါးတန်ဖွေးမြူရေး စတင်အကောင်အထည်ဖော်ရန် ရင်းနှီးမြှုပ်နှံမှုများ ဖိတ်ခေါ်လျက်ရှိ

မောင်သင်းပျံ့

မြန်မာနိုင်ငံတွင် ဧရာဝတီ၊ သံလွင်၊ ချင်းတွင်း၊ စစ်တောင်းစသည့် မြစ်ကြီးများနှင့် မြစ်ဝကျွန်းပေါ်ဒေသများ၊ ချောင်း၊ မြောင်း၊ အင်း၊ အိုင်၊ ရေကြီးရေနက်ကွင်းများ၊ ရေတိမ်ဒေသများနှင့် သဘာဝရေကန်ကြီးများကို အမှီပြု၍ ဒေသမျိုးရင်းဖြစ်သော ငါး၊ ပုစွန် မျိုးစိတ်များ နေထိုင်ပေါက်ပွားလျက်ရှိသည်။ မြစ်ချောင်းများ၏ စီးဆင်းရာ ဒေသအလိုက် အအေးပိုင်း၊ အပူပိုင်း၊ မြစ်ဝကျွန်းပေါ်နှင့် ရေချိုရေငန်စပ်ဒေသများကို ပိုင်ဆိုင်ထားပြီး ကုန်းတွင်းနှင့် ကမ်းရိုးတန်းဒေသများ၏ ပျမ်းမျှရာသီဥတုအခြေအနေမှာ လွန်ကဲသည့် ရာသီဥတုမဟုတ်ဘဲ မျှတသောရာသီဥတုကို ပိုင်ဆိုင်ထား၍ စိုက်ပျိုးရေးနှင့် မွေးမြူရေးလုပ်ငန်းများအတွက် သဘာဝကဏ္ဍအားလုံးပေးထားသော အခြေခံကောင်းများကို ပိုင်ဆိုင်ထားသည့်နိုင်ငံလည်းဖြစ်သည်။

ကမ္ဘာပေါ်၌ အင်းအိုင်ငါးဖမ်းလုပ်ငန်းကို လုပ်ကိုင်နိုင်သော နိုင်ငံအနည်းငယ်ထဲတွင် မြန်မာနိုင်ငံ ပါဝင်လျက်ရှိပြီး ရေချိုငါးဖမ်းလုပ်ငန်းမှ နိုင်ငံတော်အတွက် အခွန်အခများ ရရှိနေသည့်နည်းတူ စားသုံးသူ ပြည်သူတို့အတွက်လည်း ငါး၊ ပုစွန် ဖူလုံစွာစားသုံးနိုင်ကာ အလုပ်အကိုင်အခွင့်အလမ်းများကိုလည်း ဤရေချိုရေငန်ငါး၊ ပုစွန်ကဏ္ဍမှ ရရှိလျက်ရှိပါသည်။ ထိုသို့ ရေရှည်ရရှိနိုင်ရန် ရေချိုငါးဖမ်းလုပ်ငန်းနှင့် ရေအောက်သယ်ဇာတများကို ကာကွယ်ထိန်းသိမ်းသည့် ဥပဒေ၊ နည်းဥပဒေများဖြင့် ကာကွယ်စောင့်ရှောက်သွားရမည်လည်းဖြစ်သည်။

ရေငန်ငါးဖမ်းလုပ်ငန်းတွင်လည်း ကမ်းနီး၊ ကမ်းဝေး ငါးဖမ်းလုပ်ငန်းကို လုပ်ကိုင်လျက်ရှိပြီး ၂၀၁၄ ခုနှစ်ကပြုလုပ်ခဲ့သော သုတေသနရလဒ်အရ နှစ်ပေါင်း ၃၃ နှစ်အတွင်း ပင်လယ်ငါးသယ်ဇာတများ လျော့နည်းကျဆင်းလျက်ရှိသည်ဟု တွေ့ရှိခဲ့ကြသည်။ ထို့ကြောင့် ကမ်းနီးဂေဟစနစ်များ ပျက်စီးမှုမရှိစေရန်နှင့် ပင်လယ်ငါး၊ ပုစွန် သယ်ဇာတများ ပျောက်ကွယ်မှုမရှိစေရန်အတွက် မြန်မာနိုင်ငံ၏ ကမ်းရိုးတန်းတစ်လျှောက် ကမ်းနီး၊ ကမ်းဝေး ထိန်းသိမ်းစောင့်ရှောက်မှုကိုလည်း စီမံကိန်းများ ချမှတ်ဆောင်ရွက်ခြင်းဖြင့် အချိန်မီ ထိန်းချုပ်နိုင်မည်ဖြစ်သည်။ နိုင်ငံတော်အနေဖြင့် ၂၀၁၄ ခုနှစ်မှစ၍ ပြည်ပငါးဖမ်းလုပ်ငန်း လုပ်ကိုင်ခွင့်ကို ရပ်ဆိုင်းခဲ့သည့်နည်းတူ ငါးဖမ်းရေချိုယာ၊ ငါးဖမ်းရေရာသီတို့ကို သတ်မှတ် အကောင်အထည်ဖော်ခဲ့သည်။

မြန်မာနိုင်ငံနှင့် ငါးမွေးမြူရေး

၂၀၁၆-၂၀၁၇ ခုနှစ် ငါးလုပ်ငန်းဦးစီးဌာန၏ စာရင်းအရ မြန်မာနိုင်ငံအတွင်း ငါးမွေးမြူရေးကန် ၂၄၅၈၀၇ ဧကနှင့် ပုစွန်မွေးမြူရေးကန် ၂၄၁၇၁၈ ဧက လုပ်ကိုင်ဆောင်ရွက်လျက်ရှိပါသည်။ မြန်မာနိုင်ငံသည် စိုက်ပျိုးရေးကို အခြေခံသောနိုင်ငံဖြစ်သည့်အပြင် အပူပိုင်းစိုက်ပျိုးရေးကို စက်မှုကဏ္ဍသို့ ဦးတည်ပြောင်းလဲနေချိန်တွင် ရုန်းကန်လှုပ်ရှားရသော အချိန်ကာလအတွင်း တိုင်းပြည်ဝင်ငွေကို မြန်ဆန်စွာရရှိစေလျက် နိုင်ငံ၏ ဖွံ့ဖြိုးရေးလုပ်ငန်းများကို အထောက်အပံ့ဖြစ်စေမည့်ကဏ္ဍမှာ စိုက်ပျိုးရေးနှင့် ငါး၊ ပုစွန် မွေးမြူရေးလုပ်ငန်းများပင်ဖြစ်သည်။

ဥပမာအားဖြင့် ဝီယက်နိုင်ငံသည် စိုက်ပျိုးရေးနှင့်ပတ်သက်သော ရေချိုငါးမွေးမြူရေးလုပ်ငန်းဖြင့် နိုင်ငံခြားဝင်ငွေကို နှစ်စဉ်ရရှိသည့်အတွက် တိုင်းပြည်တိုးတက်ပြောင်းလဲလာ၍ စက်မှုကဏ္ဍသို့ ခြေလှမ်းစတင်ရာ၌ အသေးစားစက်မှုလုပ်ငန်းဖြစ်သော ပြည်တွင်းဆိုင်ကယ်ထုတ်လုပ်မှုကို စတင်အကောင်အထည်ဖော်နိုင်ခဲ့သည်။ ထိုစက်မှုလုပ်ငန်းသည် စိုက်ပျိုးရေးနှင့် ငါးမွေးမြူရေးလုပ်ငန်းမှ ပြည်သူတို့အတွက်လည်း များစွာအထောက်အကူဖြစ်စေခဲ့ပြီး အရှေ့တောင်အာရှနိုင်ငံများသို့ တင်ပို့နိုင်သည့်အထိ စိုက်ပျိုးရေးကဏ္ဍမှ စက်မှုကဏ္ဍသို့ လှမ်းချိန်ခဲ့သည်ကို တွေ့မြင်ရမည်ဖြစ်သည်။ စက်မှုကဏ္ဍသို့ပြောင်းလဲရာတွင် စိုက်ပျိုးရေးနှင့် မွေးမြူရေးလုပ်ငန်းများ အခြေခိုင်မှုရှိရန် အဓိကလိုအပ်ကြောင်း ဥပမာဖြစ်သည်။

မြန်မာနိုင်ငံတွင် ငါးမွေးမြူရေးလုပ်ငန်းကို ဧရာဝတီတိုင်းဒေသကြီးနှင့် ပဲခူးတိုင်းဒေသကြီးတို့တွင် အဓိက စီးပွားဖြစ် လုပ်ကိုင်လျက်ရှိပြီး စစ်ကိုင်းတိုင်းဒေသကြီးနှင့် မန္တလေးတိုင်းဒေသကြီးတို့တွင် ဒေသစားသုံးမှုအတွက်သာ မွေးမြူလျက်ရှိပါသည်။ အိန္ဒိယ ငါးကြင်း၊ ငါးသိုင်း အုပ်စုဝင်များဖြစ်သော ငါးမြစ်ချင်း၊ ငါးကြင်းဖြူ၊ ငါးသိုင်းခေါင်းပွတို့ကို ၈၀ ရာခိုင်နှုန်း အဓိကထားမွေးမြူ၍ ငါးတန်၊ ရေချိုငါးမုတ်၊ တီလားပီးယား၊ ရွှေဝါငါးကြင်း၊ တရုတ်ငါးကြင်း၊ မြက်စားငါးကြင်း၊ ရွှေရောင်ငါးကြင်း၊ ခေါင်းကြီးငါးကြင်းနှင့် တိုင်းရင်းငါးမျိုးများဖြစ်သည့် ငါးရုံ၊ ငါးခွာ ကကတစ်၊ ကျောက်ငါးစသော ငါးအမျိုးအစားများကို တွဲဖက်မွေးမြူကြသည်။ မိရိုးဖလာ မွေးမြူရေးစနစ်ကိုသာ အများဆုံး အသုံးပြုလျက်ရှိရာ ခေတ်မီမွေးမြူရေးစနစ်သို့ ကူးပြောင်းနိုင်ရန်လိုအပ်လျက်ရှိပါသည်။ အဓိက စီးပွားဖြစ်မွေးမြူနေသော ငါးမျိုးများမှာ မွေးမြူချိန်ကြာပြီး တစ်ဧကကန်တွင် ကောင်ရေ ၁၅၀၀ သာ မွေးမြူနိုင်သောကြောင့် ထွက်နှုန်းနည်းသလို ကမ္ဘာ့ဈေးကွက်တွင်လည်း ဈေးနည်း၊ ဈေးကွက်ကျဉ်းသည့် ရေချိုငါးအမျိုးအစားများသာ ဖြစ်နေပါသည်။ ထိုအခက်အခဲကိုဖြေရှင်းရန် နိုင်ငံတော်နှင့် မြန်မာနိုင်ငံ ငါးလုပ်ငန်းအဖွဲ့ချုပ်တို့က ဆောင်ရွက်နေပြီဖြစ်သည်။

မြန်မာနိုင်ငံတွင် ပြည်ပသို့တင်ပို့နေသည့် ငါးကြင်းကို သားဖောက်၍ ရောင်းတမ်းဝင်သည်အထိ နှစ်နှစ်ကြာ မွေးမြူနေချိန်တွင် ဝီယက်နိုင်ငံ၌ ငါးတန်ကို လေးလသာ မွေးမြူ၍ ရောင်းတမ်းဝင်အဖြစ် ပြည်ပသို့တင်ပို့ကာ နိုင်ငံခြားဝင်ငွေ ရရှိနေပြီဖြစ်သည်။ နှစ်နှစ်ကြာ ရင်းနှီးမြှုပ်နှံခြင်းမှ လေးလနှင့် မိမိရင်းနှီးမြှုပ်နှံသည့်ငွေအလိုက် ဝင်ငွေရရှိစေတော့မည်ဖြစ်သည်။ ငါးမျိုးစိတ်၊ အစာစက်ရုံ၊ မွေးမြူမည့်နေရာ၊ အအေးခန်းနှင့် ဈေးကွက် အားလုံး အသင့်ဆောင်ရွက်ထားပြီးဖြစ်ရာ မြန်မာနိုင်ငံ၏ ပြည်ပပို့ကုန် ငါးလုပ်ငန်း တစ်ခေတ်ဆန်းသစ်လျက် ငါးမွေးမြူရေးလုပ်ငန်းမှ တိုင်းပြည်

ဝင်ငွေရရှိကာ မြန်မာနိုင်ငံငါးလုပ်ငန်းအဖွဲ့ချုပ်အတွက်လည်း မှတ်တိုင်တစ်ခု ကျန်ရစ်စေတော့မည်ဖြစ်သည်။

မြန်မာနိုင်ငံတွင် ငါးမွေးမြူခြင်းလုပ်ငန်းကို ၁၉၅၅ ခုနှစ်ဝန်းကျင်က စတင်လုပ်ကိုင်ခဲ့ပြီး စီးပွားဖြစ် မွေးမြူရေးလုပ်ငန်းအဖြစ် ၁၉၇၀ ပြည့်နှစ် နှောင်းပိုင်းတွင် အောင်မြင်ခဲ့သည်။ FAO ၏ အကူအညီဖြင့် ၁၉၆၆ ခုနှစ်တွင် ဒေါက်တာချောင်ကရီးက ဧရာဝတီမြစ်အတွင်းမှ ဖမ်းဆီးရမိသည့် ငါးမြစ်ချင်းခေါင်းပွနှင့် ငါးကြင်းဖြူတို့ကို မျိုးငါးများအဖြစ် ဆေးထိုးသားဖောက်နည်းပညာဖြင့် ငါးသားပေါက်များ ထုတ်လုပ်နိုင်ခဲ့ကာ ၁၉၆၉ ခုနှစ်တွင် သင်ကြားတတ်မြောက်ထားသည့် မြန်မာပညာရှင်များကိုယ်တိုင် ဆေးထိုးသားဖောက်သောနည်းပညာဖြင့် ငါးမွေးမြူရေးလုပ်ငန်းကို ဆက်လက်လုပ်ဆောင်နိုင်ခဲ့၍ ယခင်လို ငါးသားပေါက်များကို ဧရာဝတီမြစ်အတွင်းမှ ဖမ်းဆီးရန်မလိုတော့ဘဲ ငါးမွေးမြူရေးလုပ်ငန်း ဦးမော့ခဲ့ကြောင်း သိရသည်။



ပြည်တွင်း ငါးမွေးမြူရေးလုပ်ငန်းတစ်ခုမှ ငါးဖမ်းနေလုပ်သားများကို တွေ့ရစဉ်။

ဓာတ်ပုံ-ဇွဲမာန်

မြန်မာနိုင်ငံတွင် စီးပွားဖြစ်ငါးမွေးမြူရေးလုပ်ငန်း တစ်ခေတ်ဆန်းသစ်ခဲ့သော အချိန်သည် ၁၉၇၀ ပြည့်နှောင်းပိုင်းမှ စတင်ခဲ့ခြင်းဖြစ်ပြီး ပြည်တွင်းစားသုံးမှုအပြင် ပြည်ပသို့ တင်ပို့နိုင်သည့်အတွက် ပြည်တွင်းမှငါးများကို သားဖောက်မွေးမြူခြင်းသာမက ပြည်ပမှ ဈေးကွက်ဝင်ငါးများကိုလည်း တင်သွင်း၍ သားဖောက်မွေးမြူခဲ့ရာ ရွှေဝါငါးကြင်း၊ ငါးတန်၊ တီလားပီးယား၊ ရေချိုငါးမုတ်၊ ထိုင်ဝမ်ငါးခဲမ (ထိုင်းငါးခဲမ)၊ တရုတ်ငါးကြင်း စသည့် နိုင်ငံခြားမှငါးမျိုးများနှင့် မြန်မာနိုင်ငံမှ ငါးမြစ်ချင်းကို ငါးမျိုးပေါင်းများစွာ မွေးမြူထုတ်လုပ်ခဲ့သည်။

ကမ္ဘာ့ဈေးကွက်ဝင် ငါးတန်များကို မွေးမြူထုတ်လုပ်

မြန်မာနိုင်ငံ ငါးလုပ်ငန်းအဖွဲ့ချုပ်မှ အထွေထွေအတွင်းရေးမှူး ဦးဝင်းကြိုင်က ဈေးကွက်ကျဉ်းသော ငါးမြစ်ချင်းအစား ထိုင်းနှင့် ဝီယက်နိုင်ငံတို့ ပြည်ပဈေးကွက် ရရှိနေသည့် ငါးတန်ကို ပြောင်းလဲမွေးမြူရန် ကြိုးပမ်းဆောင်ရွက်ခဲ့ရာ ယခုအခါ ရန်ကုန်မြို့မှ မိုင် ၈၀ ကျော်ဝေးကွာသည့် ပန်းတနော်မြို့နယ် ဒီးဒုတ်မိမိဝတ် ရေကြီးရေနက်ကွင်း၏ ဧက ၃၀၀၀ ကျော်မှ သုံးဧကတွင် တစ်ဧကလျှင် ငါးတန်အကောင်ရေ တစ်သိန်းစီဖြင့် သုံးသိန်းကို မြန်မာနိုင်ငံ ငါးလုပ်ငန်းအဖွဲ့ချုပ်က စတင်မွေးမြူနေပြီဖြစ်ကြောင်း၊ ငါးမြစ်ချင်းနေရာတွင် ကမ္ဘာ့ဈေးကွက်ဝင် ငါးတန်များကို မွေးမြူထုတ်လုပ်ရန် မြန်မာနိုင်ငံ ငါးလုပ်ငန်းအဖွဲ့ချုပ်က အများပိုင်ကုမ္ပဏီတစ်ခုကိုလည်း မကြာမီ တည်ထောင်ဖွဲ့စည်းသွားမည်ဖြစ်ပြီး ထိုကုမ္ပဏီ၏ ရှေ့ပြေးကုမ္ပဏီကို တည်ထောင်ရာတွင် ငါးလုပ်ငန်းအဖွဲ့ချုပ်အတွင်း အစုရှယ်ယာများထည့်ဝင်နိုင်ရန် ပဏာမ ရှင်းလင်းဆွေးနွေးခဲ့ပြီးဖြစ်ကြောင်း၊ လာမည့်လဆန်းပိုင်းတွင် အစုရှယ်ယာထည့်ဝင်လိုသူတို့အတွက် ဆက်လက်ဆွေးနွေးလုပ်ဆောင်သွားမည်ဖြစ်ကြောင်း အတွင်းရေးမှူးက ဆက်လက်ပြောကြားသည်။

ကမ္ဘာ့ဈေးကွက်ဝင် ငါးတန်ကို မွေးမြူထုတ်လုပ်နိုင်ခြင်းသည် မြန်မာနိုင်ငံ၏ ငါးမွေးမြူထုတ်လုပ်မှုကဏ္ဍ တိုးတက်ပြောင်းလဲမှုလည်းဖြစ်ကြောင်း၊ ထိုင်း၊ တရုတ်၊ အင်ဒိုနီးရှားနှင့် ဝီယက်နိုင်ငံတို့သည် ကမ္ဘာကစားသုံးသည့် တီလားပီးယားငါးကို စီးပွားဖြစ်မွေးမြူလျက်ရှိပြီး ဒုတိယစားသုံးမှုများသောငါးမှာ ငါးတန်ဖြစ်သောကြောင့် ဈေးကွက်စီးပွားရေးနှင့်အညီ ငါးတန်ကိုလည်း မွေးမြူလျက်ရှိကြောင်း၊ သဘာဝ

ပတ်ဝန်းကျင်နှင့် လိုက်လျောညီထွေမှုရှိသော မြန်မာနိုင်ငံတွင် ငါးမွေးမြူရေးလုပ်ငန်းအတွက် အခြေခံကောင်းများက အသင့်စောင့်ကြိုနေလျက်ရှိရာ အခြားနိုင်ငံများထက် အခွင့်ကောင်းများကိုရယူလျက် နိုင်ငံစီးပွားရေးတိုးတက်ဖွံ့ဖြိုးမှု၏ ထောက်တိုင်တစ်ခုအဖြစ် ခေတ်စနစ်နှင့်အညီ ငါးတန်မွေးမြူရေးလုပ်ငန်းကို ဖော်ဆောင်သွားမည်ဖြစ်ကြောင်း၊ မြေဧရိယာကျဉ်းကျဉ်းတွင် ရေနက်နက်၌ အကောင်များများထည့်၍ နည်းပညာဖြင့် မွေးမြူထုတ်လုပ်ရန် ငါးလုပ်ငန်းအဖွဲ့ချုပ်က ပြည်ပတွင် တစ်နှစ်ခန့် လေ့လာပြီးနောက် တစ်ဧကလျှင် ငါးတန်မျိုးစိတ် တစ်သိန်းထည့်ပြီး ရက်ပေါင်း ၁၂၀ (လေးလ)မွေးမြူ၍ ပြည်ပဈေးကွက်သို့တင်ပို့ရန် စမ်းသပ်နေခဲ့သည်မှာ သုံးလခန့်ရှိပြီဖြစ်ကြောင်း၊ ကမ္ဘာ့ငါးတန်ဈေးကွက်အပြောင်းအလဲကို မြန်မာနိုင်ငံ ငါးလုပ်ငန်းအဖွဲ့ချုပ်က လေ့လာသိရှိခဲ့ပြီးနောက် ယခုလို ခေတ်မီနည်းစနစ်ဖြင့် ကမ္ဘာ့ဈေးကွက်ဝင် ငါးတန်ကို စတင်မွေးမြူနေခြင်းဖြစ်ရာ မြန်မာနိုင်ငံ ငါးမွေးမြူရေးကဏ္ဍ၏ သမိုင်းကျန်ရစ်မည့် အပြောင်းအလဲတစ်ခုပင်ဖြစ်ကြောင်း အထွေထွေအတွင်းရေးမှူးက ဆက်လက်ပြောကြားသည်။

ငါးမွေးမြူရေးကဏ္ဍအတွက် လိုအပ်ချက်များ

မြန်မာနိုင်ငံ၏ ငါး၊ ပုစွန် မွေးမြူရေးလုပ်ငန်းအတွက် အဓိကအခက်အခဲများမှာ ရင်းနှီးမြှုပ်နှံမှုဆိုင်ရာ လိုအပ်ချက်များဖြစ်ပြီး နည်းပညာလိုအပ်ချက်ရှိနေခြင်း၊ ငါး

ပုစွန် မွေးမြူရေးစနစ်များဖော်ထုတ်ရန် (လမ်း၊ လျှပ်စစ်မီး၊ ရေသွင်း/ရေထုတ်စနစ် စသည့်) အခြေခံအဆောက်အအုံများ လိုအပ်ခြင်း၊ သမားရိုးကျ မွေးမြူရေးစနစ်မှ ခေတ်မီမွေးမြူရေးစနစ်သို့ ကူးပြောင်းနိုင်ရန်လိုအပ်ခြင်း၊ သိပ္ပံနည်းကျဖော်စပ်ထားသည့် ရေမြှုပ်/ရေပေါ် အစာတောင့်များကျေ၍ မွေးမြူသည့်စနစ်သို့ ကူးပြောင်းနိုင်ရန် ခေတ်မီအစာစပ်စက်ရုံများ လိုအပ်ခြင်း၊ ဈေးကွက်ဝင် စီးပွားဖြစ်မွေးမြူနိုင်သော မျိုးကောင်းမျိုးသန့်ငါးသားပေါက်များ ထုတ်လုပ်နိုင်ရန်လိုအပ်ခြင်း၊ စီးပွားဖြစ် ရေငန် ငါးမွေးမြူရေးလုပ်ငန်းကို တိုးချဲ့ရန်လိုအပ်ခြင်းနှင့် နိုင်ငံတကာဈေးကွက်နှင့်ကိုက်ညီသည့် ငါး၊ ပုစွန် မျိုးစိတ်များ တိုးချဲ့မွေးမြူထုတ်လုပ်ရန် လိုအပ်ခြင်းတို့ ဖြစ်သည်။

လက်ရှိ မြန်မာနိုင်ငံတွင် ငါး၊ ပုစွန် ပြုပြင်ထုတ်လုပ်ရေးနှင့် အအေးခန်းစက်ရုံ ၁၂၅ ရုံရှိပြီး EU အဆင့်မီ ပြုပြင်ထုတ်လုပ်နိုင်စွမ်းရှိသည့်စက်ရုံ ၂၀ သာရှိသည်။ စက်ရုံအများစုမှာ တန်ဖိုးမြင့်ထုတ်ကုန်များတင်ပို့နိုင်မှု အားနည်းနေပြီး ကုန်ကြမ်းအဆင့်ကုန်ထု ထုတ်လုပ်လျက်ရှိသည်။ ကုန်ကြမ်းရရှိမှုနည်းပါးခြင်းကြောင့် ပို့ကုန်ကင်းလွတ်ခွင့်နှင့် ကုန်သွယ်မှုဆိုင်ရာအထူးအခွင့်အရေး (GSP) ရရှိခြင်း စသည့် အခွင့်အလမ်းကောင်းများကိုလည်း ထိရောက်စွာ အသုံးချခွင့်မရဘဲဖြစ်နေသည်။

၂၀၁၁-၂၀၁၂ နှင့် ၂၀၁၂-၂၀၁၃ ဘဏ္ဍာရေးနှစ်တို့တွင် မြန်မာနိုင်ငံ၏ ရေထုတ်ပို့ကုန်များမှ အမေရိကန်ဒေါ်လာ သန်း ၆၅၀ ကျော် နှစ်နှစ်ဆက်တိုက် ရရှိခဲ့ပြီးနောက် ၂၀၁၃-၂၀၁၄ ခုနှစ်တွင် ၅၃၆ သန်းအထိ လျော့နည်းသွားကာ ၂၀၁၆-၂၀၁၇ ဘဏ္ဍာရေးနှစ်တွင် ၇၁၂ သန်းခန့် ပြန်လည်တိုးတက်ရရှိခဲ့သည်။ မြန်မာနိုင်ငံဧရိယာ၏ တစ်ဝက်သာရှိသော ဝီယက်နိုင်ငံသည် ပြည်ပသို့ ငါး/ပုစွန် တင်ပို့မှုတစ်ဆင့် တစ်နှစ်လျှင် အမေရိကန်ဒေါ်လာ ၈ ဒသမ ၃ ဘီလီယံ၊ ပုစွန်မွေးမြူခြင်းမှ ၃ ဒသမ ၈ ဘီလီယံနှင့် ငါးတန် တစ်မျိုးတည်းဖြင့် ၂ ဒသမ ၅ ဘီလီယံ ရရှိနေသည်။ ဝီယက်နိုင်ငံသည် ၂၀၂၀ ပြည့်နှစ်တွင် ငါး/ပုစွန် ပို့ကုန်မှ ပြည်ပဝင်ငွေ ၁၁ ဘီလီယံကျော်ရရှိရန် ရည်မှန်း၍ အစိုးရနှင့် ငါးတောင်သူတို့ ပူးပေါင်းလုပ်ဆောင်လျက်ရှိသည်။ ထိုင်းနိုင်ငံသည်လည်း ငါးလုပ်ငန်းမှ တစ်နှစ်လျှင် အမေရိကန်ဒေါ်လာ ၆ ဒသမ ၅ ဘီလီယံ (သန်း ၆၅၀၀) ရရှိလျက်ရှိရာ မြန်မာနိုင်ငံထက် ၁၁ ဆကျော် ပို၍ရရှိနေသည်။

မြန်မာနိုင်ငံသည် ငါးလုပ်ငန်းဆိုင်ရာ သယ်ဇာတများကို နိုင်ငံအတွက် အစွမ်းကုန်ထုတ်ယူသုံးစွဲခြင်း မပြုရသေးသောကြောင့် နိုင်ငံ၏ငါးလုပ်ငန်း ဘက်စုံဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်ရေးအတွက် အကောင်းဆုံးအခွင့်အလမ်းတစ်ခုအဖြစ် ကျန်ရှိနေဆဲဖြစ်သည်။ ခေတ်မီနည်းပညာနှင့် နိုင်ငံတကာဈေးကွက် နိုင်ငံတကာရင်းနှီးမြှုပ်နှံမှုများကို ဆောင်ရွက်နိုင်ခြင်းဖြင့် မွေးမြူရေးကဏ္ဍမှသည် ပြည်တွင်းငါး/ပုစွန် လိုအပ်ချက်ကို ဖြည့်ဆည်းပေးနိုင်မည့်အပြင် ပြည်ပဝင်ငွေ နှစ်စဉ်ရရှိစေလျက် စက်မှုကဏ္ဍ၏အခြေခံအုတ်မြစ်ကို တည်ဆောက်တက်လှမ်းနိုင်မည်ဖြစ်ပေသည်။ ပြည်တွင်းမှ စီးပွားရေးလုပ်ငန်းရှင်များအနေဖြင့်လည်း အချိန်အနည်းငယ်အတွင်း ဝင်ငွေတိုးတက်ရရှိစေမည့် ရင်းနှီးမြှုပ်နှံမှုဖြစ်သော ရေချိုငါးမွေးမြူရေးလုပ်ငန်းမှသည် တိုင်းပြည်၏ စီးပွားရေးကို အချိန်တိုအတွင်း ဦးမော့စေမည့် ပို့ကုန်ထုတ်လုပ်ရေးလုပ်ငန်းတစ်ခုအဖြစ် ပိုင်းဝန်းလက်တွဲ ဖော်ဆောင်သင့်ပါကြောင်း ရေးသားတင်ပြလိုက်ပေသည်။ ။

“ ပြည်တွင်းမှ စီးပွားရေးလုပ်ငန်းရှင်များအနေဖြင့်လည်း အချိန်အနည်းငယ်အတွင်း ဝင်ငွေတိုးတက်ရရှိစေမည့် ရင်းနှီးမြှုပ်နှံမှုဖြစ်သော ရေချိုငါးမွေးမြူရေးလုပ်ငန်းမှသည် တိုင်းပြည်၏ စီးပွားရေးကို အချိန်တိုအတွင်း ဦးမော့စေမည့် ပို့ကုန်ထုတ်လုပ်ရေးလုပ်ငန်းတစ်ခုအဖြစ် ပိုင်းဝန်းလက်တွဲ ဖော်ဆောင်သင့် ”

ဝါကျွတ်ပိတ်ရက်အလွန်တွင် မတ်ပဲဈေးထိုးတက်ပြီး ၁၄ လအတွင်း အမြင့်ဆုံးဈေးသို့ရောက်လာ

ရန်ကုန် အောက်တိုဘာ ၂၈

သီတင်းကျွတ် ကုန်စည်ခိုင်ပိတ်ရက်များအလွန် ပြန်လည် စတင်ဖွင့်လှစ်သော အောက်တိုဘာ ၂၆ ရက်တွင် ရန်ကုန် ပဲဈေးကွက်၌ ပြည်တွင်းပဲဈေးသစ်က ပြည်ပပို့ FOB ပဲများ ဈေးအတက်ကြမ်းလာခဲ့ကာ မတ်ပဲဈေးမှာ လည်း ၁၄ လအတွင်း အမြင့်ဆုံးဈေးနှုန်းသို့ ရောက်ရှိခဲ့ကြောင်းနှင့် အောက်တိုဘာ ၂၇ ရက်တွင်လည်း ဈေးနှုန်းများ ဆက်လက်မြင့်တက်ခဲ့ကြောင်း ရန်ကုန်ပဲဈေးကွက်မှ သိရသည်။

ဝါကျွတ်ပိတ်ရက်မတိုင်မီ နောက်ဆုံး ကုန်စည်ခိုင်ဖွင့်ရက်ဖြစ်သော အောက်တိုဘာ ၂၂ ရက်က မတ်ပဲ(RC) တစ်တန်လျှင် ကျပ် ၅၉၀၀၀ နှုန်းဖြင့် ကုန်သေတ္တာအလုံးပေါင်း ၈၀ အရောင်းအဝယ်ဖြစ်ခဲ့ပြီး မတ်ပဲ(SQ/RC) တစ်တန်လျှင် ကျပ်ရစ်သိန်း၊ မတ်ပဲ(FAQ/RC) တစ်တန်လျှင် ဒေါ်လာ ၃၀၀-၄၀၀ နှင့် မတ်ပဲ(SQ/RC) မှာ တစ်တန်လျှင် ဒေါ်လာ ၅၂၀-၅၄၀ နှုန်းသာ ရှိခဲ့သည်။

အောက်တိုဘာ ၂၆ ရက်တွင်မူ ရန်ကုန်ပဲဈေးကွက်၌ မတ်ပဲ(RC) တစ်တန်လျှင် ကျပ် ၆၉၀၀၀ နှုန်းဖြင့် ကုန်သေတ္တာအလုံးပေါင်း ၁၀၀ အရောင်းအဝယ်ဖြစ်ခဲ့ပြီး မတ်ပဲ(SQ/RC)

တစ်တန်ဈေးမှာ ကျပ်ကိုးသိန်းရှိခဲ့သည်။ ပြည်ပပို့ FOB ပဲဖြစ်သည့် မတ်ပဲ(FAQ/RC) တစ်တန်ဈေးမှာ ဒေါ်လာ ၄၄၀-၄၆၀ နှင့် မတ်ပဲ(SQ/RC) တစ်တန်ဈေးမှာ ဒေါ်လာ ၅၈၀-၆၀၀ နှုန်းသို့ မြင့်တက်လာသည်။

အောက်တိုဘာ ၂၇ ရက်တွင်လည်း ရန်ကုန်မြို့ ပဲဈေးကွက်အတွင်း မတ်ပဲဈေးနှုန်းများ ထပ်မံမြင့်တက်ခဲ့ပြီး အရောင်းအဝယ်လည်း ပို၍ဖြစ်ခဲ့သည်ဟု ပဲဈေးနှုန်းသတင်းများအရ သိရသည်။ ၂၇ ရက်တွင် မတ်ပဲ(RC) တစ်တန်လျှင် ကျပ် ၇၃၀၀၀ နှုန်းဖြင့် ကုန်သေတ္တာအလုံးပေါင်း ၁၃၀ အထိ အရောင်းအဝယ်ဖြစ်ခဲ့ပြီးမတ်ပဲ(SQ/RC) တစ်တန်လျှင် ကျပ် ၉၄၀၀၀၊ ပဲစင်းငုံနီ (RC) တစ်တန်လျှင် ကျပ် ၅၅၅၀၀ ရှိခဲ့ကာ ပဲစင်းငုံနီ ကုန်သေတ္တာငါးလုံး အရောင်းအဝယ်ဖြစ်ခဲ့သည်ဟု သိရသည်။ ပြည်ပပို့ FOB ပဲ တစ်တန်ဈေးနှုန်းများမှာမူ စနေနေ့ဖြစ်၍ ဈေးမဖွင့်ခဲ့ပေ။

ထို့ကြောင့် ဝါကျွတ်ပိတ်ရက်များအလွန်တွင် မတ်ပဲ(RC) တစ်တန်လျှင် ကျပ်တစ်သိန်းခန့်နှင့် (SQ/RC) တစ်တန်လျှင် ကျပ်တစ်သိန်းခန့် ဈေးနှုန်းတက်လာခဲ့သလို ပြည်ပပို့ FOB မတ်ပဲဈေးများမှာလည်း တစ်တန်လျှင် ဒေါ်လာ ၆၀ ခန့် ဈေးနှုန်း မြင့်တက်လာခဲ့ခြင်း ဖြစ်သည်။ ယခုလက်ရှိ ပြည်တွင်းမတ်ပဲ

ဈေးနှုန်းမှာ ၂၀၁၇ ဩဂုတ်လမှ ယနေ့အထိ ၁၄ လအတွင်း အမြင့်ဆုံးသို့ ပြန်လည်ရောက်ရှိလာခြင်းလည်းဖြစ်ကြောင်း သိရသည်။

အိန္ဒိယနိုင်ငံက ပြည်တွင်းသို့ ပဲတင်သွင်းမှုမူဝါဒကို ပြောင်းလဲ ကန့်သတ်ခဲ့ခြင်းကြောင့် ရန်ကုန်ပဲဈေးကွက်တွင် ၂၀၁၇ ခုနှစ်က ဩဂုတ် ၂၂ ရက်မှ ၂၅ ရက်အထိ ပဲအရောင်းအဝယ် ယာယီလေးရက် ပိတ်ခဲ့ရသည်။ ယင်းပိတ်ရက်များမတိုင်မီ ဩဂုတ် ၂၀ ရက်က ရန်ကုန်ပဲဈေးကွက်တွင် မတ်ပဲ(RC) တစ်တန်လျှင် ကျပ်ရစ်သိန်း၊ မတ်ပဲ(SQ/RC) တစ်တန်လျှင် ကျပ် ၁၀၂၀၀၊ မတ်ပဲ (FAQ/RC) တစ်တန်လျှင် ဒေါ်လာ ၆၀၀-၆၂၀ နှင့် မတ်ပဲ (SQ/RC) တစ်တန်လျှင် ဒေါ်လာ ၇၈၀-၈၀၀ နှုန်း ရှိခဲ့သည်။ ထိုနောက်ပိုင်းမှစ၍ ပဲဈေးနှုန်းများ ဆက်တိုက်ကျဆင်းပြီး ဈေးအနိမ့်တွင်သာ အတက်အကျ ရှိနေခဲ့ရာမှ ယခု ၂၀၁၈ သီတင်းကျွတ်ပိတ်ရက်များအပြီးတွင် ပဲဈေးနှုန်းများမှာ ၁၄ လအတွင်း အမြင့်ဆုံးဈေးအထိ ပြန်တက်လာခြင်းဖြစ်ကြောင်း သိရသည်။

၂၀၁၈ ပဲစိုက်ရာသီအတွင်း အိန္ဒိယပြည်တွင်း၌ မတ်ပဲလိုအပ်ချက်ရှိနိုင်သည်ဟု ခန့်မှန်းချက်များ ရှိနေခြင်းနှင့် အစိုးရချင်း (G to G) စနစ်ဖြင့် ပဲရောင်းချရန် လုပ်ဆောင်နေခြင်းတို့

ကြောင့်လည်း မတ်ပဲဈေးနှုန်းများ မြင့်တက်လာခြင်းဖြစ်သည်ဟု မတ်ပဲဈေးကွက်မှ သိရသည်။

ပဲစင်းငုံနီဈေးနှုန်းမှာမူ မတ်ပဲထက် တစ်တန်လျှင် ၁၅၀၀၀ ကျပ်ခန့်ကျင် ဈေးနှုန်းနိမ့်နေရာ အောက်တိုဘာ ၂၆ ရက်တွင် ပဲစင်းငုံနီ(RC) တစ်တန်လျှင် ကျပ် ၅၉၅၀၀ သာရှိနေသည်။ ယခုနှစ် ဩဂုတ် ၂ ရက်ကမူ မတ်ပဲ(RC) တစ်တန်လျှင် ကျပ် ၄၂၆၀၀၀ နှုန်းသာရှိခဲ့စဉ် ပဲစင်းငုံနီ(RC) က တစ်တန်လျှင် ကျပ် ၄၉၀၀၀ အထိ ဈေးမြင့်တက်ခဲ့သည်။

ပဲဈေးကွက် အပြောင်းအလဲကြောင့် ၂၀၁၈ နှစ်လယ်မတိုင်မီ ပဲစင်းငုံစိုက်ပျိုးချိန်က တောင်သူများအနေဖြင့် ပဲစင်းငုံကို စီးပွားဖြစ်မစိုက်ပျိုးကြရန် သက်ဆိုင်ရာမှ အကြံပြုပြောကြားမှုများရှိခဲ့ပြီး ပဲစင်းငုံအစား အခြားဒေသနှင့်ကိုက်ညီသော သီးနှံများကို ပြောင်းလဲစိုက်ပျိုးကြရန်လည်း တိုက်တွန်းခဲ့သည်။ ယခုလပိုင်းတွင် မိုးစပါးကြမ်းများ စတင်ရိတ်သိမ်းနေပြီဖြစ်ပြီး တောင်သူများအနေဖြင့် သီးထပ်စိုက်ပျိုးကြတော့မည်ဖြစ်ရာ ယခု မတ်ပဲဈေးနှုန်းများ ပြန်လည်မြင့်တက်လာနေ၍ သီးထပ်စိုက်ပျိုးရာတွင် မတ်ပဲစိုက်ပျိုးရန်ပြင်ဆင်မည်ဟု ကျောင်းကုန်းလှည်းဆိပ်ကျေးရွာမှ တောင်သူတစ်ဦးက ပြောကြားသည်။

ခင်ဆိုင်

ချင်းတောင်ဒေသထွက် ခရမ်းချဉ်သီး ကလေးမြို့မှ ဝယ်ယူမှုများပြားနေ

ကလေး အောက်တိုဘာ ၂၈

စစ်ကိုင်းတိုင်းဒေသကြီး ကလေးမြို့နယ်အတွင်းမှ တောင်သူများအနေဖြင့် အပိုဝင်ငွေ ရရှိရန်အတွက် ခရမ်းချဉ်သီးများကို ဒေသအတွင်း စိုက်ပျိုးခဲ့သော်လည်း ယခုအခါ ဒေသထွက်ခရမ်းချဉ်သီးများ ရာသီချိန်ကုန်ပြီဖြစ်၍ ကလေးမြို့ရှိ ဒေသခံများမှာ ချင်းတောင်ဒေသထွက်ခရမ်းချဉ်သီးများကိုသာ ဝယ်ယူစားသုံးနေရသောကြောင့် ချင်းတောင်ဒေသထွက် ခရမ်းချဉ်သီးများကို ကလေးမြို့မှ ဝယ်ယူမှုများပြားနေကြောင်း သိရသည်။

ကလေးမြို့နယ်အတွင်း ကျေးရွာအများအပြားတွင် ခရမ်းချဉ်သီးများကို စိုက်ပျိုးခဲ့ကြရာ ဒေသထွက်ခရမ်းချဉ်သီးများပေါ်ချိန်က ကလေးမြို့သာမက တမူးမြို့ အထက်ဟုမ္မလင်း၊ ဇောင်းပြင်၊ မော်လိုက်မြို့များသို့လည်း သေတ္တာများဖြင့် တင်ပို့ရောင်းချခဲ့ရကြောင်း ခရမ်းချဉ်သီးကုန်သည်များထံမှ သိရသည်။

ယခုရက်ပိုင်းတွင်မူ ဒေသထွက်ခရမ်းချဉ်သီးများ ရာသီကုန်ပြီဖြစ်၍ ကလေးမြို့တွင် ချင်းတောင်ဒေသထွက် ခရမ်းချဉ်သီးများကိုသာ ရောင်းချနေကြပြီး တစ်ပိဿာလျှင် လက်ကားဈေး ကျပ် ၈၀၀ နှင့် လက်လီဈေး ကျပ် ၁၀၀၀ မှ ၁၂၀၀ အထိရှိကြောင်း သိရသည်။ ယခုနှစ်များက မုံရွာမြို့မှဝယ်ယူပြီး တစ်ပိဿာလျှင် ကျပ် ၂၀၀၀ ခန့် ပေးဝယ်ခဲ့ရကြောင်း ယခုနှစ်တွင်မူ ချင်းတောင်ဒေသထွက် ခရမ်းချဉ်သီးများ လုံလောက်စွာ ရနေသဖြင့် ကလေးမြို့မှပြည်သူများအနေဖြင့် သင့်တင့်သောဈေးဖြင့်သာ ဝယ်ယူစားသုံးနိုင်ကြောင်း သိရသည်။

ချင်းတွင်းသား

ညောင်ဦးမြို့နယ်၌ ဆင်းပဒေသာ ၁၁ မြေပဲမျိုးကို ထိုင်ဝမ်နည်းဖြင့် စမ်းသပ်စိုက်ပျိုးမည်

ညောင်ဦး အောက်တိုဘာ ၂၈

မြန်မာနိုင်ငံ ဆီစက်ပိုင်ရှင်များအသင်းနှင့် ညောင်ဦးမြို့နယ် သူကောင်းတည်မြစ်ရေတင် ရေသောက်စရိယာ အတွင်းရှိ မြေပဲစိုက်တောင်သူများ ပူးပေါင်း၍ ဆောင်းရာသီ ဆောင်းမြေပဲစိုက်ပျိုးချိန်တွင် ဆင်းပဒေသာ-၁၁ မြေပဲမျိုး စိုက်ဧက ၅၀ ကို ထိုင်ဝမ်နည်းစနစ်များဖြင့် အကျိုးတူ ပူးပေါင်းစမ်းသပ် စိုက်ပျိုးမည်ဖြစ်ကြောင်း သိရသည်။

ယခုလို အကျိုးတူပူးပေါင်း စမ်းသပ်စိုက်ပျိုးရာတွင် ဆီစက်ပိုင်ရှင်များအသင်းက မျိုးမြေပဲအဆန်၊ ဓာတ်မြေဩဇာသွင်းအားစုနှင့် စိုက်ပျိုးနည်းစနစ်များ၊ ပေါင်းသတ်ဆေး၊ ပိုးသတ်ဆေး၊ မှိုသတ်ဆေးများနှင့် စိုက်ပျိုးနည်းစနစ်များကို ပံ့ပိုးပေးပြီး ထိုင်ဝမ်နည်းဖြစ်သော ပေါင်းတင်စနစ်ဖြင့် စိုက်ပျိုးမည်ဖြစ်ကာ တစ်ဧကလျှင် တင်း ၇၀ အနည်းဆုံးထွက်ရှိနိုင်ကြောင်း ဆီစက်ပိုင်ရှင်များအသင်းအဖွဲ့မှ သိရှိရသည်။

“ကျွန်တော်တို့ မြေပဲမျိုးတွေကတော့ သိပ္ပံနည်းကျနဲ့ စနစ်တကျ ထားရှိတာဖြစ်ပါတယ်။ အပူတိုင်းကိရိယာ၊ အအေးတိုင်းကိရိယာများနဲ့ စနစ်တကျထားတာပါ။ မျိုးကတော့ မှန်ပါတယ်။ တောင်သူတွေတက်ကတော့ မြေလည်း မှန်မယ်။ တောင်သူကလည်း ဂရုစိုက်မယ်။ ရေလိုအပ်ချိန် ရေသွင်းချိန်မှာလည်း တောင်သူတက်က တာဝန်ယူပေးနိုင်မယ်ဆိုရင်တော့ တစ်ဧက တင်း ၇၀ မက ရနိုင်ပါတယ်” ဟု မြန်မာနိုင်ငံ ဆီစက်ပိုင်ရှင်အသင်းအဖွဲ့ဝင် တစ်ဦးက ပြောသည်။ ဆီစက်ပိုင်ရှင်အသင်း၏ စိုက်ပျိုးရေးပညာရှင်တစ်ဦး



ကလည်း “ကျွန်တော်တို့က တောင်သူတွေစိုက်ပျိုးမယ့် မြေဧကတွေကိုလည်း မြေအချဉ်ဓာတ်၊ အင်ဇိုဓာတ် များနေသလား၊ နည်းနေသလားဆိုတာ အခမဲ့ စမ်းသပ်ပေးမှာပါ။ ဒီအပေါ်အခြေခံပြီး မြေရဲ့လိုအပ်ချက်ဓာတ်တွေ၊ မြေဩဇာတွေကို ဆန်းစစ်သုံးစွဲသွားမှာပါ။ မြေတွေကိုလည်း ညက်နေအောင် ထွန်ယက်ပေးရမယ်။ ထွန်ရေးကိုလည်း ၁၆ လက်မ၊ ၁၇ လက်မအထိ နက်နက် ထွန်ယက်ပေးဖို့ လိုအပ်တယ်။ ထွန်စက်နဲ့ထွန်မယ်ဆိုလည်း ၁၈ လက်မအထိ ထွန်ရေးနက်ပေးရမယ်” ဟု ပြောသည်။

သူကောင်းတည်မြစ်ရေတင် ရေသောက်စရိယာ အတွင်းမှ မြေပဲစိုက်ပျိုးမည့်တောင်သူများမှာ လက်ရှိ ထွန်ယက်ရာတွင် နွားနှင့်တစ်မျိုး၊ ထွန်စက်နှင့်တစ်ဖုံ ထွန်ယက်နေကြရာ အများစုမှာ အသင်းနှင့် ပူးပေါင်းစိုက်ပျိုးနိုင်ရန် လိုအပ်သောထွန်ရေးအနက် မရရှိနိုင်သေးကြောင်းလည်း ဆောင်းရာသီ ဆင်းပဒေသာ-၁၁ မြေပဲစိုက်ပျိုးမည့် ညောင်ဦးဒေသခံတောင်သူတစ်ဦးက ပြောသည်။

ကျော်ဌေး(ညောင်ဦး)

စဉ့်ကူးမြို့နယ် မာလဲ-နတ်တောင်ဆည်မှ မိုးစပါးအတွက် စိုက်ပျိုးရေးပေးဝေ

စဉ့်ကူး အောက်တိုဘာ ၂၈

မန္တလေးတိုင်းဒေသကြီး စဉ့်ကူးမြို့နယ်မှ တောင်သူများသို့ ယခုနှစ် မိုးစပါးစိုက်ပျိုးရေးများကို မာလဲ-နတ်တောင်ရေလှောင်တံခံမှ လုံလောက်စွာ ပေးဝေလျက်ရှိကြောင်း သိရသည်။ ယခုနှစ်တွင် ဆည်ရေသောက်စရိယာအတွင်း မိုးရွာသွန်းမှု လျော့နည်းခဲ့သော်လည်း မိုးဦးကာလမှစ၍ တစ်အတွင်း စီးဝင်ရေများကို သိုလှောင်ထိန်းသိမ်းပြီး မိုးစပါးရာသီအစမှစတင်၍ စနစ်တကျ ရေပေးဝေခဲ့သည့်အတွက် မာလဲ-နတ်တောင် ရေလှောင်တံခံ၏ ယခုနှစ် မိုးစပါးလျာထားချက် ၅၇၅၅ ဧကထက်ကျော်လွန်၍ စက်တင်ဘာလကုန် ကွင်းပိတ်ချိန်တွင် ၆၂၅၉ ဧကထိ ရေပေးနိုင်ခဲ့ပြီး ရာခိုင်နှုန်းအားဖြင့် ၁၀၈ ဒသမ ၇၅ ရာခိုင်နှုန်းအထိ တိုးတက်စိုက်ပျိုးနိုင်ခဲ့ကြောင်းလည်း သိရသည်။

မာလဲ-နတ်တောင် ရေလှောင်တံခံ၏ ယခုနှစ် မိုးစပါးတိုးတက်စိုက်ပျိုးပြီးစီးမှုအခြေအနေများ၊ မိုးရာသီ ရေဝင်ရောက်မှုအခြေအနေများ၊ ပွင့်လင်းရာသီတွင် ဆောင်ရွက်ရမည့် တံခံနှင့် တူးမြောင်းထိန်းသိမ်းရေး လုပ်ငန်းစဉ်များကို ဆည်မြောင်းနှင့် ရေအသုံးချမှုစီမံခန့်ခွဲရေးဦးစီးဌာန ညွှန်ကြားရေးမှူးချုပ် ဦးကျော်မြင့်လိုင်က အောက်တိုဘာ ဒုတိယပတ်အတွင်းက တံခံသို့ လာရောက်စစ်ဆေးပြီး ဆည်ရေအလေအလွင့်နည်းပါးစွာ စနစ်တကျ ပေးဝေနိုင်ရေးအတွက် ရေအသုံးပြုမည့် တောင်သူအစုအဖွဲ့များအား အသိပညာပေးဆွေးနွေးမှုများပြုလုပ်ကာ တောင်သူများ ပူးပေါင်းပါဝင်ခြင်းဖြင့် ရေစီမံခန့်ခွဲမှုစနစ် ပီပြင်အားကောင်းလာစေရေးအလေးထားဆောင်ရွက်ရန် မှာကြားခဲ့သည်။

ယခု အောက်တိုဘာလအတွင်း ရွာသွန်းခဲ့သောမိုးကြောင့် မာလဲ-နတ်တောင် ရေလှောင်တံခံအတွင်း ရေဝင်ရောက်မှု ပြန်လည်ကောင်းမွန်ကာ အောက်တိုဘာ ၁၆ ရက်တွင် တံခံရေမှတ် ၄၄၂ ဒသမ ၃ ပေသို့ ရောက်ရှိခဲ့ပြီး ရေပြည့်မှတ်ရောက်ရန် ၀ ဒသမ ၇ ပေသာ လိုတော့သည့်အတွက် ယခုနှစ်တွင်လည်း ဆည်ရေပြည့်မှတ်သို့ ရောက်ရှိနိုင်မည်ဖြစ်ကြောင်း ဆည်တွင်းဝင်ရောက် စနစ်တကျထိန်းသိမ်း၍ မိုးစပါးအောင်ရေ အပြည့်အဝ ဆက်လက်ပေးဝေနိုင်ရန်အတွက် မန္တလေးတိုင်းဒေသကြီး ဆည်မြောင်းနှင့် ရေအသုံးချမှုစီမံခန့်ခွဲရေးဦးစီးဌာနက ဆောင်ရွက်လျက်ရှိကြောင်း သိရသည်။

တင်လှိုင်(မိတ္ထီလာ)

ညောင်ဦးမြို့နယ်၌ ဖီးကြမ်းငှက်ပျောစိုက်သူများ ဈေးကောင်းရ

ညောင်ဦး အောက်တိုဘာ ၂၈

ညောင်ဦးခရိုင် ညောင်ဦးမြို့နယ် လက်ပံခြေပေါ်ကျေးရွာအုပ်စုအတွင်း လက်ပံခြေပေါ်မြစ်ရေတင်မှ ရေဖြင့် စိုက်ပျိုးထားသည့် ဖီးကြမ်းငှက်ပျောခြံပိုင်ရှင်များအနေဖြင့် ယခုနှစ်တွင် ငှက်ပျောသီး ဈေးကောင်းရရှိသောကြောင့် အဆင်ပြေနေကြကြောင်း သိရသည်။

ညောင်ဦးမြို့နယ်မှ ဖီးကြမ်းငှက်ပျောစိုက်တောင်သူများသည် တပေါင်းလ၊ တန်ခူးလတို့တွင် စတင်စိုက်ပျိုးလေ့ရှိသည်။ “ကျွန်တော်တို့ လက်ပံခြေပေါ် ငှက်ပျောစိုက်တောင်သူတွေကတော့ ဖီးကြမ်းငှက်ပျောပဲ အစိုက်များကြတယ်။ ရခိုင်ငှက်ပျောကို အနည်းအကျဉ်းတော့ စိုက်သေးတယ်။ ရောင်းအားကောင်းတာက ဖီးကြမ်းပဲ

ရောင်းအားကောင်းတော့ ဖီးကြမ်းငှက်ပျောပဲ စိုက်တာများတယ်” ဟု လက်ပံခြေပေါ်ကျေးရွာမှ တောင်သူဦးအောင်ဌေးက ပြောသည်။

ဖီးကြမ်းငှက်ပျောစိုက်ပျိုးရာတွင် တစ်ပင်တစ်ကျင်း စိုက်ပျိုးခြင်း၊ တစ်ကျင်းနှစ်ပင် စိုက်ပျိုးခြင်း စသည်ဖြင့် စိုက်ပျိုးကြပြီး တစ်ပင်တစ်ကျင်းစိုက်ပျိုးမည့် ဖီးကြမ်းငှက်ပျောစိုက်တောင်သူများသည် သားတက်မထားတော့ဘဲ အပင်အားလုံး အသီးသီးပြီးလျှင် အသစ်ပြန်စိုက်ပျိုးကြကာ တစ်ကျင်းနှစ်ပင်စိုက် တောင်သူများမှာမူ သားတက် တစ်ပင် တစ်တက်ထား၍ စိုက်ပျိုးကြကြောင်း သိရသည်။ ထွက်ရှိသည့်ငှက်ပျောများကို ရောင်းချရာတွင် အခိုင်ဈေးဖြင့် ရောင်းချခြင်းမဟုတ်ဘဲ တစ်ဖီးချင်း အရေအတွက်ဖြင့်သာ ရောင်းချလေ့ရှိကြောင်းသိရပြီး တစ်ဖီးလျှင် ကျပ် ၅၅၀ မှ ကျပ် ၈၀၀ အထိ ဈေးနှုန်းများဖြင့် ရောင်းချရကြောင်းလည်း ဖီးကြမ်းငှက်ပျောစိုက်တောင်သူများထံမှ သိရသည်။

ထွက်ရှိလာသည့် ငှက်ပျောများကို ပုဂံ-ညောင်ဦး၊ ပခုက္ကူ၊ မြင်းခြံနှင့် ငါးရေတက်မြို့နယ်များမှ ငှက်ပျောပွဲစားများက သုံးစားဆိုင်ကယ်များ၊ ကားများဖြင့် ခြံအရောက် လာရောက်ဝယ်ယူနေကြသောကြောင့် သွားရောက်ရောင်းချရမည့် အချိန်နှင့် ကုန်ကျစရိတ်များ သက်သာသလို ဈေးကောင်းလည်းရနေ၍ တောင်သူများအနေဖြင့် ဝင်ငွေကောင်းပြီး အဆင်ပြေနေကြခြင်းဖြစ်သည်။

မောင်မောင်ထိန်(ကျောက်ပန်းတောင်း)



**တပ်မတော်ကွန်ပျူတာနှင့် နည်းပညာသိပ္ပံ
အင်ဂျင်နီယာသင်တန်းသားများ
အလိုရှိသည်**

၁။ လျှောက်ထားသူသည်-

- (က) ၂၀၁၉ ခုနှစ်၊ ဇန်နဝါရီလ ၁ ရက်နေ့တွင် အသက် ၁၆ နှစ်အောက်မငယ်ရ၊ ၁၉ နှစ်ထက်မကြီးရ။
- (ခ) ပြည်ထောင်စုသမ္မတမြန်မာနိုင်ငံသား အိမ်ထောင်မရှိဖူးသူ(လူပျို) ဖြစ်ရမည်။
- (ဂ) အနည်းဆုံးအရပ် ၅ ပေ၊ ၃ လက်မနှင့်ကိုယ်အလေးချိန်ပေါင် ၁၀၀ ထက်မနည်းရ၊ ပေါင် ၁၄၀ ထက်မကျော်ရ။
- (ဃ) မျက်မှန်တပ်ဆင်ထားသူမဖြစ်စေရ။
- (င) တက္ကသိုလ်ဝင်စာမေးပွဲအား သိပ္ပံဘာသာတွဲ၊ သို့မဟုတ် ဝိပ္ပံဘာသာတွဲဖြင့် အောင်မြင်သူဖြစ်ရမည်။

၂။ လျှောက်လွှာများကို မိမိတို့နှင့်နီးစပ်ရာတိုင်းစစ်ဌာနချုပ်များတွင် အခမဲ့ရယူပြီး ၁၀-၉-၂၀၁၈ ရက်နေ့မှ စတင်၍ ၂၄-၁၁-၂၀၁၈ ရက်နေ့ထိ နောက်ဆုံးထား လျှောက်ထားနိုင်သည်။

၃။ လျှောက်လွှာနှင့်အတူ အကျင့်စာရိတ္တကောင်းမွန်ကြောင်း သက်ဆိုင်ရာပြည်နယ်/တိုင်းဒေသကြီး/မြို့နယ်ရဲတပ်ဖွဲ့စခန်း တစ်ခုခုမှ ထောက်ခံစာ(မူရင်း)နှင့် ၁ လအတွင်းရိုက်ကူးထားသော ပတ်စ်ပို့အရွယ်ဓာတ်ပုံ ၃ ပုံကို ပူးတွဲတင်ပြရမည်။

၄။ သတ်မှတ်ချက်နှင့်ပြည့်စုံသူများသည် အရည်အချင်းစစ်စာမေးပွဲကို တက္ကသိုလ်ဝင်စာမေးပွဲသင်ရိုးညွှန်းတမ်းအတိုင်း တိုင်းစစ်ဌာနချုပ်များတွင် အောက်ပါဘာသာရပ်များကို ဖြေဆိုကြရမည်ဖြစ်သည်-

- (က) အင်္ဂလိပ်စာ။ နံနက် ၉ နာရီမှ ၁၁ နာရီထိ။
- (ခ) သင်္ချာ ။ နေ့လယ် ၁ နာရီမှ ၃ နာရီထိ။

၅။ အရည်အချင်းစစ်စာမေးပွဲကို မိမိလျှောက်လွှာတင်သွင်းရာ တိုင်းစစ်ဌာနချုပ်များ၌ ၂၀၁၈ ခုနှစ်၊ နိုဝင်ဘာလ ၂၅ ရက်နေ့တွင် ဖြေဆိုကြရမည်ဖြစ်ပါသည်။

၆။ ဖြေဆိုရမည့်ခုံအမှတ်မှာ လျှောက်လွှာတွင်ဖော်ပြထားသည့် ခုံအမှတ်အတိုင်းဖြစ်သည်။

၇။ အရည်အချင်းစစ်စာမေးပွဲအောင်မြင်သူများကို ဟိုပုံးမြို့(တောင်ကြီးခရိုင်)တွင်လူတွေ့စစ်ဆေးမည်။ လူတွေ့အစစ်ဆေးခံရန် အကြောင်းကြားစာများကို သက်ဆိုင်ရာတိုင်းစစ်ဌာနချုပ်များမှတစ်ဆင့် အချိန်မီပေးပို့သွားမည်။ အရည်အချင်းစစ်စာမေးပွဲအောင်စာရင်းနှင့် သတင်းပို့ရမည့်ရက်များကို မိမိလျှောက်လွှာတင်သွင်းသည့် တိုင်းစစ်ဌာနချုပ်များတွင် ၂၈-၁၂-၂၀၁၈ မှ ၂၉-၁၂-၂၀၁၈ ရက်နေ့များအတွင်း မေးမြန်းနိုင်သည်။

၈။ သင်တန်းကာလတွင် လစာအဖြစ် ပထမနှစ် ကျပ် ၁၆၈၀၀၀/- ၊ ဒုတိယနှစ် ကျပ် ၁၇၄၀၀၀/- ၊ တတိယနှစ် ကျပ် ၁၈၀၀၀၀/- ရရှိမည်။ သင်တန်းအောင်မြင်ပြီးလျှင် ရာထူးအဆင့်လိုက်သတ်မှတ်လစာနှင့်စရိတ်များ ခံစားခွင့်ရှိသည်။

၉။ သင်တန်းပြီးဆုံးပါက အောက်ပါအတိုင်းခံစားခွင့်ရှိသည်-

- (က) ဘွဲ့လက်မှတ်အပ်နှင်းခြင်း။ အင်ဂျင်နီယာသိပ္ပံ A.G.T.I(Diploma) လက်မှတ်ပေးအပ်မည်။
- (ခ) တာဝန်ပေးအပ်ခြင်း။ တပ်မတော်(ကြည်း၊ ရေ၊ လေ)လက်ရုံးဝန်ထမ်းတပ်ဖွဲ့တစ်ခုခုတွင် ပညာသည် အကြပ်ကြီးအဖြစ်ခန့်အပ်တာဝန်ပေးအပ်မည်။
- (ဂ) အဆင့်တိုးမြှင့်ပေးအပ်ခြင်း။ တပ်မတော်(ကြည်း၊ ရေ၊ လေ)တပ်ဖွဲ့အလိုက် ပညာသည်စစ်သည်များ အဆင့်အတန်းတိုးမြှင့်ရေးစည်းမျဉ်းနှင့်အညီ ဒုတိယအရာခံဗိုလ်နှင့် အရာခံဗိုလ်အဆင့်များသို့ဆက်လက်တိုးမြှင့်ပေးရေးအတွက်ဆောင်ရွက်ပေးမည်။
- (ဃ) ပြန်တမ်းဝင်အရာရှိလျှောက်ထားခွင့်။ ပြန်တမ်းဝင်အရာရှိအဖြစ် ခန့်အပ်နိုင်ရေးအတွက် သတ်မှတ်ထားသည့် အချိန်နှင့် အကျုံးဝင်သည့် အချိန်တွင် စစ်ရာထူးခန့်ချုပ်ရုံးမှလျှောက်လွှာခေါ်ယူသည့် အခါ လျှောက်ထားနိုင်သည်။

မှတ်ချက်။ အသေးစိတ်သိရှိလိုပါက မိမိတို့လျှောက်လွှာထုတ်ယူခဲ့သည့် တိုင်းစစ်ဌာနချုပ်များတွင် စုံစမ်းမေးမြန်းနိုင်ပါသည်။

HONDA | **NCX**

အားလုံး ဈေးတွေ မြင့်တက်ကုန်ပြီနော်

Honda Wave 100

သုံးစွဲသူပြည်သူများအတွက် မူလဈေးနှုန်းဖြင့်
နောက်ဆုံး လက်ကျန်ပစ္စည်းရှိသည်အထိ
ရနိုင်မည့်အခွင့်အရေး

**NEW
WAVE
100**



START FROM
1,190,000 KYATS
CALL NOW **01385971**

ဘယ်တော့မှမရနိုင်တဲ့
Honda ရဲ့ အတန်ဆုံးဈေး

ညောင်ဦးမြို့၊ အံ့ဖွယ်ကိုးစုံ ရွှေစည်းခုံစေတီတော်မြတ်ကြီး၏ (၉၅၉)ကြိမ်မြောက် တန်ဆောင်တိုင် ဗုဒ္ဓပူဇော်ပွဲတော်ကြီး ကျင်းပမည်

နှစ်စဉ်ကျင်းပမြဲဖြစ်သော ညောင်ဦးမြို့၊ အံ့ဖွယ်ကိုးစုံ ရွှေစည်းခုံစေတီတော်မြတ်ကြီး၏ (၉၅၉) ကြိမ်မြောက် တန်ဆောင်တိုင် ဗုဒ္ဓပူဇော်ပွဲတော်ကြီးကို ယခုနှစ်တွင် အစဉ်အလာမပြုဘဲ ပျော်ပွဲ၊ ရွှင်ပွဲများဖြင့် ၁၃၈၀ပြည့်နှစ် တန်ဆောင်မုန်းလဆန်း ၈ ရက် (၁၅-၁၁-၂၀၁၈)ရက်မှ တန်ဆောင်မုန်းလကွယ်နေ့ (၇-၁၂-၂၀၁၈) ရက်အထိ စည်ကားသိုက်မြိုက်စွာ ကျင်းပပြုလုပ်သွားမည် ဖြစ်ပါသည်။

ဈေးဆိုင်ခန်းဖွင့်၍ ရောင်းချလိုသူများအနေဖြင့် ရောင်းချမည့် ကုန်ပစ္စည်းအမျိုးအမည်များကို ဖော်ပြလျက် ဆိုင်ကြီး(၁)ခန်း (၂၀၀၀၀/-)၊ ဆိုင်ခန်းအသေး(၁)ခန်း (၁၅၅၀၀/-)နှုန်းဖြင့် ကျသင့်ငွေကို တစ်ပါတည်းပေးသွင်းရမည် ဖြစ်ပါသည်။

ဈေးဆိုင်ဟောင်းများအနေဖြင့် ၁၃၈၀ပြည့်နှစ် သီတင်းကျွတ်လကွယ်နေ့ (၇-၁၁-၂၀၁၈)ရက် နောက်ဆုံးထား၍ ဆက်သွယ်ပေးသွင်းကြရမည်။ ၎င်းရက်ကျော်လွန်၍ ဆက်သွယ်လာခြင်းမရှိပါက ဂေါပကအဖွဲ့စီမံခန့်ခွဲမှုဖြင့် ဆောင်ရွက်သွားမည်ဖြစ်ပါသည်။

ဈေးဆိုင်ခန်းများကို တန်ဆောင်မုန်းလဆန်း ၁ ရက်၊ ၈-၁၁-၂၀၁၈ရက် စတင်လက်ခံရောင်းချခြင်း ပြုမည်ဖြစ်ပြီး နတ်တော်လဆန်း ၈ရက်၊ ၁၅-၁၂-၂၀၁၈ရက်တွင် အပြီးရွှေပြောင်းရမည်ဖြစ်ပါသည်။

ရွှေစည်းခုံစေတီတော်
ဘဏ္ဍာတော်ထိန်းဂေါပကအဖွဲ့
ညောင်ဦးမြို့
ဖုန်း-၀၉-၂၀၄၃၅၄၈၊ ၀၉-၂၀၄၃၅၄၉

MPAN Annual Gathering Dinner
ဖိတ်ကြားလွှာ

Master of Public Administration (MPA) ဘွဲ့ရများနှင့် MPA သင်တန်းသားများဖြင့် ဖွဲ့စည်းတည်ထောင်ထားသော မြန်မာနိုင်ငံပြည်သူ့ရေးရာစီမံခန့်ခွဲမှုပညာရပ်ဆိုင်ရာကွန်ရက်အသင်း (MPAN) ကကြီးမှူးကျင်းပသော 8th Annual Gathering Dinner ကိုအောက်ဖော်ပြပါ အစီအစဉ် အတိုင်း ကျင်းပမည်ဖြစ်ပါသည်။ ရင်းနှီးနှေးထွေးစွာ ဆုံတွေ့ကြရန် ဖိတ်ကြားအပ်ပါသည်။

အစီအစဉ်
ကျင်းပမည့်ရက် - ၁၀-၁၁-၂၀၁၈ (စနေနေ့)
ကျင်းပမည့်အချိန် - ညနေ ၆ နာရီမှ ည ၁၀ နာရီအထိ
ကျင်းပမည့်နေရာ - Gandamar Grand Ballroom, Gandamar Wholesale.
- လက်မှတ် ၁စောင်လျှင် ၂၀၀၀ကျပ်ဖြစ်ပါသည်။
- Facebook Page မှလည်းဆက်သွယ် ဝယ်ယူနိုင်ပါသည်။
- တေးဂီတဖြင့် ဧည့်ခံဖျော်ဖြေခြင်းနှင့် စာအုပ်အစီအစဉ်များပါရှိပါသည်။
ဆက်သွယ်ရန်ဖုန်း - ဒေါ်သွေးသွေးမောင် ဖုန်း-၀၉-၅၁၈၄၀၀၄၊
- ဒေါ်ဝေဝေသင်း ဖုန်း-၀၉-၇၉၇၀၀၅၀၂
E-mail-mathway@gmail.com, waithin.wai@gmail.com

အမည်ပြောင်း
ဘားအံမြို့နယ်၊ အထက-၁ကြီးရွာ နဝမတန်း(A)မှ (ဘ) ဦးညွန့်ဝင်း၏ သား ခွန်သားသားလေးမှ ခွန်ဝင်းမြိုး အောင်ဟု ပြောင်းလဲအပ်ပါရန်။
ခွန်ဝင်းမြိုးအောင်

ဖခင်အမည်မှန်
ရွှေပြည်သာမြို့နယ်၊ (၁၉) ရပ်ကွက်၊ သံဒင်း မအိဖြူသန့်၊ မကြည်ဖြူသန့်တို့၏ ဖခင်အမည် မှန်မှာ ဦးဝင်းနိုင်(ခ)ဦးသက်နိုင် ထွန်းမှာ တစ်ဦးတည်းဖြစ်ကြောင်း။

အမည်မှန်
ရွှေပြည်သာမြို့နယ်၊ မြင့်မိုရ်ရိပ် ကိုယ်ပိုင်ကျောင်းမှ မောင်ထက်လယ် နိုင်၏အမည်မှန်မှာ မောင်ထက်ရန် နိုင်ဖြစ်ပါကြောင်း။

ပျောက်ဆုံးကြောင်း
ကျွန်တော် မောင်ခိုင်လင်းအောင် ၈/မအုန်(နိုင်)၁၄၆၅၃၂၈၊ နိုင်ငံကူး လက်မှတ်အမှတ် (နံပါတ်မမှတ်မီ)သည် ပျောက်ဆုံးသွားပါသဖြင့် တွေ့ရှိပါက အောက်ပါဖုန်းနံပါတ်သို့ အကြောင်းကြား ပေးပါရန်။ ဖုန်း-၀၉-၇၇၆၄၀၁၃၄

ပျောက်ဆုံးကြောင်း
ကျွန်တော် မောင်ကျော်ဌေး ၈/မအုန်(နိုင်)၀၈၀၀၆၆၈၊ နိုင်ငံကူး လက်မှတ်အမှတ် (နံပါတ်မမှတ်မီ)သည် ပျောက်ဆုံးသွားပါသဖြင့် တွေ့ရှိပါက အောက်ပါဖုန်းနံပါတ်သို့ အကြောင်းကြား ပေးပါရန်။ ဖုန်း-၀၉-၉၆၇၅၀၂၁၄၇

ပျောက်ဆုံးကြောင်း
ကျွန်တော် မောင်ရွှေလင်း ၈/မအုန် (နိုင်)၁၀၃၄၈၁၊ နိုင်ငံကူးလက်မှတ် အမှတ်(နံပါတ်မမှတ်မီ)သည် ပျောက်ဆုံး သွားပါသဖြင့် တွေ့ရှိပါက အောက်ပါဖုန်း နံပါတ်သို့ အကြောင်းကြားပေးပါ ရန်။ ဖုန်း-၀၉-၄၀၁၅၃၄၅၄

ပျောက်ဆုံးကြောင်း
ကျွန်တော် မောင်ခိုင်မျိုးဝင်း ၈/မအုန် (နိုင်)၀၅၅၄၈၈၊ နိုင်ငံကူးလက်မှတ် အမှတ် (နံပါတ်မမှတ်မီ)သည် ပျောက်ဆုံး သွားပါသဖြင့် တွေ့ရှိပါက အောက်ပါဖုန်း နံပါတ်သို့အကြောင်းကြားပေးပါရန်။ ဖုန်း-၀၉-၇၇၃၄၇၆၆၄

ကန့်ကွက်ပါကြောင်းအများသိရန် ကြေညာခြင်း
မြတ်ဗြဟ္မာ၊ ကန့်ကွက်ရပ်ကွက်၊ ဘုရားကိုးဆူရပ်၊ ကြွေတောလမ်းနေ ဒေါ်တင် တင်ယု ၆/မအုန်(နိုင်)၀၃၂၀၈၄၄ ဦးစော်မိုးဦး ၆/မအုန်(နိုင်)၀၀၀၀၀၅၊ ဒေါ်အေးအေးသွယ် ၆/တသရ(နိုင်)၀၆၄၇၀၀၇၈၊ လွှဲအပ်ပုံနှိပ်ကြားချက်အရ အများ သိစေရန် ကြေညာအပ်ပါသည်။
တနင်္သာရီတိုင်းဒေသကြီး၊ မြိတ်ခရိုင်၊ မြိတ်မြို့နယ်၊ ကင်းအမည် (ရွေးချယ် မြောက်)၊ ကွင်းအမှတ် ၇၂၈(ခ)၊ ဦးပိုင်အမှတ် (၄)၊ ဥယျာဉ်မြေ ဧရိယာ ၂၃၃၃၃၈၀ ဧကနှင့် ဦးပိုင်အမှတ် (N-3)၊ ခန့်မြေ ဧရိယာ ၁၃၃၃၃၈၀ဧကရှိ မြေများ၏ အကျိုးခံစားခွင့်အရပ်ရပ်ကို မူလလက်ငှတ် ဦးဘသင်-ဒေါ်ဖွားခင် တို့မှ အမည်ပေါက် ပိုင်ဆိုင်ခဲ့ပါသည်။ မူလလက်ငှတ် ကွယ်လွန်ပြီးနောက် အမွေဆက်ခံခွင့်ရှိသူ သားသမီးများအဖြစ် (၁)ဒေါ်သိန်းမြ(ကွယ်လွန်)၊ (၂) ဒေါ်ထားကြည် (ကွယ်လွန်)၊ (၃)ဦးဘစိန်(ကွယ်လွန်)၊ (၄)ဒေါ်သန်းစိန်၊ (၅) ဦးဘရီ (ကွယ်လွန်)နှင့် (၆)ဦးတင်ဦး (ကွယ်လွန်)တို့က အဆိုပါဥယျာဉ်မြေနှင့် ခန့်မြေကို ဆက်ခံပိုင်ဆိုင်လာကြပါသည်။ မူလလက်ငှတ်၏ အမွေဆက်ခံခွင့်ရှိသူ များ ကွယ်လွန်ပြီးနောက် ထပ်ဆင့်အမွေဆက်ခံခွင့်ရှိသူများ၏ ခွင့်ပြုချက်တစ်စုံ တစ်ရာရယူခြင်းမရှိဘဲ မျက်ကွယ်တွင် မူလလက်ငှတ်အမည်မှ ဦးအင်သိန်း၊ ဦးဝင်းတင်တို့ နှစ်ဦးတည်းအမည်ပေါက်ဖြင့် လယ်ယာမြေလုပ်ပိုင်ခွင့်ပြု လက်မှတ်ပုံစံ (၇)ကို အမည်ပြောင်းလဲကာ အခြားတစ်ပါးသို့ ရောင်းချခြင်း၊ ပေါင်နံ ခြင်း၊ လယ်ယာမြေအခြားနည်းအသုံးပြုခြင်း (လယ-၃၀)လျှောက်ထားဆောင်ရွက် ခြင်းမရှိဘဲ အိမ်ရာမြေကွက်များ ဖော်ထုတ်ရောင်းချခြင်းကို ပြုလုပ်လာခဲ့ပါသည်။
အဆိုပါဥယျာဉ်မြေနှင့် ခန့်မြေများကို အမွေပုံစံမူဆိုင်နေစဉ်ကာလနှင့် ဖြတ်ဖြန့်မှု လယ်ယာမြေစီမံခန့်ခွဲမှုအဖွဲ့သို့ လယ်ယာမြေခင်းဖွင့်လှစ်ဆောင်ရွက် ဆဲကာလပိုင် အခြားတစ်ပါးသို့ ရောင်းချပြီး အိမ်ရာမြေကွက်များ ဖော်ထုတ် ရောင်းချခြင်းတို့ကို ပြုလုပ်နေပါသဖြင့် အမွေဆိုင်ဆက်ခံခွင့်ရှိသူများက ကန့်ကွက်ပါကြောင်း အများသိစေရန် ကြေညာအပ်ပါသည်။
လွှဲအပ်ပုံနှိပ်ကြားချက်အရ-
ဦးဝင်းသန်းစော် LL.B
တရားလွှတ်တော်ရှေ့နေ (စဉ်-၁၁၅၆၆)
အမှတ် (၃၄၄)၊ ဈေးလမ်း၊ သန်းဖိုရပ်ကွက်၊ မြိတ်မြို့၊
တနင်္သာရီတိုင်းဒေသကြီး၊ Ph:09-41004806

သက်ဆိုင်သူများနှင့် အများသိစေရန် အသိပေးကြေညာခြင်း
ကျွန်ုပ်၏ မိတ်ဆွေ ဒေါ်ခင်နီလာစိုး (MTNT-၀၃၅၉၂) ၏ လွှဲအပ်ပုံနှိပ်ကြားချက်အရ အောက်ပါအတိုင်းကြေညာအပ်ပါသည်။
ကျွန်ုပ်၏ မိတ်ဆွေဒေါ်ခင်နီလာစိုးမှ လေလံစုစုခြင်း၊ လေလံစုစုအခြား ရောင်း/ဝယ်ခြင်းတို့ကို ၂၀၁၈ခုနှစ် ဩဂုတ်လမှ စတင်လုပ်ကိုင်ခဲ့ပြီး၊ ပထမအကြိမ်စုစုငွေ ဆုံးရှုံးမှုများဖြစ်ပေါ်ခဲ့ရာ ဒေါ်ခင်နီလာစိုးမှ အဆိုပါနံပါတ်အတွက် ပြေလည်အောင် မြေရှင်းပေးခဲ့ပြီး ဒုတိယအကြိမ်ပြန်လည်လုပ်ကိုင်ရာတွင် စုစုအခင်များအနက် အချို့မှ စုစုငွေများအား ထည့်ဝင်ခြင်းမရှိဘဲ လိမ်လည်ထွက်ပြေး တိမ်းရှောင်သွားသည်အတွက် ဒေါ်ခင်နီလာစိုးမှ စုစုငွေများအား ပြန်လည်ထုတ်ပေးရန် လှူပေးရန်၊ စီးပွားရေး အောက်ခံ များစွာဖြင့် ရင်ဆိုင်နေရပါသည်။
ထိုသို့အခက်အခဲများနှင့် ရင်ဆိုင်ကြုံတွေ့နေရသော်လည်း ဒေါ်ခင်နီလာစိုးအမည်ဖြင့် သော်လည်းကောင်း၊ ဒေါ်ခင်နီလာစိုး၏ မိသားစုဝင်များ၏ အမည်ဖြင့်လည်းကောင်း၊ Facebook လူမှုကွန်ရက်စာမျက်နှာပေါ်မှ ဒေါ်ခင်နီလာစိုးနှင့် မိသားစုအား ဂုဏ်သိက္ခာ ကျဆင်းစေရန်နှင့် အရှက်ရစေရန် ရည်ရွယ်၍ ရေးသားဖြန့်ဝေခြင်းသော်လည်းကောင်း၊ နေအိမ်ပတ်ဝန်းကျင်နှင့် ရပ်ကွက်အတွင်း အရှက်ရစေရန် ဝေဖန်ပြောဆိုခြင်းသော် လည်းကောင်း ပြုလုပ်ဆောင်ရွက်ပါက ဒေါ်ခင်နီလာစိုးမှ တည်ဆဲပဒေမာများနှင့်အညီ အရေးယူဆောင်ရွက်သွားမည်ဖြစ်ကြောင်း သက်ဆိုင်သူများနှင့် အများသိစေရန် အသိပေး ကြေညာအပ်ပါသည်။
လွှဲအပ်ပုံနှိပ်ကြားချက်အရ-
ဒေါ်ရတနာပိုင်
အထက်တန်းရှေ့နေ (စဉ်-၃၈၀၈၈)
အမှတ် ၄၄၊ ၄-လွှာ၊ ၁၂၂-လမ်း၊ ရေတွင်းကုန်းရပ်ကွက်၊
မင်္ဂလာတောင်ညွန့်မြို့နယ်၊ ရန်ကင်းတိုင်းဒေသကြီး
ဖုန်း-၀၉-၄၄၃၄၅၄၉၅၂၊ ၀၉-၉၆၅၃၄၅၄၅၅

မိုးကုတ်ဝိပဿနာတရားစခန်းပွဲ
ရန်ကင်းမြို့၊ ဗဟန်းမြို့နယ်၊ ငါးပင်ကြီးမြောက်ရပ်ကွက်၊ ရွှေတိုင်းလမ်း၊ ဗန္ဓာပင်မှတ်တိုင်၊ လိပ်ပြာကန်တိုက်၊ မြတ်တန်စံစာသင်တိုက်တွင် ၁၃၈၀ပြည့်နှစ်၊ သီတင်းကျွတ်လပြည့်ကျော် ၁၂ရက်မှ တန်ဆောင်မုန်းလဆန်း ၄ရက်အထိ ၅-၁၁-၂၀၁၈ရက် မှ ၁၁-၁၁-၂၀၁၈ရက် အထိ တရားစခန်းဖွင့်လှစ်ပါမည်။ တရားစခန်းဝင်လိုသော ယောဂီများစာရင်းပေးသွင်းနိုင်ကြပါသည်။
နေ့ယောဂီများလက်ခံပါသည်။
အရက်ဆွမ်း-၄၀၀၀၀/-၊ နေ့ဆွမ်း-၆၀၀၀၀/-၊ အချိုပွဲ၊ အချိုရည်များလျှော့ဒါန်း နိုင်ပါသည်။
မြတ်တန်စံစာသင်တိုက်
ဖုန်း-၀၉-၅၁၃၅၄၇၀၊ ၀၉-၇၃၃၄၇၁၄၊ ၀၉-၄၄၃၃၄၇၁၄

ညောင်ကန်အေးသာသနာရိပ်သာ စုပေါင်းမဟာဘုံကထိန်
ရန်ကင်းမြို့၊ အင်းစိန်မြို့နယ်၊ မဟာစည်ဩဝါဒခံ ညောင်ကန်အေးသာသနာရိပ်သာ၌ (၃၈)ကြိမ်မြောက် စုပေါင်းမဟာဘုံကထိန်သင်တန်း ဆက်ကပ်လှူဒါန်းပွဲကို ၁၃၈၀ပြည့်နှစ် တန်ဆောင်မုန်းလဆန်း ၁၀ရက်၊ ၁၇-၁၁-၂၀၁၈ရက် (စနေနေ့)တွင် ကျင်းပပြုလုပ်မည်ဖြစ်ပါ၍ ကထိန်အနေအထားတရားတော်မြတ်ကို ကြွရောက်ကြည့်ညှိ နာကြားနိုင်ကြပါရန် လေးမြတ်စွာ ဖိတ်ကြားအပ်ပါသည်။
ဝေယျာဝစ္စအမှုဆောင်အဖွဲ့
ညောင်ကန်အေးသာသနာရိပ်သာ၊ အင်းစိန်

(၅၃)နှစ်မြောက် နှစ်ပတ်လည်နေ့ မိတ်ဆုံစားပွဲဖိတ်ကြားလွှာ
မိလ်သင်တန်းအမှတ်စဉ်(၃၄) သီဟတေဇဉ်အိမ်ကိုများ၏ (၅၃)နှစ်မြောက် နှစ်ပတ်လည်နေ့ မိသားစုတွေ့ဆုံပွဲကို မိလ်များမောင်ညို(မြိမ်း)မိသားစုက လှူဒါန်း ကျွေးမွေးမည်ဖြစ်ပါသည်။ သို့ပါ၍ တစ်ဦးချင်းဖိတ်စာရသည်ဖြစ်စေ၊ မရသည်ဖြစ်စေ အောက်ပါအစီအစဉ်အတိုင်း မိသားစုများ မပျက်ကွက်တက်ရောက်နိုင်ပါရန် လေးစားစွာ ဖိတ်ကြားအပ်ပါသည်။
ရက်စွဲ - ၂၀၁၈ ခုနှစ် နိုဝင်ဘာ ၄ ရက် (တနင်္ဂနွေနေ့)
အချိန် - စုရပ်သို့ နံနက် ၈:၀၀ နာရီမှ ၈:၄၅ နာရီအတွင်း အရောက်စုဝေးရန်နှင့် ၉:၀၀ နာရီတိုက်တွင် စည်ခံကျွေးမွေးမည့်နေရာသို့ မော်တော်ယာဉ် ဖြင့် ထွက်ခွာပါမည်။ စည်ခံကျွေးမွေးမည့်နေရာတွင် မွန်းတည့် ၁၂:၀၀ နာရီအထိ စည်ခံကျွေးမွေးပါမည်။
နေရာ - (က) စုရပ်အဖြစ် (ကုန်းမြင့်သာစားတော်ဆက်) (ခ) စည်ခံကျွေးမွေးမည့်နေရာ မိုးကုတ်ဝိပဿနာရိပ်သာ၊ ရှမ်းတိုင်း၊ စံပြကျေးရွာ
သီဟတေဇဉ်အိမ်ကိုများအမှုဆောင်အဖွဲ့

ဝမ်းမြောက်စွာဖြင့် လိုက်လိုက်လှဲလှဲ ကျေးဇူးအထူးတင်ရှိပါကြောင်း
စစ်တွေမြို့၊ အထက(၄)ကျောင်းသားဟောင်းများဖြစ်ကြသော မောင်နေထွန်း၊ နောင်နေလင်း၊ မောင်နေလှ၊ မလှလှထွန်း မောင်နှမများ၏မြတ်ဆရာ/ဆရာမများ အား ကျေးဇူးဆပ်သောအနေဖြင့် ဗုဒ္ဓဂယာပို့ဆောင်သောအလှူ (ပထမ) အကြိမ်တွင် အငြိမ်းစားဆရာ(၃)ဦး၊ အငြိမ်းစားဆရာမ(၁)ဦး စုစုပေါင်း ဆရာ/ဆရာမ(၁၆)ဦး တို့အား ၁၀-၁၀-၂၀၁၈ ရက်မှ ၁၇-၁၀-၂၀၁၈ ရက်ထိ တာဝန်ယူပို့ဆောင်ပေးသည့်အတွက် ဆရာ/ဆရာမများအနေဖြင့် ဂုဏ်ယူ ဝမ်းမြောက်ကြပါသည်။ အလှူရှင် မောင်နှမများလည်း အစစအရာရာ ကိုယ်စိတ်နှစ်ဖြာအဆင်ပြေ ကျန်းမာချမ်းသာပြီး လိုရာဆန္ဒပြည့်ဝကြပါစေ၊ မိမိတို့ရောက်ကြောင်း အထောက်အပံ့ကောင်းများ ဖြစ်ပါစေလို့ ဆရာ/ဆရာမ များမှ ဆုမွန်ကောင်းလိုသလင့် ကျေးဇူးအထူးတင်ရှိပါကြောင်း။
ဆရာ/ဆရာမများ(ငြိမ်း)
အထက(၄)စစ်တွေ

ကျောင်းအလှူဒါန ပါဝင်လှူဒါန်းနိုင်
ရန်ကင်းမြို့၊ လမ်းမတော်မြို့နယ်၊ သရက်တောကျောင်းတိုက်၊ မဃာန်ကျောင်းပရိယတ္တိစာသင်တိုက်၊ စာချ/စာသင်သံဃာတော် အဖွဲ့သို့လှူဒါန်း သီတင်းသုံးရန်အတွက် ပေ(၇၀ x ၆၇) အကျယ်အဝန်းရှိ ကျောင်းဆောင်သစ် ဆောက်လုပ်နေပြီဖြစ်ပါ၍ ကျောင်းအလှူ ဒါနပါဝင်လှူဒါန်းနိုင်ကြပါရန် မိမိတို့ ကျောင်းအဖွဲ့မှ နှိုးဆော်အပ်ပါသည်။
၁။ ပြတင်းတံခါးတစ်ပေါက် ၁ သိန်း
၂။ ၁၀ ပေပတ်လည် တစ်ကျင်းကြွေပြား ၁ သိန်း
၃။ အခန်းတံခါး ၂ သိန်း
၄။ ရေချိုးခန်း ၃ သိန်း
၅။ ကုန်တစ်ခန်း ၅ သိန်း
၆။ သံကွန်ကရစ်လေ့ကားတစ်စုံ ၉ သိန်း
၇။ သံယာဇာတစ်စုံတစ်ခု ၁၀ သိန်း
၈။ ရေတိုက်တစ်လုံး ၁၂ သိန်း
၉။ သံယာလေးပါးနေတစ်ခု ၂၀ သိန်း
၁၀။ ဓာတ်လှေခါး ၂၅၀ သိန်း
၁၁။ ဘုရားခန်း ၇၀ သိန်း
၁၂။ စာသင်ခန်းမဆောင် ၁၀၀ သိန်း
၁၃။ ဆွမ်းစားမဆောင် ၃၅၀ သိန်း
၁၄။ ကျောင်းဆောင်တစ်ထပ် ၁၀၀၀ သိန်း
၁၅။ ကွန်ကရစ်တိုင်တစ်လုံး ၃ သိန်း
၁၆။ စာချဆရာတော်များနေတစ်ခန်း ၂၅ သိန်း
၁၇။ စာကြည့်တိုက် (စာကြည့်ခန်း) ၁၀၀ သိန်း
၁၈။ သံယာဇာတစ်စုံတစ်ခုနှင့် ၅ သိန်း
၁၉။ အလှူစီနီယံတံခါးများတစ်ထပ်လျှင် ၅ သိန်း
အလှူရှင်များ ကမ္ဘာ့ထီးပေးပါမည်။
ကျောင်းဆောင်သစ်ဆောက်လုပ်နေကော်မတီ
မဃာန်ကျောင်းပရိယတ္တိစာသင်တိုက်
ဖုန်း - ၀၁-၇၀၈၈၇၄၊ ၀၉-၈၆၃၁၅၁၆၊ ၀၉-၆၃၆၂၃၃၂၆
ဦးတေဇ-ကမ္ဘာ့ထီးပေး၊ ဝတ်စုံစည်းလမ်းမတော်
(Account No.061-301-06100921001)
ဦးမာတင်၊ ဘုန်းကြီးလမ်း၊ လမ်းမတော်
(Account No. 021-31-501798-9) ဘဏ်စာရင်းသို့ နှိုးဆော်သည့် ထည့်သွင်း၍လည်းကောင်း ဆက်သွယ်လှူဒါန်းနိုင်ပါသည်။

တောင်ငူမြို့၊ ရွှေစံတော်စေတီမြတ်ကြီး
ရွှေမိုက်လုပ်ငန်းအတွက် ချိပ်ပိတ်တင်ဒါခေါ်ယူခြင်း
ပဲခူးတိုင်းဒေသကြီး၊ တောင်ငူမြို့ရှိ သမိုင်းဝင်ရွှေစံတော် စေတီတော်မြတ်ကြီး ၏ ရွှေမိုက်လုပ်ငန်းကို ၂၀၁၁ ခုနှစ်တွင် မျက်ပေးရွှေ ရွှေဆိုင်ပေါင်း ၄၇၉၃ ဆိုင်း ကို ကပ်လှူပူဇော်ခဲ့ပြီး ယခုအခါ ရွှေသင်္ကန်းအသစ်တစ်ဖန် ပြန်လည်ကပ်လှူ ပူဇော်မည်ဖြစ်ပါသဖြင့် ကြမ်းခင်းကျေး ကျပ်သိန်း(၇၅၀)တို့ကို သတ်မှတ်ထားပြီး အာမခံကြေးအဖြစ် ကျပ်သိန်း(၅၀)တို့ကိုတင်သွင်း၍ ချိပ်ပိတ်တင်ဒါခေါ်ယူမည် ဖြစ်ပါသည်။ လျှောက်ထားလိုသူများ အိတ်ပိတ်တင်ဒါ အဆိုပြုလှူကို ကျပ်တစ်သောင်း (၁၀၀၀၆/-)တို့ကို တင်သွင်းလျှောက်ထားနိုင်ပါသည်။
လျှောက်ထားလိုသူများ
၅-၁၁-၂၀၁၈ ရက် (တနင်္ဂနွေနေ့) ညနေ ၄:၀၀ နာရီတိုက် နောက်ဆုံးထား လျှောက်ထားရန်။
တင်ဒါလျှောက်လွှာဖွင့်မည့်ရက် ၆-၁၁-၂၀၁၈ရက် (အင်္ဂါနေ့) နံနက် ၁၀:၀၀ နာရီတိုက် မှစတင်၍ အာမခံငွေကျပ်သိန်း ၅၀ ကို တင်ဒါဖွင့်သည့်ရက်တွင် တစ်ပါတည်း ပေးသွင်းရမည်ဖြစ်ပါသည်။
ရုံးအဖွဲ့မှူး၊
ရွှေစံတော်စေတီမြတ်ကြီးဂေါပကရုံး၊
တောင်ငူမြို့၊ ဖုန်း-၀၅၄-၂၃၃၇၀

မြတ်ဆရာပူဇော်ပွဲ အထက(၁/၂)စလင်းမြို့
စလင်းမြို့၊ အထက(၁)နှင့် (၂)တို့မှ အငြိမ်းစားယူပြီး အသက် ၆၅ နှစ်နှင့်အထက် ဆရာကြီး၊ ဆရာမကြီး များအား မြတ်ဆရာပူဇော်ပွဲကို ၁၇-၁၁-၂၀၁၈ ရက် (စနေနေ့)တွင် အထက(၁)စလင်း၌ ကျင်းပမည်ဖြစ် ပါသည်။
အကန်တော့ခံ ဆရာကြီး၊ ဆရာမကြီးများ ၁၀၈ ဦး ဖြစ်ပြီး အလှူငွေများ ထည့်ဝင်နိုင်ပြီဖြစ်ပါသည်။
ပူဇော်ပွဲဖြစ်မြောက်ရေးကော်မတီ

မင်းပြားမြို့နယ်အသင်း(ရန်ကုန်) နဝမအကြိမ်မြောက် စုပေါင်းမဟာဘုံကထိန်လှူဒါန်းဆက်ကပ်လှူဒါန်းပွဲ ဖိတ်ကြားလွှာ
မင်းပြားမြို့နယ်အသင်း(ရန်ကုန်)၏ နဝမအကြိမ်မြောက် စုပေါင်း မဟာဘုံကထိန်လှူဒါန်းဆက်ကပ်လှူဒါန်းပွဲကို ရန်ကင်းမြို့ရှိ မင်းပြား မြို့နယ် ဇာတိပွားသံဃာတော်များ ဖိတ်ကြားလျက် ၂၀၁၈ခုနှစ် နိုဝင်ဘာ ၄ရက် (တနင်္ဂနွေနေ့) နံနက် ၉ နာရီတွင် ရွှေတိဂုံဘုရားအရေဘက်မှစတင်၍ ရခိုင် ပြည်နယ်ဓမ္မာရုံ၌ ပြုလုပ်ကျင်းပမည်ဖြစ်ပါ၍ အသင်းသူ အသင်းသားများ၊ မြို့နယ်သူ မြို့နယ်သားများ ဖိတ်စာရသည်ဖြစ်စေ၊ မရသည်ဖြစ်စေ ကြွရောက် ပါရန် လေးစားစွာဖိတ်ကြားအပ်ပါသည်။
(ကထိန်မဟာညီအလှူရှင် ဦးအောင်သိန်းမောင်-ဒေါ်အောင်သန်းကြည်မိသားစု ဇနီးလယ်စာကျွေးမွေးပါမည်။)
ဆက်သွယ်ရန်
(၁) ဦးထွန်းလှိုင် ၂၅၅၅ ဖုန်း-၀၉-၈၉၇၄၅၄၉၀
(၂) ဦးမောင်ဖြူချေ ခုတ်ယုတ္တဌ ဖုန်း-၀၉-၂၅၄၂၄၇၀၇
(၃) ဦးထွန်းကျော်(ခ)ဦးနီအောင် အတွင်းရေးမှူး၊ ဖုန်း-၀၉-၄၂၀၀၈၃၁၉၈
အမှုဆောင်အဖွဲ့

**‘ကျွန်ုပ်၏မိတ်ဆွေဖြစ်သူ မန္တလေးတိုင်းဒေသကြီး၊ မိုးကုတ်မြို့နယ်၊ လီရောလယ်ဦး ကျေးရွာအုပ်စု၊ အောက်ပန်လင်ကျေးရွာ၊ အိမ်အမှတ်-၃၈ တွင် နေထိုင်သူ (ဘ) ဦးထွန်းနိုင်၏ သမီးဖြစ်သူ မိမိ(ကျွန်ုပ်)လည်း အား ကိုစေခြင်းငှါ အဆိုသူ ကျားလမ်းပန်းများ ဝယ်ယူလိုကြောင်း ပြောဆိုမှုများကို ယုံကြည်မှု ရှိစွာဖြင့် (၂၁-၇-၂၀၁၈) နေ့ရက်မှ (၆-၇-၂၀၁၈) နေ့အထိ အဆိုပါ ကျားလမ်းပန်းများကို လေးပိုင်ပြီးနောက်တွင် ကိုစေခြင်းငှါလည်း ကျွန်ုပ်၏ မိတ်ဆွေအား ပန်းပိုးကျသင့်နေ ၉၂,၀၇၉၀၀/- ကို ပြန်လည်ပေးအပ် ခြင်းမရှိ၍ လက်ကိုင်ပစ္စည်းများနှင့် နေထိုင်ရာ နေရာများသို့ ဆက်သွယ် အကြောင်းကြား တောင်းဆိုပါသော်လည်း ရှေးလှိုင်နေသဖြင့် ဤကြေညာ သည့်နေ့မှ (၃) ရက်အတွင်း အထက်ပါ ပန်းပိုးကျသင့်နေမှုများအား ကျွန်ုပ်၏ မိတ်ဆွေထံ ပြန်လည်ပေးအပ်ပါရန်နှင့် ပျက်ကွက်ပါက ဥပဒေနှင့်အညီ တရားစွဲဆို သွားမည်ဖြစ်ပါကြောင်း အများသိစေရန် သတိပေးကြေညာ အပ်ပါသည်။
လွှဲအပ်ပုံနှိပ်ကြားချက်အရ -
ဦးမျိုးမြင့် (ဘဏ်) ဦးအောင်နိုင်စေ
တရားလွှတ်တော်ရှေ့နေ (၆၀၆၅) အထက်တန်းရှေ့နေ (၄၆၈၃၁)
၀၉-၅၁၆၇၂၃၇ ၀၉-၇၉၅၅၅၄၇၇၆
အမှတ်-၈၃၊ အခန်း(၁၁)၊ ပန်းချီတန်းလမ်း၊ ရန်ကင်းမြို့။**

ဇနီးအဖြစ်မှ စွန့်လွှတ်ကြောင်းကြေညာခြင်း
ပြည်ထောင်စုနယ်မြေ၊ ပျဉ်းမနားမြို့၊ ဘောသီရိကားကြီးတွင်းဝင်း၊ အခန်း အမှတ် (၁-၁၇)နေ ဦးသီဟထွန်း (ဘ)ဦးစန်းဌေး ၇/မအုန်(နိုင်)၁၄၆၃၁၆၏ လွှဲအပ်ပုံနှိပ်ကြားချက်များအရ အောက်ပါအတိုင်း ကြေညာအပ်ပါသည်။
ဦးသီဟထွန်းနှင့် ဒေါ်မေထက်ဦး ၁၃/တကန(နိုင်)၃၀၅၆၉၅၅၄၇၇၆ အကြောင်း အဖြစ် လက်ထပ်ပေါင်းသင်းလာရာ သားတစ်ဦးထွန်းကားခဲ့ပြီးဖြစ်ပါ သည်။ ထိုသို့ပေါင်းသင်းလာရာ ဒေါ်မေထက်ဦးမှာ ဦးသီဟထွန်းအား ဂုဏ်သိက္ခာ ကျဆင်းအောင် အကြိမ်ကြိမ်ပြုမူဆောင်ရွက်ခြင်း၊ စိတ်ဆင်းရဲကိုယ်ဆင်းရဲဖြစ်အောင် ပြုမူဆောင်ရွက်ခြင်း၊ လုပ်ငန်းခွင်အတွင်း ဝင်ရောက်စွက်ဖက်ပြီး အခြားအမျိုးသမီးများ နှင့် စွပ်စွဲပေးစားသမုတ်ခြင်းနှင့် မိသားစုဝင်တစ်ဦး စိတ်ပြိုင်အောင် အကြိမ်ကြိမ် ထိခိုက် ပြောဆိုခြင်းပြုမူမှုများကြောင့် ယနေ့မှစ၍ ဦးသီဟထွန်းက ဒေါ်မေထက်ဦးအား ဇနီးအဖြစ်မှ စွန့်လွှတ်ကြောင်းနှင့် ၎င်းနှင့်ပတ်သက်သည့်ကိစ္စအဝဝကို တာဝန်ယူ မြေရှင်းဆောင်ရွက်ပေးတော့မည်မဟုတ်ပါကြောင်း အများသိစေရန် ကြေညာအပ်ပါသည်။
ဦးသီဟထွန်း၏လွှဲအပ်ပုံနှိပ်ကြားချက်အရ -
ဦးထွန်းဦး (LL.B) တရားလွှတ်တော်ရှေ့နေ (စဉ်-၁၁၃၇၁)
အမှတ် (၁၄/၂၇)၊ ဦးဘွားလမ်း၊ မင်္ဂလာရပ်ကွက်၊ ပျဉ်းမနားမြို့၊
ဖုန်း-၀၉-၄၃၁၀၆၆၀၆၊ Email-adepadep9@gmail.com

အထူးကျေးဇူးတင်ရှိကြောင်း
ဦးအောင်နိုင်မိုး (ကံမ)
B.A(Law),LL.B
တရားလွတ်တော်ရှေ့နေ
အသက်(၇၂)နှစ်

ဦးအောင်နိုင်မိုး နောက်ဆုံးခရီးသို့ လိုက်ပါပို့ဆောင်ပေးခဲ့ကြပါသော ဆွေမျိုးမိတ်သင်္ဂဟများ၊ ဆရာသမားများ၊ ဥပဒေမှသူငယ်ချင်းများ၊ MITV Channel မှအရာရှိများနှင့်ဝန်ထမ်းများ၊ မြန်မာအမျိုးသမီးကင်းထောက်အဖွဲ့ချုပ်၊ မြန်မာ့အသံနှင့်ရုပ်မြင်သံကြားဝန်ထမ်းဟောင်းများအသင်း၊ ကံမမြို့နယ်အသင်း၊ YTTTC Reunion EC အဖွဲ့တို့အားလည်းကောင်း၊ လှူဖွယ်ပစ္စည်းများနှင့် ပန်းခြင်းများ ပေးပို့ကူညီကြသူများအားလည်းကောင်း၊ ရက်လည်ဆွမ်းကျွေးအတွက် အကျေးအမွေးကုသိုလ်ယူပါသော ရွှေလမင်းမိသားစုအားလည်းကောင်း၊ လူကိုယ်တိုင်သော်လည်းကောင်း၊ ဖုန်းဖြင့်သော်လည်းကောင်း၊ သတင်းမေး/အားပေးနှစ်သိမ့်ခဲ့ကြသော ရပ်နီးရပ်ဝေးမှဆွေမျိုး မိတ်သင်္ဂဟများအားလုံးကို အထူးပင်ကျေးဇူးတင်ရှိပါသည်။

ကျန်ရစ်သူမိသားစု

ဝမ်းနည်းကြေကွဲခြင်း
 ဩစတြေးလျနိုင်ငံဆိုင်ရာ မြန်မာသံအမတ်ကြီး ဦးသာအောင်ညွန့်-ဒေါ်မာမာကျော်တို့၏ ကျေးဇူးရှင်မိခင်၊ ရဟန်းဒါယိကာမကြီး ဒေါက်တာ ဒေါ်ခင်စောခိုင် အသက်(၈၈)နှစ် (ရခိုင်သဟာယအသင်း-နာယက၊ ရခိုင်အမျိုးသမီးအသင်း-ဒုတိယဥက္ကဋ္ဌ)သည် ၂၇-၁၀-၂၀၂၁ ရက် (စနေနေ့)တွင် နယူးဇီလန်နိုင်ငံ Auckland မြို့၌ ကွယ်လွန်သွားကြောင်း ကြားသိရပါသဖြင့် ကျန်ရစ်သူမိသားစုနှင့် ထပ်တူထပ်မျှ ဝမ်းနည်းကြေကွဲရပါသည်။

သံအမတ်ကြီးဦးမြင့်စိုး-ဒေါ်မြင့်မြင့်နှင့် သံရုံးဝန်ထမ်းမိသားစု မြန်မာသံရုံး၊ ဖရောင်ပင်

ဗိုလ်ကြီးထိန်လင်းအောင် (ငြိမ်း) ကြည်း-၂၀၂၁ OTS-76
ဒုတိယညွှန်ကြားရေးမှူး(ငြိမ်း)
မြန်ကြားရေးနှင့်ပြည်သူ့ဆက်ဆံရေးဦးစီးဌာန
အသက်(၆၀)

ရန်ကုန်မြို့၊ ဗဟန်းမြို့နယ်၊ အရှေ့ရွှေတိုင်ရပ်ကွက်၊ အရှေ့ရွှေတိုင်လမ်းမကြီး၊ တိုက် D/1(403)၊ အောင်ချမ်းသာ အိမ်ရာ(၁)နေ (ဦးချစ်တိုး-ဒေါ်တင်မြ) တို့၏သား၊ ဦးခွန်ငွေသိန်း-ဒေါ်အိမ်အိမ်တို့၏သားသမက်၊ ဒေါ်နန်းအေးအေးမူ၏ ခင်ပွန်း၊ နန်းဝင့်မြို့စင်၊ ခွန်ကောင်းဆက်ပိုင်တို့၏ဖခင်သည် ၂၇-၁၀-၂၀၂၁ ရက် (စနေနေ့)ညနေ ၄ နာရီတွင် ကွယ်လွန်သွားပါသဖြင့် ၂၉-၁၀-၂၀၂၁ ရက် (တနင်္လာနေ့) ညနေ ၄ နာရီတွင် ရေဝေးအေးအေးတိုက်မှ ရေဝေးသူသန်သို့ ပို့ဆောင်ပေးပြီးသော်လည်းကောင်း၊ (နေအိမ်မှကားများ မွန်းလွဲ ၂-၃ နာရီတွင် ထွက်ခွာပါမည်။) [ကွယ်လွန်သွား ရည်စူး၍ ၂-၁၀-၂၀၂၁ ရက် (သောကြာနေ့)နံနက် ၇ နာရီတွင် အထက်ပါနေအိမ်သို့ ရက်လည်ဆွမ်းကျွေးတရားတော်မှာ ကြွရောက်ပါရန် ဖိတ်ကြားအပ်ပါသည်။]

ကျန်ရစ်သူမိသားစု

ကျေးဇူးအထူးတင်ရှိခြင်း
မမြတ်သန္တာတင်(ခ)Rosalyn
အသက်(၃၉)နှစ်

၂၃-၁၀-၂၀၂၁ ရက် ည ၁၀:၄၅ နာရီတွင် ၉၆ ပါးသောရောဂါဖြင့် ခရစ်တော်၏ ရင်ခွင်တော်ဝယ် အိပ်ပျော်သွားပါသော သစ္စာရာဇာဆေးရုံ အမှတ်(၁၄၄)၊ ၂၉ လမ်း၊ ၇၆x၇၇ လမ်းကြား၊ မန္တလေးမြို့နေ မသင်္ဂီတင်အုန်း၏ညီမ၊ ကိုသက်ပိုင်စိုး-ဒေါက်တာအင်ကြင်းခိုင်တင် တို့၏အစ်မ၊ ပါမောက္ခ ဦးတင်အုန်း-ဒေါက်တာ ဒေါ်မြင့်မြင့်ဝင်းတို့၏ သမီးလတ်ဖြစ်သူ မန္တလေးတိုင်းဒေသကြီး၊ ကွန်ပျူတာပညာရှင် အသင်း၏ အလုပ်အမှုဆောင်နှင့် ပညာရေးကော်မတီဥက္ကဋ္ဌ၊ Thitsar Yarzar Institue ၏ Managing Director ဖြစ်သူ မမြတ်သန္တာတင်(ခ)Rosalyn အသက် (၃၉)နှစ်အား အရေးပေါ်အခြေအနေ တွင် အထူးကြပ်မတ် ကုသပေးခဲ့ကြသော သစ္စာရာဇာဆေးရုံမှ ဆရာဝန် ဆရာမများ၊ ဝန်ထမ်းများ၊ လိုအပ်သောသွေးအကူအညီ ပေးခဲ့သောမိတ်ဆွေများ၊ ရပ်မိရပ်ဖများ၊ ဘာသာရေး၊ လူမှုရေးအသင်း အဖွဲ့များ၊ ဂူသွင်းသင်္ဂြိုဟ်ရာတွင် လိုက်ပါ ပို့ဆောင်ပေးကြသူများနှင့် ယနေ့တိုင်အားပေးနှစ် သိမ့်ပေးကြသော ရပ်ဝေးရပ်နီးမှ ဆွေမျိုး မိတ်ဆွေများအားလုံးကို အထူးပင် ကျေးဇူးတင်ရှိပါကြောင်း။

ကျန်ရစ်သူမိသားစု

အထူးဝမ်းနည်းကြေကွဲခြင်း
ဒေါက်တာဒေါ်ခင်စောခိုင် (စစ်တွေမြို့)
နာယက၊ ရခိုင်သဟာယအသင်း(ရန်ကုန်)
အသက်(၈၈)နှစ်

ရန်ကုန်မြို့၊ ကမာရွတ်မြို့နယ်၊ အင်းလျားလမ်း၊ အမှတ် ၁၆/ဘီနေ ရခိုင်သဟာယအသင်း(ရန်ကုန်)၏ နာယကဖြစ်ပြီး၊ အမှုဆောင် ဒေါ်မြစပယ်ညွန့်၏ မိခင်ဖြစ်သူ ဒေါက်တာဒေါ်ခင်စောခိုင်သည် ၂၇-၁၀-၂၀၂၁ ရက်(စနေနေ့)တွင် New Zealand နိုင်ငံ၌ ဒေသစံတော်ချိန် ၀၉:၂၄ နာရီတွင် ကွယ်လွန်သွားကြောင်း ကြားသိရပါသဖြင့် မိသားစုနှင့် ထပ်တူ အထူးဝမ်းနည်းကြေကွဲရပါသည်။

ရခိုင်သဟာယအသင်း(ရန်ကုန်)

ခရစ်တော်၌အိပ်ပျော်ခြင်း
ဒေါ်ချိုအိလွန်း (ဒေါ်တုတ်)
အသက်(၈၇)နှစ်

ရန်ကုန်မြို့၊ လှိုင်မြို့နယ်၊ (၈)ရပ်ကွက်၊ ဦးချိုလမ်း၊ အမှတ် ၁၄၄ နေ (ဦးသာလွန်း-ဒေါ်သစ်)တို့၏သမီး၊ (ဦးချစ်ဆွေ-ဒေါ်မိနီ) တို့၏သမီးချွေးမ၊ (သိက္ခာတော်ရဆရာကြီး ဒေါက်တာဦးဝင်းတင်)၏ ချစ်လှစွာသောဇနီး၊ သိက္ခာတော်ရဆရာကြီး ဦးသာဒင် (ဒေါ်ချိုအိလွန်း) တို့၏အစ်မ၊ (ဦးခင်အောင်)-ဒေါ်လှကျွေး၊ (ပါမောက္ခဦးခင်မောင်ဒင်-ဒေါ်စန်းစန်းဆွေ)၊ ဦးတင်အောင်ဆွေ-ဒေါ်အယ်လ်ဗိုင်းနာတာဟတို့၏ အစ်မ၊ ညီမ၊ သိက္ခာတော်ရဆရာ ဦးမောင်မောင် သန့်-ဒေါ်အေးအေးမင်း၊ ဦးညီညီဝင်းတင်-ဒေါ်စန်းစန်းမင်း၊ ဒေါ်အေးအေးဝင်း-ဦးကျော်မင်းအောင်၊ ဒေါ်ဌေးဌေးဝင်း-(ဦးမြတ်မိုးအောင်)၊ ဒေါ်ခင်သန်းကျော်တို့၏ မိခင်၊ ဘိုမင်းသန့်-နီမူရယုကာ၊ နေခြည်မင်းတင်၊ ဝင်းမြတ်အောင်၊ ယွန်းသဉ္စာဝင်း၊ ယုစိမင်းတင်တို့၏ဘွားဘွား၊ ဒိုမုရလွင်မိနာမိ၏ဘွားဘွားကြီးသည် ၂၈-၁၀-၂၀၂၁ ရက် (တနင်္လာနေ့)နံနက် ၄:၂၀ နာရီတွင် ခရစ်တော်၌ အိပ်ပျော်သွားပါသဖြင့် ၃၀-၁၀-၂၀၂၁ ရက် (အင်္ဂါနေ့) မွန်းတည့် ၁၂ နာရီတွင်လှိုင်မြို့နယ်၊ (၈)ရပ်ကွက်၊ ဦးချိုလမ်းရှိ ကမာရွတ်နတ်ခြင်း ခရစ်ယာန်အသင်းတော်၌ ဝတ်ပြု ဆုတောင်းပြီး ရေဝေးခရစ်ယာန်ရိုက်ပေးသော ဥယျာဉ်တော်၌ ဂူသွင်းသင်္ဂြိုဟ်မည် ဖြစ်ပါသည်။

ကျန်ရစ်သူမိသားစု

အထူးဝမ်းနည်းကြေကွဲခြင်း
ဒေါက်တာဒေါ်ခင်စောခိုင် (စစ်တွေမြို့)
နာယက၊ ရခိုင်အမျိုးသမီးအသင်း(ရန်ကုန်)
အသက်(၈၈)နှစ်

ရန်ကုန်မြို့၊ ကမာရွတ်မြို့နယ်၊ အင်းလျားလမ်း၊ အမှတ် ၁၆/ဘီနေ ရခိုင်အမျိုးသမီးအသင်း(ရန်ကုန်)၏ နာယက ဒေါက်တာဒေါ်ခင်စောခိုင်သည် ၂၇-၁၀-၂၀၂၁ ရက် (စနေနေ့)တွင် New Zealand နိုင်ငံ၌ ဒေသစံတော်ချိန် ၀၉:၂၄ နာရီတွင် ကွယ်လွန်သွားကြောင်း ကြားသိရပါသဖြင့် မိသားစုနှင့်ထပ်တူ အထူးဝမ်းနည်း ကြေကွဲရပါသည်။

ရခိုင်အမျိုးသမီးအသင်း(ရန်ကုန်)

သမာဓိမိခင်ကြီး ဒေါ်ဒေဝကီဒေဝီ
(ဇေယျဝတီ)တောင်ငူ
အသက်(၈၁)နှစ်

တောင်ငူမြို့၊ ကန်သည်ကြီးလမ်းနေ သတင်းစာဆရာ ဦးကျော်လှ(သမာဓိ ရောင်ဝယ်ရေး)၏ဇနီး၊ ဦးလှဝင်း-ဒေါ်တင်တင်(ရန်ကုန်)၊ ဦးကျော်ကျော်-ဒေါ်တော်(ရန်ကုန်)၊ ဦးအောင်ကျော်-ဒေါ်သင်းသင်းလှ (ညောင်လေးပင်)၊ ဒေါ်မူလှလှ၊ ဦးဝင်းကျော်-ဒေါ်ခွန်ယု(ဝင်း) (Super Coffemix Taungoo Agent)၊ ဦးထင်ကျော်တို့၏မိခင်၊ မြေး ၃ ယောက်တို့၏ အဘွားသည် ၂၇-၁၀-၂၀၂၁ ရက် (စနေနေ့) နံနက် ၇:၃၀ နာရီတွင် ရန်ကုန်မြို့၊ ဝိတိုရိယာ ဆေးရုံကြီး၌ ကွယ်လွန်သွားပါသဖြင့် ၂၈-၁၀-၂၀၂၁ ရက် (တနင်္လာနေ့)မွန်းလွဲ ၃ နာရီ တွင် တောင်ငူမြို့၊ ကန်တော်ကြီး၊ ဓာတုကလျာလမ်းရှိ သမာဓိဂေဟာမှ တောင်ငူမြို့၊ ဟိန္ဒူသုသာန်သို့ ပို့ဆောင်ပေးသင်္ဂြိုဟ်မည်ဖြစ်ပါကြောင်း ရပ်နီးရပ်ဝေးမှ ဆွေမျိုး မိတ်သင်္ဂဟအပေါင်းတို့အား အကြောင်းကြားသိစေအပ်ပါသည်။

ကျန်ရစ်သူမိသားစု

ဘုရား၊ ရဟန်း၊ သိမ်၊ ကျောင်းဒါယကာမကြီး
ဒေါ်နန်းထွန်း
(မောင်တောင်တန်းစားသောက်ဆိုင်)၊ အောင်ပန်း
အသက်(၆၆)နှစ်

ရှမ်းပြည်နယ်၊ အောင်ပန်းမြို့၊ မိုးကောင်းရပ်ကွက်နေ ဦးချစ်မောင်၏ ဇနီး၊ ဦးသက်နိုင်ဦး-ဒေါ်နန်းနုနုနှင့် ဦးခင်မောင်ထွန်း-(ဒေါ်ခင်ခင်ဝင်း)၊ ဦးစောဦး-ဒေါ်သူဇာထွန်း၊ ဦးခင်အောင်လင်း-ဒေါ်သူဇာထွန်း၊ ကိုခိုင်မြတ်သူ-မဂိုင်းခိုင် တို့၏မိခင်၊ မြေးရစ်ယောက်တို့၏အဘွားသည် ၂၈-၁၀-၂၀၂၁ ရက် နံနက် ၆:၄၀ နာရီတွင် ကွယ်လွန်သွားပါသဖြင့် ၃၀-၁၀-၂၀၂၁ ရက် (အင်္ဂါနေ့) မွန်းလွဲ ၃ နာရီတွင် မိုးကောင်းရပ်ကွက်နေအိမ်မှ မင်းဂူသုသာန်သို့ ပို့ဆောင်ပေးပြီးသော်လည်းကောင်း၊ (နေအိမ်မှကားများ မွန်းလွဲ ၃ နာရီတွင် ထွက်ခွာပါမည်။) [ကွယ်လွန်သွား ရည်စူး၍ ၃-၁၀-၂၀၂၁ ရက် (စနေနေ့)တွင် အထက်ပါနေအိမ်သို့ ရက်လည်ဆွမ်းကျွေးတရားတော်မှာ ကြွရောက်ပါရန် ဖိတ်ကြားအပ်ပါသည်။]

ကျန်ရစ်သူမိသားစု

ဘုရား၊ ရဟန်း၊ သိမ်၊ ကျောင်း ဒါယကာကြီး
ဦးထွန်းရီ (ဦးစံ မိသားစုထမ်းဆိုင်)
အသက်(၇၆)နှစ်

ပဲခူးမြို့၊ မိန့်ထွန်းရပ်ကွက်၊ လက်ဝဲသုန္ဒရလမ်း၊ အမှတ် ၁၁၆ နေ (ဦးရီရီ-ဒေါ်သိန်း)၊ (ဦးစံ-ဒေါ်သန်းစိန်)တို့၏သားသမက်၊ ဒေါ်တင်ရီ၊ ဒေါ်ခင်ရီ၊ ဒေါ်လှရီ၊ ဒေါ်စန်းရီ၊ ဒေါ်တင်တင်၊ ဦးတောင်ထိန်တို့၏အစ်မ၊ ဒေါက်တာတင်ထွန်းအောင် (ညွှန်ကြားရေးမှူး၊ ဆေးတက္ကသိုလ်-ရန်ကုန်)၊ ဒေါ်အေးအေးမူ၊ (ဦးထွန်းမြင့်အောင်) (ပြည်ခိုင်ပြင်း အလုပ်အမှုဆောင်)-ဒေါ်မာ၊ ဒေါ်ခင်သီတာထွန်း(ဦးစံမိသားစုထမ်းဆိုင်)တို့၏မိခင်၊ မိဖုရားအဖွဲ့ဝင်၊ မောင်သူရောင်(Final Year -Thai YUFL)၊ မောင်ဆန်းလင်းထွန်း(ခ)ဦးစိန်အောင်သည် ၂၈-၁၀-၂၀၂၁ ရက် (တနင်္လာနေ့) မွန်းလွဲ ၃:၂၄ နာရီတွင် ကွယ်လွန်သွားပါသဖြင့် ၃၀-၁၀-၂၀၂၁ ရက် (အင်္ဂါနေ့) နံနက် ၁၁ နာရီတွင် ပဲခူးမြို့၊ ဆင်ဖြူကျွင်းသုသာန်သို့ ပို့ဆောင်ပေးသင်္ဂြိုဟ်မည်ဖြစ်ပါကြောင်း ရပ်နီးရပ်ဝေးမှဆွေမျိုးမိတ်သင်္ဂဟများအား အကြောင်းကြား အပ်ပါသည်။(နေအိမ်မှကားများ နံနက် ၁၁ နာရီတွင် ထွက်ခွာပါမည်။) [ကွယ်လွန်သွား ရည်စူး၍ ၃-၁၀-၂၀၂၁ ရက် (စနေနေ့)တွင် အထက်ပါနေအိမ်သို့ ရက်လည်ဆွမ်းကျွေးတရားတော်မှာ ကြွရောက်ပါရန် ဖိတ်ကြားအပ်ပါသည်။]

ကျန်ရစ်သူမိသားစု

ဒေါ်မေနှင်းကြည်(ခ)ဒေါ်နီနီ
မိုးကုတ်မြို့
အသက်(၇၁)နှစ်

မိုးကုတ်မြို့၊ ထင်းရှူးမြို့နယ်(ဦးအောင်ညွန့်-ဒေါ်ဌေး)တို့၏သမီး၊ ဦးရွှေခင်-ဒေါ်ညွန့်ညွန့်ဝေ၊ (ဦးဝေဇင်-ဒေါ်ဖြူဖြူ)၊ ဒေါက်တာမျိုးအောင်-ဒေါ်ခင်သန်းမိုး၊ (ဦးမျိုးညွန့်)-ဒေါ်ရီရွှေတို့၏အစ်မ၊ ဒေါ်သူဇာ၊ ဒေါ်နန်းမိုးဝေ၊ ဦးသူရိန်ကျော်-ဒေါ်ဖြူနင်းဝေတို့၏မိခင်၊ မောင်ဆေးထွန်းထွန်း၊ မမေမိုးထွန်းတို့၏အဘွား၊ ဦးမိုးဟိန်း၏ဇနီးသည် ၂၇-၁၀-၂၀၂၁ ရက် (စနေနေ့)တွင် ကွယ်လွန်သွားပါ၍ ၃၀-၁၀-၂၀၂၁ ရက် (ဗုဒ္ဓဟူးနေ့) ညနေ ၃ နာရီတွင် ရေဝေးအေးအေးတိုက်မှ ရေဝေးသူသန်သို့ ပို့ဆောင်ပေးသင်္ဂြိုဟ်မည်ဖြစ်ပါသည်။ (ရန်ကုန်မြို့၊ အင်းစိန်မြို့နယ်၊ စော်ဘွားကြီး ကုန်းရပ်ကွက်၊ မြကန်သာလမ်း၊ အမှတ်-၈၁ နေအိမ်မှကားများ မွန်းတည့် ၁၂ နာရီ တွင်ထွက်ခွာပါမည်။)

ကျန်ရစ်သူမိသားစု

အလ္လာဟ်သျှင်မြတ်
အမိန့်တော်ခံယူခြင်း
ဟာဂျီကရင်(မ) (ခ)
ဦးကျော်မြင့်
(တရားလွတ်တော်ရှေ့နေ)
မော်လမြိုင်၊ မြဝတီ၊ ကော့ကရိတ်
အသက်(၈၄)နှစ်

ရန်ကုန်မြို့၊ တာမွေကြီး(ခ)ရပ်ကွက်၊ အမှတ် ၇၁၊ ၁၆၆ လမ်းနေ(ဒေါ်ခင်ထွန်းမြင့်)၏မိခင်ဖြစ်ပြီး၊ ဦးအောင်လှိုင်-ဒေါ်မိမိကျော်တို့၏မိခင်၊ ကိုရီဝင်းလင်း-မန္တလေးထွန်း၊ မောင်မောင်ခင်(ခ) ဝိုးစည်-မဆယ့်ဦးဝင်း(ခ)ချောစု၊ မောင်တင်ထက်(ခ)ပန်းသီး-မယ့်ဦးယုဦးဝင်း တို့၏အဘိုး၊ မအိမ်မျိုးပိုင်၊ မမေသွန်းထက်မောင်၊ မမွန်မြတ်မေတို့၏ အဘိုးသည် ၂၇-၁၀-၂၀၂၁ ရက်(စနေနေ့) မွန်းလွဲ ၃:၂၄ နာရီတွင် အလ္လာဟ်သျှင်မြတ်အမိန့်တော်ခံယူသွားပါသဖြင့် ယင်းနေ့ အဆုတ်အဖိုးတွင် ရေဝေးစွန့်မှတ်ဆလင်(မ)ကာဘာစတန်၌ ဒါဖရာပြီးစီးပါကြောင်း ရပ်နီးရပ်ဝေးမှမိတ်ဆွေများအား အသိပေးအကြောင်းကြားအပ်ပါသည်။

ကျန်ရစ်သူမိသားစု

အထူးဝမ်းနည်းကြေကွဲခြင်း
ဒေါ်ချောယုဦး (ရေးမြို့)
အသက်(၇၁)နှစ်

ဦးလွင်နိုင်ဦး(ICT Officer-WFP)-ဒေါ်သူဇာသန်းတို့၏ မိခင် ဒေါ်ချောယုဦးသည် ၂၇-၁၀-၂၀၂၁ ရက် (စနေနေ့)တွင် ကွယ်လွန်သွားကြောင်း သိရှိရပါသဖြင့် မိသားစုနှင့်ထပ်တူ ဝမ်းနည်းကြေကွဲရပါသည်။

World Food Programme Myanmar မိသားစု

ဘုရား၊ ရဟန်း၊ သိမ်၊ ကျောင်း ဒါယကာကြီး
ဦးရွှေသွေး (နတ်မောက်)
အသက်(၇၁)နှစ်

ရန်ကုန်မြို့၊ ကမာရွတ်မြို့နယ်၊ (၃)ရပ်ကွက်၊ ဦးလှော်မြို့လမ်း၊ အမှတ် ၂၂ နေ (ဦးချစ်ထွန်း-ဒေါ်ညိုတို့၏သား)၊ ဦးသန်းမောင်-ဒေါ်စောရင်တို့၏သား သမက်၊ ဦးကလေး-ဒေါ်ခင်မြင့်မြင့်၊ ဦးသိန်းစော်မိုး-ဒေါ်ကြူကြူစန်း၊ မမိုးထွေး၊ ဒေါ်လှရီ၊ (ဒေါ်ကြည်)၊ ဒေါ်သိန်း၊ ဦးတင်မြင့်-ဒေါ်သန်းနု၊ ဦးသန်းထွန်း-ဒေါ်ရီစိန်၊ ဦးဝင်းကြည်-ဒေါ်ဂုံ တို့၏အစ်မ/မောင်၊ တူ၊ တူမ ၃ ယောက်တို့၏ ဦးလေး၊ ကိုမျိုးသန့်၏မိခင်၊ ဒေါ်စိန်စိန်စိန်သည် ၂၇-၁၀-၂၀၂၁ ရက် (စနေနေ့) ည ၁၀:၄၀ နာရီတွင် ကွယ်လွန်သွားပါသဖြင့် ၂၉-၁၀-၂၀၂၁ ရက် (တနင်္လာနေ့) မွန်းတည့် ၁၂ နာရီတွင် ထိန်ပင်သုသာန်သို့ ပို့ဆောင်ပေးသင်္ဂြိုဟ်မည် ဖြစ်ပါသည်။ (နေအိမ်မှကားများ နံနက် ၁၀ နာရီတွင် ထွက်ခွာပါမည်။) [ကွယ်လွန်သွား ရည်စူး၍ ၂-၁၀-၂၀၂၁ ရက် (သောကြာနေ့) နံနက်တွင် အထက်ပါနေအိမ်သို့ ရက်လည်ဆွမ်းကျွေးတရားတော်မှာ ကြွရောက်ပါရန် ဖိတ်ကြားအပ်ပါသည်။]

ကျန်ရစ်သူမိသားစု

ဦးရန်နိုင်အောင်
ဒု-ညွှန်မှူး(သတ္တုတွင်းဝန်ကြီးဌာန)
အသက်(၄၁)နှစ်

ရန်ကုန်မြို့၊ ဒဂုံမြို့သစ်(မြောက်ပိုင်း)မြို့နယ်၊ ပင်လုံလမ်း၊ (၃၇)ရပ်ကွက်၊ အမှတ် ၁၂၄ နေ ဗိုလ်မှူးအောင်သိန်း(ငြိမ်း)-ဒေါ်အန်းကြည်(အထွေထွေ)တို့၏ သား၊ ပန်းတောင်းမြို့နယ်၊ ဥယျာဉ်ပင်မြို့နေ ဦးကျော်တင်-ဒေါ်အေးမြင့်တို့၏ သားသမက်၊ ဦးသန်းမိုးအောင်-ဒေါ်ဆုပြည့်ပြည့်ထွန်းတို့၏ညီ၊ ဦးကိုကိုနိုင်(PIL Shipping)-ဒေါ်ယုဦးအောင်၊ C/E/ရန်မှူးအောင်(Maersk Line)-ဒေါ်ဆွေဇင်ဦး တို့၏အစ်မ/မောင်၊ တူ၊ တူမ သုံးယောက်တို့၏ဦးလေး၊ နေပြည်တော်၊ မေဗူသီရိမြို့နယ်၊ ပညာသိပ္ပံရပ်ကွက်၊ ခရစ်အိမ်ရာ၊ တိုက်(၆)၊ အခန်း ၃၃ နေ ဒေါ်နွယ်နွယ်လှိုင်(အလပြု၊ ထမ့်၊ ရွှေနံ)၊ နေပြည်တော်၏ချစ်လှစွာသောခင်ပွန်းသည် ၂၈-၁၀-၂၀၂၁ ရက် (တနင်္လာနေ့)ညနေ ၆ နာရီတွင် နေပြည်တော်(ခုတင်-၁၀၀၀) ဆေးရုံကြီး၌ ကွယ်လွန်သွားပါသဖြင့် ၃၀-၁၀-၂၀၂၁ ရက် (အင်္ဂါနေ့) မွန်းလွဲ ၃ နာရီတွင် နေပြည်တော် (ခုတင်-၁၀၀၀)အေးအေးတိုက်မှ ကွေ့ကြီးသူသန်သို့ ပို့ဆောင်ပေးသင်္ဂြိုဟ်မည်ဖြစ်ပါကြောင်း ရပ်နီးရပ်ဝေးမှ ဆွေမျိုးမိတ်သင်္ဂဟများအား အကြောင်းကြားအပ်ပါသည်။ (နေပြည်တော် ခရစ်အိမ်ရာ)တိုက် (၆)၊ အခန်း ၃၃ နေအိမ်မှကားများ နံနက် ၁၁ နာရီတွင် ထွက်ခွာပါမည်။) ကျန်ရစ်သူမိသားစု

အထူးဝမ်းနည်းကြေကွဲခြင်း
ဒေါ်ချောယုဦး (ရေးမြို့)
အသက်(၇၁)နှစ်

ရန်ကုန်မြို့၊ သုဝဏ္ဏ၊ သစ်ခင်းကျွန်းမြို့နယ်၊ (၂၉)ရပ်ကွက်၊ မင်းခင်လမ်း၊ တိုက်(၁၇)ရပ်ကွက် (ဦးဂျက်ကို-ဒေါ်အေးကြွေ)တို့၏သမီး၊ (ဦးဘိုးသစ်-ဒေါ်အုန်းစိန်) တို့၏သမီးချွေးမ၊ (ဦးတင်အေး၊ မြန်မာ့ကုန်တိုက်)၏ဇနီး၊ ကိုမျိုးစောဦး-မမောသန္တာဖြင့်၊ ကိုရီမင်းဦး-မမောကြည်၊ ကိုစိုးဝေဝင်း-မမောစင်စင်တို့၏မိခင်၊ မြေးငါးယောက်တို့၏ အဘွားသည် ၂၈-၁၀-၂၀၂၁ ရက် (တနင်္လာနေ့) မွန်းလွဲ ၂:၄၅ နာရီတွင် ကွယ်လွန်သွားပါသဖြင့် ၃၀-၁၀-၂၀၂၁ ရက် (အင်္ဂါနေ့)တွင် ရေဝေးအေးအေးတိုက်မှ ရေဝေးသူသန်သို့ ပို့ဆောင်ပေးသင်္ဂြိုဟ်မည်ဖြစ်ပါကြောင်း ဆွေမျိုးမိတ်သင်္ဂဟအပေါင်းတို့အား အကြောင်းကြားအပ်ပါသည်။(သင်္ဂြိုဟ်မည့် အခန်းကို ထပ်မံကြေညာပါမည်။) [ကွယ်လွန်သွားရည်စူး၍ ၃-၁၀-၂၀၂၁ ရက် (စနေနေ့) နံနက် ၇ နာရီမှ ၁၀ နာရီအထိ သုဝဏ္ဏ၊ မင်းခင်လမ်း နေအိမ်သို့ ရက်လည်ဆွမ်းကျွေး တရားတော်မှာကြွရောက်ပါရန် ဖိတ်ကြားအပ်ပါသည်။]

ကျန်ရစ်သူမိသားစု

ဘုရား၊ ရဟန်း၊ သိမ်၊ ကျောင်း ဒါယကာမကြီး
ဒေါ်သန်းသန်းဝင်း (ကုန်သွယ်ရေးဦးစီး ငြိမ်း)
အသက်(၇၂)နှစ်

ရန်ကုန်မြို့၊ သုဝဏ္ဏ၊ သစ်ခင်းကျွန်းမြို့နယ်၊ (၂၉)ရပ်ကွက်၊ မင်းခင်လမ်း၊ တိုက်(၁၇)ရပ်ကွက် (ဦးဂျက်ကို-ဒေါ်အေးကြွေ)တို့၏သမီး၊ (ဦးဘိုးသစ်-ဒေါ်အုန်းစိန်) တို့၏သမီးချွေးမ၊ (ဦးတင်အေး၊ မြန်မာ့ကုန်တိုက်)၏ဇနီး၊ ကိုမျိုးစောဦး-မမောသန္တာဖြင့်၊ ကိုရီမင်းဦး-မမောကြည်၊ ကိုစိုးဝေဝင်း-မမောစင်စင်တို့၏မိခင်၊ မြေးငါးယောက်တို့၏ အဘွားသည် ၂၈-၁၀-၂၀၂၁ ရက် (တနင်္လာနေ့) မွန်းလွဲ ၂:၄၅ နာရီတွင် ကွယ်လွန်သွားပါသဖြင့် ၃၀-၁၀-၂၀၂၁ ရက် (အင်္ဂါနေ့)တွင် ရေဝေးအေးအေးတိုက်မှ ရေဝေးသူသန်သို့ ပို့ဆောင်ပေးသင်္ဂြိုဟ်မည်ဖြစ်ပါကြောင်း ဆွေမျိုးမိတ်သင်္ဂဟအပေါင်းတို့အား အကြောင်းကြားအပ်ပါသည်။(သင်္ဂြိုဟ်မည့် အခန်းကို ထပ်မံကြေညာပါမည်။) [ကွယ်လွန်သွားရည်စူး၍ ၃-၁၀-၂၀၂၁ ရက် (စနေနေ့) နံနက် ၇ နာရီမှ ၁၀ နာရီအထိ သုဝဏ္ဏ၊ မင်းခင်လမ်း နေအိမ်သို့ ရက်လည်ဆွမ်းကျွေး တရားတော်မှာကြွရောက်ပါရန် ဖိတ်ကြားအပ်ပါသည်။]

ကျန်ရစ်သူမိသားစု

ဒေါက်တာခင်အေးလွင်(ခ)အယ်လေး
M.B.B.S(Ygn),M.Med.Sc(Paediatrics)
Consultant Paediatrician
ရန်ကုန်ကလေးဆေးရုံကြီး
အသက်(၄၆)နှစ်

ရန်ကုန်မြို့၊ လသာမြို့နယ်၊ (၆)ရပ်ကွက်၊ မဟာဗန္ဓုလလမ်း၊အမှတ် ၆၄၆ နေ ဦးလုံးတင်(ခ)တန်ချောင်းလောင်း-ဒေါ်လှရီ(ခ)တန်ခိုးပွန် ချစ်စရာပုဂ္ဂိုလ်တို့၏ သမီး၊ ဦးခင်မောင်လွင်၊ ဦးမောင်မောင်လွင်၊ ဒေါ်အေးအေးလွင်တို့၏ညီမ၊ ဦးညီညီလွင်၊ ဒေါ်ချိုချိုလွင်၊ ဦးကျော်စန်းလွင်၊ ဦးထွန်းထွန်းလွင်တို့၏အစ်မ၊ တူ၊ တူမ ၁၀ ယောက်တို့၏အစ်မ၊ မြေးတစ်ယောက်၏အဘွားသည် ၂၇-၁၀-၂၀၂၁ ရက် (စနေနေ့) မွန်းလွဲ ၃ နာရီတွင် ပန်းလှိုင်ဆေးရုံ၌ ကွယ်လွန်သွားပါသဖြင့် ၃၁-၁၀-၂၀၂၁ ရက် (ဗုဒ္ဓဟူးနေ့) နံနက် ၉ နာရီမှ ၁၁ နာရီအထိ ရေဝေးခန်းမဆောင်၌ ထားရှိမည်ဖြစ်ပြီး နံနက် ၁၁ နာရီတွင် ရေဝေးခန်းမမှထပ်ဆင့် ဂူသွင်းသင်္ဂြိုဟ်ပါမည်။ (အထက်ပါလသာနေအိမ်နှင့် သစ်ခင်းကျွန်းမြို့နယ်၊ ဦးစံမေရပ်ကွက်၊ လေးထောင့်ကန်လမ်းမကြီး)၊ အမှတ် ၆၄၆ မှ ကားများ နံနက် ၈:၃၀ နာရီတွင် ထွက်ခွာပါမည်။) [ကွယ်လွန်သွား ရည်စူး၍ ၂-၁၀-၂၀၂၁ ရက် (သောကြာနေ့) နံနက်တွင် လသာနေအိမ်သို့ ရက်လည်ဆွမ်းကျွေးတရားတော်မှာ ကြွရောက်ပါရန် ဖိတ်ကြားအပ်ပါသည်။]

ကျန်ရစ်သူမိသားစု

သတိပေး နှိုးဆော်ချက်
 နေပြည်တော်တွင် မော်တော်ဆိုင်ကယ်စီးနင်းသူများသည် ဆိုင်ကယ်စီး ဦးထုပ်ကို မေးသိုင်းကြီး တပ်၍ စီးနင်းကြရန်နှင့် နှစ်ဦးထက်ပို၍ စီးနင်းခြင်း မပြုကြရန်၊ ထိုအပြင် လိုင်စင်မဲ့ဆိုင်ကယ်များ စီးနင်းခြင်းမပြုကြရန် နှိုးဆော် အပ်ပါသည်။ လိုက်နာခြင်းမရှိပါက တည်ဆဲဥပဒေအရ ထိရောက်စွာ အရေးယူ ဆောင်ရွက်သွားမည်ဖြစ်ကြောင်း သတိပေး နှိုးဆော်အပ်ပါသည်။ နေပြည်တော်ယာဉ်စဉ်းကမ်းထိန်းသိမ်းရေးကြီးကြပ်မှုကော်မတီ

ဗလင်းတန်
ဖွံ့ဖြိုးဖို့
စာအုပ်စာပေ
လေ့လာဖို့

သင့်သွေးဖြင့် အသက်ကယ်ပါ

ချက်သမ္မတနိုင်ငံ အမျိုးသားနေ့ အထိမ်းအမှတ်ညွှန်ပွဲအခမ်းအနား ကျင်းပ

နေပြည်တော် အောက်တိုဘာ ၂၈

ချက်သမ္မတနိုင်ငံ၏ အမျိုးသားနေ့ အထိမ်းအမှတ်ညွှန်ပွဲအခမ်းအနားကို ယနေ့ညနေ ၆ နာရီခွဲတွင် နေပြည်တော် ဟိုတယ်ဇုန်ရှိ Hilton Hotel ၌ ကျင်းပသည်။

ညွှန်ပွဲအခမ်းအနားတွင် မြန်မာနိုင်ငံနှင့် ချက်သမ္မတနိုင်ငံ နှစ်နိုင်ငံ နိုင်ငံတော် သီချင်းများဖြင့် အလေးပြုကြသည်။

ယင်းနောက် မြန်မာနိုင်ငံဆိုင်ရာ ချက်သမ္မတနိုင်ငံ သံအမတ်ကြီး H.E. Mr. Jaroslav Dolecek က နှုတ်ခွန်းဆက်စကားပြောကြားပြီး အပြည်ပြည်ဆိုင်ရာ ပူးပေါင်းဆောင်ရွက်ရေးဝန်ကြီးဌာန ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီး ဦးကျော်တင်က မြန်မာနိုင်ငံတော်ကိုယ်စား ဂုဏ်ပြုအမှာစကားပြောကြားသည်။

ထို့နောက် မြန်မာနိုင်ငံဆိုင်ရာ ချက်သမ္မတနိုင်ငံ သံအမတ်ကြီးနှင့် ဇနီးတို့သည် ညွှန်ပွဲသို့ တက်ရောက်လာကြသူများနှင့်အတူ စုပေါင်းမှတ်တမ်းတင် ဓာတ်ပုံရိုက်ကြသည်။ (ယာပုံ)

ယင်းနောက် ညွှန်ပွဲသို့ တက်ရောက်လာကြသူများကို ချက်သမ္မတနိုင်ငံ သံအမတ်ကြီးက ဂုဏ်ပြုညွှန်ပွဲဖြင့် တည်ခင်းပေးခဲ့သည်။

အဆိုပါ ညွှန်ပွဲသို့ ပြည်ထောင်စုရွေးကောက်ပွဲကော်မရှင်ဥက္ကဋ္ဌ ဦးလှသိန်း၊ အမျိုးသားလွှတ်တော်ဒုတိယဥက္ကဋ္ဌ ဦးအေးသာအောင်၊ ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီး ဦးကျော်တင်နှင့် အမြဲတမ်းအတွင်းဝန်များနှင့် အထူးဖိတ်ကြားထားသူများ တက်ရောက်ကြသည်။ သတင်းစဉ်



တိုင်းဒေသကြီးနှင့် ပြည်နယ် ရိုးရာလှေလှော်ပြိုင်ပွဲ မန္တလေးအသင်း စုပေါင်းတံခွန်စိုက်ဆုဖလားရရှိ

မန္တလေး အောက်တိုဘာ ၂၈

၂၀၁၈ ခုနှစ် တိုင်းဒေသကြီးနှင့် ပြည်နယ် ရိုးရာလှေလှော်ပြိုင်ပွဲ နောက်ဆုံးနေ့နှင့် ဆုချီးမြှင့်ပွဲကို ယနေ့နံနက်ပိုင်းမှစ၍ မန္တလေးမြို့ရှိ အနောက်ဘက်ကျိုင်း၌ ကျင်းပရာ စုပေါင်းတံခွန်စိုက်ဆုဖလားကို မန္တလေးအသင်း ဆွတ်ခူးရရှိခဲ့သည်။

နံနက်ပိုင်းမှစ၍ ဒုတိယနေ့ပွဲစဉ်များ ကျင်းပပြီး အမျိုးသားပြိုင်ပွဲတွင် ပဲခူး တိုင်းဒေသကြီးအသင်း၊ အမျိုးသမီးပြိုင်ပွဲ တွင် မန္တလေးတိုင်းဒေသကြီးအသင်း၊ စုပေါင်းပြိုင်ပွဲတွင် မန္တလေးတိုင်းဒေသကြီးအသင်းတို့ ဖိုလ်စွဲခဲ့သည်။

ပြိုင်ပွဲအပြီးတွင် အမျိုးသားပြိုင်ပွဲ၌ ပဲခူးအသင်းက ရွှေလေးခု၊ ငွေနှစ်ခုဖြင့် ပထမ၊ ရော့တီအသင်းက ရွှေတစ်ခု၊ ငွေနှစ်ခု၊ ကြေးတစ်ခုဖြင့် ဒုတိယ၊ ရန်ကုန်အသင်းက ရွှေတစ်ခု၊ ကြေး တစ်ခုဖြင့် တတိယ၊ မန္တလေးအသင်းက စာမျက်နှာ ၁၂ ကော်လံ ၅ □



မန္တလေးတိုင်းဒေသကြီး လွှတ်တော်ဥက္ကဋ္ဌ ဦးအောင်ကျော်ဦး စုပေါင်းတံခွန်စိုက်ဆုဖလားရ မန္တလေးတိုင်းဒေသကြီးအသင်းအား ဆုချီးမြှင့်စဉ်။ ဓာတ်ပုံ-တင်မောင်(မန်းကိုယ်ပွား)

မြန်မာအမျိုးသမီးအသင်း အီရန်ကိုအနိုင်ယူပြီး အကောင်းဆုံးအုပ်စုဒုတိယဖြင့် ဒုတိယအဆင့်ခြေစစ်ပွဲတက်ရောက်

ရန်ကုန် အောက်တိုဘာ ၂၈

မြန်မာနိုင်ငံက အိမ်ရှင်အဖြစ် လက်ခံကျင်းပသည့် ၂၀၁၉ အာရှ ယူ-၁၉ အမျိုးသမီး ခြေစစ်ပွဲ ပထမအဆင့်အုပ်စု (စ) နောက်ဆုံးနေ့ကို ယနေ့ညနေပိုင်းက သုဝဏ္ဏကွင်း၌ ကျင်းပရာ မြန်မာအသင်းသည် အီရန်အသင်းကို တစ်ဂိုး-ဂိုးမရှိဖြင့် အနိုင်ရခဲ့သည်။

မြန်မာအသင်းသည် အီရန်အသင်းကို တစ်ဂိုးဖြင့်သာ အနိုင်ရသောကြောင့် အုပ်စုဒုတိယနေရာသာရခဲ့သော်လည်း အကောင်းဆုံးအုပ်စု ဒုတိယနေရာဖြင့် ဒုတိယ အဆင့်ခြေစစ်ပွဲသို့ တက်ရောက်ခွင့်ရခဲ့သည်။ မြန်မာ ယူ-၁၉ အသင်းသည် နှစ်ဂိုးနှင့် အထက်အနိုင်ရပါက အုပ်စုပထမဖြင့် ဒုတိယအဆင့်ခြေစစ်ပွဲသို့ တက်ရောက်ခွင့်ရမည် ဖြစ်သော်လည်း တစ်ဂိုးဖြင့်သာ အနိုင်ရသောကြောင့် အခြားအုပ်စုရလဒ်များကို စောင့်ကြည့်ခဲ့ရပြီးမှ နောက်တစ်ဆင့် တက်ရောက်နိုင်ခဲ့ခြင်း ဖြစ်သည်။

မြန်မာအသင်းသည် ပထမပွဲတွင် ရှုံးနိမ့်ထားသောကြောင့် ယခုပွဲတွင် အနိုင်ရရန် အားထည့်ကစားခဲ့ပြီး အီရန်အသင်းကလည်း မြန်မာကစားသမားများထက် ခန္ဓာကိုယ် ထွားကျိုင်းသောကြောင့် ခက်ခက်ခဲခဲကစားခဲ့ရသည်။ မြန်မာအသင်းသည် ပွဲစကတည်းက ဂိုးရရန် ကြိုးစားသော်လည်း အီရန်အသင်းက ခံစစ်ကိုအားပြုကစားခဲ့သောကြောင့် ဂိုးသွင်းခွင့်ရရန် ခက်ခက်ခဲခဲကစားခဲ့ရပြီး ပထမပိုင်းတွင် ဂိုးမရှိသရေကျနေသည်။

စာမျက်နှာ ၁၂ ကော်လံ ၁ ❖

ခရီးသွား ပြည်သူများသို့ အသိပေးကြေညာချက်

ရခိုင်ပြည်နယ်၊ ရန်ကုန်-စစ်တွေလမ်း (အမ်း-စစ်တွေအပိုင်း) မိုင်တိုင် (၉၀) ရှိ ရာမောင်ကြီးတံတားအား အဆင့်မြှင့်တင်ဆောက်မည်ဖြစ်ပါသဖြင့် ၃၀-၁၀-၂၀၁၈ ရက်မှ စတင်၍ မော်တော်ယာဉ်များအားလုံး ဇက်ရေယာဉ်ဖြင့်သာ ဖြတ်သန်းသွားလာရမည်ဖြစ်ပါကြောင်း ကြိုတင်အသိပေးအပ်ပါသည်။

တံတားဦးစီးဌာန
ဆောက်လုပ်ရေးဝန်ကြီးဌာန

လေဖိအားနည်း ရပ်ဝန်းဖြစ်ပေါ်နိုင်

နေပြည်တော် အောက်တိုဘာ ၂၈

ယနေ့မုန်းလွဲ ၁ နာရီခွဲတွင် ထွာချက်များအရ တင်လားပင်လယ်အော် အနောက် အလယ်ပိုင်းတွင် နောက် ၂၄ နာရီအတွင်း လေဖိအားနည်းရပ်ဝန်းတစ်ခုဖြစ်ပေါ်နိုင်ပါသည်။

မိုး/လေ

ရန်ကုန်-ကွမ်ကျိုးလေကြောင်း ခရီးစဉ်သစ် စတင်

ဧပြီ ၂၀၁၂

ဧပြီ ၂၀၁၂

ဧပြီ ၂၀၁၂

ဧပြီ ၂၀၁၂

MYANMAR PLAS PRINT PACK

၇ ကြိမ်မြောက်ထပ်မံကျင်းပသောမြန်မာနိုင်ငံတကာဆိုင်ရာ ယလတီတော်၊ ဗဟိုဘဏ်၊ ပုံနှိပ်ခြင်း နှင့် ကုန်ထုတ်လုပ်ရေးဆိုင်ရာပွဲကြီး

MYANMAR AGROTEK FOODTEK

၇ ကြိမ်မြောက်ထပ်မံကျင်းပသောမြန်မာနိုင်ငံတကာဆိုင်ရာ စိုက်ပျိုးရေးနှင့်စားသောက်ကုန်ဆိုင်ရာ စက်ပစ္စည်းပွဲကြီး

COMING SOON!

1-4 November 2018

Yangon Convention Center, YCC (Inya lake hotel compound)
အမှတ် (၃၇)၊ ကမ္ဘာအေးဘုရားလမ်း၊ မရမ်းကုန်းမြို့နယ်၊ ရန်ကုန်မြို့။

PLAS PRINT PACK
AGROTEK FOODTEK

ကြိုတင်စာရင်းပေးသွင်းနိုင်ပါပြီ

>> အမှတ်စဉ်ကျော်ခြင်း

www.myanmar-expo.com

YORKERS UMFCCI MPPIA MPPA MPPIA MFPFM AHK

Myanmar PlasPrintPack Myanmar Wood+Machtool

01-9010753 09-795696318 myokyiphyutun25@gmail.com Children under 16 are not admitted entry.